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Γιατί όλοι ξεκαρδίζονται με τις συνεντεύξεις
του καπετάν Στέφανου;

Το χειρότερο όλων είναι 
ότι δεν αντιλαμβάνεται 

ότι όλοι γελούν μαζί του 
και στη δημοσιογραφική και

στην πολιτική πιάτσα

«P»

Ο
Στέφανος θέλει, λέει, δύο θητείες ως πρω-
θυπουργός, μία δεν του φτάνει με τίποτα. Τα
είπε όλα χαρτί και καλαμάρι στον Σρόιτερ.

Ακολουθώντας την πάγια τακτική του περί lifestyle
συνεντεύξεων, είπε πάλι έναν σκασμό άχρηστες
πληροφορίες για τον γάμο του, για την προσωπικό-
τητα του άνδρα του, για το αν πίνει μπίρες και μέσα
σε όλα αυτά πετάει και μερικές νότες για τον Βε-
λουχιώτη. Μας είπε πάλι για τον Τάιλερ και ότι μέ-
χρι τα 40 του έτη θέλει, λέει, να αποκτήσουν παι-
διά. Και τι μας νοιάζει, ρε σύντροφε; Μας είπε επί-
σης ότι είναι και ηγέτης και για μπίρες. Και τι μας
ενδιαφέρει; Μας περιέγραψε με γλαφυρότητα ότι

«ασχολούμαι με το νοικοκυριό του σπιτιού. Το θε-
ωρώ πνευματικό μασάζ να ασχολούμαι με αυτά.
Μαγειρεύουμε και οι δύο. Μας αρέσει πάρα πολύ η
ζωή στο σπίτι μαζί και μας αρέσει πάρα πολύ η φύ-
ση. Μπορεί ο κόσμος να μας βλέπει σαν υπερκοι-
νωνικά όντα, είμαστε κοινωνικοί άνθρωποι, αλλά
είμαστε και πολύ ήρεμοι και ήσυχοι».

Σοβαρές πληροφορίες που απασχολούν όλο τον
ελληνικό λαό. Στέφανε, για τα 11 δισ. επιπλέον από
τον προϋπολογισμό που υποσχέθηκες για τις δα-
πάνες στην Υγεία μπορείς να μας πεις πού θα τα
βρεις; Αυτά για τους νοικοκυραίους και τον Βελου-
χιώτη κράτα τα να τα λες με τον Πολάκη και τον

ναύαρχο όταν πηγαίνετε για ψάρεμα… Θα μου πεί-
τε, σωτηρία δεν υπάρχει, διότι πλέον τον έχουν πά-
ρει στο «ψιλό» και οι δημοσιογράφοι και δεν του
κάνουν σοβαρές πολιτικές ερωτήσεις. Περιορί-
ζονται μόνο στο σπίτι του, στον γάμο του, σε κου-
βεντούλες της πλάκας και σε λόγια της πλώρης. Το
χειρότερο όλων είναι ότι δεν αντιλαμβάνεται ότι
όλοι γελούν μαζί του και στη δημοσιογραφική και
στην πολιτική πιάτσα. Ειδικά στο εσωτερικό του
ΣΥΡΙΖΑ ξεκαρδίζονται κάθε φορά που μιλάει δη-
μοσίως, ακόμη και αυτοί που μπροστά του τον απο-
θεώνουν…
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Σ
ε απόλυτο «βέρτιγκο» έχει περιέλ-
θει η Ελληνική Λύση μετά την τε-
λευταία παρέμβαση του Κυριάκου

Βελόπουλου, με την οποία απείλησε ευθέ-
ως όσους βουλευτές υπερψήφισαν το νο-
μοσχέδιο για τον γάμο μεταξύ ομόφυλων
ζευγαριών να μην προσέλθουν στις εκκλη-
σίες για τον εορτασμό της Μεγάλης Εβδο-
μάδας και του Πάσχα, ξεσηκώνοντας θύελ-
λα αντιδράσεων στο σύνολο του πολιτικού
κόσμου και προκαλώντας την ευθεία κατα-
δίκη από τον Αρχιεπίσκοπο Αθηνών και
Πάσης Ελλάδος.

Νευρικότητα, σοκ και αμηχανία 
Η σαφέστατη ενόχληση του Ιερώνυμου

με τις δηλώσεις Βελόπουλου και η έμμεση
αλλά σαφής δημόσια αποδοκιμασία του
χθες προκάλεσαν σοκ και νευρικότητα
στην Ελληνική Λύση που αρχικά στράφηκε
ευθέως εναντίον του Αρχιεπισκόπου, αλλά
στη συνέχεια κατάλαβε πόσο επικίνδυνο
για το κόμμα είναι το άνοιγμα μετώπου με
την ηγεσία της Εκκλησίας. Η εικόνα που
παρουσίασε χθες το κόμμα της Ελληνικής
Λύσης μετά την παρέμβαση του Αρχιεπι-
σκόπου, επιβεβαίωσε ουσιαστικά όσους
επιμένουν ότι ο Κ. Βελόπουλος και ο μηχα-
νισμός του, ελλείψει ουσιαστικών προτά-
σεων και παρεμβάσεων, επενδύουν απο-
κλειστικά στον φανατισμό και την πόλωση
μέσω καλλιέργειας κλίματος βίας στην
κοινωνία. «Ο κ. Ιερώνυμος τούς έκοψε τη
φόρα. Πλέον αντιλαμβάνονται ότι η καλ-
λιέργεια θρησκευτικού φανατισμού, με ό,τι
σημαίνει για την κοινωνική συνοχή, έχει
την Εκκλησία απέναντι», σχολιάζουν πολι-
τικοί παρατηρητές, εκτιμώντας ότι η χθεσι-
νή παρέμβαση του Αρχιεπισκόπου θα λει-
τουργήσει ως ανάχωμα στην προσπάθεια
της ηγεσίας της Ελληνικής Λύσης να σπεί-
ρει διχόνοια στο εκλογικό σώμα, προς
άγραν λίγων ψήφων. 

Βολές κατά του Αρχιεπισκόπου 
Χαρακτηριστικά είναι τα όσα είπε στη

Βουλή ο κοινοβουλευτικός εκπρόσωπος
του κόμματος, καταφερόμενος ευθέως
εναντίον του Ιερώνυμου: «Διαβάσαμε κά-
ποιες δηλώσεις και νομίζαμε ότι τις έκανε
ο κυβερνητικός εκπρόσωπος Παύλος Μα-
ρινάκης. Δυστυχώς είδαμε ότι τις έκανε ο
Αρχιεπίσκοπος Ιερώνυμος. Σε ρόλο εκ-
προσώπου Τύπου της κυβέρνησης ο αρχιε-
πίσκοπος Ιερώνυμος. Υιοθετεί τα όσα ανα-
φέρουν τα τρολ της ΝΔ στο διαδίκτυο και τα
πληρωμένα σάιτ για μια παραποιημένη δή-
λωση του προέδρου μας», είπε αρχικά ο
Κωνσταντίνος Χήτας και πρόσθεσε: «Ο
πρόεδρός μας είπε να μην πάνε στις εκ-
κλησίες για ψηφοθηρικούς λόγους και
ήταν παραίνεση -μην πάτε αν θέλετε. Δεν
σας είπε μην πάτε. Το να υιοθετεί ο Αρχιε-

πίσκοπος όσα λέει η ΝΔ μας στεναχωρεί.
Νομίζαμε ότι ήταν ο Παύλος Μαρινάκης.
Δεν θα έκανε τέτοια δήλωση ο Χριστόδου-
λος. Προεκλογικά, ο Αρχιεπίσκοπος ανα-
λαμβάνει έναν άλλο ρόλο. Να στέκεται στο
ύψος των περιστάσεων. Δεν χρειάζεται να
είναι τόσο ένθερμος υποστηρικτής του Μη-
τσοτάκη ο Ιερώνυμος». 

Τα ασυμμάζευτα
Λίγη ώρα αργότερα, ωστόσο, αντιλαμβα-

νόμενος πόσο επικίνδυνο είναι για το κόμ-
μα του να έρθει σε σύγκρουση με την Εκ-
κλησία, ο αρχηγός της Ελληνικής Λύσης
προσπάθησε να μαζέψει τα προηγούμενα.
Άφησε, ωστόσο, αιχμές εναντίον του προ-
καθήμενου της Εκκλησίας.

Συγκεκριμένα, σε δηλώσεις του ο Κ. Βε-
λόπουλος υποστήριξε ότι η Εκκλησία δεν
θα πρέπει να οδηγεί τους πιστούς σε συγ-
κεκριμένους πολιτικούς χώρους και εξα-

πέλυσε επίθεση και στη ΝΔ, υποστηρίζον-
τας ότι οι δηλώσεις Ιερώνυμου εργαλει-
οποιούνται προεκλογικά από τον Κυριάκο
Μητσοτάκη.

«Η δήλωση του Αρχιεπισκόπου μας βρί-
σκει απολύτως σύμφωνους», υποστήριξε
και πρόσθεσε: «Κανένας πολιτικός δεν
μπορεί να δώσει οδηγίες ούτε στον κλήρο
ούτε στην ιεραρχία». Άφησε, δε, αιχμές
εναντίον του κ. Ιερώνυμου, ισχυριζόμενος
ότι «όπως και η ιεραρχία δεν θα πρέπει να
οδηγεί τους πιστούς σε συγκεκριμένους
πολιτικούς χώρους. Για την Ελληνική Λύ-
ση, η Εκκλησία είναι το σύνολο του λαού,
του κλήρου και της ιεραρχίας», πρόσθεσε
ο πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης καταλή-
γοντας. 

Η ηχηρή αποδοκιμασία Βελόπουλου
από τον Αρχιεπίσκοπο 

Σε ηχηρή αποδοκιμασία της παρέμβα-

σης του αρχηγού της Ελληνικής Λύσης
προχώρησε χθες ο Αρχιεπίσκοπος Ιερώ-
νυμος, τονίζοντας πως «έχουμε σταθερές
γραμμές, δεν θα κάνουμε ούτε αυτό που θα
μας πει ο Κυριάκος Βελόπουλος ούτε
οποιοσδήποτε πολιτικός, σεβόμαστε τους
ανθρώπους».«Δεν μπορώ να πάω σε πράγ-
ματα που δεν τα λέει το Ευαγγέλιο και εκεί-
νος μπορεί να έχει τις απόψεις του, δεν
μπορώ να ταυτιστώ με συμφέροντα προ-
σωπικά», πρόσθεσε. 

«Η Εκκλησία μάς καλεί όλους να αγαπά ο
ένας τον άλλον, να σέβεται ο ένας τον άλ-
λον. Καθένας κάνει έναν αγώνα μόνος του
και με τους άλλους», σημείωσε ακόμη ο
Αρχιεπίσκοπος Ιερώνυμος. Και συμπλή-
ρωσε: «Υπάρχει ο λόγος του Θεού, η Εκ-
κλησία λέει “δεν κάνω διακρίσεις”, πρέπει
να καταλάβουμε ότι υπάρχει διαφορά στην
αντιμετώπιση των θεμάτων, αλλιώς τα βλέ-
πει ο πολιτικός και αλλιώς ο πιστός».

«Αυτές τις ώρες είναι απαραίτητη η συ-
νεργασία. Κοιτάμε πώς μπορούμε να πά-
με μπροστά. Είναι η ώρα που πρέπει να
σκεφτόμαστε σοβαρά. Η πατρίδα μας
έχει ανάγκη από συνεργάτες και συνερ-
γασία», είπε.

Σε κρίση... η Ελληνική Λύση 

Επίθεση του κοινοβουλευτικού εκπρόσωπου κ. Χήτα προς 
τον Αρχιεπίσκοπο: «Σε ρόλο εκπροσώπου Τύπου της κυβέρνησης 

ο Ιερώνυμος. Υιοθετεί τα όσα αναφέρουν τα τρολ της ΝΔ στο διαδίκτυο»
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ΝΔ: Καμιά ανησυχία 
για φθορά 
και αλίευση 
ψηφοφόρων 

Τ
ην ολομέτωπη σύγκρουση με την
Ελληνική Λύση επιλέγει η κυβέρ-
νηση μετά την τελευταία παρέμβα-

ση του αρχηγού της, με την οποία ο Κυριά-
κος Βελόπουλος προτρέπει εμμέσως πλην
σαφώς το χριστεπώνυμο πλήθος σε βίαιες
αντιδράσεις και εκδηλώσεις διαμαρτυρίας
κατά όσων «γαλάζιων» βουλευτών υπερ-
ψήφισαν το νομοσχέδιο για τον γάμο μετα-
ξύ ομόφυλων ζευγαριών.

Στον απόηχο της ηχηρής
αποδοκιμασίας της εν λόγω
παρέμβασης και από τον Αρχιεπίσκοπο Αθη-
νών και Πάσης Ελλάδος κ. Ιερώνυμο, το Μέγα-
ρο Μαξίμου και η Πειραιώς επιχειρούν να ορ-
θώσουν ανάχωμα στην προσπάθεια της ηγε-
σίας της Ελληνικής Λύσης να αλιεύσει ψή-
φους από το συντηρητικό ακροατήριο της ΝΔ.
Θεωρούν, δε, ότι στην αντίστροφη μέτρηση
προς τις ευρωκάλπες της 9ης Ιουνίου η προ-

σπάθεια αυτή επιτυγχάνει τον στόχο της, αφού ήδη στην
τελευταία δημοσκόπηση ανακόπηκε η φθορά της κυβερ-
νητικής παράταξης, ενώ μειώθηκαν κατά μία ποσοστιαία
μονάδα τα ποσοστά της Ελληνικής Λύσης. Τάση που στο
κυβερνητικό και κομματικό επιτελείο της ΝΔ εκτιμούν ότι
μπορεί να αυξηθεί καθοδόν προς τις ευρωκάλπες. 

Ενδεικτικές της τακτικής που ακολουθεί η κυβερνητική
παράταξη έναντι της Ελληνικής Λύσης είναι οι παρεμβά-
σεις των υπουργών Επικρατείας Μάκη Βορίδη και Υγείας
Άδωνι Γεωργιάδη, οι οποίοι αμφότεροι ανέβασαν κατακό-
ρυφα τους τόνους της αντιπαράθεσης με τον Κ. Βελόπουλο.

«Ο Βελόπουλος θα πληρώσει 
πολιτικά την τοξικότητα» 

Ο κ. Βορίδης χαρακτήρισε, επί λέξει, απαράδεκτη και
προκλητική την προτροπή του να μη μεταβούν στους να-
ούς τις ημέρες του Πάσχα οι βουλευτές που ψήφισαν την
ισότητα στον πολιτικό γάμο, ενώ κατηγόρησε τον Κ. Βελό-
πουλο ότι «αλιεύει για άλλη μια φορά στα θολά νερά της
καλλιέργειας της βίας, της τοξικότητας και του διχασμού».
«Κάνουν λάθος, πέρασε άσχημα ο τόπος εκείνες τις επο-
χές. Περάσαμε δύσκολα, όταν είχαμε την κατάρρευση και
την πτώχευση της χώρας και κάποιοι από το βήμα της Βου-

λής μας έλεγαν πως θα μας κρεμάσουν, μας έλεγαν για τις
κρεμάλες, τα λαϊκά δικαστήρια και τις πλατείες, παρακι-
νούσαν σε προπηλακισμούς. Δεν είναι πρωτόγνωρα,
απλώς είμαστε σε τελείως διαφορετική πολιτική φάση»,
είπε ο κ. Βορίδης και πρόσθεσε: «Η κοινωνία αναγνωρίζει
ότι έχουμε μπει σε έναν δρόμο, με όλες τις δυσκολίες, εγώ
δεν υποτιμώ τίποτε. Η Ελλάδα δεν είναι εκεί όπου ήταν
πέντε, επτά, δέκα χρόνια πριν. Είναι μια άλλη Ελλάδα αυτή
σήμερα και ο κ. Βελόπουλος που επενδύει σε αυτήν την
τοξικότητα, θα το πληρώσει πολιτικά, με την απόρριψη αυ-
τής της προτροπής από το εκλογικό σώμα».

Επιπλέον, ο υπουργός Επικρατείας σημείωσε ότι όσοι

βουλευτές θέλουν να πάνε στις εκκλησίες, μια χαρά θα

πάνε και δεν θα ζητήσουν άδεια από κανέναν. 

«Η συμπεριφορά του αποδεικνύει 
πόσο υποκριτής είναι»

Από την πλευρά του, ο υπουργός Υγείας Άδωνις Γεωρ-

γιάδης χαρακτήρισε για μία ακόμη φορά ως σφόδρα αντι-

χριστιανική τη συμπεριφορά του Κ. Βελόπουλου, προσθέ-

τοντας ότι αποδεικνύει πόσο υποκριτής είναι. «Έχει κά-

ποια δικαιοδοσία να κρίνει ποιοι θα μπαίνουν στους ναούς;

Αν ήταν χριστιανός, θα γνώριζε ότι στον ιερό ναό δεν απα-

γορεύεται η είσοδος σε κανέναν», σημείωσε ο κ. Γεωργιά-

δης προσθέτοντας ότι ο κ. Βελόπουλος θεωρεί τον εαυτό

του αρχιεπίσκοπο και μητροπολίτη. 
Καταλήγοντας, ο υπουργός Υγείας κατηγόρησε τον κ.

Βελόπουλο για εργαλειοποίηση της θρησκείας και τόνισε
πως ο πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης «δεν έχει καμία
επαφή με τον χριστιανισμό».

«Καλό το σόου υπέρ πίστης, 
αλλά τη μάνα δεν τη βρίζουμε ποτέ»

Νωρίτερα, ο Άδωνις Γεωργιάδης είχε
εξαπολύσει επίθεση κατά του Κ. Βελόπου-
λου με ανάρτησή του, κατηγορώντας τον
για «σόου υπέρ της χριστιανικής πίστης και
της ορθοδοξίας».

Συγκεκριμένα, ο κ. Γεωργιάδης αναφέρ-
θηκε στην επίθεση του ανεξάρτητου βου-
λευτή Κωνσταντίνου Φλώρου στον βου-
λευτή της Ελληνικής Λύσης Βασίλη Γραμ-

μένο και στο γεγονός πως ο κ. Βελόπουλος
τον κατηγόρησε πως «είπα ψέματα και ότι ο βουλευτής του
κ. Γραμμένος ουδέποτε εξύβρισε τη μητέρα του κ. Φλώ-
ρου με χυδαίες εκφράσεις».

Εν συνεχεία, ο υπουργός Υγείας παρέθεσε ένα βίντεο με
μια δήλωση του ανεξάρτητου βουλευτή Διονύση Βαλτο-
γιάννη που ανέφερε πως «άκουσε και είδε τον βουλευτή
της Ελληνικής Λύσης κ. Γραμμένο να λέει ακριβώς όλα αυ-
τά κατά της μητέρας του κ. Φλώρου».

Καταλήγοντας, ο κ. Γεωργιάδης κάλεσε τον πρόεδρο της
Ελληνικής Λύσης να διαγράψει τον κ. Γραμμένο. «Τώρα εί-
τε θα πρέπει να κάνει μήνυση ο κ. Γραμμένος για ψευδή
κατάθεση στον κ. Βαλτογιάννη ή ο κ. Βελόπουλος να δια-
γράψει τον κ. Γραμμένο χωρίς πολλές συζητήσεις. Αγαπη-
τέ Κυριάκο, καλό το σόου υπέρ της χριστιανικής πίστης και
της ορθοδοξίας, αλλά κάθε πιστός χριστιανός θα σου έλε-
γε ότι τη μάνα δεν τη βρίζουμε ποτέ και για κανέναν λόγο,
είναι το ιερότερο πρόσωπο για όλους μας! Για να σε δούμε
τώρα, πρόεδρε της Ελληνικής Λύσης, τι θα πράξεις, διότι
στα λόγια καλός είσαι, αλλά εδώ χρειάζονται πράξεις»,
σχολίασε χαρακτηριστικά. 

Η κυβέρνηση σκληραίνει τη στάση της
προς την Ελληνική Λύση 
με εκφραστές τούς υπουργούς 
Μ. Βορίδη και Άδ. Γεωργιάδη, 
που ανέβασαν κατακόρυφα 
τους τόνους της αντιπαράθεσης 

Της 
Έλλης 

Τριανταφύλλου
ellitriant@yahoo.com
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Χαμηλά η μπάλα 
με τις δημοσκοπήσεις
για τους υποψηφίους

Μου μετέφεραν καλά πλη-

ροφορημένες πηγές από τον

χώρο των δημοσκοπήσεων

ότι οι δημοσκοπήσεις που

αναφέρονται σε υποψήφιους

ευρωβουλευτές και σειρά

εκλογής ενέχουν πολύ μεγά-

λο κίνδυνο να διαψευστούν.

Για την ακρίβεια, δεν πρέπει

να λαμβάνονται υπόψη ειδικά

τόσο νωρίς καθώς δημιουρ-

γούν κλίμα. Οι ίδιες πηγές

μου λένε ότι θα ξέρουμε τη

σειρά λίγες ημέρες πριν. Μέ-

χρι τότε, το προβάδισμα το

έχουν οι παλιοί ευρωβουλευ-

τές που έχουν φτιάξει έναν

μηχανισμό. Για το θέμα, μάλι-

στα, αρθρογράφησε και

πρώην στέλεχος του Μαξίμου

ο Αργύρης Παπαστάθης που

ουσιαστικά θεωρεί ότι είναι

παραπλανητικές οι μετρήσεις

με τον τρόπο που γίνονται

χωρίς να έχουν μια πρώτη

επαφή με το εκλογικό κοινό

όλοι οι υποψήφιοι. 

Καταλαβαίνετε ότι καλύτερα
δεν θα μπορούσε να πάει για τον
Μητσοτάκη το μεγάλο χαστούκι
που έριξε ο Αρχιεπίσκοπος Ιε-
ρώνυμος προς τον ακραίο Κυ-
ριάκο Βελόπουλο και τους ομοί-
ους του. Μάλιστα, στο Μαξίμου
τονίζουν ότι η αναφορά του Αρ-
χιεπισκόπου θα μπορούσε να
μην είναι ονομαστική, αλλά παρ’
όλα αυτά ο προκαθήμενος της
Ελλαδικής Εκκλησίας επεδίωξε
την ονομαστική αναφορά για να
καταδείξει τον αρνητικό ρόλο
που πάει να παίξει ο Βελόπου-

λος εις βάρος της Εκκλησίας.
Εκτός των άλλων, πάντως, επιτε-
λικά στελέχη διάβασαν στη δή-
λωση Ιερώνυμου και ένα μήνυ-
μα προς τον υπόλοιπο κλήρο που
συναγελάζεται με τον Βελόπου-
λο ή τη Νίκη, ότι δεν θα επεμβαί-
νει κανένας κληρικός στο ποιος
θα μπει ή δεν θα μπει στην εκ-
κλησία, όπως έγινε κάποιες φο-
ρές σε ορισμένους ναούς. Μπο-
ρώ να πω ότι οι σχέσεις Μαξίμου
- Ιερώνυμου μετά από αυτό
έχουν επιστρέψει στις αρχικές
ρυθμίσεις… 

Οι σχέσεις Μαξίμου - Εκκλησίας επανήλθαν 

Παρακολούθησα προχθές τη συνέντευξη του πρωθυπουρ-
γού και στάθηκα ιδιαίτερα στην αυτοκριτική που έκανε για εκ-
φράσεις που έχει χρησιμοποιήσει για τον Στέφανο Κασσελά-
κη, όπως εισαγόμενος, φαιδρός, παρόλο που, όπως τόνισε, ο
ίδιος έχει δεχτεί πολύ χειρότερες εκφράσεις στο επίπεδο των
ύβρεων και της χυδαιότητας. Άλλωστε, όπως μαθαίνω, και ο
Αμερικανός σύμβουλός του Στάνλεϊ Γκρίνμπεργκ έχει ισχυρι-
στεί ότι δεν πρέπει να αντιμετωπίζεται με ειρωνεία και λοιδο-
ρία ο Στέφανος Κασσελάκης, καθώς είναι συμπαθής σε απολιτίκ, νεανικά κοινά και σε αντι-
συστημικούς. Θα πρέπει να αντιμετωπιστεί ως πολιτικός -παρόλο που δεν είναι- και να ανα-
χαιτίζονται οι προτάσεις του με επιχειρήματα και οικονομικά στοιχεία και όχι να υποπίπτουν
τα στελέχη του σε λεκτικές προσβολές. Ο Μητσοτάκης το έπραξε, το θέμα είναι να το ακο-
λουθήσουν και τα άλλα στελέχη. 

Αυτοκριτική και η συμβουλή 
Γκρίνμπεργκ για Κασσελάκη

Το δίδυμο Δένδια - Τζιτζικώστα
και η συσπείρωση στη Μακεδονία 

Πλούσιο ήταν το πρόγραμμα του υπουργού Εθνικής
Άμυνας Νίκου Δένδια χθες στη Θεσσαλονίκη. Ο υπουρ-
γός είδε σε πολύ θερμό κλίμα τον περιφερειάρχη Κεν-
τρικής Μακεδονίας Απόστολο Τζιτζικώστα και η αναφο-
ρά του σε αυτόν ήταν πολύ εκδηλωτική, κάτι που δείχνει
ότι αυτό το δίδυμο θα τρέξει πολύ για την ενίσχυση της
συσπείρωσης των δυνάμεων της Νέας Δημοκρατίας
«στην ιστορική κοιτίδα της», όπως τόνισε ο κ. Δένδιας.
Αργότερα ο υπουργός είδε σε επίσης πολύ καλό κλίμα
τον Μητροπολίτη Θεσσαλονίκης Φιλόθεο και μετά κινή-
θηκε προς τα γραφεία της ΝΔ, όπου θα μιλούσε ενώπιον
της Διοικούσας Επιτροπής Α’ και Β’ Θεσσαλονίκης στα
οποία βρέθηκαν όλοι οι βουλευτές του νομού, δήμαρχοι
και άλλα κομματικά στελέχη πρώτης γραμμής…

Χαμογελούν στη ΝΔ με τα περί 
«νέας προοδευτικής συνεργασίας»

Χαμογελούν στη ΝΔ με τη νέα καραμέλα που αρχίζουν
να μασούν εκεί στην Κεντροαριστερά με αφορμή τη δή-
λωση Ανδρουλάκη περί ένωσης των δυνάμε-
ων από σοβαρούς και φιλοευρωπαϊ-
στές για συνεργασία των κομμάτων
μετά τις ευρωεκλογές αρχής γενο-
μένης από το «κοινό προοδευτικό
ψηφοδέλτιο» από ΠΑΣΟΚ-ΣΥΡΙ-
ΖΑ-Νέα Αριστερά για τις έδρες
όπου θα γίνουν εκλογές (εφόσον γί-
νουν) λόγω της έκπτωσης των Σπαρτια-
τών από τη Βουλή. Και χαμογελούν διότι
κάτι τέτοια εκστόμιζαν πριν από τις εθνικές εκλογές το
2023 και η συσπείρωσή τους πήγε στο ναδίρ. Για αυτό και
κάνουν τον σταυρό τους στην Πειραιώς να ανοίξει ακόμα
περισσότερο η συζήτηση, αφού στο τέλος θα τα σπάσουν
και έτσι θα γελάσει (και πάλι) ο κάθε πικραμένος… 

Μ ε συγκατάβαση αλλά και με προβληματισμό παρακολου-
θούν στο Μέγαρο Μαξίμου τον Γιάννη Καλλιάνο σχετικά με
την περιπέτεια του πατέρα του που τελικά απεβίωσε πριν

από μερικές μέρες. Το ανθρώπινο κομμάτι το κατανοούν, για αυτό και
η εντολή του Άδωνι Γεωργιάδη από την πρώτη στιγμή είναι να διενερ-
γηθεί ΕΔΕ και να δουν αν ακολουθήθηκαν τα πρωτόκολλα κατά γράμ-
μα. Είναι μια ανθρώπινη τραγωδία να χάσεις τον πατέρα σου, το δίχως
άλλο. Από εκεί και πέρα, όμως, υπάρχουν και δεύτερες σκέψεις.  Ο
Γιάννης Καλλιάνος, είναι αλήθεια, εκτός από τη βουλευτική ιδιότητα,
είναι και μετεωρολόγος στο Mega TV, το οποίο εδώ και καιρό ασκεί
κριτική στην κυβέρνηση και όλο αυτό έχει μια ιδιαίτερη σημειολογία.
Δεύτερον, η καθημερινή παρουσία του κ. Καλλιάνου σε τηλεοπτικές
εκπομπές και οι συνεχείς καταγγελίες του κατά του ΕΣΥ  εργαλει-
οποιούνται στο έπακρο από την αντιπολίτευση και ειδικά από τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ και τα τρολ της Κουμουνδούρου… 

Μπορεί ο κ. Καλλιάνος να διατείνεται ότι στρέφεται κατά συγκεκρι-
μένων ιατρών και να δηλώνει ότι θα τους πάει μέχρι τέλους, αλλά εν-
τέλει στρέφεται κατά του υπουργείου Υγείας και κατ’ επέκταση κατά
της κυβέρνησης. Ίσως θα έπρεπε και ο ίδιος -όχι εν βρασμώ- να σκε-
φτεί καλά τον χειρισμό αυτής της υπόθεσης.

Δεύτερες σκέψεις για 
τις αντιδράσεις 

του Γιάννη Καλλιάνου



Α
πό την κλινική που βρί-
σκομαι για ένα έκτα-
κτο πρόβλημα υγείας

διαπίστωσα ότι έχω συγγραφι-
κό οίστρο… Λέτε να φταίει η αν-
τιβίωση; Ή μήπως ο φίλος μου
ο γιατρός έδωσε εντολή και
μου έχουν βάλει φάρμακο και
συνεχώς βλέπω εφιάλτες τον
Κασσελάκη με τον Τάιλερ, τον
Πολάκη και έναν ναύαρχο εν
αποστρατεία που στα γεράμα-
τά του την είδε κομματάρχης
του Κασσελάκη;

Ακούστε την ιστορία του Ρε-
μάλ... ενός νεαρού πρίγκιπα της
Αριστεράς, απόγονου του Βε-
λουχιώτη του Ρουμελιώτη,
που νόμισε ότι μπορεί να αλ-
λάξει τον κόσμο, αλλά πικρές οι
βουλές του Αλλάχ και σκοτεινές
οι ψυχές των ανθρώπων:

Στης Αριστεράς τα μέρη μια φορά και έναν καιρό
ήταν άδειο το κεμέρι, μουχλιασμένο το μυαλό.
Στα Εξάρχεια, στο Μαϊάμι, στην παλιά τη χουρμαδιά
καβαλήσαν το καλάμι κάποια ομογενή παιδιά.

Κι ένας νέος από σόι και γενιά εφοπλιστική
αγροικάει το μοιρολόι και τραβάει κατά εκεί.
Τον κοιτάν οι μπαμπουίνοι με ματιά λυπητερή
και στον Τραμπ όρκο τούς δίνει πως θ’ αλλάξουν οι καιροί.

Άκουσαν οι φιλελέδες του παιδιού την αφοβιά
και βαρούσαν τενεκέδες να του σπάσουν τη μαγκιά…
Ξεχυθήκαν στο Κολωνάκι απ’ τη γη στον ουρανό,
κυνηγούσαν το αγοράκι να το πιάσουν ζωντανό.

Πέφτουν πάνω του σαν ακράτητα σκυλιά
και στην Ούρσουλα τον πάνε να του βάλει τη θηλιά.
Μαύρο μέλι, μαύρο γάλα ήπιε εκείνο το πρωί
πριν τα όπλα παραδώσει και του πάρουν το (βρακί).

Με τον Τάιλερ, τον Πολάκη κι έναν ναύαρχο «τυρί»
στου παράδεισου τις πύλες ο προφήτης καρτερεί.
Πάνε τώρα χέρι χέρι κι είναι γύρω συννεφιά
κι η συντρόφισσα η Αυγέρη τούς κρατούσε συντροφιά.

Σ’ έναν μήνα σ’ έναν χρόνο, τον Αλέξη πάει να βρει
που από τον ψηλό του θρόνο λέει στ’ άμυαλο παιδί:
«Νικημένο μου ξεφτέρι, δεν αλλάζουν οι καιροί,
δίχως νάρκισσους και ψεύτες πάντα ο κόσμος προχωρεί».

Καληνύχτα Ρεμάλ, αυτός ο κόσμος δεν θα αλλάξει
ποτέ με κωλοτσαπερδονιές. Καληνύχτα...

ΝΝ.Κ.
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Δίχως νάρκισσους και
ψεύτες πάντα ο κόσμος
προχωρεί…

Το ΔΝΤ μάς... τραπεζώνει!
Ενδεικτικό γεγονός για την αλλαγή πίστας από την
Ελλάδα αποτελεί το δείπνο που παρέθεσε η γενική
διευθύντρια του Διεθνούς Νομισματικού Ταμείου
Κρισταλίνα Γκεοργκίεβα στον υπουργό Εθνικής
Οικονομίας και Οικονομικών Κωστή Χατζηδάκη
στην Ουάσιγκτον. Στη... χαλαρή συζήτηση που έγι-
νε ανάμεσά τους και πέραν των... κλασικών συστά-
σεων του ΔΝΤ η κυρία Γκεοργκίεβα δήλωσε εντυ-
πωσιασμένη από τις επιδόσεις της Ελλάδας, ζη-
τώντας από τον Έλληνα υπουργό να παραμείνει
σταθερά προσηλωμένος στις μεταρρυθμίσεις.
Εκεί που κάποτε δεν ήθελαν να μας βλέπουν ούτε
από το ΔΝΤ ούτε από τους διεθνείς οργανισμούς,
σε λίγο καιρό θα στέλνουν αιτήματα για... δείπνο.
Θα μας... παρακαλάνε για να μας... τραπεζώσουν,
όπως θα έλεγε και μια... ευγενική ψυχή που το
2015 τα έκανε μαντάρα και μετά έτρεχε και εκλι-
παρούσε για να μας σώσουν οι ξένοι. Πώς αλλά-
ζουν οι καιροί... 

Η S&P τούς... μπλόκαρε!
Η ελληνική πλευρά ήξερε μέρες πριν για την επικεί-
μενη αναβάθμιση των προοπτικών του αξιόχρεου
από τη Standard & Poor’s. Ωστόσο, όπως συμβαίνει
σε τέτοιες περιπτώσεις, υπάρχουν οι κώδικες εμπι-
στευτικότητας. Μάλιστα, η αναβάθμιση των προοπτι-
κών σηματοδοτεί την αντίστροφη μέτρηση για υψη-
λότερη βαθμίδα από τον συγκεκριμένο αμερικανικό
οίκο μέσα στους προσεχείς μήνες. Στην αντιπολίτευ-
ση έπαθαν ένα... μπλακάουτ, ενώ όταν η Moody’s δεν
μας έδωσε την επενδυτική βαθμίδα τον περασμένο
μήνα, γιατί μας είχε δώσει δύο απανωτές τον περσινό
Σεπτέμβριο, ήταν... λαλίστατα τα «πουλάκια» μας.
Βλέπετε, η ανακοίνωση της S&P «μπλόκαρε» τα κόμ-
ματα της αντιπολίτευσης, τα οποία δεν ξέρουν από
πού τους έρχονται οι εκπλήξεις σε σχέση με την πο-
ρεία της ελληνικής οικονομίας. 

Ο Δένδιας οργώνει 
τη Μακεδονία
Μπορεί να μπαίνουμε σιγά σιγά προς τη Μεγά-
λη Εβδομάδα, αλλά τα κυβερνητικά στελέχη
δεν θα σταματήσουν τον προεκλογικό αγώνα
πριν από τη Μεγάλη Πέμπτη. Ενδεικτικά ο
υπουργός Άμυνας Νίκος Δένδιας βρίσκεται
από χθες στην Κεντρική Μακεδονία, την οποία
έχει χρεωθεί, σύμφωνα με τον «γαλάζιο» προ-
γραμματισμό, και σκοπεύει να την «αλώσει»,
όπως μου λένε συνεργάτες του. Από Μεγάλη
Δευτέρα θα βρεθεί στη Θεσσαλονίκη και τα
πέριξ και ο προκάτοχός του Νίκος Παναγιωτό-
πουλος, ο οποίος ηγείται της Εκλογικής Επι-
τροπής της ΝΔ και διαθέτει ισχυρά προσωπικά
ερείσματα στην ευρύτερη περιοχή.

Βαρβιτσιώτης με
Γκρίνμπεργκ δύναμη πυρός
Ικανοποιημένο μαθαίνω ότι είναι το Μέγαρο
Μαξίμου από τις επιδόσεις του επικοινωνιολό-
γου Θωμά Βαρβιτσιώτη, ο οποίος μετά την πώ-
ληση της εταιρείας του έχει αποκτήσει ειδικό
ρόλο στην προεκλογική καμπάνια της ΝΔ. Ο
γιος του βετεράνου πολιτικού Γ. Βαρβιτσιώτη
έχει την ευθύνη της διεξαγωγής κυλιόμενων
δημοσκοπήσεων, δύο ανά δεκαήμερο περί-
που, στις οποίες αποτυπώνονται οι τάσεις που
καταγράφονται στην κοινωνία για όλα τα ζητή-
ματα που απασχολούν τους πολίτες. Ο κ. Βαρ-
βιτσιώτης είναι σε διαρκή συνεργασία με τον
Αμερικανό γκουρού της επικοινωνίας Σταν
Γκρίνμπεργκ, ο οποίος δίνει τις γενικές κα-
τευθύνσεις της καμπάνιας.

Χ
ρο
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Χ
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Νέα συνάντηση 
Μητσοτάκη - Ιερώνυμου

Η συνάντησή τους στο
Δήλεσι δεν θα είναι η τε-
λευταία για τον Κυριάκο
Μητσοτάκη και τον Αρχιε-
πίσκοπο Ιερώνυμο. Οι
πληροφορίες, που επιβε-
βαιώνονται και από το πε-

ριβάλλον του προκαθήμενου της Ελλαδικής Εκκλη-
σίας, θέλουν τον πρωθυπουργό τη Μεγάλη Πέμπτη να
δίνει το «παρών» στη Μητρόπολη Αθηνών.
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Η ατάκα του Ρωµανού 
για τον Αλέξη Τσίπρα

Στο ζήτηµα του µπλόκου των Σπαρτιατών από τον Άρειο Πά-
γο και στη στάση του ΣΥΡΙΖΑ αναφέρθηκε, µεταξύ άλλων, ο εκ-
πρόσωπος Τύπου της Νέας ∆ηµοκρατίας Νίκος Ρωµανός µι-
λώντας στην ΕΡΤ και στους δηµοσιογράφους Κώστα Παπαχλι-
µίντζο και Χριστίνα Βίδου. Αναφερόµενος στο ζήτηµα που
άνοιξε µε τη δήλωση του Βασίλη Κασσελάκη περί ευπρόσδε-
κτων και µη ψήφων, ο εκπρόσωπος Τύπου της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας Νίκος Ρωµανός υπογράµµισε ότι ο κ. Τσίπρας είχε πει ξε-
κάθαρα, πολύ πριν από τον ξάδερφο Κασσελάκη, ότι είναι ευ-
πρόσδεκτες οι ψήφοι από τους συγκεκριµένους ανθρώπους.Τα

..
. 
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Τι αποκάλυψε ο µητροπολίτης
Συµεών στον Νέζη;

Μαθαίνω ότι ένα από τα θέµατα για τα οποία ενη-
µερώθηκε ο Κυριάκος Μητσοτάκης κατά την κοινή
παρουσία του µε τον Αρχιεπίσκοπο στο ∆ήλεσι
αφορούσε τις κενές θέσεις ιερέων στη Φθιώτιδα.

Το σχετικό memo από τον µητροπολίτη Συµεών
έλαβε ένας από τους στενότερους συνεργάτες του,
ο Θανάσης Νέζης. Μάλιστα, η στήλη πληροφορεί-
ται ότι ένεκα της «λειψανδρίας» στον συγκεκρι-
µένο νόµο, σε τουλάχιστον πενήντα χωριά θα είναι

υβριδική η Ανάσταση. Μέσα από έναν µαραθώνιο
στον οποίο συµµετέχει και ο µητροπολίτης Φθιώτιδας, ο

οποίος το Μεγάλο Σάββατο θα πει το «δεύτε λάβετε φως» τουλά-
χιστον επτά φορές…

Η αντιπολίτευση κατά τρόπο σχεδόν... αυτοκτονικό αρνείται να
δει την τεράστια πρόοδο της οικονοµίας τα τελευταία πέντε
χρόνια, εν µέσω συνεπειών πανδηµίας, ρωσικής εισβολής
στην Ουκρανία, ενεργειακής κρίσης, έκρηξης των τιµών παγ-
κοσµίως και φυσικών καταστροφών. Η ελληνική οικονοµία
έχει αναβαθµιστεί αµέτρητες φορές, το ∆ηµόσιο εξοφλεί συ-
νεχώς παλιά δάνεια πριν την ώρα τους, η χώρα εξοπλίζεται µε
αποτρεπτικά όπλα, ενώ η αγορά ζητάει πάρα πολλές δεκάδες
χιλιάδες εργατικά χέρια και δεν τα βρίσκουν. Κάθε φορά
τούς... γλεντάει ο Μητσοτάκης στη Βουλή, αλλά µυαλό δεν βά-
ζουν! Για αυτό και τα ποσοστά τους βρίσκονται εκεί που βρί-
σκονται... 

A
σε που µικρός (πριν από
τα 40) τραγούδαγα το
«θα ήθελα να έχω ένα

και δύο και τρία και τέσσερα
παιδιάαα». Εσύ ίσως να υπηρε-
τούσες πρώτα ΜΙΑ θητεία στον
στρατό και να το κουβεντιάζαµε
το µετά, τι λες κι εσύ; La cage
aux folles σε ελληνική βερσιόν...
Ας σοβαρευτούµε όµως, αυτό
που δεν έχεις καταλάβει ακόµη,
γλυκό µου αγόρι… (και υποψιά-
ζοµαι ότι δεν θα το καταλάβεις
ΠΟΤΕ σου), είναι ότι οποιαδήπο-
τε χώρα δεν θέλει έναν ναρκισ-
σιστή σελέµπριτι που θα µας
αραδιάζει τους πόθους και τα
προσωπικά του και θα µοστρά-
ρει ως νέος και ωραίος, αλλά
έναν τύπο που προτιµούµε να
µην ξέρουµε τίποτα για το τι κά-
νει στο σπίτι του, αλλά θα µπορεί
να επιλέγει και να µανατζάρει αποτελεσµατικούς συνεργάτες. 

Και η τραγική σου άγνοια, τόσο από πολιτική όσο και από τη δια-
κυβέρνηση µιας χώρας, είναι τόσο εµφανής που µόνο ένα ποσο-
στό 13%-14% τεµπέληδων και ηλιθίων της κοινωνίας µας δεν βλέ-
πει και δεν καταλαβαίνει για ποιο λόγο επιλέγει να σε ψηφίσει, εί-
ναι το ίδιο κοινό που επέλεξε να κάνει πρωθυπουργό τον Τσίπρα
και τον τιτανοτεράστιο πολιτικό νάνο Πάνο Καµµένο, που ενώ βού-

λιαζαν τη χώρα στη χρεοκοπία είχαν δηµιουργήσει ένα κοινό… τι
κοινό δηλαδή; Μια αγέλη αγράµµατων τεµπέληδων ψευτοαριστε-
ριστών που ενώ η χώρα βούλιαζε στον βούρκο, την αµαρτία και τη
διαπλοκή, αυτοί ούρλιαζαν και σας αποθέωναν. Εσύ λοιπόν, γλυκό
αγόρι όπως σε κόβω, θα ήσουν κατάλληλος για το «Dancing with
the Stars» ή το «Survivor». Για κόµµα όµως ξέχνα το!

ΝΝ.. ΚΚ..

ΈΈττσσιι ττοουυςς...... γγλλεεννττάάννεε!!

ΟΟ ΚΚοοννττοοζζααµµάάννηηςς ττρρααγγοουυδδάάεειι
ΜΜιιαα έέκκππλληηξξηη ππεερρίίµµεεννεε ττοουυςς ππααρριισσττααµµέέννοουυςς

σσττηη σσυυγγκκέέννττρρωωσσηη εεννόόψψεειι εευυρρωωεεκκλλοογγώώνν ππρροοςς

ττιιµµήήνν ττοουυ υυπποοψψήήφφιιοουυ εευυρρωωββοουυλλεευυττήή ττηηςς ΝΝ∆∆

ΒΒαασσίίλληη ΚΚοοννττοοζζααµµάάννηη σσττοονν ΆΆγγιιοο ∆∆ηηµµήήττρριιοο.. ΠΠιιοο

σσυυγγκκεεκκρριιµµέένναα,, ΒΒαασσίίλληηςς ΚΚοοννττοοζζααµµάάννηηςς κκααιι

ΜΜππέέσσσσυυ ΑΑρργγυυρράάκκηη ττρρααγγοούύδδηησσαανν µµααζζίί,, αα κκααππέέλλαα,, ττοονν

ύύµµννοο ττηηςς ΝΝέέααςς ∆∆ηηµµοοκκρρααττίίααςς.. ΤΤοο σσχχεεττιικκόό ββίίννττεεοο ααννήήρρττηησσεε σσττοο

TTiikkTTookk οο υυπποοψψήήφφιιοοςς ττηηςς ««γγααλλάάζζιιααςς»» ππααρράάττααξξηηςς ααννααφφέέρροοννττααςς

εεππίίσσηηςς:: ««ΑΑφφιιεερρώώννοουυµµεε ττοονν ύύµµννοο σσττηη µµννήήµµηη ττοουυ µµεεγγάάλλοουυ µµεελλωω--

δδοούύ ΡΡόόµµππεερρττ ΟΟυυίίλλιιααµµςς»»..

Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ 
κατήγγειλε περιστατικό 
τραµπουκισµού

Αίσθηση προκάλεσε η καταγγελία του βου-
λευτή Χίου µε το ΠΑΣΟΚ Σταύρου Μιχαηλίδη
από το βήµα της Ολοµέλειας. Ο κ. Μιχαηλίδης,
που ήταν και ανώτερος αξιωµατικός του Λιµενι-
κού Σώµατος, κατήγγειλε ότι οπαδός κόµµατος
στο φάσµα του ακροδεξιού χώρου τού προκά-
λεσε ολοσχερή καταστροφή σε κτήµα που δια-
τηρεί στο νησί. Ο βουλευτής έκανε µήνυση, έγι-
νε έρευνα στο σπίτι τού εν λόγω κυρίου και µά-
λιστα βρέθηκε και ένα περίστροφο. Αλλά το θέ-
µα δεν πήρε καµία περαιτέρω διάσταση, ούτε
καν δηµοσιότητα.

«Την προηγούµενη βδοµάδα, έξι µέρες πριν,
επειδή αρνήθηκα να ανταποκριθώ σε απαράδε-
κτο αίτηµα κακώς εννοούµενης εξυπηρέτησης,
το ίδιο βράδυ ο θιγµένος φανα-
τικός οπαδός του κόµµατος
ενός από τους χθεσινούς
(σ.σ.: προχθεσινούς)
πρωταγωνιστές µπήκε σε
ένα λιοκήπι που µε πολύ
κόπο επί είκοσι χρόνια προ-
σπαθούσα να δηµιουργήσω
για τα εγγόνια µου και έκοψε τα δέντρα από τη
ρίζα. Προχώρησα στις ενδεδειγµένες νοµικές
διαδικασίες, µήνυση κ.λπ. Υπέδειξα τον ύπο-
πτο. Μάλιστα, στην κατ’ οίκον έρευνα εντοπί-
στηκε και παράνοµο περίστροφο. Καµία δηµο-
σιότητα πουθενά στα κανάλια, καµία ιδιαίτερη
ανησυχία από τα επιτελεία της Κατεχάκη, που
σε άλλες περιπτώσεις ενδεχοµένως να έστελνε
και τη µισή Αντιτροµοκρατική Οµάδα. Βουλευ-
τής της αντιπολίτευσης, βουλευτής του ΠΑΣΟΚ,
άλλα µέτρα, άλλα σταθµά», είπε ο κ. Μιχαηλί-
δης στη Βουλή και αναρωτήθηκε ενώπιον των
συναδέλφων του: «Πώς χαρακτηρίζετε αυτή την
πράξη, την καταστροφή είκοσι δέντρων; Βία;
Απειλή; Τροµοκρατία; Αυτά είναι τα αποτελέ-
σµατα της σηµερινής δηλητηριασµένης ζωής.
Ας αναλογιστούµε τις ευθύνες µας».

Το περίεργο πάντως είναι ότι και το «λαλίστα-
το ΠΑΣΟΚ» δεν έδωσε καµία διάσταση στην κα-
ταγγελία του βουλευτή του. ∆ύο τινά συµβαί-
νουν: ή δεν έλαβαν γνώση της καταγγελίας ή
αγνοούν παραδειγµατικά τον βουλευτή τους.

Εγώ θέλω τρεις θητείες, τρελό αγόρι...
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Ευρωπαϊκή  Πολιτική-Ανάλυση

Η
κλεψύδρα του χρόνου για τη
διεξαγωγή των ευρωεκλογών
του Ιουνίου αδειάζει, αλλά η

επί της ουσίας συζήτηση για τα πραγ-
ματικά διακυβεύματα είναι τουλάχι-
στον περιορισμένη. Η Ευρωπαϊκή
Ένωση διανύει μια ιδιαίτερα δύσκολη
περίοδο, όπου τα θέματα που κυριαρ-
χούν στη βαριά ομολογουμένως
ατζέντα της χρήζουν μεγάλης προσο-
χής. Η κατάσταση δεν είναι επ’ ουδενί
συμβατική, όπως ήταν πριν από δεκα-
πέντε ή είκοσι χρόνια. 

Η Ευρώπη έχει μπροστά της μεγάλες
προκλήσεις που για να τις αντιμετωπί-
σει χρειάζεται σχέδιο, ενότητα και
αποτελεσματικότητα. Γεωπολιτική
αστάθεια, πληθωρισμός, Μεταναστευ-
τικό, αυτονομία, Κοινή Αγροτική Πολι-
τική και άλλα θέματα δημιουργούν ένα
ανοδικό σπιράλ πίεσης και ανησυχίας,
όχι μόνο για τους ευρωπαϊκούς θε-
σμούς και τα πρόσωπα που έχουν επι-
φορτιστεί με την άσκηση της ευρωπαϊ-
κής πολιτικής, αλλά πρωτίστως για την
ίδια την κοινωνία. Μέσα σε αυτό το
σκηνικό διεξάγεται το προεκλογικό
ντιμπέιτ στην Ελλάδα, χωρίς, ωστόσο,
τα κόμματα να μπαίνουν στην ουσία
των πολιτικών προταγμάτων για την
Ευρώπη του 2030.

Μεγάλος ντόρος γίνεται για τα λαμ-
περά ονόματα που μπαίνουν στο ευ-
ρωψηφοδέλτιο του κάθε κόμματος,
ενώ η πολιτική αντιπαράθεση πραγμα-
τοποιείται κατά βάση με όρους εσωτε-
ρικής κατανάλωσης, χωρίς πολλές φο-
ρές να δίνεται η πραγματική διάσταση
των ευρωπαϊκών εκλογών. Εξάλλου, η
χώρα έχει σταθερή κυβέρνηση, η αντι-
πολίτευση βρίσκεται ακόμα μακριά
από το να πλησιάσει στην ανατροπή,
οπότε οι συνθήκες ήταν ιδανικές για να
ξεπεράσουμε έστω για μία φορά τα
στεγανά του παρελθόντος, προκειμέ-
νου να γίνει μια σοβαρή κουβέντα σχε-
τικά με την Ευρώπη και την εκεί πα-
ρουσία της Ελλάδας την επόμενη κρί-
σιμη μέρα. 

Το ζήτημα της ενίσχυσης της ευρω-
παϊκής δημόσιας σφαίρας παραμένει
ανοιχτό, ενώ πολιτικοί αναλυτές στέ-
κονται ιδιαίτερα στο γεγονός ότι οι πο-
λιτικές δυνάμεις αντιμετωπίζουν την
Ευρώπη αλά καρτ και όπως κάθε φορά
τους συμφέρει. Για παράδειγμα, από
τη μία πλευρά τα κόμματα υποδέχονται
με δάφνες και τιμές τη βοήθεια που
προσφέρουν οι Βρυξέλλες μέσα από
τα κονδύλια του Ταμείου Ανάκαμψης,
ενώ από την άλλη χύνουν κροκοδείλια
δάκρυα για εκείνους τους νέους, και

όχι μόνο, που κάνοντας μια σύγκριση
μεταξύ των συνθηκών που επικρατούν
εδώ και εκείνων σε κάποιες άλλες χώ-
ρες της Ενωμένης Ευρώπης επιλέγουν
να αναζητήσουν την τύχη τους κάπου
αλλού και πετυχαίνουν στη ζωή τους. 

Γιατί δίνουμε τόσο μεγάλη έμ-
φαση στο περιβόητο brain
drain; Πρόκειται για πραγματι-
κό ενδιαφέρον ή για μια διαρκή
υποκρισία κάποιων που αναζη-
τούν ψήφους στο μαλακό υπο-
γάστριο της κοινωνίας; Είμαστε
ή δεν είμαστε στην Ευρωπαϊκή
Ένωση; Είμαστε ή δεν είμαστε
μέλος της Συνθήκης Σένγκεν;
Τότε, αν είχαμε τόσες σοβαρές
ενστάσεις για την ουσία της συν-
θήκης αυτής, για ποιον λόγο μπήκαμε
στη διαδικασία ένταξης; Σε κάθε περί-
πτωση, οι πολιτικοί, αν όχι όλοι, τουλά-

χιστον οι περισσότεροι, επιβάλλεται να
διαχειριστούν τα θέματα που άπτονται
της ευρωπαϊκής πραγματικότητας από
μια διαφορετική οπτική γωνία. 

Με μεγαλύτερη διορατικότητα και
λιγότερη αυτοσυντήρηση. Με ενισχυ-

μένη εξωστρέφεια και χωρίς
αυτοπεριορισμούς. Με περισ-
σότερη ειλικρίνεια και μηδενική
υποκρισία. Σαράντα μέρες πριν
από τη διεξαγωγή των ευρωε-
κλογών, οι πολίτες δεν έχουν
ακόμη καταλάβει γιατί είναι ση-
μαντικό να συμμετάσχουν στις
ευρωπαϊκές εκλογές και να
προσέλθουν στις κάλπες. Την
ευθύνη για τη διαμόρφωση του
κλίματος μέσα στο οποίο διεξά-

γεται ο πολιτικός διάλογος για το Ευ-
ρωπαϊκό Κοινοβούλιο της περιόδου
2024-2029 φέρουν όχι μόνο τα κόμμα-

τα και οι θεσμοί, αλλά και τα ίδια τα
Μέσα Μαζικής Ενημέρωσης. 

Ας μη γελιόμαστε. Τα media αποτε-
λούν αναμφίβολα έναν από τους καθο-
ριστικούς stakeholders στην πολιτική
διαδικασία, που επηρεάζει καθημερι-
νά την κοινή γνώμη. Μπορούν και πρέ-
πει να δουν την Ευρώπη διαφορετικά,
να ενισχύσουν τη θεματολογία που
αφορά το παρόν και το μέλλον του ευ-
ρωπαϊκού εγχειρήματος ποικιλοτρό-
πως. Στην παρούσα φάση, οι ευρωε-
κλογές αποτελούν την ιδανική ευκαι-
ρία για να προσελκύσουν το ενδιαφέ-
ρον των πολιτών και να αποτελέσουν
ακόμη το όχημα που θα στηρίξει την
προσπάθεια για αύξηση της συμμετο-
χής στις ευρωεκλογές του Ιουνίου. 

Το τι συμβαίνει στην Ευρώπη μάς
αφορά όλες και όλους. Η ηλεκτρονική
εφημερίδα «Political» ακολουθώντας
τα σύγχρονα ρεύματα, στοχεύοντας
στην καινοτομία και σεβόμενη απολύ-
τως τον ευρωπαϊκό προσανατολισμό
της Ελλάδας, συμμετέχει καθημερινά
στη συζήτηση για την Ενωμένη Ευρώ-
πη. Ας αποτελέσει ένα θετικό παρά-
δειγμα και για τα άλλα Μέσα Μαζικής
Ενημέρωσης σε ολόκληρη την ελληνι-
κή επικράτεια.

Γράφει 
o Σπύρος 
Καπράλος

Aναλυτής 
Eυρωπαϊκής 

Πολιτικής 

Ας μιλήσουμε
επιτέλους 

για Ευρώπη
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O ι «Financial Times» το ονόμασαν «το οικονομικό παράδοξο της

Ελλάδας». Και αναρωτήθηκαν πώς γίνεται, αφού οι δείκτες

ευημερούν, οι άνθρωποι στη χώρα να φτωχαίνουν. Να φτωχαί-

νουν τόσο που οσονούπω θα γίνουν οι φτωχότεροι της Ευρώπης, καθώς

οδεύουμε ταχύτατα για κάτω από

τη Βουλγαρία.

Για εμάς που το ζούμε βέβαια

δεν είναι και τόσο παράδοξο, πά-

νε πάνω από δέκα χρόνια τώρα

που ακούμε για ανάπτυξη και κα-

λούς δείκτες της οικονομίας και

διάφορα θριαμβευτικά, ενώ οι

τσέπες μας είναι σαν σουρωτή-

ρια. Μπορεί να μην ξέρουμε να το

εξηγήσουμε τόσο περίτεχνα όσο

οι «FT», αλλά το ξέρουμε πλέον

εμπειρικά.

Το «μεγάλο πείραμα» της Ελ-

λάδας πέτυχε λοιπόν, πλην όμως

ο ασθενής χαροπαλεύει. Και αυ-

τή είναι μια παραδοχή που έχει

γίνει ξανά και ξανά. Δεν ήταν η

κρίση από μόνη της που δημι-

ούργησε το πρόβλημα, ήταν η

εμμονή στις πολιτικές λιτότητας

που εφαρμόστηκαν ώστε να ικα-

νοποιηθεί η αλήστου μνήμης

τρόικα. Μετά η κατάσταση έγινε

ντόμινο με συνέπεια να είσαι 30%

πιο φτωχός από το 2007 και η συ-

νολική οικονομία της χώρας να

έχει συμπιεστεί κατά 19% στο ίδιο διάστημα, όταν η οικονομία της ΕΕ

έχει αναπτυχθεί κατά 17%. 

Ποιος φταίει, είπαμε;
Τα θέματα, πέραν των διαπιστώσεων, είναι πολλά. Αρχικά ποιος

φταίει που συνέβησαν όλα αυτά; Για την ακρίβεια, ποιοι φταίνε;

Και γιατί αυτοί που φταίνε και σου στέρησαν το ένα τρίτο του εισο-

δήματός σου, βυθίζοντας τη χώρα σε οικονομικό κόλαφο, δεν

έχουν πληρώσει μία; Δεν είναι κακό ερώτημα αυτό, άλλο που είμα-

στε τόσο επικεντρωμένοι στο σήμερα που ξεχνάμε να το θέσουμε ξανά

και ξανά έως ότου πάρουμε μια κανονική απάντηση. Οι οικονομίες δεν

καταρρέουν ούτε εν μία νυκτί ούτε για πλάκα. Επίσης, κι αν καταρρεύ-

σουν, επανακάμπτουν˙ η δική μας σπάει το ένα παγκόσμιο αρνητικό ρε-

κόρ πίσω από το άλλο, όπως και όλα τα ρεκόρ λάθος χειρισμών. Α, δεν

φταίμε εμείς, φταίνε οι προηγούμενοι, μέχρι να φτάσουμε στον Χαρίλαο

Τρικούπη που έφτιαξε τρένα και μας χρέωσε. Εντάξει.

Ένα άλλο θέμα είναι το μέλλον. Δεν εννοώ αύριο το πρωί, γενικά μιλάω,

το μέλλον ως προοπτική. Μια γενιά κατ’ ελάχιστον θα χρειαστεί για να

ανακάμψει (και αν) η πραγματική οικονομία, λένε οι «FT», γεγονός που

σημαίνει ότι ο Έλληνας μέσης ηλικίας και πάνω θα έχει πιθανότατα απο-

δημήσει σε τόπο χλοερό, ενώ οι νεότεροι, η σημερινή γενιά των 16-17 ας

πούμε, που σχεδιάζει το μέλλον της, θα πρέπει να περιμένει μέχρι να γί-

νει μεσήλικη για να δει άσπρη μέρα.

Θα περιμένει; Σιγά... Και γιατί να

περιμένει; Δηλαδή, λες σε ένα

παιδί «άκου να σου πω, θα κάτσεις

εδώ, στη φτωχότερη χώρα της Ευ-

ρώπης, να περιμένεις μέχρι τα

800 βασικός να γίνουν 802,5, να

κάνεις τα καλοκαίρια την ορντινά-

τσα στα airbnb, να μένεις με τη μα-

μά σου μέχρι να σβήσει ο ήλιος

και αν όλα πάνε καλά μπορεί σε

καμιά 30αριά χρόνια να ξαναπε-

ράσουμε τη Βουλγαρία». Είναι το

περίφημο «βάλε πλάτη» να σώ-

σουμε τη χώρα. Όχι, δεν θα τη σώ-

σουμε τη χώρα, είδαν τους γονείς

τους να τη σώζουν αυτά τα παιδιά,

δεν πιστεύω ότι τα ίδια θέλουν να

βάλουν καμία πλάτη. Και ορθώς.

Όπου φύγει, φύγει
Μα, το Δημογραφικό. Το Δημο-

γραφικό, στο μεταξύ, με 800 ευ-

ρώ μεικτά βασικό μισθό όχι

απλώς δεν σώζεται, αλλά είναι

και κάπως αστείο να το λες. Θα

κάνουν παιδιά μόνο οι πλούσιοι

και οι  έχοντες.  Αυτοί κάνουν

παιδιά έτσι κι αλλιώς όμως και δεν θέλουν και να φύγουν από τη

χώρα, μια χαρά είναι η Ελλάδα άμα έχεις λεφτά, δικό σου σπίτι και

τρία εξοχικά να τα κάνεις ρουμς. Άμα δεν έχεις όμως είναι πλέον

πάρα πολύ χάλια.

Τον τελευταίο καιρό κουβεντιάζω με κάποιους ανθρώπους και στη

δική μου γενιά, πάνω από 50 τέλος πάντων, που κάνουν τις ίδιες

σκέψεις. Όχι πόσο χάλια είναι η Ελλάδα αν δεν έχεις «εισοδήματα»,

αυτό το έχουμε λυμένο. Να φύγουν σκέφτονται. Δεν είναι καθόλου

παράλογο σαν σκέψη. Ο άνθρωπος στα 50 κάτι του είναι στο απόγειο

της παραγωγικής του ηλικίας -και πολύ μακριά από τη σύνταξη- και αν

έχει και πέντε προσόντα, γιατί να κάτσει να ταλαιπωρείται ψάχνοντας μια

χρυσοπληρωμένη τρύπα για να βάλει το κεφάλι του; Ή να γίνει γιατρός με

τρεις κι εξήντα στο ΕΣΥ και να τον τρέχει ο Καλλιάνος στα δικαστήρια επει-

δή το σύστημα δεν έχει ΜΕΘ;

Ζούμε στην ωραιότερη χώρα του κόσμου; Δεν ξέρω. Ίσως, τουλάχιστον

πριν την αποτελειώσουν ο υπερτουρισμός, η τσιμεντοποίηση και η κλιμα-

τική αλλαγή. Δεν αρκεί αυτό, όμως.

Τι να τους κάνεις τους ρημαγμένους ανθρώπους σε μια όμορφη χώρα;

Άσχημο κοντράστ.

Σχόλιο
Μαρία
Δεδούση

dedoussimaria@hotmail.com

Οι αριθμοί 
ευημερούν, 
οι άνθρωποι 

δραπετεύουν
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Π
οιοι αριθμοί και για ποιους λόγους

αγχώνουν τα επιτελεία των τριών

κομμάτων; Τι χρειάζονται ΝΔ, ΣΥΡΙ-

ΖΑ και ΠΑΣΟΚ για να μπορέσουν να πετύχουν

τους στόχους τους; Αυτά είναι μερικά από τα

καυτά ερωτήματα πριν από την κάλπη της 9ης

Ιουνίου συν το σενάριο της πολιτικής αστά-

θειας και τις μάχες για τις θέσεις από 2 έως 5.

Τα κομματικά επιτελεία βρίσκονται σε κόκ-

κινο συναγερμό, το καθένα για διαφορετικούς

λόγους. Η ΝΔ προσπαθεί να

διατηρήσει την παντοδυναμία

της παρά τη φθορά που πα-

ρουσιάζει στις δημοσκοπή-

σεις, ενώ ο συνωστισμός πολ-

λών κομμάτων μετά τη δεύτε-

ρη θέση είναι μερικά από τα

πιο χαρακτηριστικά ευρήματα

των δημοσκοπήσεων ενόψει

των φετινών ευρωεκλογών.

Η μέχρι τώρα εικόνα δείχνει ότι οι 21 έδρες

για την Ευρωβουλή θα μοιραστούν σε τρία

μπλοκ. Το πρώτο όπου κυριαρχεί η ΝΔ έχει 7-

8 θέσεις. Το δεύτερο μπλοκ είναι αυτό των

κομμάτων που θα παλέψουν για τη δεύτερη

θέση, με το δεύτερο και ίσως το τρίτο κόμμα

να παίρνουν από 3-4 έδρες το καθένα. Στο

τρίτο μπλοκ οι εναπομείνασες έδρες (περίπου

5) φαίνεται να μοιράζονται σε όσα μικρά κόμ-

ματα συγκεντρώσουν ένα ικανό ποσοστό.

Από τη θέση 2 έως 5 όλα είναι ρευστά, κα-

θότι ΣΥΡΙΖΑ, ΠΑΣΟΚ, ΚΚΕ και Ελληνική Λύση

είναι κοντά και οι όποιες προβλέψεις είναι

μάλλον παρακινδυνευμένες. Η Νέα Δημο-

κρατία διατηρεί το προβάδισμά της έναντι του

ΣΥΡΙΖΑ, που περνάει ξανά στη θέση της «δη-

μοσκοπικής» αξιωματικής αντιπολίτευσης,

αφήνοντας πίσω το ΠΑΣΟΚ.

Στις δημοτικότητες των πολιτικών αρχηγών,

μετά τον Κυριάκο Μητσοτάκη ανεβαίνει αρ-

κετά ψηλά ο Δημήτρης Κουτσούμπας, αλλά

στην καταλληλότητα για την πρωθυπουργία

δεν φαίνεται κανείς να απειλεί τον Μητσοτά-

κη. Τα ανακλαστικά των πολιτών σε θέματα

δικαιοσύνης, ασφάλειας και ακρίβειας απο-

τυπώνονται στις μετρήσεις, τα οποία αναμέ-

νεται να αποτελέσουν το πεδίο μάχης ανάμε-

σα στις παρατάξεις.

Τα ποσοστά του 2019 κυνηγάει η ΝΔ 
Στη ΝΔ έχουν θέσει σκληρά διλήμματα για

τις επικείμενες ευρωεκλογές που έχουν να

κάνουν κυρίως με την πολιτική αστάθεια σε

περίπτωση που η ΝΔ δεν γράψει μπροστά από

το αποτέλεσμα τον αριθμό 3. Ο Κυριάκος Μη-

τσοτάκης στη συνέντευξή του στον ΣΚΑΪ επι-

χείρησε να αποσυνδέσει τις ευρωεκλογές

από τις εθνικές κάλπες, αν και όπως είπε η

αντιπολίτευση επιχειρεί να τις μετατρέψει σε

δημοψήφισμα κατά της κυβέρνησης.

Για το επιθυμητό ποσοστό και για τον πήχη

που βάζει έθεσε τα ποσοστά της ευρωκάλπης

του 2019: «Θέλω το καλύτερο δυνατό αποτέ-

λεσμα. Οι ευρωεκλογές είναι εθνική κάλπη,

αλλά όχι εθνικές εκλογές. Το μέτρο σύγκρι-

σης είναι οι προηγούμενες. Έχουμε ένα μει-

ονέκτημα και ένα μειονέκτημα. Η κινητοποί-

ηση του κόσμου είναι πιο μικρή αλλά μπορού-

με να μιλήσουμε πιο ξεκάθαρα. Από τη στιγμή

που και οι αντίπαλοί μας αναγνωρίζουν τη

διαφορετικότητα, έτσι θα μετρήσουν και εκεί-

νοι. Αυτό που με ενδιαφέρει εμένα είναι να

εκλέξω όσο το δυνατόν περισσότερους ευρω-

βουλευτές. Ανταγωνιστικότητα, άμυνα και

αγροτική πολιτική. Αυτοί είναι οι μεγάλοι μας

στόχοι και είναι ζητήματα που αφορούν τους

πολίτες της Ευρώπης». Επί της ουσίας, δηλα-

δή, ο πρωθυπουργός έθεσε τον πήχη των ευ-

ρωεκλογών στο 33%, χωρίς ωστόσο να δώσει

αριθμούς.

Αυτό που φοβούνται στην κυβέρνηση είναι

πως οποιοδήποτε άλλο ποσοστό θα δημιουρ-

γήσει «παράσταση ήττας» και θα δώσει το πά-

τημα στην αντιπολίτευση να αμφισβητεί την

παντοδυναμία της ΝΔ μέχρι τις επόμενες

εθνικές εκλογές. Όπως λένε «γαλάζια» στε-

λέχη, κάτι τέτοιο θα δημιουργήσει συνθήκες

πολιτικής αστάθειας με ό,τι μπορεί να σημαί-

νει κάτι τέτοιο. Πάντως δεν πρέπει να μας δια-

φεύγει το γεγονός ότι και στο παρελθόν κόμ-

ματα που είχαν σαρώσει στις εθνικές εκλο-

γές, έχασαν μεγάλο ποσοστό της εκλογικής

τους δυναμικής στις ευρωεκλογές. Το 2004, ο

σαρωτικός Καραμανλής του 45,3% του Απρι-

λίου έλαβε 36% τον Ιούνιο, ενώ ο Γιώργος Πα-

πανδρέου από το 40,5% πήγε στο 34%. Μια

πτώση που αγγίζει το 20% της αρχικής δύνα-

μης των κομμάτων τους.

Τι βλέπουν στον ΣΥΡΙΖΑ
Στο στρατηγείο της Κουμουνδούρου βλέ-

πουν τις δημοσκοπήσεις θετικά αλλά συγκρα-

τημένα αισιόδοξα, καθώς η πορεία έως τις

κάλπες είναι μακρά και απαιτείται συγκρότη-

ση για την επικοινωνία των θέσεων του κόμ-

ματος. Στελέχη σχολιάζουν ότι η πορεία του

ΣΥΡΙΖΑ τείνει να πάρει ανοδικά χαρακτηριστι-

κά και βλέπουν τη διαφορά από τη ΝΔ να μει-

ώνεται. 

Παράλληλα, όπως λένε, ο ΣΥΡΙΖΑ έχει εξα-

σφαλίσει τη δεύτερη θέση και βάζουν ως πή-

χη το ποσοστό του 17%. Ένα τέτοιο ποσοστό

αποτελεί περισσότερο ελπίδα για τον νέο

πρόεδρο του κόμματος να εδραιωθεί στο

εσωτερικό παρά για να απειλήσει την κυβέρ-

νηση. Από τον ΣΥΡΙΖΑ βλέπουν επίσης ότι τα

Τέμπη χτυπούν στην καρδιά της κοινωνίας και

αναδεικνύει την ανασφάλεια για τη διαχείρι-

ση της κυβέρνησης. Το μεγάλο, όμως, ζήτημα

είναι η ακρίβεια και η οικονομία.

Στα όρια της επιβίωσης το ΠΑΣΟΚ
Το ΠΑΣΟΚ βρίσκεται προφανώς σε σύγχυ-

ση, αφού έχασε τη σιγουριά της δεύτερης θέ-

σης και παλεύει -σύμφωνα πάντα με τις δη-

μοσκοπήσεις- για την τρίτη θέση, έχοντας μια

ανάσα πίσω του την Ελληνική Λύση και το

ΚΚΕ. Το ΠΑΣΟΚ ενώ φαινόταν μέχρι πριν από

δύο μήνες πως είχε καθαρίσει με τη δεύτερη

θέση, πλέον βρίσκεται κοντά με όλους. Οι πο-

λίτες που έχουν κεντρώα χαρακτηριστικά είτε

παραμένουν στη ΝΔ είτε ψάχνουν εναλλακτι-

κά κόμματα, ενώ οι αριστερόστροφοι έχουν

πλέον πολλές επιλογές να εκφραστούν. 

Στο ΠΑΣΟΚ αναζητούν τον πήχη, τον οποίο

θέτουν ατύπως στο 15%-17%. Οι μέχρι τώρα

μετρήσεις, πάντως, δείχνουν ότι αυτός ο στό-

χος είναι δύσκολος. Το μόνο σενάριο στο

οποίο μπορεί να ελπίζει η Χαριλάου Τρικούπη

θα ήταν να υποχωρήσει η Νέα Δημοκρατία

κάτω από το 30%, ο ΣΥΡΙΖΑ στο 12%-13% και το

ίδιο στο 16%-17%... Με βάση τα παραπάνω αξί-

ζει να σημειώσουμε ότι η ΝΔ επωφελείται να

βρει το ΠΑΣΟΚ στην τρίτη θέση καθώς έχουν

κοινή κομματική δεξαμενή.

Σε διάλυση η πολυκατοικία 
δεξιά της ΝΔ

Παρά το γεγονός ότι μετά το νομοσχέδιο για

τον γάμο των ομόφυλων ζευγαριών τα δεξιά

κομματίδια αναθάρρησαν και είδαν τα ποσο-

στά τους να αβγατίζουν, μετά τις νομικές πε-

ριπέτειες των Σπαρτιατών, αλλά και μετά το

ξύλο στη Βουλή μεταξύ Φλώρου και Γραμμέ-

νου τα πράγματα αλλάζουν, αφού οι πολίτες

αντιλαμβάνονται ότι πρόκειται για κόμματα-

παρωδία που η δράση τους παραπέμπει σε

χρυσαυγίτικες μεθόδους. Ελληνική Λύση, Νί-

κη και Σπαρτιάτες ξεφουσκώνουν και το πο-

λιτικό παιχνίδι ανοίγει περισσότερο στον χώ-

ρο του Κέντρου.

Σε καλό δρόμο το ΚΚΕ
Το ΚΚΕ φαίνεται να σταθεροποιείται σε πο-

σοστά λίγο υψηλότερα των εθνικών εκλογών

και έχει ενδιαφέρον το γεγονός ότι ο Δημή-

τρης Κουτσούμπας κατορθώνει να προηγείται

σε όσους δηλώνουν Αριστεροί, έχει καλό

feedback και στους Κεντροαριστερούς, ενώ ο

Κυριάκος Μητσοτάκης έχει την υψηλότερη

δημοτικότητα από όσους δηλώνουν κεντρώοι

και δεξιότεροι. Τα υπόλοιπα αριστερά κόμμα-

τα δεν φαίνεται να έχουν ελπίδες και πα-

λεύουν για την είσοδο στο όριο.

TA ΜΑΘΗΜΑΤΙΚΑ ΤΗΣ ΚΑΛΠΗΣ

Ο μαγικός αριθμός 33 
και το θρίλερ 

για τις θέσεις 2 έως 5 

Τι ποσοστά ψάχνουν ΝΔ, ΣΥΡΙΖΑ και ΠΑΣΟΚ;

του Κώστα 

Τσιτούνα 

kostastsitounas@gmail.com



από το ψηλότερο βουνό της Ελλάδος

ΔΔώσε στον εαυτό σου και πρόσφερε σε αυτούς που αγαπάς, 
το νερό που τους αξίζει, 

το νερό που έπιναν μόνο οι θεοί του Ολύμπου 

Βουλίκι, Κατερίνη 60 100 • Τηλ. 23510 27809  210 5777006 (γραφεία Αθήνας)
• www.pigiolympou.gr • email: info@pigiolympou.gr
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Τ
α τελικά βήματα προς την «ιερή συμφι-
λίωση» Πολιτείας και Εκκλησίας δεν
πλαισιώθηκαν απλώς με τον ισχυρότα-

το συμβολισμό της κοινής παρουσίας του
πρωθυπουργού Κυριάκου Μητσοτάκη και

του προκαθήμενου της Ελ-
λαδικής Εκκλησίας Ιερώνυ-
μου στις δομές της Αρχιεπι-
σκοπής στο Δήλεσι. Η συ-
νάντηση των δύο ηγετών
αποτέλεσε και ένα καθαρό
μήνυμα προς αυτούς που
καπηλεύονται πολιτικά τη
«δεξιά του Κυρίου» και κά-

νουν προεκλογικό αγώνα με τα «χριστιανό-
μετρα», όπως κατήγγειλε και ο κ. Μητσοτά-
κης με τη συνέντευξή του στον ΣΚΑΪ.

«Δεν θα κάνουμε ό,τι μας πει 
ο Βελόπουλος»

Αυτό το μήνυμα φρόντισε να στείλει ο Αρ-
χιεπίσκοπος Αθηνών και Πάσης Ελλάδος αρ-
κετή ώρα πριν από την άφιξη του Κυριάκου
Μητσοτάκη στο Δηλέσι. «Οι Άγιες Ημέρες
του Πάσχα δεν θα πρέπει να χαλάνε από μι-
κροπρέπειες», ανέφερε ο Ιερώνυμος, δεί-
χνοντας πως δεν θα έκανε μόνο πρώτος το
βήμα προς την προσέγγιση έπειτα από μια
μακρά περίοδο εντάσεων με αφορμή το νο-
μοσχέδιο για την ισότητα στον πολιτικό γάμο.
Και αυτό γιατί ο μακαριότατος χωρίς να θο-
λώνει τις πάγιες θέσεις της Εκκλησίας τρά-
βηξε εμφατικά μια διαχωριστική γραμμή. Με
λόγο ευθύ -αλλά με τη διατύπωση που υπα-
γορεύεται από την ποιμαντική «διπλωμα-
τία»- ο Αρχιεπίσκοπος αποδοκίμασε τις δη-
λώσεις του Κυριάκου Βελόπουλου για το Πά-
σχα, με τις οποίες ο πρόεδρος της Ελληνικής
Λύσης κατηγορήθηκε ότι έδινε γραμμή για
λιντσάρισμα των κυβερνητικών βουλευτών
που θα παρευρεθούν στους ιερούς ναούς. «Δεν κάνουμε αυτό
που θα μας πει ούτε ο Βελόπουλος ούτε οποιοσδήποτε πολιτι-
κός, εμείς σεβόμαστε όλους τους ανθρώπους», είπε χαρακτηρι-
στικά ο Αρχιεπίσκοπος και υπερθεματίζοντας προς αυτή την κα-
τεύθυνση ανέφερε: «Υπάρχει ο λόγος του Θεού και η Εκκλησία
λέει “δεν κάνω διακρίσεις”, πρέπει να καταλάβουμε ότι υπάρχει
διαφορά στην αντιμετώπιση των θεμάτων, αλλιώς τα βλέπει ο
πολιτικός και αλλιώς ο κάθε πιστός. Εμείς αγαπάμε όλους τους
ανθρώπους». Ερωτηθείς σχετικά από την «Political», o Ιερώνυ-
μος απάντησε με κατηγορηματικό τρόπο: «Δεν υπάρχει χριστια-
νόμετρο».

Διαχρονική ισχυρή συνεργασία
Σε αυτό το φόντο ήταν ενδεικτικό ότι ο πρωθυπουργός, ο

οποίος ξεναγήθηκε μαζί με τον Αρχιεπίσκοπο στον παιδικό
σταθμό της δομής και συνεχάρη τον προκαθήμενο της Ελλα-
δικής Εκκλησίας για το κοινωνικό της έργο, περιορίστηκε σε
μια έμμεση αναφορά. Αφού έκανε προβολή για τη γεφύρωση
του χάσματος που είχε δημιουργηθεί λέγοντας ότι «η συνερ-
γασία μας στο θεσμικά καθορισμένο πλαίσιο ήταν, είναι και θα
είναι ισχυρή, προσβλέπουμε στο κοινωνικό αποτύπωμα του
έργου σας», ο Κυριάκος Μητσοτάκης πρόσθεσε: «Καθώς
μπαίνουμε στη Μεγάλη Εβδομάδα, νομίζω ότι τα λόγια σας,

ότι πάνω από όλα πρέπει να αντιμετωπίζουμε ο ένας τον άλ-
λον με αγάπη και με σεβασμό, αντηχούν σήμερα περισσότερο
επίκαιρα από ποτέ». 

Ο Ιερώνυμος τόνισε πως είναι απαραίτητη η συνεργασία Εκ-
κλησίας - Πολιτείας και είναι ενδεικτικό πως αμέσως μετά την
επίσκεψη στις δομές της Αρχιεπισκοπής σχολίασε πως αυτή η
συνάντηση με τον Κυριάκο Μητσοτάκη «έπρεπε να είχε γίνει»,
γνέφοντας πάντως καταφατικά στην επισήμανση ότι «έγινε στο
σωστό timing». Ερωτηθείς μάλιστα για τις αντιδράσεις από την
πλευρά του προέδρου της Ελληνικής Λύσης, ο οποίος με ανάρ-
τησή του στην πλατφόρμα Χ δήλωνε πως συμφωνεί με τη δήλω-
ση του Αρχιεπισκόπου πως κανείς πολιτικός δεν μπορεί να δώ-
σει οδηγίες, «δυστυχώς όμως η δήλωση εργαλειοποιείται προ-

εκλογικά από τη ΝΔ και τον ίδιο τον κ. Μητσο-
τάκη». Ο Αρχιεπίσκοπος Ιερώνυμος αμέσως
μετά το τέλος της επίσκεψης ρωτήθηκε για τις
αντιδράσεις που προκλήθηκαν από τη δήλωση
που έκανε και σχολίασε: «Ε, δεν θα αντιδρού-
σαν;».

«Πολιτικοί αντίπαλοι, αλλά όχι εχθροί»
Αργότερα πάντως ο κ. Μητσοτάκης, μιλών-

τας σε κομματική εκδήλωση στη Δροσιά,
εκτόξευσε πολιτικές ρουκέτες εναντίον του
Κυριάκου Βελόπουλου: «Να στείλουμε μήνυ-
μα αγάπης, ενότητας, αλληλεγγύης και να στή-
σουμε ανάχωμα απέναντι σε αυτούς που με
πρόστυχο τρόπο εκμεταλλεύονται τη χριστια-
νική πίστη. Αυτά είναι απαράδεκτα πράγματα».
Ο πρωθυπουργός μάλιστα σε αυστηρό τόνο
υπογράμμισε: «Είμαστε πολιτικοί αντίπαλοι,

αλλά όχι εχθροί. Μπορούμε να διαφωνούμε, αλλά ούτε θα βρι-
ζόμαστε ούτε θα πλακώνουμε τους άλλους αντιπάλους μας στα
μπουνίδια. Αυτές δεν είναι συμπεριφορές οι οποίες ταιριάζουν
σε μια δημοκρατία».

Πρώτη στάση του πρωθυπουργού και του Αρχιεπισκόπου
Αθηνών ήταν στον παιδικό σταθμό-νηπιαγωγείο «Ευαγγελι-
σμός Της Θεοτόκου», όπου τους υποδέχτηκε ο μητροπολίτης
Φθιώτιδος Συμεών και είχαν την ευκαιρία να συνομιλήσουν με
τους 47 μαθητές της δομής και τους δασκάλους τους. Ξεναγή-
θηκαν στις αίθουσες διδασκαλίας και στην αίθουσα ψηφιακού
παραμυθιού και θεατρικού παιχνιδιού, ενώ τα παιδιά έψαλαν τα
κάλαντα του Λαζάρου και προσέφεραν πασχαλινά δώρα, δικές
τους δημιουργίες. Στη συνέχεια ο πρωθυπουργός και ο Αρχιε-
πίσκοπος μετέβησαν στον παιδικό σταθμό «Η Ζωοδόχος Πηγή»,
όπου γίνονται μαθήματα αγγλικής γλώσσας και θεατρικού παι-
χνιδιού. Ο πρωθυπουργός είδε από κοντά τους χώρους του
σταθμού και συνομίλησε με τους 15 μικρούς μαθητές. Αμέσως
μετά επισκέφτηκαν το Κέντρο Γεροντολογίας «Άγιος Πορφύ-
ριος», όπου ξεναγήθηκαν στους χώρους του και συζήτησαν με
τους 60 ηλικιωμένους που φιλοξενούνται στη δομή, ανταλλάσ-
σοντας ευχές για το Πάσχα. Το κέντρο έχει κατασκευαστεί με
χρηματοδότηση από το ΕΣΠΑ σε έκταση 27 στρεμμάτων, με συ-
νολική επιφάνεια κτιρίων 5.000 τμ.
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του Γιώργου 

Παπακωνσταντίνου

georgepapakonstantinou79@gmail.com

Η συνάντηση των δύο ηγετών έστειλε ισχυρό
μήνυμα σε όσους τάσσονται με τη «δεξιά του
Κυρίου» για να κάνουν προεκλογικό αγώνα 

- Απαντώντας σε ερώτηση της «P», 
o Ιερώνυμος τόνισε ότι «δεν υπάρχει

χριστιανόμετρο»

«Ανάχωμα σε αυτούς 
που με πρόστυχο 

τρόπο καπηλεύονται 
τη χριστιανική πίστη»

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ:



Ο
υπουργός Δικαιοσύνης Γιώργος
Φλωρίδης μίλησε χθες για τις δυ-
νάμεις της άκρας Δεξιάς στη χώ-

ρα αλλά και για τη δολοφονία του Γιώρ-
γου Λυγγερίδη και την τεράστια επιτυχία
της ΕΛΑΣ με την εξάρθρωση της εγκλη-
ματικής οργάνωσης των χούλιγκαν, δί-
νοντας την υπόσχεση πως «η δικαστική
έρευνα θα φτάσει όσο ψηλά χρειάζεται
με ό,τι μπορεί να τεκμηριωθεί από τα
στοιχεία και όχι με κυνήγι μαγισσών».

Ο Γιώργος Φλωρίδης ρωτήθηκε για το
επεισόδιο στη Βουλή με τη γροθιά του
ανεξάρτητου βουλευτή, προερχόμενου
από τους Σπαρτιάτες, Κωνσταντίνου
Φλώρου σε βάρος του βουλευτή της Ελ-
ληνικής Λύσης Βασίλη Γραμμένου και
σχολίασε ότι «το επεισόδιο αυτό είναι χα-
ρακτηριστικό των δυνάμεων της άκρας
Δεξιάς. Εγώ τους χαρακτήρισα φορείς
μίσους». «Αυτοί που κάνουν σταυρούς
για ψήφους σε εκκλησίες κ.λπ. είναι αντί-
χριστοι του κερατά», συμπλήρωσε
ο υπουργός Δικαιοσύνης, υπενθυμίζον-
τας ότι «ο Αρχιεπίσκοπος Ιερώνυμος είπε
ότι η χριστιανική θρησκεία είναι αγάπη.
Όταν ξεφεύγεις από αυτό το πλαίσιο,
παύεις να είσαι χριστιανός».

«Ο Βελόπουλος είναι
μεγάλος υποκριτής»

Δεν άφησε βεβαίως αναπάντητες και
τις απειλές Βελόπουλου ενόψει του Πά-
σχα, ο οποίος στην προσπάθειά του να
ψαρέψει ψηφαλάκια εν μέσω της ανατα-
ραχής από το πρωτοφανές επεισόδιο με
τις χυδαιότητες και τους τραμπουκισμους
μέσα στη Βουλή, με έναν εκ των πρωτα-
γωνιστών μάλιστα να είναι βουλευτής
του, εμφανίστηκε ως… υπερασπιστής
των ιερών και των όσιων απειλώντας
όσους βουλευτές υπερψήφισαν τον νόμο
για τον γάμο ομόφυλων ζευγαριών «να
είναι προσεκτικοί» ενόψει της Μεγάλης
Εβδομάδας, δηλαδή τους προέτρεψε να
μην πάνε στην Εκκλησία για να μην κιν-
δυνεύσει η σωματική τους ακεραιότητα!

Συγκεκριμένα, ο κ. Φλωρίδης είπε ότι
«ο κ. Βελόπουλος είναι μεγάλος υποκρι-
τής. Υπάρχει ένα αδίκημα για προτροπή
σε πράξεις βίας, δεν είμαι εισαγγελέας,
αλλά θεωρώ ότι είναι πολιτικά επιλήψιμη
αυτή η συμπεριφορά. Όταν πολιτικοί άν-

δρες αποκαλύπτεται ότι το πολιτικό τους
πλαίσιο είναι υποκριτικό και προτρέπουν
σε πράξεις μίσους, αυτό δείχνει ότι τα
πράγματα δεν είναι καλά».

«Τεράστια επιτυχία της ΕΛΑΣ»
Στη συνέχεια ο υπουργός Δικαιοσύνης,

μιλώντας για την υπόθεση της δολοφο-
νίας του αστυνομικού Γιώργου Λυγγερί-
δη, τόνισε ότι «πρέπει να αναγνωρίσουμε
στην ΕΛΑΣ μια τεράστια επιτυχία. Η έρευ-
να διενεργήθηκε σε βάθος χωρίς να
διαρρεύσει τίποτα. Αφού πιστώσουμε
αυτό στην ΕΛΑΣ, τώρα πρέπει να δούμε
τον δρόμο που θα ακολουθήσει η δικαιο-

σύνη με έναν φάκελο που φαίνεται να εί-
ναι τεκμηριωμένος. Η δικαστική έρευνα
θα φτάσει όσο ψηλά χρειάζεται, με ό,τι
μπορεί να τεκμηριωθεί από τα στοιχεία
και όχι με κυνήγι μαγισσών».

Στο πλαίσιο αυτό, υπενθύμισε πως
«όταν συνέβη αυτό το γεγονός, ο πρω-
θυπουργός συγκάλεσε διυπουργική
και είπε ότι φαίνεται πως κάτι δεν κά-
νουμε καλά παρά τα μέτρα που έχουμε
πάρει. Άρα πρέπει να φτιάξουμε ό,τι
πρέπει. Έτσι φτάσαμε στο πλαίσιο που
έχει τα εξής στοιχεία: ανέλαβαν οι συ-
ναρμόδιοι υπουργοί να ετοιμάσουν το
σύστημα ασφαλείας των γηπέδων (κά-

μερες, ηλεκτρονικό εισιτήριο κ.ά.).
Ποιο είναι το αποτέλεσμα μέχρι τώρα
από τα μέτρα;», πρόσθεσε ο υπουργός
Δικαιοσύνης.

Μάλιστα, αναφέρθηκε και στην παλαι-
ότερη εμπειρία του ως υφυπουργού
Αθλητισμού και σημείωσε ότι «πιέσεις
από διάφορα κέντρα πάντα υπάρχουν σε
όλες τις κυβερνήσεις. Από τότε που υπη-
ρετούσα στον αθλητισμό η πεποίθηση
που είχα δημιουργήσει μέσα μου είναι
ότι όταν το κράτος αποφασίσει κάτι, δεν
τα βάζει κανείς του, θα τον ισοπεδώσει.
Ξέρουν όλοι πλέον ότι το παιχνίδι έχει
αλλάξει». 
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Ο υπουργός Δικαιοσύνης
χαρακτήρισε τις δυνάμεις 
της άκρας Δεξιάς «φορείς μίσους»
και προειδοποίησε για τη δολοφονία
Λυγγερίδη ότι «η έρευνα θα φτάσει
όσο ψηλά χρειάζεται»

«ΧΑΣΤΟΥΚΙ» ΦΛΩΡΙΔΗ ΣΤΟΥΣ ΨΕΥΤΟΧΡΙΣΤΙΑΝΟΥΣ

«Αντίχριστοι του κερατά»
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«

Η
Μαρία Σπυράκη, ευρωβουλευτής της ΝΔ, μιλά-
ει στην «Political» για την εκ νέου υποψηφιότη-
τά της, αναφέρεται στο ψηφοδέλτιο της ΝΔ και

τη στρατηγική του κόμματος σε αυτή την εκλογική ανα-
μέτρηση και τονίζει την αποτελεσματικότητά της
στην Ευρωβουλή -την πιστοποιούν και συγκεκριμέ-
νοι δείκτες- ως το μεγάλο ατού της για να εκπροσω-
πήσει ξανά την Ελλάδα στην Ευρώπη. Παράλληλα,
σχολιάζει τη σημερινή αντιπολίτευση και ιδιαίτερα
τον Στέφανο Κασσελάκη, για τον οποίο θεωρεί ότι
εργαλειοποιεί το κόμμα του για να περάσει τις δικές
του συγκεχυμένες απόψεις. 

Σε αυτές τις ευρωεκλογές παίζονται πολλά για όλα τα
κόμματα - και για την κυβέρνηση και για την

αντιπολίτευση. Εσείς ποιο θα λέγατε ότι είναι το
διακύβευμα της εκλογικής αναμέτρησης;

Η σταθερότητα, η προβλεψιμότητα και η συλλογική
πρόοδος. Οι ευρωεκλογές δεν είναι δημοσκόπηση για

να αλλάξουμε γνώμη και να διορθώσουμε την
επιλογή μας την επόμενη φορά που θα ερωτη-
θούμε. Επιλέγουμε το πολιτικό προσωπικό
που θα μας εκπροσωπήσει στην ΕΕ με γνώση
και στοχοπροσήλωση και ταυτόχρονα επιβε-
βαιώνουμε ότι οι μεταρρυθμίσεις θα συνεχι-
στούν. Το αποτέλεσμα των ευρωεκλογών οδη-
γεί εκ των πραγμάτων σε πολιτικά συμπερά-

σματα. Η πολιτική της κυβέρνησης του Κυριάκου Μη-
τσοτάκη οδήγησε την Ελλάδα από την γκρίζα ζώνη στη
φωτεινή πλευρά της Ιστορίας. 

Ξεκινάτε από μια διαφορετική αφετηρία όντας ήδη
ευρωβουλευτής της ΝΔ. Τι μήνυμα θέλετε να δώσετε
στους ψηφοφόρους για τη δική σας υποψηφιότητα; Τι
θα δουν, αν εκλεγείτε ξανά, που δεν είδαν στις
προηγούμενες θητείες σας;

Ζητώ από τους πολίτες να μου δώσουν τη δύναμη να συ-
νεχίσω να αγωνίζομαι για τα συμφέροντα της πατρίδας
και των ανθρώπων που εκπροσωπώ από όλη την Ελλά-
δα. Η ισχυρή φωνή στην Ευρώπη προϋποθέτει γνώση,
εμπειρία και δυνατό στομάχι. Προϋποθέτει διαπιστευ-
τήρια αποτελεσματικότητας. Ο δείκτης BCW, που αξιο-
λογεί 136 Κοινοβούλια στον κόσμο, μεταξύ των οποίων
και το Ομοσπονδιακό Κοινοβούλιο της Γερμανίας, με
κατέταξε πρώτη σε κοινοβουλευτικό έργο από τους 21
Έλληνες ευρωβουλευτές. 

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Η πολιτική της κυβέρνησης
του Κυριάκου Μητσοτάκη

οδήγησε την Ελλάδα 
από την γκρίζα ζώνη 

στη φωτεινή 
πλευρά της Ιστορίας
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«Δεν έχουμε περιθώρια
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Ο δείκτης EUmatrix με κατέταξε δεύτερη σε επιρροή
από τους Έλληνες ευρωβουλευτές στην ΕΕ. Ζητώ ψή-
φο, τον έναν από τους τέσσερις σταυρούς, εφόσον οι
πολίτες κρίνουν ότι είμαι κατάλληλη να συνεχίσω τη
δουλειά μου στην Ευρώπη. 

Γιατί στην Ευρωβουλή και όχι για παράδειγμα στην
ελληνική Βουλή;

Η νομοθεσία που ρυθμίζει τη ζωή μας αποφασίζεται κα-
τά 80% τουλάχιστον από την Ευρωπαϊκή Ένωση. Το Ευ-
ρωκοινοβούλιο έχει πλέον από τη Συνθήκη ρόλο συνο-
μοθέτη, δηλαδή ισότιμο ρόλο με το Συμβούλιο των
Υπουργών της ΕΕ σε κάθε τομέα. Στη θητεία που ολο-
κληρώνεται είχα την τιμή να ηγηθώ των διαπραγματεύ-
σεων πέντε νομοθετημάτων Κανονισμών και Οδηγιών
που καθορίζουν προδιαγραφές των προϊόντων στην ενι-
αία ευρωπαϊκή αγορά των 450 εκατ. πολιτών, αυξάνουν
το μερίδιο των ανανεώσιμων πηγών ενέργειας και άρα
μειώνουν το κόστος για όλους μας και κυρίως για τα
ευάλωτα νοικοκυριά, ενισχύουν τη χρηματοδότηση των
μικρομεσαίων επιχειρήσεων και προστατεύουν το περι-
βάλλον στο οποίο ζούμε και αναπνέουμε από ρύπους και
συστατικά που επιβαρύνουν την υγεία μας και υποθη-
κεύουν το μέλλον των παιδιών μας. Η δουλειά μου είναι
το μόνο μου όπλο στη μάχη για το δημόσιο συμφέρον.

Η ΝΔ χρειάζεται ένα καλό ποσοστό άνω του 30% που θα
διασφαλίσει την πολιτική σταθερότητα στη χώρα. Σε
αντίθετη περίπτωση, τι θα πρέπει να γίνει;

Η ΝΔ είναι η ευρωπαϊκή δύναμη που εγγυάται ότι η Ελ-
λάδα δεν θα επιστρέψει στις γκρίζες εποχές. Οι πολίτες
αξιολογούν τη μεγάλη εικόνα. Λάθη και παραλείψεις
δεν κάνουν μόνο όσοι στέκονται ακίνητοι. Καμία επιμέ-
ρους δυσαρέσκεια δεν δικαιολογεί την παλινδρόμηση
στην αστάθεια, την αβεβαιότητα και τον ερασιτεχνισμό.
Οι Έλληνες πληρώσαμε ακριβά και πολλαπλά τον λογα-
ριασμό της άγνοιας και του λαϊκισμού. Δεν έχουμε πε-
ριθώριο για πειράματα άγνωστης προέλευσης και γνω-
στών επιδόσεων. 

Βλέπουμε πανευρωπαϊκά μια μεγάλη άνοδο για τα
ακροδεξιά κόμματα. Πού πιστεύετε ότι οφείλεται
αυτό; Μήπως φταίει και ο ίδιος ο πυρήνας της ΕΕ σε
θέματα, πχ, όπως το Μεταναστευτικό;

Ειδικά για το Μεταναστευτικό η νέα συμφωνία, στην
επίτευξη της οποίας συνέβαλε καταλυτικά ο αντιπρό-

εδρος της Κομισιόν Μαργαρίτης Σχοινάς, μοιράζει τις
ευθύνες και το οικονομικό βάρος μεταξύ των κρατών-
μελών και λειτουργεί αποτρεπτικά για τους διακινητές,
καθώς προβλέπει ενιαία βάση αιτήσεων για άσυλο σε
όλα τα κράτη-μέλη και επιστροφή στις χώρες προέλευ-
σης όσων δεν δικαιούνται άσυλο σε μικρό χρόνο. Ωστό-
σο, οι φωνές των ακραίων δεν περιορίζονται στο Μετα-
ναστευτικό. Οι λαϊκιστές που έχουν λύσεις για τα πάντα,
όταν έρχεται η ώρα της αληθινής αλληλεγγύης, φροντί-
ζουν τα του οίκου τους. Εκτός αν πιστεύουμε ότι οι ευ-
ρωβουλευτές της κ. Λεπέν θα νοιαστούν για τους αγρό-
τες της Θεσσαλίας… Οι ακροδεξιοί θέλουν την Ευρώπη
μόνο ως κέλυφος για να χρεώνουν εκεί τα λάθη τους.
Όταν έρχεται η ώρα των μεγάλων κρίσεων, είναι η συμ-
μαχία του Κέντρου που βγάζει τα κάστανα από τη φω-
τιά. Το Ευρωπαϊκό Λαϊκό Κόμμα, με τον Κυριάκο Μη-
τσοτάκη, πρωτοστάτησε στο εγχείρημα του κοινού δα-
νεισμού και τη δημιουργία του Ταμείου Ανάκαμψης
που αλλάζει το οικονομικό μοντέλο της πατρίδας μας.

Με κηραλοιφές και κραυγές δεν αντιμετωπίζονται οι
μεγάλες κρίσεις. 

Βλέπουμε μια αξιωματική αντιπολίτευση του
Στέφανου Κασσελάκη που δεν κινείται ιδεολογικά.
Κάνει ανοίγματα σε έναν απολιτίκ και ίσως κεντρώο
κόσμο. Πώς την κρίνετε;

Ειδικά για τον ΣΥΡΙΖΑ είναι πλέον προφανές ότι ο κ.
Κασσελάκης εργαλειοποιεί το κόμμα του και τη χώρα
ως σκηνικό για να προβάλει τις συγκεχυμένες και χω-
ρίς στοιχεία απόψεις του. Επειδή δεν βρισκόμαστε στο
Χόλιγουντ αλλά στην Ελλάδα του 2024, οφείλουμε κάθε
μέρα στην πολιτική να μελετάμε και να προτείνουμε λύ-
σεις στα προβλήματα αντί να ανεβάζουμε βιντεάκια
προβάλλοντας την άνετη ζωή μας στα social media. Κά-
ποιος παλαιότερος σε αυτήν τη δουλειά οφείλει να ενη-
μερώσει τον αρχηγό της αξιωματικής αντιπολίτευσης
ότι τα λεφτόδεντρα ξεράθηκαν από την εποχή Τσίπρα
και δεν αναμένεται να επανευδοκιμήσουν.
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Ο δείκτης BCW, που αξιολογεί 136 Κοινοβούλια στον κόσμο, με κατέταξε πρώτη 
σε κοινοβουλευτικό έργο από τους 21 Έλληνες ευρωβουλευτές - Ο δείκτης EUmatrix
με κατέταξε δεύτερη σε επιρροή από τους Έλληνες ευρωβουλευτές στην ΕΕ 

«



Δ
ύο θητείες ως πρωθυπουργός της
χώρας θέλει ο Στέφανος Κασσελά-
κης, όπως ανακοίνωσε στη συνέν-

τευξή του στην «Αυτοψία» από τη Νάξο, ένα
από τα νησιά από τα οποία ο πρόεδρος του
ΣΥΡΙΖΑ πέρασε κατά την περιοδεία του στο
Αιγαίο. «Θα ήθελα να μπορέσω να υπηρετή-
σω ως πρωθυπουργός για δύο θητείες, να

μπορέσω να ολοκληρώσω
ένα πολύ μεγάλο πρόγραμμα
μεταρρυθμίσεων, να μπο-
ρούμε ως κυβέρνηση να
ενώσουμε, όπως είπα, όλη
την Ελλάδα. Δεν είμαι κάποι-
ος ο οποίος πιστεύει στην επ’
άπειρον δραστηριότητα στην
πολιτική. Σίγουρα δεν έχω

σκοπό να γίνω επαγγελματίας πολιτικός, δεν
έχω σκοπό να είναι η μόνη μου ταυτότητα
μακροπρόθεσμα», ανέφερε χαρακτηριστικά
ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ.

Τα δύο «καρφιά» στον Τσίπρα
Πέρα όμως από την υπεραισιοδοξία του,

ο Στέφανος Κασσελάκης δεν αμέλησε να
«καρφώσει» σε δύο περιπτώσεις και τον
Αλέξη Τσίπρα λέγοντας τόσο ότι ο ΣΥΡΙΖΑ,
πριν από εκείνον, είχε μια τάση κατά της
επιχειρηματικότητας όσο και πως μέχρι
πρότινος οι αποφάσεις λαμβάνονταν από
την «κλίκα του προέδρου» και με γνώμονα
τις... εσωκομματικές ισορροπίες. Είπε συγ-
κεκριμένα ο Στέφανος Κασσελάκης στη
συνέντευξή του στον Alpha: «Το antibusi-
ness στερεότυπο, το οποίο υπήρχε για τον
ΣΥΡΙΖΑ, νομίζω πλέον όλοι γνωρίζουν ότι
έχει πάψει να υπάρχει. Πολύ απλά γιατί ο
πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ είναι ο μόνος ο οποί-
ος έχει επιχειρήσει και έμπρακτα δουλέ-
ψει στη ζωή του σε σχέση με τους άλλους
πολιτικούς αρχηγούς».

Παράλληλα, σχετικά με την κατάρτιση
του ευρωψηφοδελτίου μέσω της διαδικα-
σίας του «εσωκομματικού δημοψηφίσμα-
τος», ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ ανέφερε πως
«δεν είναι ο πρόεδρος ο οποίος επιλέγει με
έναν στενό κύκλο του υποψηφίους για να
διατηρήσει ισορροπίες και να προσπαθή-
σει να εκφράσει διαφορετικές ομάδες».

Ο εκλογικός στόχος-ασανσέρ
Την ίδια ώρα που ο εκλογικός στόχος της

ΝΔ ορίστηκε ευθαρσώς από τον πρωθυ-
πουργό στο 33% κατά τη δική του συνέντευ-
ξη στον ΣΚΑΪ και τη Σία Κοσιώνη, εκείνος
του ΣΥΡΙΖΑ παραμένει «ασανσέρ» ανάλογα
με τα κέφια του προέδρου του. Ξεκίνησε
από το ότι δεν έχει σημασία το ποσοστό, αλ-
λά να παραμείνει το κόμμα στη δεύτερη θέ-
ση, ανέβηκε στο 17% και στη συνέχεια ο Στέ-
φανος Κασσελάκης είπε στη συνέντευξή
του ότι έχει ακούσει για δημοσκοπήσεις
που τον δείχνουν και παραπάνω και πως
στόχος είναι η απόλυτη ανατροπή, την
οποία χαρακτήρισε απόλυτα εφικτή.

Βέβαια, ακόμη και η «απόλυτη ανατρο-
πή» έχει λάβει διαφορετικές σημασίες από
τα στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ. Από την αλλαγή των
συσχετισμών και την προσέγγιση του ΣΥΡΙ-
ΖΑ στα ποσοστά της Νέας Δημοκρατίας,
μια «ανατροπή» δηλαδή που δεν... ανατρέ-

πει απολύτως τίποτα, μέχρι και τη διεκδί-
κηση της πρωτιάς. «Τα πάντα ρει», ήταν το
σχόλιο του Στέφανου Κασσελάκη κατά την
απάντησή του για τα ποσοστά του κόμματος
στις ευρωεκλογές. «Δεν έχω άγχος. Γιατί
κάνω αυτό το οποίο πρέπει να κάνω. Είμαι

ο εαυτός μου, το κόμμα μας είναι αυθεντι-
κό, δεν αλλάζουμε το ποιοι είμαστε. Έχου-
με ένα ξεκάθαρο μήνυμα για ένα πολύ
προοδευτικό πρόγραμμα, το οποίο όμως
σέβεται και τις παραδόσεις της χώρας μας,
οι οποίες πρέπει να συνεχίσουν να υπάρ-
χουν, να υπάρχει αυτός ο χαρακτήρας της
Ελλάδας, αλλά συγχρόνως να είμαστε μια
σύγχρονη ευρωπαϊκή χώρα».

Στη συνέχεια τόνισε ότι είναι πάρα πολύ
περήφανος για το ψηφοδέλτιο του ΣΥΡΙΖΑ.
«Θεωρώ -και το ακούω από πολλούς- ότι
είναι πολύ καλύτερο από της ΝΔ, ότι υπάρ-
χουν πολύ λαμπροί άνθρωποι, λαμπρά
μυαλά. Δεν γνωρίζετε αν είμαστε στο 17%,
διότι έχουν υπάρξει τέτοιες δημοσκοπή-
σεις, και μάλιστα μερικές, από ό,τι ακούω,
έχουν δοθεί και στο Μέγαρο Μαξίμου με
τέτοια ποσοστά και μεγαλύτερα. Άρα, τα
πάντα ρει».

Μίνι απολογισμός της… κρουαζιέρας
Εν τω μεταξύ, ο Στέφανος Κασσελάκης

προχώρησε με νέα ανάρτησή του σε έναν
μίνι απολογισμό της συνεχιζόμενης πο-
λυήμερης περιοδείας που πραγματοποιεί
σε νησιά του Αιγαίου. Ο πρόεδρος του ΣΥ-
ΡΙΖΑ επιτίθεται σε όσους μίλησαν για
«κρουαζιέρα», κατηγορεί τους πολιτικούς
του αντιπάλους για αδιαφορία για τους νη-
σιώτες και μιλά για «απομονωμένους και
ξεχασμένους πολίτες».

Συγκεκριμένα αναφέρει στην ανάρτησή
του: «Εδώ και μια εβδομάδα με 10 συνερ-
γάτες σε ένα μικρό νοικιασμένο σκάφος,
με 7 μποφόρ, βάλαμε το στοίχημα να φτά-
σουμε σε κάθε νησιώτη. Εκεί που δεν θα
πάει ποτέ κανένας άλλος πολιτικός αρχη-
γός, γιατί δεν έχει μεγάλα πλοία της γραμ-
μής, ούτε αεροδρόμια, ούτε πεντάστερα. Τι
έχει εδώ; Ελλείψεις. Κέντρα Υγείας υπό
διάλυση. Νοσοκομεία άδεια από γιατρούς
και εξοπλισμό. Απομονωμένους και ξεχα-
σμένους πολίτες που νιώθουν β’ κατηγο-
ρίας». Μάλιστα, υποσχέθηκε στους νησιώ-
τες ότι δεν θα τους ξεχάσει πότε και ότι θα
επιστρέφει τακτικά.
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«Θα ήθελα δύο θητείες
ως πρωθυπουργός»

Ο Σπίρτζης για το πρωθυπουργιλίκι του
Στέφανου: «Δεν υπάρχει τέτοια περίπτωση»

Λιγότερο αισιόδοξος από τον Στέφανο Κασσελάκη εμφανίστηκε σε συνέντευξή του ο
πρώην υπουργός των κυβερνήσεων ΣΥΡΙΖΑ και μέλος της Κεντρικής Επιτροπής του κόμ-
ματος Χρήστος Σπίρτζης, ο οποίος σε συνέντευξή του στο Action 24 δήλωσε:
«Του εύχομαι να γίνει δύο φορές πρωθυπουργός, αλλά τα εργαλεία δεί-
χνουν ότι δεν υπάρχει τέτοια προοπτική». Παράλληλα, προσπάθησε να
εξηγήσει γιατί το τρίπτυχο «Πατρίς - Θρησκεία - Οικογένεια» είναι
απορριπτέο για τον ΣΥΡΙΖΑ: «Είναι το τρίπτυχο της χούντας και της δε-
ξιάς πολυκατοικίας. Και ο προοδευτικός κόσμος της χώρας το αντιπα-
λεύει από τότε που υπάρχει, διότι δίνει άλλο νόημα στην πατρίδα, από αυτό
που έδινε η χούντα των συνταγματαρχών που πούλησε την Κύπρο. Και το λέω
αυτό γιατί υπήρχαν για αυτό το τρίπτυχο παρατάξεις οι οποίες παρέδωσαν αγωνιστές πα-
τριώτες στους Γερμανούς, για να πιάσουμε την Ιστορία. Παρέδωσαν οικογένειες κατε-
στραμμένες για τα πιστεύω τους σε αντίθεση με τη δεξιά πολυκατοικία». Τέλος, ερωτώμε-
νος σχετικά με τη μη κατάθεση υπομνήματος από τον ΣΥΡΙΖΑ για τους Σπαρτιάτες στον
Άρειο Πάγο, δήλωσε: «Εγώ πιστεύω ότι υπάρχει μια οργανωτική αρρυθμία, να το πω έτσι
πολύ κομψά, στον ΣΥΡΙΖΑ για να μην καταθέσει εμπρόθεσμα υπόμνημα».

Ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ συνεχίζει 
τα τρελά όνειρα να γίνει Μητσοτάκης
στη θέση του Μητσοτάκη και 
μάλιστα για δύο τετραετίες 



«Θ
έλουμε η παρουσία της Νέας Αριστεράς στην
Ευρωβουλή να συμβάλει σε μια ΕΕ ειρηνική,
φιλική στο περιβάλλον και κοινωνικά δίκαιη»,

μας δηλώνει ο έμπειρος αυτοδιοικητικός και νυν υποψή-
φιος ευρωβουλευτής με τη Νέα Αριστερά, Πέτρος Φιλίπ-
που. 

Επισημαίνει δε ότι «η παντοδυναμία της κυβέρνησης
αποδεικνύεται χάρτινος πύργος», καθώς έχει απέναντί της
μια ευρεία κοινωνική αντιπολίτευση, με «μια μεγάλη μερί-
δα του κόσμου βυθίζεται στη φτώχεια και αυτό δεν αντιμε-
τωπίζεται με επικοινωνιακά τεχνάσματα». Αντίθετα, θεω-
ρεί πως «χρειάζονται πολιτικές που θα βοηθήσουν στο χτί-
σιμο μιας ισχυρής οικονομίας με όφελος για το σύνολο της
κοινωνίας». Σε αυτές τις πολιτικές «θα κληθούμε να τοπο-
θετηθούμε άπαντες στον προοδευτικό χώρο, εάν και εφό-
σον υπάρξει κάποια πρωτοβουλία ή πρόταση στο μέλλον».

Χρόνια στην Αυτοδιοίκηση, σήμερα δίνετε τη μάχη για
την Ευρωβουλή με τη Νέα Αριστερά. Πώς καταλήξατε
σε αυτή την επιλογή;

Είμαι στρατευμένος στην Αριστερά από φοιτητής και σε
όλη μου την αυτοδιοικητική πορεία οι ιδέες της Αριστεράς
υπήρξαν για μένα ο μπούσουλας για την άσκηση διοίκη-
σης. Προσωπικά παραμένω σταθερός στις ιδέες και στις
αρχές μου και δεν θα μπορούσα να ακολουθήσω κάτι δια-
φορετικό, έτσι όπως εξελίχθηκαν τα πράγματα. Δεδομέ-
νης και της εμπειρίας μου στην Τοπική Αυτοδιοίκηση και
καθώς έχω συμμετάσχει σε σημαντικές ευρωπαϊκές
πρωτοβουλίες για τους δήμους στην ΕΕ, μου ζητήθηκε να
συμβάλω στην προσπάθεια για τις ευρωεκλογές. Με την
ευκαιρία να σημειώσω και την τεράστια απόκλιση που
υπάρχει σε ό,τι αφορά τις αρμοδιότητες και τη χρηματο-
δότηση των ΟΤΑ στην Ελλάδα σε σύγκριση με τον ευρω-
παϊκό μέσο όρο. Είναι ένα ζήτημα που θέλω να δώσω ιδι-
αίτερη βαρύτητα στο μέλλον, ανεξαρτήτως του εκλογικού
αποτελέσματος.

Με ποιο αφήγημα και ποιον στόχο πορεύεται η Νέα
Αριστερά προς τις κάλπες των ευρωεκλογών;

Χαίρομαι για την ερώτηση, γιατί πραγματικά βλέπουμε τον
τελευταίο καιρό να χάνεται η ουσία. Δίνεται η εικόνα μιας
χαλαρής αναμέτρησης, με τη συζήτηση να αναλώνεται γύ-
ρω από διασημότητες που εντάσσονται στα κομματικά ψη-
φοδέλτια, ενώ στην πραγματικότητα έχουμε μπροστά μας
μια πολύ σημαντική μάχη. Στις 9 Ιουνίου κρίνεται το μέλ-
λον της Ευρώπης. Πολλοί ξεχνούν ότι το Ευρωπαϊκό Κοι-
νοβούλιο είναι ο ένας από τους τρεις πυλώνες παραγωγής
πολιτικής στην ΕΕ.

Θέλουμε η παρουσία της Νέας Αριστεράς στην Ευρω-
βουλή να συμβάλει σε μια Ευρώπη ειρηνική, φιλική στο
περιβάλλον και κοινωνικά δίκαιη. Ζητάμε ήδη και θα εν-
τείνουμε την προσπάθεια για την εφαρμογή μέτρων που
έχουν ήδη ψηφιστεί στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο για την
εργασία, για τους εργαζόμενους σε πλατφόρμες ή ντελί-
βερι, για την προστασία του περιβάλλοντος. Ταυτόχρονα
επιχειρούμε να υψώσουμε τείχος απέναντι στην άνοδο της
ακροδεξιάς και να αντιπαλέψουμε πολιτικές που ρίχνουν
στο περιθώριο ολόκληρα κοινωνικά στρώματα.

Στον χώρο της ευρύτερης Κεντροαριστεράς παρατη-
ρείται ένας έντονος πολιτικός ανταγωνισμός με οξείς
τόνους αντιπαράθεσης ανάμεσα σε Νέα Αριστερά -
ΣΥΡΙΖΑ - ΠΑΣΟΚ. Μήπως αυτός ο «εμφύλιος» ωφελεί
τελικά τη ΝΔ;

Σε πρώτη ανάγνωση, πράγματι η πολυδιάσπαση του προ-
οδευτικού χώρου δείχνει να ευνοεί το κυβερνών κόμμα.
Την ίδια ώρα όμως βλέπουμε πως η κυβέρνηση λίγους μή-
νες μετά το 41%, το οποίο διαρκώς κραδαίνει για να δικαιο-

λογήσει τις αντικοινωνικές πολιτικές της, βρίσκεται αντι-
μέτωπη με μια μεγάλη κοινωνική αντιπολίτευση για μια
σειρά από ζητήματα. Ακρίβεια, πληθωρισμός, Τέμπη, υπο-
κλοπές, πλειστηριασμοί, η καταρράκωση των θεσμών
προκαλούν δικαίως την οργή της κοινωνίας και η κυβέρ-
νηση δεν δίνει λύσεις και απαντήσεις. Η παντοδυναμία της
αποδεικνύεται χάρτινος πύργος. Μια μεγάλη μερίδα του
κόσμου δεινοπαθεί και βυθίζεται στη φτώχεια και αυτό
δεν αντιμετωπίζεται με επικοινωνιακά τεχνάσματα. Χρει-
άζονται πολιτικές που θα βοηθήσουν στο χτίσιμο μιας
ισχυρής οικονομίας με όφελος για το σύνολο της κοινω-
νίας και όχι για λίγους.

Πέραν της όποιας αντιπαράθεσης, συνυπάρχει και μια
στόχευση για μετεκλογική συμπόρευση απέναντι
στην κυβέρνηση του Κυριάκου Μητσοτάκη. Με ποι-
ους όρους και προϋποθέσεις μπορεί να επιτευχθεί;

Απαιτείται πολιτικό σχέδιο για να υπάρξουν συγκλίσεις.
Δεν είναι ούτε θέμα προσώπων ούτε ποιος είναι πιο καλός
influencer ή ποιος κάνει πιο ωραία βίντεο στα social me-
dia. Αυτή τη στιγμή, όπως προείπατε και εσείς, υπάρχουν
υψηλοί τόνοι αντιπαράθεσης και αυτό τουλάχιστον από την
πλευρά της Νέας Αριστεράς δεν είναι για λόγους μικροπο-
λιτικής σκοπιμότητας. Έχουμε το «κακό» συνήθειο να επι-
μένουμε στις πολιτικές προτάσεις υπέρ του κοινωνικού
συνόλου, για το περιβάλλον, για την ειρήνη, για μια κοινω-
νικά δίκαιη και ανθηρή οικονομία. Είμαστε πρόθυμοι να
συζητήσουμε και να εργαστούμε για να βρεθούν κοινά πα-
τήματα με άλλες πολιτικές δυνάμεις της Κεντροαριστεράς,
αλλά σύγκλιση με θαυματουργές κολυμβήθρες, με αμφί-
σημες πολιτικές για την Παιδεία και την Υγεία δεν θα κά-
νουμε. Η Κεντροαριστερά δεν μπορεί να μετατραπεί σε μια

καλλωπισμένη νεοφιλελεύθερη πολιτική δύναμη. Αυτά
έχουν λυθεί από την εποχή του Μπλερ στη Βρετανία. Δεν
θα ξανανοίξουμε τέτοια συζήτηση τώρα, ιδίως σε μια πε-
ρίοδο που φτωχοποιούνται όλο και περισσότεροι συμπο-
λίτες μας. Η Ευρώπη, η Δύση στο σύνολό της θα πρέπει να
ακολουθήσει άλλο δρόμο για την ανάκαμψή της, που θα
έχει στο επίκεντρο μια οικονομία η οποία θα οδηγεί στην
κοινωνική ευημερία με όσο το δυνατόν πιο δίκαιη διανομή
του πλούτου και των βαρών. Ειδάλλως θα εμφανίζονται
όλο και περισσότεροι Τραμπ, που όχι μόνο δεν θα δώσουν
λύση, αλλά θα θέσουν υπό αίρεση και βασικές δημοκρατι-
κές κατακτήσεις και ελευθερίες. Αυτά είναι σήμερα τα
διακυβεύματα και για τούτο λέμε πως οι εκλογές στις 9
Ιουνίου είναι εξαιρετικά σημαντικές.

Ο Αλέξης Τσίπρας θα μπορούσε να παίξει κάποιον
ηγετικό-ενωτικό ρόλο μετά τις ευρωεκλογές στην ευ-
ρύτερη Κεντροαριστερά;

Θα σας απαντήσω με γεγονότα που ουδείς αμφισβητεί. Ο
Αλέξης Τσίπρας υπήρξε ο χαρισματικός πολιτικός που
εξέφρασε το μεγάλο κύμα της κοινωνικής δυσαρέσκειας
την εποχή των μνημονίων και υπό την ηγεσία του ο ΣΥΡΙ-
ΖΑ κατάφερε να γίνει κυβέρνηση. Για αυτό και πολεμή-
θηκε από το σύνολο του πολιτικού και μιντιακού συστή-
ματος.

Προσωπικά θεωρώ πως ο Αλέξης Τσίπρας είναι πολύ
νέος για να «συνταξιοδοτηθεί», αλλά όπως είπα και νω-
ρίτερα το θέμα δεν είναι μόνο τα πρόσωπα. Είναι οι πολι-
τικές. Πάνω σε αυτές και με βάση αυτές θα κληθούμε να
τοποθετηθούμε άπαντες στον προοδευτικό χώρο, εάν
και εφόσον υπάρξει κάποια πρωτοβουλία ή πρόταση στο
μέλλον.Π
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«Επιχειρούμε να υψώσουμε 
τείχος απέναντι 

στην άνοδο της ακροδεξιάς»

στον 
Γιάννη Σπ.
Παργινό

parginos@paraskhnio.gr
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20 ΠΡΟΣΩΠΟΓΡΑΦΙΕΣ 

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

E
ίναι ένας από τους βασικούς εκφρα-
στές της νέας γενιάς. Έχει δώσει σκλη-
ρές μάχες στο αντι-ΣΥΡΙΖΑ μέτωπο.

Έχει τρομερές σπουδές και είναι υποψήφιος
ευρωβουλευτής με τη Νέα Δημοκρατία. Ο λό-
γος για τον Σπύρο Καρανικόλα, ο οποίος θα
δώσει την κρίσιμη μάχη της ευρωκάλπης στις
9 Ιουνίου.

Γεννήθηκε, μεγάλωσε και σπού-
δασε στην Αθήνα. Η καταγωγή του
είναι από την Πάτρα και τον Βόλο.
Έχει την ιδιαίτερη τύχη και ευλογία
να μεγαλώσει σε μια οικογένεια με
δύο σπουδαίους γονείς, τη Χριστίνα
και τον Θανάση, καθώς και μια
αδερφή, την Κατερίνα. Μεγάλωσε
με αρχές και αξίες που τον καθοδη-
γούν μέχρι σήμερα. Οι γονείς του από τα
πρώτα χρόνια της ζωής του τού έμαθαν να

σέβεται, να εκτιμά και να προσπαθεί να
βοηθά όπου και όπως μπορεί τον δι-

πλανό του. Του έδωσαν τα πάντα για
να αποκτήσει κάθε εφόδιο που εί-
ναι απαραίτητο για την εξέλιξη

ενός παιδιού. Για όλα αυτά τους
είναι ευγνώμων.

Είναι απόφοιτος του Πειραμα-
τικού Σχολείου Αναβρύτων.
Σπούδασε στη Νομική Σχολή
του ΕΚΠΑ και κατόπιν έκανε
μεταπτυχιακές σπουδές
(LLM) στο Πανεπιστήμιο UCL
στο Λονδίνο. Έπειτα από παγ-
κόσμιο διαγωνισμό έλαβε
υποτροφία από το Πανεπι-
στήμιο Queen Mary στο
Λονδίνο, ολοκληρώνοντας
με επιτυχία τις ακαδημαϊ-
κές του σπουδές, λαμβά-
νοντας τον τίτλο του υπό-
τροφου διδάκτορος Νομι-

κής Ευρωπαϊκού Δικαίου (PhD). Έχει επίσης
λάβει τιμητική διάκριση υποτροφίας από το
Ινστιτούτο Ευρωπαϊκών Σπουδών Institut des
Hautes Etudes Européennes (IHEE). Μιλάει
αγγλικά και γαλλικά.

Κατά το παρελθόν είχε λάβει μέρος σε πλη-

θώρα ελληνικών αλλά και ευρωπαϊκών συνε-

δρίων. Επίσης, έχει δημοσιεύσει αρκετά νο-

μικά άρθρα και ένα ολοκληρωμένο σύγ-

γραμμα με τίτλο «Η επίδραση του Ευρω-

παϊκού Ποινικού Δικαίου στην Ελληνική

Ποινική Έννομη Τάξη». Εργάζεται εδώ

και αρκετό καιρό ως δικηγόρος, ενώ έχει

εργαστεί με την ιδιότητα του νομικού

συμβούλου-εμπειρογνώμονα σε αρκετές

επιτροπές αξιολόγησης της ελληνικής νο-

μοθεσίας για λογαριασμό της Ευρωπαϊκής

Επιτροπής. Επίσης, έχει συμμετάσχει σε αρ-

κετές εκπροσωπήσεις της χώρας στην Ευρω-

παϊκή Επιτροπή και τον Παγκόσμιο Οργανι-

σμό Υγείας. Έχει συμμετάσχει σε διάφορες

επιτροπές και ευρωπαϊκές ομάδες εργασίας

για την άσκηση πολιτικών που αφορούν τη

νέα γενιά, καθώς επίσης και την αντιμετώπι-

ση κοινωνικών ζητημάτων, όπως τη χρήση

ναρκωτικών ουσιών και την ανεργία στους

νέους.

Επιπρόσθετα, έχει υπηρετήσει το δημόσιο

συμφέρον ως νομικός σύμβουλος στα

υπουργεία Δικαιοσύνης και Εξωτερικών. Στις

εθνικές εκλογές του 2023 με απόφαση του

προέδρου της Νέας Δημοκρατίας Κυριάκου

Μητσοτάκη ανακοινώθηκε ως υποψήφιος

βουλευτής Επικρατείας της Νέας Δημοκρα-

τίας. Ο πρωθυπουργός μετά την τιμητική πρό-

τασή του να είναι υποψήφιος βουλευτής στο

Επικρατείας του κόμματος στις πρόσφατες

εθνικές εκλογές τού ζήτησε να δώσει και μια

ακόμη μάχη, εκείνη των ευρωεκλογών.

ΣΠΥΡΟΣ ΚΑΡΑΝΙΚΟΛΑΣ

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com

Ένας διδάκτωρ 
στο ευρωψηφοδέλτιο 

της Νέας Δημοκρατίας
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ΠΡΟΣΩΠΟΓΡΑΦΙΕΣ 21Σπύρος Καρανικόλας

H
προσπάθεια που θα καταβάλει μέχρι τις ευρωεκλογές θα είναι
τεράστια. Ο ίδιος στρατεύτηκε με τον πρωθυπουργό προκειμέ-
νου να καταφέρει να πετύχει πράγματα σε ευρωπαϊκό επίπεδο,

τη στιγμή που έχει ένα πλούσιο βιογραφικό. «Είμαι δικηγόρος και διδά-
κτωρ Ευρωπαϊκού Δικαίου. Έχω μια δωδεκαετή και πλέον επαγγελμα-
τική, ακαδημαϊκή αλλά και πολιτική εμπειρία στα ευρωπαϊκά θέματα,
καθώς έχω διατελέσει νομικός σύμβουλος της Ευρωπαϊκής Επιτροπής
και του υπουργείου Εξωτερικών. Στόχος μου είναι, με τη δύναμη των
πολιτών, να φανώ αντάξιος του κρίσιμου και σημαντικού ρόλου που
πρέπει να επιτελεί ο Έλληνας ευρωβουλευτής, υπερασπιζόμενος με
σθένος και δυναμική τα εθνικά πατριωτικά συμφέροντα και να μάχομαι
για τα συμφέροντα όλων των Ελλήνων. Είμαι έτοιμος να ενώσω τις δυνά-
μεις μου για μια Ευρώπη ακόμα πιο ισχυρή, για μια Ελλάδα ισχυρή μέσα
στην καρδιά της Ευρώπης», δηλώνει στέλνοντας το δικό του μήνυμα για
τις ευρωεκλογές.

Εύκολα μπορεί κάλλιστα να αντιληφθεί κανείς πως δεν έχει ελεύθε-
ρο χρόνο. Όμως, μεγάλη αδυναμία του, εκτός από την οικογένειά του,
είναι τα ταξίδια και η γυμναστική. «Μεγάλη μου αδυναμία είναι η γυ-
μναστική. Προσπαθώ να βρίσκω έστω μια ώρα τη μέρα προκειμένου να
αθλούμαι. Η γυμναστική είναι ένας τρόπος προσωπικής εκτόνωσης
έπειτα από μια κουραστική μέρα. Η αλήθεια είναι ότι αυτήν τη δύσκολη
περίοδο των ευρωεκλογών, όπου οι υποχρεώσεις είναι πολλές και πα-
νελλαδικές, αυτό που μου έχει λείψει περισσότερο είναι η οικογένειά
μου και οι φίλοι μου, που αναγκάζομαι να τους βλέπω πολύ λιγότερο απ’

όσο θέλω», δηλώνει ο Σπύρος για το αγαπημένο του χόμπι. Θυμάται τα
φοιτητικά του χρόνια που ήταν ιδιαίτερα δύσκολα και απαιτητικά: «Πο-
λύ διάβασμα στη Νομική Αθηνών και κατόπιν στο μεταπτυχιακό μου στο
Πανεπιστήμιο του UCL στο Λονδίνο. Αλλά οι κόποι έφεραν καρπούς,
αφού έπειτα από παγκόσμιο διαγωνισμό έλαβα υποτροφία από το Πανε-
πιστήμιο Queen Mary στο Λονδίνο, ολοκληρώνοντας με επιτυχία τις
ακαδημαϊκές μου σπουδές, λαμβάνοντας τον τίτλο του υπότροφου διδά-
κτορος Νομικής Ευρωπαϊκού Δικαίου (PhD). Έχω επίσης λάβει τιμητι-

κή διάκριση υποτροφίας από το Ινστιτούτο Ευρωπαϊκών Σπουδών Insti-
tut des Hautes Etudes Européennes (IHEE)».

Στις αγαπημένες του φράσεις συγκαταλέγονται οι εξής: «νέα δύναμη
σε μια νέα εποχή», «ο επιμένων νικά» και «η γνώση είναι δύναμη».
Ακόμη δεν έχει κάνει οικογένεια και δηλώνει ελεύθερος. Όσο για το τι
σκέφτεται για το μέλλον του; Μου απάντησε κοφτά και με περίσσεια αυ-
τοπεποίθησης: «Να είμαι χρήσιμος στην πατρίδα μου και στους Έλλη-
νες και τις Ελληνίδες».

Πριν από την ένταξή του στη ΝΔ υπήρξε μέλος του ΠΑΣΟΚ. Έχει υπη-
ρετήσει την κεντροαριστερή παράταξη ως αναπληρωτής εκπρόσωπος
Τύπου του ΠΑΣΟΚ υπό την ηγεσία της Φώφης Γεννηματά και κατόπιν
εκπρόσωπος της Κοινοβουλευτικής Ομάδας μέχρι την παραίτησή του
τον Ιούνιο 2022. Κατά την τελική αποχώρησή του από το κόμμα, τον
Μάιο του 2023, ανέφερε πως η νέα ηγεσία του κόμματος του ζήτησε να
αλλάξει το αφήγημά του και από αντι-ΣΥΡΙΖΑ να στραφεί εναντίον προ-
σωπικά του πρωθυπουργού και προέδρου της Νέας Δημοκρατίας Κυ-
ριάκου Μητσοτάκη. «Αυτός είναι και ο κύριος λόγος παραίτησής μου
από το ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ», είπε τότε στο Ελλάδα24. «Το κοινό πρόβλημα
Τσίπρα - Ανδρουλάκη είναι όχι τα προβλήματα της χώρας, ούτε γενικά
και αόριστα η Νέα Δημοκρατία. Είναι προσωπικά ο κ. Μητσοτάκης»,
ανέφερε εκείνη την περίοδο χαρακτηριστικά και πρόσθεσε: «Εγώ δεν
μπορούσα να υπηρετώ όμως αυτό το αφήγημα, κάνοντας κωλοτούμπα
στα πολιτικά μου πιστεύω και για αυτό προτίμησα την πολιτική μου
αξιοπρέπεια και αποχώρησα από το ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ».

Μαζί με τον πρωθυπουργό Κυριάκο Μητσοτάκη Κατά τη διάρκεια της στρατιωτικής του θητείας Οι χαρούμενες παιδικές στιγμές 

Μαζί με τον Αρχιεπίσκοπο 
Μαζί με την οικογένειά του 

στην αποφοίτησή του από το πανεπιστήμιο Η αγάπη για την οικογένειά του είναι τεράστια 

Μια από τις στιγμές χαλάρωσης στο βαρύ καθημερινό πρόγραμμά του

Η μάχη για τις ευρωεκλογές
και ο ελεύθερος χρόνος
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Ο
Γιώργος Τσούμας, υποψήφιος ευρω-
βουλευτής με το ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ και
μέλος της ΚΠΕ, είναι από τα νέα στε-

λέχη του κόμματος που έχουν ήδη κάνει αι-
σθητή την παρουσία τους στα κομματικά
δρώμενα. Επί ηγεσίας Φώφης Γεννηματά τού
είχε ανατεθεί ο ρόλος του συντονιστή του Δι-
κτύου Νέας Γενιάς, μια θέση που διατηρεί με
επιτυχία και σήμερα. Με σπουδές ως μηχανι-
κός Χωροταξίας, Πολεοδομίας και
Περιφερειακής Ανάπτυξης, υπότρο-
φος του ΙΚΥ και του Ιδρύματος Αν-
δρέα Τσάρα, δραστηριοποιείται στην
εστίαση και τον τουρισμό. «Για μένα,
η μεγαλύτερη πρόκληση είναι να
πείσεις τους ψηφοφόρους ότι έχει
σημασία να ασχοληθούν με τις ευ-
ρωεκλογές. Ότι νοιάζονται, τους
επηρεάζει», λέει χαρακτηριστικά για
την επικείμενη εκλογική μάχη ενώ δεν μπαί-
νει στη διαδικασία «ανάγνωσης» των πολιτι-
κών οιωνών, λέγοντας με νόημα ότι «μέχρι
την Κυριακή των εκλογών οι κάλπες είναι
άδειες».

Η ακραία πόλωση τείνει να θολώσει το
πολιτικό διακύβευμα των ευρωεκλο-
γών. Θεωρείτε ότι αυτή η κατάσταση,
που τροφοδοτείται από όλες τις πλευ-
ρές, θα συσπειρώσει το εκλογικό σώμα
ή θα δούμε, όπως ακούγεται, πρωτό-
γνωρα ποσοστά αποχής;

Όπως λέτε, το πραγματικό διακύβευμα εί-
ναι πως οι ευρωεκλογές διεξάγονται σε μια
περίοδο πολιτικής αναταραχής για την Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση. Ένας αυξανόμενος αριθ-
μός Ευρωπαίων πολιτικών δεν ασπάζεται
τη δημοκρατία, το κράτος δικαίου, τη διά-
κριση των εξουσιών και άλλες αξίες της
ανοιχτής κοινωνίας. Μιλάμε για μια αρνητι-
κή συγκυρία που απειλεί κεκτημένα και
επιτεύξεις της Ένωσης. Με απλά λόγια, αυ-
τό το «εθνικιστικό ντόμινο» που ελλοχεύει
απειλεί να αποδυναμώσει μια Ευρώπη που
αναζητά τη νέα της ταυτότητα και θέση στο
ταχέως μεταλλασσόμενο παγκόσμιο τοπίο.
Τι σημαίνει αυτό για εμάς; Αντί να ασχολού-

μαστε με κομματικές κόντρες και μικροπο-
λιτική, πρέπει κοινός στόχος να είναι να
βγάλουμε τον κόσμο από το περιθώριο,
ώστε να πνίξουμε την τροφοδότηση της
ακροδεξιάς. Η κοινωνική και οικονομική
επανένταξη αποφορτίζει και αποδυναμώ-
νει την πόλωση, τίποτα άλλο. Όσο λύνουμε
προβλήματα, ο κόσμος θα ακούει και θα
ασχολείται, όσο τρωγόμαστε μόνοι μας, θα

χαιρόμαστε και μόνοι μας. Για αυτό,
για μένα, η μεγαλύτερη πρόκληση εί-
ναι να πείσεις τους ψηφοφόρους ότι
έχει σημασία να ασχοληθούν με τις
ευρωεκλογές. Ότι νοιάζονται, τους
επηρεάζει. Οι νόμοι που εγκρίνει το
ΕΚ θέτουν τις προτεραιότητες που
απαντούν σε άμεσες καθημερινές
ανάγκες όλων. Ο πληθωρισμός, η
ακρίβεια (τα καταναλωτικά δικαιώμα-

τα), η ασφάλεια, το περιβάλλον, η ισότητα, η
ανεργία, η οικονομική ανάπτυξη, το κράτος
δικαίου. Όλα επίκαιρα εθνικά θέματα που
έχουν και ευρωπαϊκή οπτική.

Η ηγεσία του κόμματός σας έχει θέσει
τον εκλογικό πήχη στη δεύτερη θέση. Οι
δημοσκοπήσεις όμως δεν συμφωνούν.
Τι πάει λάθος; 

Κύριε Αντωνόπουλε, μέχρι τη μέρα των
εκλογών οι κάλπες είναι άδειες. Η ενίσχυση
του ΠΑΣΟΚ και η ανάδειξή του ως ισχυρής
εναλλακτικής λύσης απέναντι στη ΝΔ του κ.
Μητσοτάκη είναι μια πρόκληση και ένα στοί-
χημα που θα το κερδίσουμε, μαζί με τους
προοδευτικούς πολίτες. Αποτελεί συλλογι-
κή ευθύνη της παράταξης και ατομική ευθύ-
νη του καθενός από εμάς να δώσουμε νικη-
φόρα αυτή την κρίσιμη πολιτική και εκλογι-
κή μάχη. Κόντρα σε «θεούς και δαίμονες»
που απεργάζονται και προωθούν σενάρια
διοχέτευσης της δυσαρέσκειας του κόσμου
απέναντι στην κυβέρνηση σε επιλογές
«μπρουτάλ» ή lifestyle λαϊκισμού, που δεν
αποτελούν παρά σωσίβια για να αποφευχθεί
το πολιτικό ναυάγιο του κ. Μητσοτάκη. Σε
αυτή την ευθύνη οφείλουμε να ανταποκρι-
θούμε στο ακέραιο.

Φαίνεται ότι το επικοινωνιακό μπαράζ
του Στέφανου Κασσελάκη κερδίζει
έδαφος στο ρινγκ της πολιτικής αντιπα-
ράθεσης. Μήπως τελικά ο πολίτης βα-
ρέθηκε τις ατέρμονες υποσχέσεις και
θέλει να ζει το «παραμύθι» του; 

Η αντιπαράθεση πρέπει να έχει και κάποιο
ουσιώδες διακύβευμα που αφορά τη ζωή
του πολίτη. Αλλιώς δεν είναι πολιτική, αλλά
«Game of Thrones». Επικοινωνιακό κυνήγι
ψήφων και ευχολόγια έχουμε χορτάσει όλες
και όλοι. Γνωρίζω καλά πως η εποχή καλ-
λιεργεί το θυμικό αντί του λογικού, το ασυ-
νείδητο έναντι του συνειδητού. Ο μοντέρνος
τρόπος ζωής, τα μέσα κοινωνικής δικτύω-
σης και τα λεγόμενα echo-chambers δια-
μορφώνουν μια κατακερματισμένη δημόσια
σφαίρα όπου οι πολιτισμικές τάσεις, τα έν-
στικτα και τα συναισθήματα ορίζουν τα γεγο-
νότα στο «παραμύθι», όπως λέτε, του καθε-
νός. Η πλειοψηφία των πολιτών επιζητούν
προγραμματικό και τεκμηριωμένο λόγο,
υπεύθυνη, συγκροτημένη και ορθολογική
ανταλλαγή απόψεων με σκοπό τη δημιουρ-
γία κοινών τόπων-χώρων συναινέσεων. Κάτι
που δεν είναι θέμα μετριοπάθειας. Αλλά αν-
τίληψη πως πολιτική είναι η δύναμη των ιδε-
ών να γίνουν νομοθετικές πράξεις, να επη-
ρεάσουν την καθημερινότητά μας. Αλλιώς,
απλώς παγιδευόμαστε σε στείρους κι ατέρ-
μονους φαύλους κύκλους ιδεολογικών αντι-
παραθέσεων. Υπεραναλύουμε προβλήματα
σε παιχνίδια ευθυνών, αντί να δημιουργούμε
λύσεις. Εγώ αυτά βαρέθηκα, και νομίζω και
η πλειοψηφία των πολιτών.

Είστε ένας άνθρωπος έντονα πολιτικο-
ποιημένος και επιτυχημένος στον το-
μέα σας. Τι είναι αυτό που σας κάνει να
μπείτε σε αυτή τη διαδικασία, όπου η
τοξικότητα περισσεύει; 

Πράγματι ακούω συχνά πως για να αποφασί-
σει ένας σοβαρός (το τονίζω) άνθρωπος να
ασχοληθεί με την πολιτική στην Ελλάδα σή-
μερα, ή τρελός πρέπει να είναι ή… τρελός! Ε,
αυτό είναι τεράστιο πρόβλημα και δεν φτάνει
να το αναγνωρίζουμε, πρέπει και να το αντι-
μετωπίσουμε. Ο δικός μου τρόπος είναι να
ρίξω το κορμί μου στη μάχη. Στην τελική,
προτιμώ να εκτεθώ άμεσα στην τοξικότητα,
πολεμώντας την, παρά να την αποφεύγω χτί-
ζοντας τα τείχη και τα σιλό μου, και σαν θεα-
τής να τη βλέπω να τρώει το περιβάλλον μου,
τους γύρω μου, την κοινωνία που ανήκω.
Ίσως αυτό ακούγεται λίγο «παππουδίστικο».
Δεν με πειράζει, είμαι παραδοσιακός ως
προς το ότι θεωρώ ότι όλες και όλοι πρέπει
με τον έναν ή τον άλλον τρόπο να ασχολού-
μαστε με την πολιτική. Δεν είμαι όμως παρα-
δοσιακός πολιτικός. Αυτό γιατί κρατώ ζων-
τανό έναν ρομαντισμό χρόνια, ένα όραμα
που μου επιτρέπει να απορροφώ και να εξα-
τμίζω την τοξικότητα. Αγαπώ αυτό που κάνω.
Αυτό δεν σημαίνει πως είμαι αφελής ή αιθε-
ροβάμων. Ξέρω καλά το «παιχνίδι», τον κυνι-
σμό που τρέφει και απαιτεί, τις θυσίες, τους
συμβιβασμούς. Κανείς δεν είπε ότι θα είναι
εύκολο, αλλά κάπως αισθάνομαι ότι για να
αλλάξουν τα πράγματα πρέπει πρώτα από
όλα να ξεβολευτούμε, να τσαλακωθούμε λί-
γο από μόνοι μας. 

ΓΙΩΡΓΟΣ ΤΣΟΥΜΑΣ
Υποψήφιος ευρωβουλευτής ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ 

«Έχουμε χορτάσει
από ευχολόγια 

και επικοινωνιακό 
κυνήγι ψήφων»

στον Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλο

aantonopoulos10@gmail.com 
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Σ
υμπτωματικά τελείως, εξαιτίας της εκλο-
γής της Μάγδας Συρδάρη, υπαλλήλου
της Περιφερειακής Ενότητας Χαλκιδι-

κής, με το ψηφοδέλτιο του υπόδικου Γιάννη Τζί-
τζιου, το μέγα σκάνδαλο της «σιδηράς κυρίας»
της Σιθωνίας βγήκε στην επιφάνεια. Το χειρότε-
ρο όμως είναι ότι το σκάνδαλο αυτό συμπαρα-
σύρει και την ίδια την αντιπεριφερειάρχη Χαλ-
κιδικής Κατερίνα Ζωγράφου.

Μπορεί η κυρία Ζωγράφου να είναι άφθαρτη
και έντιμη μέχρι σήμερα, όμως το σκάνδαλο
που ξεσπάει στο στενό της περιβάλλον ενδεχο-
μένως θα πλήξει και την ίδια και την καλή εικό-
να που επιδεικνύει. Οι εκπλήξεις θα είναι πολ-
λες και τρανταχτές, γιατί όταν το κουβάρι του
σκανδάλου αρχίσει και ξετυλίγεται, θα πάρει
παραμάζωμα όλους - και διοικούντες και υπαλ-
λήλους, κυρίως εκείνους της προηγούμενης δι-
οίκησης!

Θα πράξει το αυτονόητο η αντιπεριφερειάρ-
χης ή θα συνεχίσει τον ολισθηρό δρόμο που
άφησε πίσω του ο προκάτοχός της Γιάννης
Γιώργος, βουλευτής Χαλκιδικής;

Το κουβάρι των αποκαλύψεων
Η Περιφέρεια Κεντρικής Μακεδονίας και ο

περιφερειάρχης Απ. Τζιτζικώστας, αλήθεια,
γνωρίζουν τα τεκταινόμενα στην αντιπεριφέ-
ρειά του; Πραγματικά, κανείς δεν θα ασχο-
λούνταν με τέτοια θέματα, αν δεν είχε αρχίσει
να ξετυλίγεται το κουβάρι των αποκαλύψεων
με το ψηφοδέλτιο Τζίτζιου στην πολύπαθη Σι-
θωνία.

Διότι η «σιδηρά κυρία» Μάγδα Συρδάρη,
κατά τη διοίκηση του αντιπεριφερειάρχη
Γιάννη Γιώργου έκανε για πολλά χρόνια ήσυ-
χα και αθόρυβα τη δουλειά της με τα ξαδέρφια
της, τους αδερφούς Σαμαρά, διαμέσου των
δύο εταιρειών που σύστησαν και με τον σύζυ-
γό της Δ. Δημητρό, αλλά πρόσφατα ξεπέρασε
τα όρια και τράβηξε επάνω της τα βλέμματα με
την υποψηφιότητά της στο ψηφοδέλτιο του
υπόδικου.

Μάλιστα, μετά την παραίτηση του τελευταίου
από δημοτικός σύμβουλος της αντιπολίτευσης
(τόσο βολικό αλήθεια για τη Μ. Συρδάρη!), η κυ-
ρία Συρδάρη έβαλε πλώρη για το δημαρχιλίκι,
έπειτα από πέντε χρόνια βέβαια, αφού πρώτα
υποσκάψει τη σημερινή δύσκολη θητεία, ομο-
λογουμένως, του Γιάννη Μαλλίνη.

Ο σύζυγος της κυρίας συνέστησε εταιρεία με
τα ξαδέρφια της συζύγου του στις 27/3/2008 με
την επωνυμία «Δ. ΔΗΜΗΤΡΟΣ ΑΦΟΙ ΣΑΜΑΡΑ
ΟΕ» με έδρα τον Στανό Χαλκιδικής. Την ίδια μέ-
ρα, δηλαδή στις 27/3/2008, συστήθηκε και η
εταιρεία των ξαδέρφων της με την επωνυμία
«ΑΦΟΙ ΣΑΜΑΡΑ ΟΕ», με έδρα επίσης τον Στανό
Χαλκιδικής. Ο σκοπός είναι ξεκάθαρος: να μπο-
ρούν να είναι περισσότερο ευέλικτοι και να χτυ-
πάνε περισσότερα έργα, χρησιμοποιώντας το
πτυχίο πολιτικού μηχανικού του συζύγου της
Μάγδας Συρδάρη.

Στη συνέχεια, επί δημαρχίας Γιάννη Τζίτζι-
ου, όντας αντιδήμαρχος Τεχνικών Έργων, ο
σύζυγος και συνεταίρος Δ. Δημητρός προσπά-
θησε να πάρει έργα μέσω των ξαδέρφων, όμως
το μόνο που κατάφερε είναι κάποιες απλές
απευθείας αναθέσεις με τη δεύτερη εταιρεία

«ΑΦΟΙ ΣΑΜΑΡΑ ΟΕ». Αυτό από μόνο του ήταν
λόγος ρήξης μεταξύ Τζίτζιου και Δημητρού,
αφού υπήρξε έντονη δυσαρέσκεια και από τις
δύο πλευρές.

Το πολύ χρήμα όμως προήλθε από τις δου-
λειές της περιφέρειας, κυρίως από την υπηρε-
σία Πολιτικής Προστασίας, όπου «κατοικοέ-
δρευε» η σύζυγος του Δ. Δημητρού, Μάγδα
Συρδάρη. Κάθε έτος, ύστερα από φυσικές κατα-
στροφές, η εταιρεία των ξαδέρφων έπαιρνε
αναθέσεις έκτακτων αναγκών με υπογραφή τής
ξαδέρφης και συζύγου του συνεταίρου τους!
Και μάλιστα η ξαδέρφη παραλάμβανε τις υπη-
ρεσίες των εξαδέρφων, εκατοντάδων χιλιάδων
ευρώ, που συνιστούν την τελευταία δεκαετία
εκατομμύρια ευρώ, μπαίνοντας μάλιστα πρώτη
πρώτη στις επιτροπές παραλαβής των υπηρε-
σιών τους προς την περιφέρεια! 

Με λίγα λόγια, με τις δύο παράλληλες εται-
ρείες η οικογένεια κατάφερε κάτω από τη μύτη
των υπηρεσιών της περιφέρειας να αποσπάσει
εκατομμύρια ευρώ!

Αλλά δεν τους φτάνει αυτό. Θέλανε μέσω της
υποψηφιότητας Τζίτζιου να εκμεταλλευτούν
την αδυναμία του να συμμετέχει στα κοινά λόγω
της νομικής του θέσης από την υπόθεση των
υδρομέτρων και εκμεταλλευόμενοι τη δημοτι-
κότητά του να μπουν για τα καλά στα πράγματα

της Σιθωνίας, μαζί φυσικά με τους ξαδέρφους
εργολάβους.

Οικογενειακές επιχειρήσεις
Μόνο που επειδή το πράγμα τελευταία βοά

στα χωριά της Σιθωνίας και γνωρίζουν οι πάντες
τις οικογενειακές επιχειρήσεις, αποφάσισαν
εσπευμένα να λύσουν την εταιρεία «Δ. ΔΗΜΗ-
ΤΡΟΣ ΑΦΟΙ ΣΑΜΑΡΑ ΟΕ» στις 23/2/2024 προ-
κειμένου να σβήσουν τα επίμαχα στοιχεία.
Όμως, παρ’ όλες τις φιλότιμες προσπάθειες, τα
ίχνη παραμένουν…

Έτσι, ανακεφαλαιώνοντας, το σχήμα είναι
απλό και τα λεφτά πολλά. Μια υπάλληλος της
περιφέρειας σε θέση-κλειδί, υπεύθυνη να υπο-
γράφει τόσο για τις αναθέσεις έργων και υπη-
ρεσιών όσο και για την παραλαβή τους (η ίδια
γιατί; δεν έχει άλλους η Τεχνική Υπηρεσία της
Περιφερειακής Ενότητας Χαλκιδικής;), φροντί-
ζει για τη «μερίδα του λέοντος» στα ξαδέρφια
της εργολάβους, που όμως παράλληλα, εκτός
από στενοί συγγενείς, είναι και συνέταιροι του
συζύγου της πολιτικού μηχανικού, πρώην αντι-
δήμαρχου του Τζίτζιου!

Και, τέλος, η ίδια όντας πολιτικά φιλόδοξη
φροντίζει διαμέσου του «τελειωμένου» Τζίτζι-
ου να βάλει το ποδαράκι της στα πολιτικά του
Δήμου Σιθωνίας, πλασάροντας τον εαυτό της ως
θεματοφύλακα της νομιμότητας!

Γνωρίζουν τα έργα και τις ημέρες
της «σιδηράς κυρίας» της Σιθωνίας
Μ. Συρδάρη η αντιπεριφερειάρχης
Χαλκιδικής Κ. Ζωγράφου 
και ο περιφερειάρχης Κ. Μακεδονίας
Απόστολος Τζιτζικώστας;

Ο Γιάννης Τζίτζιος

Οικογενειακές μπίζνες
εκατ. ευρώ διαμέσου
κρατικών κονδυλίων

της Περιφέρειας
Κεντρικής Μακεδονίας

ΕΔΩ ΧΑΛΚΙΔΙΚΗ
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Σ
ε σκληρό τόνο ήρθε χθες η απάντηση
του περιφερειάρχη Αττικής Νίκου Χαρ-
δαλιά στην Πανελλήνια Ομοσπονδία

Απόστρατων Στρατιωτικών (ΠΟΜΑΣ), η οποία σε
ανακοίνωση αναφέρει ότι η απόφαση της περι-
φέρειας να εγκρίνει τη διάθεση 6 εκατ. ευρώ
από το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας
για τη θωράκιση των στρατιωτικών νοσηλευτι-

κών ιδρυμάτων του Λεκανο-
πεδίου «εντάσσεται στο επι-
κοινωνιακό παιχνίδι της Περι-
φέρειας Αττικής, αφού δεν
αναφέρεται ούτε μια λέξη από
τις λεπτομέρειες που κρύβον-
ται πίσω από την υπόψη έγ-
κριση».

Στην απάντησή του ο περι-
φερειάρχης Αττικής επεσή-

μανε χθες πως η σχετική απόφαση αφορά τη
χρηματοδότηση εξοπλισμού στρατιωτικών νο-
σοκομείων μέσω του Περιφερειακού Προγράμ-
ματος «Αττική 2021-2027», το οποίο εντάσσεται
στο ΕΣΠΑ 2021-2027 και δεν έχει καμία σχέση
με το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας.

«Παντελώς αβάσιμα»
«Σχετικά με όσα απαράδεκτα και παντελώς

αβάσιμα αναφέρονται στην ανακοίνωση της Πα-
νελλήνιας Ομοσπονδίας Απόστρατων (ΠΟΜΑΣ),
η οποία δημοσιεύτηκε σε ιστοσελίδες, διευκρι-
νίζουμε τα κάτωθι ως μια οφειλόμενη απάντηση
απέναντι στο ψεύδος:

Η απόφαση ένταξης που υπέγραψε ο περιφε-
ρειάρχης Αττικής στις 18/4/2024 (ΑΔΑ:
6Λ9Α7Λ7-4Ε6) αφορά τη χρηματοδότηση εξο-

πλισμού στρατιωτικών νοσοκομείων μέσω του
Περιφερειακού Προγράμματος “Αττική 2021-
2027”. Το Περιφερειακό Πρόγραμμα “Αττική
2021-2027”, εντάσσεται στο ΕΣΠΑ 2021-2027 και
δεν έχει καμία, μα καμία σχέση με το Ταμείο Ανά-
καμψης και Ανθεκτικότητας!», τόνισε χαρακτηρι-
στικά σε ανακοίνωσή της η Περιφέρεια Αττικής.

Επιπλέον, ανέφερε ότι «το Περιφερειακό
Πρόγραμμα “Αττική 2021-2027” εγκρίθηκε από
την ΕΕ το 2022, έχει συνολικό προϋπολογισμό
1,6 δισ. ευρώ, τελεί υπό την αποκλειστική δια-
χείριση του περιφερειάρχη και της Διαχειριστι-
κής Αρχής της Περιφέρειας Αττικής και χρημα-
τοδοτείται αποκλειστικά από την Περιφέρεια
Αττικής μέσω του ΠΔΕ και από Κοινοτικούς πό-
ρους. Το Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότη-

τας είναι ένα τελείως διαφορετικό χρηματοδο-
τικό εργαλείο, το οποίο τελεί υπό τη διαχείριση
του υπουργείου Εθνικής Οικονομίας και Οικο-
νομικών και στο οποίο η Περιφέρεια Αττικής
δεν έχει κανένα διαχειριστικό ή άλλον ρόλο. Σο-
βαρευτείτε άμεσα, κύριοι της ΠΟΜΑΣ. Βγάλτε
τα γυαλιά της κομματικής εμπάθειας. Αν δεν εί-
στε ανόητοι, τότε είστε τυχάρπαστα και επικίν-
δυνα άσχετοι!».

Τι υποστηρίζει η ΠΟΜΑΣ
Σημειώνεται ότι η Πανελλήνια Ομοσπονδία

Απόστρατων Στρατιωτικών είχε υποστηρίξει
ότι «τα χρήματα αυτά προέρχονται από το Τα-
μείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας και ότι
πρόκειται για “χρήματα του ελληνικού λαού,

που υφαρπάχτηκαν με άμεσους και έμμεσους
δυσβάστακτους φόρους που ήρθαν και έμει-
ναν”» και σημειώνει «καθίσταται σαφές ότι η
κυβέρνηση και η Περιφέρεια Αττικής τρέχουν
το πρόγραμμα προκειμένου να εκταμιευθεί η
επόμενη δόση του ΤΑΑ και όχι προς διασφάλι-
ση της δωρεάν δημόσιας υγείας του λαού μας
με σύγχρονα μέσα και περίθαλψη. Τα νοσοκο-
μεία και εν προκειμένω τα στρατιωτικά νοσο-
κομεία θα καλλωπιστούν εξωτερικά, θα εξο-
πλιστούν με σύγχρονα ιατρομηχανολογικά
μέσα και εξοπλισμό, πλην όμως η υποστελέ-
χωσή τους θα καταστήσει το ιατρικό αυτό εξο-
πλισμό ανενεργό, αφού δεν θα υπάρχει το κα-
τάλληλο ιατρονοσηλευτικό προσωπικό για να
τον χειριστεί».

Αυτοψία σε έργα οδοποιίας που εκτελούνται στον Δήμο
Πεντέλης, στο πλαίσιο των δράσεων της Περιφέρειας Αττικής
για την αναβάθμιση του οδικού δικτύου αρμοδιότητάς της,
πραγματοποίησε το βράδυ της Πέμπτης ο περιφερειάρχης Νί-
κος Χαρδαλιάς. Όπως γνωστοποιήθηκε, περισσότερα από 233
εκατ. ευρώ διατίθενται για συνολικά 58 μεγάλα έργα που υλο-
ποιούνται από την Περιφέρεια Αττικής σε ένα οδικό δίκτυο που
αγγίζει τα 1.569 χιλιόμετρα και καλύπτει τις κεντρικές οδικές
αρτηρίες του λεκανοπεδίου. Στο πλαίσιο των έργων υλοποι-
ούνται εργασίες εκτεταμένων ασφαλτοστρώσεων, τοποθέτη-
σης ηλεκτροφωτισμού και στηθαίων ασφαλείας, σήμανσης και
διαγραμμίσεων, φωτεινής σηματοδότησης, καθαρισμού πλευ-
ρικών φρεατίων και συντήρησης νησίδων σε όλη την Αττική.

«58 έργα την επόμενη πενταετία»
«Η οδική ασφάλεια αποτελεί κεντρικό στοίχημα για τη διοί-

κηση της Περιφέρειας και σε αυτή την κατεύθυνση επενδύου-

με σημαντικούς πόρους για την αναβάθμιση των κεντρικών
οδικών αρτηριών σε όλο το λεκανοπέδιο», ανέφερε χαρακτη-
ριστικά ο περιφερειάρχης Αττικής και πρόσθεσε: «Βρισκόμα-
στε σε ένα σημείο στο οποίο, παρά το γεγονός ότι εξυπηρετεί
χιλιάδες οδηγούς κάθε μέρα, δεν είχε γίνει η παραμικρή πα-
ρέμβαση για περίπου 25 χρόνια. Έχουμε ένα σχέδιο συνεκτι-

κό. Προχωράμε με περισσότερα από 58 έργα, την επόμενη
πενταετία, που απαντούν σε όλα τα ζητήματα, με έμφαση στα
σημεία υψηλής επικινδυνότητας. Όχι μόνο με ασφαλτοστρώ-
σεις αλλά και με νησίδες, κόμβους, έξυπνες διαβάσεις, αλλαγή
στους φωτεινούς σηματοδότες, τοποθέτηση στηθαίων, όλα όσα
απαιτούνται για ένα καλύτερο, σύγχρονο, λειτουργικό και -
πρωτίστως- ασφαλές οδικό δίκτυο. Ευχαριστώ τις υπηρεσίες
της περιφέρειας, ευχαριστώ τη δήμαρχο Πεντέλης, την αντιπε-
ριφερειάρχη του Βορείου Τομέα και όλους όσοι μοχθούν κα-
θημερινά, πρωί και βράδυ, για να μπορέσουμε να φέρουμε
αποτελέσματα σε κάθε γειτονιά της Αττικής μας».

Επιπλέον, ο κ. Χαρδαλιάς στάθηκε και στη «μητροπολιτική
διαχείριση του κυκλοφοριακού στην Αττική σε συνεργασία με
το κράτος και τους δήμους», ώστε να δοθεί μια οριστική, βιώ-
σιμη λύση σε αυτό το μείζον ζήτημα και να μειωθεί δραστικά η
επικινδυνότητα. «Στους δρόμους της Αττικής έχει θέση μόνο η
ασφάλεια, όχι το αίμα».

Περιφερειάρχης Αττικής: «Στους δρόμους της Αττικής έχει θέση μόνο η ασφάλεια»

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com

Απάντηση-χαστούκι 
στην Πανελλήνια Ομοσπονδία
Απόστρατων Στρατιωτικών 
για το θέμα της χρηματοδότησης
του εξοπλισμού
των στρατιωτικών νοσοκομείων

ΓΙΩΡΓΟΣ ΧΑΡΔΑΛΙΑΣ

«Είστε επικίνδυνα άσχετοι»



Τ
η στιγμή που η ανάκριση για τα
έκτροπα στη Βουλή είναι σε εξέλι-
ξη, ο ανεξάρτητος βουλευτής Κων-

σταντίνος Φλώρος έχει ακόμα ένα δικαστι-
κό μέτωπο ανοιχτό. Στις 19 Ιουνίου 2024 θα
καθίσει στο εδώλιο του Τριμελούς Εφετεί-

ου Πλημμελημάτων για το
αδίκημα της εξαπάτησης
εκλογέων. Η δικάσιμος
προσδιορίστηκε χθες από
την Εισαγγελία Εφετών.

Μαζί του θα δικαστούν
για το ίδιο αδίκημα ακόμα
δέκα βουλευτές που εκλέ-
χτηκαν με το κόμμα των
Σπαρτιατών. Η δίωξη

ασκήθηκε στις αρχές Απριλίου μετά από
παραγγελία της εισαγγελέως του Αρείου
Πάγου Γεωργίας Αδειλίνη και αφορά όλη
την Κοινοβουλευτική Ομάδα του κόμματος
και εκείνους οι οποίοι στη συνέχεια ανε-
ξαρτητοποιήθηκαν, πλην του προέδρου
των Σπαρτιατών Βασίλη Στίγκα, ο οποίος
προέβη στις σχετικές καταγγελίες.

Υποκρυπτόμενη ηγεσία
Στο εδώλιο του Τριμελούς Εφετείου

Πλημμελημάτων θα καθίσει και ο Ηλίας
Κασιδιάρης, ο οποίος κατηγορείται για ηθι-
κή αυτουργία. Σύμφωνα με την εισαγγελι-
κή έρευνα, ο πρωτόδικα καταδικασμένος
για διεύθυνση εγκληματικής οργάνωσης
είναι ο πραγματικός αρχηγός των Σπαρτια-
τών, οι οποίοι λειτούργησαν σαν πολιτικός

μανδύας, προκειμένου να ξεπεραστούν τα
κωλύματα εκλογιμότητας του Ηλία Κασι-
διάρη και να μπορεί να έχει εκπροσώπηση
στη Βουλή, εξαπατώντας τους εκλογείς. 

Με αυτό το σκεπτικό περί υποκρυπτόμε-
νης ηγεσίας Κασιδιάρη την περασμένη Τε-
τάρτη ο Άρειος Πάγος «έκοψε» το κόμμα
από τις ευρωεκλογές.

Κατηγορούμενος στην ίδια υπόθεση εί-
ναι και ένας δικηγόρος, ο οποίος διώκεται

για συνέργεια στην εξαπάτηση των εκλογέ-
ων, καθώς φέρεται να μεσολαβούσε στις
επαφές του Ηλία Κασιδιάρη πριν από τις
εκλογές του περασμένου Ιουνίου με τους
μετέπειτα βουλευτές των Σπαρτιατών.

Το αίτημα Γραμμένου στην ανακρίτρια 
Στο μεταξύ, χθες, ο βουλευτής της Ελλη-

νικής Λύσης Βασίλης Γραμμένος δήλωσε
παράσταση προς υποστήριξη της κατηγο-

ρίας για την επίθεση που δέχθηκε μέσα στο
Κοινοβούλιο από τον ανεξάρτητο πρώην
Σπαρτιάτη βουλευτή Κωνσταντίνο Φλώρο.

Ο κ. Γραμμένος χθες προσήλθε στο γρα-
φείο της 24ης τακτικής ανακρίτριας συνο-
δευόμενος από τον δικηγόρο του Θεόδωρο
Μαντά, προκειμένου να καταθέσει τη σχε-
τική δήλωση με την οποία επιθυμεί τη δίω-
ξη και την τιμωρία του κ. Φλώρου. Αυτό
πρακτικά σημαίνει πως, όταν οριστεί η δί-
κη, ο κ. Γραμμένος δεν θα είναι απλός μάρ-
τυρας αλλά διάδικος και θα μπορεί να υπο-
βάλλει αιτήματα και να παρεμβαίνει στην
ακροαματική διαδικασία.

Ο βουλευτής της Ελληνικής Λύσης φεύ-
γοντας από το ανακριτικό γραφείο περιορί-
στηκε να δηλώσει ότι έχει «απόλυτη εμπι-
στοσύνη στην ελληνική Δικαιοσύνη», απο-
φεύγοντας να μιλήσει αναλυτικά στους δη-
μοσιογράφους και να περιγράψει το πρω-
τοφανές περιστατικό. Ο κ. Μαντάς σημεί-
ωσε ότι «είναι η πρώτη φορά στα πενήντα
χρόνια της Μεταπολίτευσης που ασκείται
ποινική δίωξη σε βάρος εν ενεργεία βου-
λευτή για παράβαση του άρθρου 157 του
ΠΚ. Η δίωξη είναι σε βαθμό κακουργήμα-
τος και διερευνάται το αδίκημα της βιαιο-
πραγίας εντός του Κοινοβουλίου και μάλι-
στα σε χρόνο που βρίσκεται σε ενάσκηση
των καθηκόντων του».

Η ανακριτική έρευνα θα συνεχιστεί την
προσεχή εβδομάδα με την εξέταση των
προσώπων που ήταν αυτόπτες μάρτυρες
της επίθεσης του κ. Φλώρου.
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Γράφει η Λία
Κοντοπούλου
liakontopoulou@gmail.com

Η μαρτυρία του αστυνομικού 
για τον τραμπουκισμό στη Βουλή

Ενδιαφέρουσες λεπτομέρειες αποκαλύπτει η μαρτυρία αστυνομικού αυτόπτη
μάρτυρα του θερμού επεισοδίου μεταξύ των βουλευτών Κωνσταντίνου Φλώρου
και Βασίλη Γραμμένου στο περιστύλιο της Βουλής.

Σύμφωνα με τη μαρτυρία του αστυνομικού, που μπήκε στη μέση για να χωρίσει
τους δύο βουλευτές, ακολούθησαν τα εξής: «Βγαίνοντας από την αίθουσα του Κοι-
νοβουλίου ο βουλευτής Βασίλης Γραμμένος μου είπε: “Ψηλέ, μάζεψε τον ανεξάρ-
τητο των Σπαρτιατών, για να μην έχουμε άλλα”. Τον ρώτησα ποιον ανεξάρτητο βου-
λευτή εννοεί και πριν προλάβει να μου πει βγήκε από το Κοινοβούλιο ο κ. Φλώρος
και τότε άρχισαν να λογομαχούν.

Συγκεκριμένα ειπώθηκαν τα εξής:
Φλώρος: Τι πρόβλημα έχεις μαζί μου; Πες μου!
Γραμμένος: Κάνε μας τη χάρη και φύγε από εδώ!
Φλώρος: Βρίζεις μανάδες… Μαζέψου, κοντέ!
Γραμμένος: Θα κάνω ό,τι γουστάρω. Παράτα με!». 

Νέα δικαστική εμπλοκή για τον Φλώρο 
Θα κάτσει στο σκαμνί στις 19 Ιουνίου για εξαπάτηση 

εκλογέων μαζί με τον Κασιδιάρη και τους Σπαρτιάτες 
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Τ
α αποτελέσματα των δημοσκοπήσε-
ων εξακολουθούν να προκαλούν
εκνευρισμό στη Χαριλάου Τρικού-

πη. Σε στοχευμένη μέτρηση της Opinion
Poll για την εκτίμηση ψήφου στις ευρωε-
κλογές στον Δήμο Αθηναίων, το ΠΑΣΟΚ
βρίσκεται στην τέταρτη θέση με 8,7%, πίσω
και από το ΚΚΕ που καταγράφει 9,5%. Ειδι-
κότερα στην πρώτη πεντάδα είναι: ΝΔ:
35,5%, ΣΥΡΙΖΑ: 15,3%, ΚΚΕ: 9,5%, ΠΑΣΟΚ:
8,7% και Ελληνική Λύση: 6,8%. Η εικόνα

χειροτερεύει στη Θεσσα-
λονίκη όπου εκεί την ανα-
τροπή την κάνει η Ελληνι-
κή Λύση που ανεβαίνει
στη δεύτερη θέση με το
ΠΑΣΟΚ να πέφτει στην
πέμπτη. Συγκεκριμένα η
εκτίμηση ψήφου για τις
ευρωεκλογές στον Δήμο

Θεσσαλονίκης στην πρώτη πεντάδα έχει
ως εξής: ΝΔ: 31,5%, Ελληνική Λύση: 13,9%,
ΣΥΡΙΖΑ: 13,5%, ΚΚΕ: 8,9%, ΠΑΣΟΚ: 7,4%.

Εν τω μεταξύ ΝΔ και ΠΑΣΟΚ βρέθηκαν
ξαφνικά στα χαρακώματα, με τις ηγεσίες
των δυο κομμάτων να οδηγούνται σε μετω-
πική σύγκρουση. Αφορμή στάθηκε το καυ-
στικό σχόλιο του πρωθυπουργού κατά τη
διάρκεια της συνέντευξής του στον ΣΚΑΪ
για τον πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ ότι είναι εκτός
τόπου και χρόνου. Ο κ. Ανδρουλάκης «σή-
κωσε το γάντι» και όπως αναμενόταν,
απάντησε στο ίδιο ύφος.

«Εκτός τόπου και χρόνου είναι ένας
πρωθυπουργός, που με την αλαζονεία του
είναι μακριά από τα καθημερινά προβλή-
ματα του ελληνικού λαού και τον περιφρο-
νεί. Για αυτό οι ευρωπαϊκές εκλογές της
9ης Ιουνίου είναι μια εξαιρετική ευκαιρία ο
ελληνικός λαός να αποδοκιμάσει την αμε-
τροέπεια και την αλαζονεία του. Και να στη-
ρίξει τη δημοκρατική παράταξη για να έχει
μια ισχυρή και σοβαρή αντιπολίτευση, που
θα αναγκάσει τη Νέα Δημοκρατία να κοιτά-
ξει τα πραγματικά προβλήματα της ελληνι-
κής κοινωνίας», υποστήριξε ο κ. Ανδρου-
λάκης.

«Θα συνεχίσουμε 
δυναμικά τον αγώνα μας»

Ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ στη συνέχεια
συμπλήρωσε: «Τον άκουσα χθες να λέει ότι
στην Ελλάδα δεν έχουμε ζητήματα ελευθε-
ρίας του Τύπου και κράτους δικαίου. Και
αυτό το δικαιολόγησε, λέγοντας ότι “ο κα-
θένας μπορεί να πει την άποψή του”. Δηλα-
δή τι έπρεπε; Να απαγορεύεται να πούμε
την άποψή μας; Τι είναι η Ελλάδα; Δικτατο-

ρία; Δεν είναι, όμως, ελευθερία του Τύπου
οι απόψεις της ΝΔ και η προπαγάνδα της
να είναι παντού, αλλά οι προγραμματικές
θέσεις των άλλων κομμάτων να είναι εξα-
φανισμένες για να υπηρετεί η ολιγαρχία το
σύστημα εξουσίας του κ. Μητσοτάκη. Γι’
αυτό, λοιπόν, για εμάς υπάρχουν θέματα
που αφορούν τον πυρήνα του κράτους δι-
καίου, την ελευθερία του Τύπου, τη διαφο-
ρετικότητα και θα αγωνιστούμε, γιατί δεν
αξίζει στη χώρα μας να έχει τέτοιες καταδί-
κες σε αυτούς τους κρίσιμους τομείς. Εί-
μαστε η δημοκρατική παράταξη και θα συ-
νεχίσουμε δυναμικά τον αγώνα μας σε όλη
την Ελλάδα».

Ο κοινοβουλευτικός εκπρόσωπος του
ΠΑΣΟΚ Μιχάλης Κατρίνης σχολιάζοντας τα
όσα είπε ο πρωθυπουργός για τον πρόεδρο
του κόμματός του επέλεξε να ασκήσει την
κριτική του με φόντο την υπόθεση των
υποκλοπών. «O κ. Μητσοτάκης κατηγορεί
τον πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ μόνο και μόνο
επειδή επιμένει να ζητά τη διαλεύκανση
του σκανδάλου των υποκλοπών. Δεν μπο-
ρεί, όμως, ο κ. Μητσοτάκης να εγκαλεί τον

Νίκο Ανδρουλάκη για ένα θέμα που άπτε-
ται των ατομικών ελευθεριών και του κρά-
τος δικαίου, τη στιγμή που το Ευρωπαϊκό
Κοινοβούλιο με το ψήφισμά του, η επιτρο-
πή PEGA με το πόρισμά της και πρόσφατα
το Στέιτ Ντιπάρτμεντ με την έκθεσή του πι-
στοποιούν τα προβλήματα που υπάρχουν
στο πεδίο του κράτους δικαίου και των αν-
θρωπίνων δικαιωμάτων στην Ελλάδα και
έχουν καταστήσει τον ίδιο τον κ. Μητσοτά-
κη απολογούμενο», ισχυρίστηκε ο κ. Κα-
τρίνης. 

«Διεκδικούμε τα αυτονόητα»
«Εδώ και δύο χρόνια σχεδόν, δεν υπάρ-

χει καμία ενημέρωση για τις έρευνες της
δικαιοσύνης στο σκάνδαλο των υποκλο-
πών. Ουδείς γνωρίζει αν και ποιοι έχουν
κληθεί ως μάρτυρες. Ενδεικτικό των όσων
συμβαίνουν και μας ανησυχούν είναι ότι η
ΑΔΑΕ αποφάσισε να συμμορφωθεί με την
απόφαση του ΣτΕ μετά από μία περιπετει-
ώδη συνεδρίαση και με οριακή πλειοψη-
φία, αν και αυτό θα έπρεπε να συμβεί αυτο-
νόητα. Μόλις δόθηκε η δυνατότητα στην

ΑΔΑΕ, μετά την απόφαση του ΣτΕ, να ενη-
μερώνει κάποιον ο οποίος παρακολουθεί-
ται, ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ το επόμενο
πρωί άσκησε θεσμικά το απολύτως νόμιμο
δικαίωμά του και δεν επέλεξε να ενημερω-
θεί εξωθεσμικά και “στο αυτί” από την κυ-
βέρνηση για τους λόγους παρακολούθη-
σής του, όπως θα ήθελαν κάποιοι. Είναι εμ-
φανής ο εκνευρισμός του πρωθυπουργού
για την επιμονή του ΠΑΣΟΚ στη διαλεύκαν-
ση του σκανδάλου των υποκλοπών. Δυστυ-
χώς στην Ελλάδα πρέπει να διεκδικούμε
ακόμα και τα αυτονόητα. Δεν είναι δυνατόν
να παρακολουθείται ο αρχηγός του στρα-
τεύματος, ένας πρόεδρος κόμματος και
ένας υπουργός της κυβέρνησης και για κά-
ποιους να μην τρέχει τίποτα».

Εν τω μεταξύ, ο κ. Ανδρουλάκης ξεκίνη-
σε από χθες περιοδεία σε νομούς της Δυτι-
κής Ελλάδας και της Ηπείρου. Πρώτος
σταθμός η Πρέβεζα όπου επισκέφθηκε και
το νοσοκομείο της πόλης κάνοντας λόγο
για καταρράκωση του Εθνικού Συστήματος
Υγείας με ευθύνη της κυβέρνησης της Νέ-
ας Δημοκρατίας. «Ο λόγος που πληρώνου-
με τα περισσότερα χρήματα σε ιδιωτικές
δαπάνες υγείας στην Ευρώπη των 27 -μας
ξεπερνά μόνο η Βουλγαρία- είναι γιατί το
Εθνικό Σύστημα Υγείας δεν έχει στηριχθεί
όπως θα έπρεπε από το Ταμείο Ανάκαμ-
ψης, από την κυβέρνηση του κ. Μητσοτά-
κη», είπε χαρακτηριστικά.

Σε νέα δημοσκόπηση για την εκτίμηση ψήφου 
στις ευρωεκλογές βρίσκεται τέταρτο στην Αθήνα, 

πίσω από το ΚΚΕ, ενώ στη Θεσσαλονίκη 
πάει ακόμη πιο χαμηλά και φτάνει στην πέμπτη θέση

του Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλου

aantonopoulos10@gmail.com 

Δεν έχει πάτο η πτώση του ΠΑΣΟΚ
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Ο
Ρετζέπ Ταγίπ Ερντογάν δεν θα ταξιδέ-
ψει τελικά στις ΗΠΑ στις 9 Μαΐου,
σύμφωνα με Τούρκο αξιωματούχο, ο

οποίος έκανε λόγο για αναβολή της συνάντη-
σης με τον Μπάιντεν. Σύμφωνα με τον
υπουργό Εσωτερικών της Τουρκίας
Σουλεϊμάν Σοϊλού, το ταξίδι θα καθυ-
στερήσει «λόγω αλλαγής του προ-
γράμματος του Ερντογάν».

Υπενθυμίζεται πως ενώ το ταξίδι
Ερντογάν στις ΗΠΑ είχε ανακοινωθεί
από την Άγκυρα, δεν υπήρξε επίσημη
ανακοίνωση από τον Λευκό Οίκο, με τον
εκπρόσωπό του Τζον Κίρμπι να δηλώνει ότι
στο πρόγραμμα του Αμερικανού προέδρου
δεν υπάρχει συνάντηση με τον Τούρκο πρό-
εδρο, αν και μέχρι χθες το πρακτορείο Bloom-
berg μετέδιδε πως το ταξίδι οριστικοποιήθη-
κε και θα γίνει στις 9 Μαΐου. Επίσης και το
τουρκικό κανάλι Halk TV είχε μεταδώσει ότι
οριστικοποιήθηκε η συνάντησή τους.

Ωστόσο, τα τελευταία 24ωρα εκτυλίχθηκε
ένα διπλωματικό θρίλερ σχετικά με την επί-
σκεψη του Ρετζέπ Ταγίπ Ερντογάν στις ΗΠΑ
και τη συνάντησή του με τον πρόεδρο των
ΗΠΑ Τζο Μπάιντεν.

«Δεν υπάρχει τίποτα στο πρόγραμμα»
Ο εκπρόσωπος του Λευκού Οίκου, Τζον

Κίρμπι, μιλώντας στους δημοσιογράφους κα-
τά την καθιερωμένη ενημέρωση, δήλωσε ότι
στο πρόγραμμα του Αμερικανού προέδρου
δεν υπάρχει συγκεκριμένη επίσκεψη του
Ερντογάν.

Συγκεκριμένα, ερωτηθείς ο Κίρμπι αν η συ-
νάντηση του Ερντογάν με τον ηγέτη της Χαμάς,
Χανίγια, θα είναι θέμα στη συνάντηση με τον
Μπάιντεν ή θα θέσει σε κίνδυνο την επίσκεψη
του Τούρκου προέδρου, απάντησε: «Δεν
υπάρχει τίποτα στο πρόγραμμα για να μιλή-
σουμε όσον αφορά μια συγκεκριμένη επίσκε-

ψη του προέδρου Ερντογάν. Οπότε, δεν έχω
κανένα σχόλιο επ’ αυτού».

Με τους δημοσιογράφους να επιμένουν και
σε ερώτηση σχετικά με «αυτόν που φιλοξενεί
τον ηγέτη της Χαμάς», ο Κίρμπι είπε: «Και πά-

λι, θα αφήσω τον πρόεδρο Ερντογάν να
μιλήσει στις συναντήσεις που έχει.
Ήμασταν πολύ σαφείς σχετικά με τη
θέση μας για τη Χαμάς, ποιοι είναι και τι
αντιπροσωπεύουν. Θα το αφήσω έτσι».

Αν και η διατύπωση του Κίρμπι ήταν
πολύ προσεκτική, χωρίς ουσιαστικά να
αποκλείει μια συνάντηση στον Λευκό

Οίκο μεταξύ των δύο προέδρων, ωστόσο
ήταν σαφές ότι η Ουάσιγκτον ήθελε να στεί-
λει ένα μήνυμα στην Άγκυρα για την υποστή-
ριξή της στη Χαμάς, αφήνοντας τον Ερντογάν
στο «περίμενε» για το ραντεβού με τον Αμε-
ρικανό πρόεδρο.

Στη διαβούλευση που ήταν σε εξέλιξη
υπήρχαν πολλές παράμετροι, όπως και πιέ-
σεις που ασκούνταν από την ισραηλινή πλευ-
ρά. Πάντως, αν τελικά η συνάντηση γινόταν,
θα ήταν μια νίκη του Ταγίπ απέναντι στο ισ-
ραηλινό λόμπι που πίεζε κατά του Ερνογάν
εξαιτίας της στάσης του απέναντι στη Χαμάς.
Εκ του αποτελέσματος αποδεικνύεται ο κα-
θοριστικός ρόλος των Ισραηλινών και η δύ-
ναμή τους στη διεθνή σκακιέρα.

«Ο Νετανιάχου είναι 
ο χασάπης της Γάζας»

Πάντως, είναι χαρακτηριστικό πως λίγη
ώρα πριν γίνει γνωστή η αναβολή του ταξιδιού
στις ΗΠΑ, ο Ερντογάν από την Κωνσταντινού-
πολη άφησε αιχμές κατά των ΗΠΑ, λέγοντας
ότι η «άνευ όρων στρατιωτική και διπλωματι-
κή υποστήριξη προς το Ισραήλ δεν συμβάλλει
στη λύση, αλλά επιδεινώνει το πρόβλημα»,
ενώ εξαπέλυσε και σκληρή κριτική εναντίον
του Ισραήλ αλλά και κατά όσων συκοφαντούν

την Τουρκία για τον ρόλο της στον πόλεμο της
Γάζας. Μάλιστα, θυμήθηκε και πάλι την κατά-
κτηση της Ιερουσαλήμ από την Οθωμανική
Αυτοκρατορία. 

Επίσης, για μία ακόμη φορά χρησιμοποίησε
προκλητικούς χαρακτηρισμούς κατά του Νε-
τανιάχου αποκαλώντας τον «χασάπη της Γά-
ζας». «Ο Νετανιάχου, όπως και οι δολοφόνοι
πριν από αυτόν, έγραψε το όνομά του επαί-

σχυντα στην Ιστορία ως ο χασάπης της Γάζας.
Αυτό το μαύρο σημάδι που είχε κολλήσει στο
μέτωπό του δεν ξεκολλούσε ό,τι κι αν έκανε»,
επανέλαβε ο Τούρκος πρόεδρος, ενώ συνεχί-
ζοντας το επιθετικό του κρεσέντο είπε: «Έι,
Νετανιάχου! Αυτή είναι η προσευχή μου: “Θεέ
μου, με τη δόξα Σου και τη δύναμή Σου κατα-
ράσου και κατάστρεψε τον Νετανιάχου και
όλους τους Σιωνιστές! Αμήν”». 

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη

Το απίστευτο διπλωματικό θρίλερ που οδήγησε στην ακύρωση 
της επίσκεψης του Τούρκου προέδρου στις ΗΠΑ 

που ήταν προγραμματισμένη για τις 9 Μαΐου 

Γιατί αναβλήθηκε
η συνάντηση

του «σουλτάνου»
με τον Μπάιντεν
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Μ
ε τις βαλίτσες του γεμάτες πληρο-
φορίες, εικόνες αλλά και... δημι-
ουργικούς προβληματισμούς επέ-

στρεψε από τη Γαλλία ο αρχηγός ΓΕΝ, αντι-
ναύαρχος Δημήτριος-Ελευθέριος Κατάρας.
Ο επικεφαλής του Ναυτικού Επιτελείου
πραγματοποίησε αυτοψία στα ναυπηγεία της
Λοριάν στη Βορειοδυτική Γαλλία, όπου κα-
τασκευάζονται οι τρεις ελληνικές φρεγάτες
FDI Belh@rra, με τους Γάλλους να παρέχουν
μια αναλυτική ενημέρωση για τα στάδια
ναυπήγησης στα οποία βρίσκεται το κάθε
πλοίο που έχει παραγγείλει η χώρα μας.

Μάλιστα, τα στελέχη της κατασκευάστριας
εταιρείας Naval Group πραγματοποίησαν
μεγάλο μέρος της ενημέρωσης στον κ. Κα-
τάρα πάνω στην πρώτη Belh@rra που κατα-
σκευάζεται για λογαριασμό του γαλλικού
Πολεμικού Ναυτικού. Η «Amiral Ronarc’h»
βρίσκεται αρκετά ναυπηγικά βήματα μπρο-
στά από την πρώτη ελληνική, την F-601 «Κί-

μων», και είναι σχεδόν πα-
νέτοιμη να προχωρήσει σε
θαλάσσιες δοκιμές. 

Όπως επισημαίνουν στη
Naval Group, τα απαιτητικά
sea trials στο πρώτο πλοίο της
Κλάσης είναι εξαιρετικά ση-
μαντικά, καθώς ενδεχόμενα
προβλήματα μηχανολογικά ή

ακόμη και ηλεκτρολογικά θα αντιμετωπιστούν
και θα δώσουν πολύτιμο «know how» για πρό-
ληψη και αντιμετώπιση ανάλογων προβλημά-
των στις υπόλοιπες FDI που ναυπηγούνται.

Πλήρης ενημέρωση
Οι εικόνες που δόθηκαν στη δημοσιότητα

από το Πολεμικό Ναυτικό δείχνουν ότι ο αρ-
χηγός ΓΕΝ, αντιναύαρχος Δημήτριος-Ελευ-
θέριος Κατάρας, βρέθηκε σε όλους τους
χώρους του ναυπηγείου και διαπίστωσε σε
ποιο επίπεδο βρίσκονται οι εργασίες στις
τρεις ελληνικές φρεγάτες. Η φρεγάτα F-601
«Κίμων» πραγματοποιεί τις απαιτητικές δο-
κιμές εν όρμω, με την ενεργοποίηση του συ-
στήματος διανομής ηλεκτρικής ενέργειας
του πλοίου να μπαίνει σε λειτουργία πριν
από μερικές μέρες.

Το CMS της φρεγάτας «Κίμων» έχει ενερ-
γοποιηθεί επί του σκάφους από τα τέλη
Μαρτίου, με την τελευταία έκδοση που δια-
θέτει να φέρει πολλές ειδικές δυνατότητες
που έχει επιλέξει το ελληνικό Πολεμικό
Ναυτικό. Η έναρξη θαλάσσιων δοκιμών για
την «Κίμων» θα πραγματοποιηθεί πιθανότα-
τα μέσα στο καλοκαίρι ή το αργότερο στις
αρχές του Φθινοπώρου.

Αναφορικά με τη φρεγάτα F-602 «Νέαρ-
χος», βρίσκεται ακόμη εντός δεξαμενής και
αναμένεται να βγει, όπως αναφέραμε, εντός
καλοκαιριού. Το PSIM της «Νέαρχος» έχει
ήδη μεταφερθεί στην περιοχή δοκιμών στην
ξηρά για μια δοκιμαστική περίοδο πέντε μη-

νών. Λίγες μέρες αφότου πέσει στο νερό το
πλοίο, θα τοποθετηθεί και το PSIM.

Η τοποθέτηση τρόπιδας στην τρίτη ελληνι-
κή Belh@rra F 603 «Φορμίων» σηματοδοτεί
την απαρχή «χτισίματος» για το σκαρί του
πλοίου. Παράλληλα, οι Γάλλοι ετοιμάζουν
και το PSIM της τρίτης ελληνικής FDI. Η κα-
λωδίωση και ο προεξοπλισμός του τμήματος
θα ξεκινήσει σύντομα, ενώ το αμέσως επό-
μενο διάστημα θα παραδοθεί από τα Ναυπη-
γεία Σαλαμίνας και το τελευταίο μπλοκ κύ-
τους.

Ο αρχηγός ΓΕΝ εξέφρασε την απόλυτη
ικανοποίησή του για την πορεία του ναυπη-
γικού προγράμματος των τριών ελληνικών,
πλήρως ψηφιακών πλοίων αλλά και για τη
συνεργασία των Γάλλων με τα στελέχη του
Πολεμικού Ναυτικού που παρακολουθούν
από την πρώτη στιγμή στη Γαλλία το ναυπη-

γικό πρόγραμμα. Άλλωστε, οι Γάλλοι επιση-
μαίνουν πολλές φορές την πολύτιμη βοή-
θεια των Ελλήνων και κυρίως τις ιδέες τους
για ενίσχυση των δυνατοτήτων των πλοίων.
Όπως έχουν τονίσει, η ελληνική διαμόρφω-
ση των Belh@rra είναι σαφώς ανώτερη από
τη γαλλική σε ορισμένους τομείς, αν και
πρόκειται για ίδια ακριβώς πλοία.

Οι νέες μονάδες
Οι Γάλλοι βεβαίως δεν παρέλειψαν να

ενημερώσουν, έστω και στο... πόδι, τον αρ-
χηγό ΓΕΝ και για την πορεία του ναυπηγικού
προγράμματος των κορβετών που κατα-
σκευάζουν για λογαριασμό άλλων χωρών
και στο παρελθόν είχε υπάρξει έντονο εν-
διαφέρον και από τη χώρα μας. 

Άλλωστε, η δυσκολία να αποκτηθούν
αξιόπιστες μεταχειρισμένες μονάδες επι-

φανείας ως ενδιάμεση λύση αλλά και η κα-
θυστέρηση στον εκσυγχρονισμό των τεσσά-
ρων φρεγατών MEKO κλάσης «Ύδρα» επα-
ναφέρουν στο προσκήνιο το ενδεχόμενο
στροφής σε καινούργια πλοία, με τον
υπουργό Άμυνας Νίκο Δένδια να επισημαί-
νει στην «Political» πως είναι ανοιχτό το εν-
δεχόμενο απόκτησης και άλλων φρεγατών
Belh@rra. 

Οι Γάλλοι φυσικά δηλώνουν ανοιχτοί σε
νέες προτάσεις από την Ελλάδα, επιση-
μαίνοντας μάλιστα πως τόσο το κόστος
όσο και οι τρόποι αποπληρωμής θα είναι
ευέλικτα για την Αθήνα, που ενισχύει συ-
νεχώς τους δεσμούς της με το Παρίσι σε
όλα τα επίπεδα.

Επισημαίνουμε πως η Αθήνα έχει εκφρά-
σει ανεπίσημο ενδιαφέρον και για μη επαν-
δρωμένα θαλάσσια οχήματα. Οι εικόνες από
τον πόλεμο στην Ουκρανία, με το Κίεβο να
πλήττει με θαλάσσια drones, ακόμη και
πλοία εκτοπίσματος χιλιάδων τόνων των
Ρώσων, αναγκάζουν τη χώρα μας να εξετά-
σει σοβαρά το ενδεχόμενο απόκτησης.

Η Νaval Group έχει προχωρήσει στη ναυ-
πήγηση των πρώτων μη επανδρωμένων
σκαφών επιφανείας USV (Unmanned Sur-
face Vehicle) αλλά και υποβρύχιων μη επαν-
δρωμένων UCUV (Unmanned Combat Un-
derwater Vehicle), τα οποία έχουν κεντρίσει
το ενδιαφέρον της χώρας μας, προς το πα-
ρόν σε επίπεδο απλού ενδιαφέροντος, αλλά
είναι δεδομένο πως στο μέλλον θα μας απα-
σχολήσει έντονα. 

«Χαμόγελα» 
για τις Belh@rra
και... βλέμμα στα 
θαλάσσια drones 

Ο αρχηγός ΓΕΝ μετά την αυτοψία 
στα γαλλικά ναυπηγεία της Λοριάν 

επέστρεψε ικανοποιημένος από 
τις εργασίες στις τρεις ελληνικές 
φρεγάτες - Ενημερώθηκε και για 

τα μη επανδρωμένα σκάφη και υποβρύχια

Γράφει 
o Bασίλης 

Σκουλαράκος

skoularb@gmail.com

Ο αρχηγός ΓΕΝ Δημήτρης Κατάρας (δεξιά)
στα ναυπηγεία της Λοριάν στη Γαλλία
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του

Νότη Μαριά

Καθηγητής 
Θεσμών της ΕΕ 
στο Πανεπιστήμιο
Κρήτης, πρώην 
ευρωβουλευτής

Σ
την εκταμίευση της δεύτερης δόσης της έκτακτης

χρηματοδότησης γέφυρας στην Ουκρανία προχώ-

ρησε στις 24 Απριλίου 2024 η Ευρωπαϊκή Επιτρο-

πή. Σύμφωνα με ανακοίνωση των Βρυξελλών, η εκταμίευ-

ση αυτή έλαβε χώρα μετά «τη θετική αξιολόγηση από την

επιτροπή των συμφωνημένων όρων πολιτικής που συνδέ-

ονται με τις μεταρρυθμίσεις στον τομέα του δικαστικού

συστήματος, της καταπολέμησης της νομιμοποίησης εσό-

δων από παράνομες δραστηριότητες, της διαχείρισης των

δημόσιων οικονομικών, του επιχειρηματικού περιβάλλον-

τος και της γεωργίας, καθώς και των απαιτήσεων υποβο-

λής εκθέσεων για τη διασφάλιση της διαφανούς και απο-

τελεσματικής χρήσης των κονδυλίων» (https://ec.eu-

ropa.eu 24/4/2024).

Όπως δήλωσε η Φον ντερ Λάιεν, με το ποσό αυτό θα δια-

σφαλιστεί η συνέχιση λειτουργίας του ουκρανικού κρά-

τους, καθώς θα καταβληθούν πέραν των άλλων μισθοί και

συντάξεις. 

Πρέπει να σημειωθεί ότι τον Μάρτιο δόθηκε από την ΕΕ

η πρώτη δόση της έκτακτης χρηματοδότησης γέφυρας

ύψους 4,5 δισ. ευρώ, οπότε πλέον και με την πρόσφατη

καταβολή της δεύτερης δόσης η Ουκρανία έχει λάβει ήδη

από την ΕΕ 6 δισεκατομμύρια ευρώ από το συνολικό πα-

κέτο των 50 δισ. ευρώ τα οποία εγκρίθηκαν από τις Βρυ-

ξέλλες για το διάστημα 2023-2027. Αυτό σημαίνει ότι το

Κίεβο έχει λαμβάνειν το επόμενο διάστημα άλλα 44 δισ.

ευρώ από την ΕΕ.

Το ευρωπαϊκό πακέτο χρηματοδότησης της Ουκρανίας

με 50 δισ. ευρώ ενσωματώθηκε στον Κανονισμό για την

«Ουκρανική Διευκόλυνση» και εγκρίθηκε σε πρώτη ανά-

γνωση από την Ολομέλεια του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου

στο Στρασβούργο την Τρίτη 17/10/2023 με 512 ψήφους

υπέρ, 45 κατά και 63 αποχές. Το παραπάνω ποσό των 50

δισ. ευρώ χορηγείται από την ΕΕ είτε υπό μορφή «μη επι-

στρεπτέας χρηματοδοτικής στήριξης», δηλαδή στην ουσία

υπό μορφή επιχορήγησης, είτε υπό μορφή δανείου

35ετούς διάρκειας. Το δάνειο μάλιστα χορηγείται από την

ΕΕ με ιδιαίτερα ευνοϊκούς όρους, καθώς το κόστος δανει-

σμού της Ουκρανίας επιδοτείται από την ίδια την «Ουκρα-

νική Διευκόλυνση» τουλάχιστον μέχρι το 2027 με δυνατό-

τητα κάθε φορά ετήσιας επέκτασης της επιδότησης δανει-

σμού μετά από σχετική αίτηση της Ουκρανίας! Ειδικότερα,

από το ποσό των 50 δισ. ευρώ, 33 δισ. ευρώ θα χορηγη-

θούν υπό τη μορφή δανείου και 17 δισ. ευρώ υπό τη μορφή

επιχορηγήσεων.

Μάλιστα, σύμφωνα με την παραπάνω ανακοίνωση της

Ευρωπαϊκής Επιτροπής, «η συνολική στήριξη της ΕΕ προς

την Ουκρανία και τον λαό της από τον Φεβρουάριο του

2022 ανέρχεται πλέον σε 98,5 δισεκατομμύρια ευρώ»

(https://ec.europa.eu 24/4/2024)!

Στο ποσό αυτό, λοιπόν, πρέπει να προστεθούν και τα

υπόλοιπα 44 δισ. ευρώ, οπότε η συνολική ευρωπαϊκή χρη-

ματοδότηση προς την Ουκρανία από την ΕΕ για το διάστη-

μα 2022-2027 θα ανέλθει στο δυσθεώρητο ποσό των 142,5

δισ. ευρώ!  Αυτό σημαίνει ότι η Ουκρανία στην ουσία απο-

τελεί «ένα βαρέλι χωρίς πάτο», το οποίο καλείται κάθε φο-

ρά να τροφοδοτούν τόσο η ΕΕ όσο και οι ΗΠΑ και οι λοιπές

χώρες των G7. 

Βέβαια τα κεφάλαια που θα απαιτηθούν για την ανασυγ-

κρότηση της Ουκρανίας είναι δυσθεώρητα, καθώς σύμ-

φωνα με εκτίμηση της Παγκόσμιας Τράπεζας, την οποία

προετοίμασε τον Μάρτιο του 2023 από κοινού με την ου-

κρανική κυβέρνηση, την Κομισιόν και τον ΟΗΕ, «οι εκτι-

μώμενες συνολικές ανάγκες ανασυγκρότησης της Ου-

κρανίας κατά τα επόμενα 10 έτη ανέρχονται σε 384 δισ. ευ-

ρώ και σε 142 δισ. ευρώ για την περίοδο 2023-2027». 

Παρά ταύτα, ο Εμανουέλ Μακρόν στην ομιλία του στη

Σορβόννη στις 25 Απριλίου 2024 ζήτησε από την ΕΕ να συ-

νεχίσει τη βοήθεια στην Ουκρανία με κάθε κόστος, προ-

κειμένου να ηττηθούν όπως ισχυρίστηκε η Ρωσία και ο

Πούτιν (www.lemonde.fr 25/4/2024).

Η θέση αυτή, άλλωστε, είναι σε άμεση συνάρτηση με

την πρόσφατη απόφαση του Ευρωπαϊκού Συμβουλίου, το

οποίο κατά την έκτακτη σύνοδό του στις 17-18 Απριλίου

2024 πέραν των άλλων τόνισε ότι «πρέπει να παρασχε-

θούν επειγόντως στην Ουκρανία μέσα αεράμυνας και να

επιταχυνθεί και να ενταθεί η παροχή κάθε αναγκαίας

στρατιωτικής βοήθειας, συμπεριλαμβανομένων βλημά-

των πυροβολικού και πυραύλων» (www.consilium.eu-

ropa.eu/el 18/4/2024). 

Δεδομένου, όμως, ότι η εξεύρεση πόρων για τη χρημα-

τοδότηση της Ουκρανίας έχει αποδειχθεί εξαιρετικά δύ-

σκολη αλλά και δαπανηρή, το Ευρωπαϊκό Συμβούλιο απο-

φάσισε να βάλει χέρι στα έκτακτα έσοδα που προέρχονται

από τα «ακινητοποιημένα περιουσιακά στοιχεία της Ρω-

σίας» και να τα διαθέσει προς όφελος της Ουκρανίας. Τα

έσοδα αυτά υπολογίζονται περίπου σε 3 δισ. ευρώ ετη-

σίως (https://apnews.com 24/4/2024) και θα προέλθουν

από τα ρωσικά κεφάλαια που βρίσκονται στην ΕΕ και κυ-

ρίως στο Βέλγιο και τα οποία έχουν ήδη δεσμευθεί με

απόφαση της ΕΕ.

Άλλωστε και στο ίδιο το Προοίμιο του Κανονισμού για

την «Ουκρανική Διευκόλυνση» είχε τονιστεί ότι «η Ρωσία

και οι σύμμαχοί της πρέπει να πληρώσουν για τη ζημία

που προκλήθηκε στην Ουκρανία» και για τον λόγο αυτό εί-

χε ζητηθεί η «δήμευση ρωσικών δημόσιων περιουσιακών

στοιχείων με σκοπό τη χρηματοδότηση της ανασυγκρότη-

σης της Ουκρανίας». Αυτό θα πει «να κάνεις μνημόσυνο

με ξένα κόλλυβα».

Και ενώ οι Ευρωπαίοι τελικά περιορίστηκαν μόνο στην

κατάσχεση των έκτακτων εσόδων των παγωμένων ρωσι-

κών κεφαλαίων, οι ΗΠΑ προχώρησαν στην ψήφιση νόμου

για τη δήμευση των ρωσικών κεφαλαίων αυτών καθαυτών

ύψους 5 δισ. δολαρίων, τα οποία θα προστεθούν στην αμε-

ρικανική χρηματοδότηση προς την Ουκρανία που ψήφισε

πρόσφατα το Κογκρέσο ύψους 61 δισ. δολαρίων

(https://apnews.com 24/1/2024). Βέβαια το μεγαλύτερο

μέρος των κεφαλαίων αυτών θα καταλήξουν απευθείας

στα τσέπες των αμερικανικών εταιρειών παραγωγής

όπλων, μιας και προορίζονται για την αγορά στρατιωτικού

εξοπλισμού που θα σταλεί στην Ουκρανία. 

Εκτιμάται δε ότι το 60% των ευρωπαϊκών κονδυλίων που

έχουν επίσης διατεθεί για την αγορά όπλων για την Ου-

κρανία έχει επίσης καταλήξει στις τσέπες των αμερικανι-

κών εταιρειών παραγωγής όπλων. Άλλωστε, σύμφωνα με

την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, έχουν ήδη δοθεί από την ΕΕ

15 δισ. ευρώ σε στρατιωτική στήριξη, μεταξύ άλλων μέσω

του Ευρωπαϊκού Μηχανισμού για την Ειρήνη (COM

(2023)0338 final). 

Τελικά, λεφτά υπάρχουν αλλά μόνο για την Ουκρανία

και όχι για τους ευρωπαϊκούς λαούς, που υποφέρουν από

την ακρίβεια και την υπερχρέωση.

Μάλιστα το μέλλον για τους ευρωπαϊκούς λαούς αναμέ-

νεται ακόμη πιο ζοφερό, καθώς το Ευρωπαϊκό Κοινοβού-

λιο με την απόφασή του της 23ης Απριλίου 2024, η οποία

ενέκρινε τους νέους δημοσιονομικούς κανόνες για την

αναθεώρηση του δρακόντειου Συμφώνου Σταθερότητας,

ρίχνει το σύνθημα για λιτότητα και δημοσιονομική προ-

σαρμογή, μιας και απαιτεί από τις κυβερνήσεις των κρα-

τών-μελών της ΕΕ να μειώσουν τα ελλείμματα και τα χρέη

στα όρια που ορίζει το Μάαστριχτ, γεγονός που πέραν των

άλλων θα οδηγήσει και σε εξάλειψη κάθε οριζόντιας στή-

ριξης στα λαϊκά εισοδήματα. Και όλα αυτά ενώ η ευρωπαϊ-

κή ελίτ συνεχίζει να ρίχνει και νέα ευρωπαϊκά κονδύλια

στη «μαύρη τρύπα» της Ουκρανίας.

Στα 98,5 δισ. ευρώ η ευρωπαϊκή 
χρηματοδότηση της Ουκρανίας!



Η
πρόσφατη περίοδος της κρίσης

μάς δίδαξε, και μάλιστα με τον πιο

σκληρό τρόπο, ότι η διαρκής με-

ταρρύθμιση των θεσμών είναι αναγκαία και

ιδιαιτέρως εάν θέλουμε να είμαστε μέλος

της πιο προχωρημένης κοινωνίας κρατών

του κόσμου. Οι μεταρρυθμίσεις προσαρμό-

ζουν τους θεσμούς και την κοινωνία στις

εκάστοτε νέες απαιτήσεις των καιρών, στην

περίπτωση δε της κοινωνίας των

κρατών της νομισματικής ένωσης

του ευρώ, εξασφαλίζουν το ανα-

γκαίο υπόβαθρο που συμφωνήθηκε

και που επιτρέπει την ύπαρξη κοι-

νού νομίσματος.

ΟΟι κοινωνίες αντιλαμβάνονται την

αναγκαιότητα, όμως συγχρόνως

φοβούνται τις μεταρρυθμίσεις. Συ-

νηθίζουν στα υπάρχοντα και παρότι

ενδεχομένως ταλαιπωρούνται από

αυτά, διστάζουν να υποστηρίξουν το

προτεινόμενο καινούργιο, υποτασ-

σόμενες σε μια ιδιόρρυθμη κατα-

πιεστική αδράνεια. Χρειάζονται πολιτικοί με

όραμα, αλλά και θέληση να ξεπεράσουν τις

αδράνειες της κοινωνίας, διότι είναι βέβαιο

ότι και οι οποιεσδήποτε δευτερεύουσες

αστοχίες των μεταρρυθμίσεων δεν μπορούν

να ακυρώσουν τις θετικές συνέπειες.

Είναι σύνηθες να ανάγονται οι αναγκαίες

μεταρρυθμίσεις στο Σύνταγμα, ενώ είναι

προφανές ότι οι περισσότερες μπορούν άρι-

στα να πραγματοποιηθούν χωρίς συνταγμα-

τική αναθεώρηση, νομοθετικώς. Ο καλύτε-

ρος τρόπος για να μείνουν οι μεταρρυθμί-

σεις στην πολιτική ρητορική και να μην

πραγματοποιηθούν ποτέ είναι να συνδυα-

στούν με κάποια συνταγματική αναθεώρηση

που θα γίνει κάποτε και μάλιστα από μη

γνωστή πολιτική πλειοψηφία που θα προκύ-

ψει στο μέλλον στη Βουλή. Οι αναγκαίες με-

ταρρυθμίσεις είναι όμως πάντοτε επείγου-

σες και απαιτούν άμεση κατά το δυνατόν αν-

τιμετώπιση.

Η δικαστική εξουσία αποτελεί το σύστημα

εκείνων των οργάνων της Πολιτείας που εί-

ναι το περισσότερο ευαίσθητο σε άστοχες

επεμβάσεις, είναι όμως συγχρόνως ένας

σημαντικός μοχλός για την ευτυχία των πο-

λιτών, την κοινωνική ειρήνη αλλά και την οι-

κονομική ανάπτυξη ενός τόπου. Συνεπώς,

κάθε μεταρρύθμιση πρέπει να επιβάλλεται

πράγματι και να δίνει λύσεις σε υπαρκτά

προβλήματα. Πολλές φορές, ο σεβασμός

προς τη δικαστική εξουσία και η ανάγκη να

αφεθεί απερίσπαστη στο έργο της οδηγεί σε

αναχρονιστικές καταστάσεις, ιδιαίτερα σε

ό,τι αφορά ζητήματα τρόπων οργάνωσης του

συστήματος.

Τα ζητήματα που αντιμετωπίζονται στο

σχετικό νομοσχέδιο περίμεναν πά-

ρα πολλά χρόνια να αντιμετωπι-

στούν, όλα αποτελούν ανάταξη του

τρόπου οργάνωσης των δικαστη-

ρίων στα σύγχρονα δεδομένα της

χώρας μας. Εξορθολογούν τον

πρώτο βαθμό δικαιοδοσίας των δι-

καστηρίων, προβαίνουν σε νέα ορ-

γάνωση της σχέσης πολιτικής και

ποινικής δικαιοσύνης εκεί που εί-

ναι αναγκαία, δημιουργούν έναν

νέο δικαστικό χάρτη που στηρίζεται

στη σύγχρονη πραγματικότητα της

χώρας χωρίς να παραβλέπουν συν-

θήκες που έρχονται από το παρελθόν, ενώ

απαλλάσσουν τους δικαστές από διοικητι-

κές φροντίδες που δεν είναι, ως εκ της φύ-

σεώς τους, δικές τους.

Θεωρώ, και το έχω εκφράσει δημόσια

επανειλημμένως, πως αυτό που η Πολιτεία

πρέπει να κάνει σε πρώτη προτεραιότητα για

την καθημερινή λειτουργία της δικαιοσύνης

είναι η ενίσχυση του ρόλου και της οργάνω-

σης των υποστηρικτικών της δικαιοδοτικής

λειτουργίας δράσεων και οργάνωσης, σε

συνέχεια άλλωστε των πρωτοβουλιών που

ήδη ανελήφθησαν. Ό,τι δεν είναι αυστηρά

δικαιοδοτικής φύσεως, πρέπει να ανήκει

στους δικαστικούς λειτουργούς, τη διοίκη-

ση της Δικαιοσύνης, η οποία πρέπει να με-

ταρρυθμισθεί, να οργανωθεί άρτια και να

εκπαιδευτεί, ώστε να μπορέσει να αποδώ-

σει τα άριστα σε ένα περιβάλλον αξιοπρέ-

πειας που εξασφαλίζουν μόνο οι άρτιες δο-

μές και η σύγχρονη υλικοτεχνική υποδομή.

Οι πρώτοι ωφελούμενοι θα είναι οι δικαστές

και η Δικαιοσύνη, που, έχοντας την εποπτεία

του συστήματος, θα μπορέσουν να εγγυη-

θούν την αρτιότητα των παρεχόμενων υπη-

ρεσιών, ενώ παραλλήλως θα μπορέσουν να

αφοσιωθούν απερίσπαστα στο δικαιοδοτικό

τους έργο.
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Δώρο του Πάσχα: 
Αλήθειες και ψέματα

Μ
έχρι το αργότερο τη Μεγάλη Τετάρτη 1 Μαΐου 2024 (που αποτελεί
φέτος εργάσιμη ημέρα αφού η Πρωτομαγιά μεταφέρθηκε την Τρίτη
7/5) οφείλουν να καταβάλουν οι εργοδότες στους μισθωτούς το δώ-

ρο (κατά νομική ακριβολογία επίδομα όπως αναφέρεται στη σχετική ΥΑ
19040/1981 των υπουργών Οικονομικών και Εργασίας, ΦΕΚ Β’, 742, 1981) εορ-
τής Πάσχα τρέχοντος έτους 2024. 

Τούτο βεβαίως σημαίνει ότι εάν κάποιος εργοδότης τυχόν το επιθυμεί, μπο-
ρεί κάλλιστα και νομικώς επιτρεπτά να καταβάλει και νωρίτερα στους εργαζο-
μένους του το δώρο εορτής Πάσχα 2024, καθώς η Μεγάλη Τετάρτη κάθε
έτους συνιστά απλώς και μόνον το απώτατο χρονικό όριο καταβολής. Δεν δι-
καιούται όμως ο εργοδότης να καταβάλει το δώρο Πάσχα μετά τη Μεγάλη Τε-
τάρτη καθώς, σε περίπτωση μη εμπρόθεσμης πληρωμής του δώρου Πάσχα,

προβλέπονται σε βάρος του εργοδότη ποινικές (και μάλι-
στα η εκδίκαση αυτών των υποθέσεων γίνεται με τη διαδι-
κασία του αυτοφώρου) και διοικητικές κυρώσεις εκ του
ΑΝ 690/45, άρθρου 149 ΠΔ 80/2022 αλλά και εκ του άρ-
θρου 24 Ν. 3996/20211. 

Το δώρο εορτής Πάσχα καταβάλλεται ολόκληρο (σημει-
ωτέον μόνο σε χρήμα και ουχί σε είδος), εφόσον η εργα-
σιακή σχέση του μισθωτού με τον υπόχρεο εργοδότη διήρ-
κεσε, χωρίς διακοπή, κατά τη χρονική περίοδο από την 1η
Ιανουαρίου έως και τις 30 Απριλίου εκάστου έτους. Αυτό
σημαίνει ότι δεν συνυπολογίζονται τα χρονικά διαστήματα
απουσίας των μισθωτών λόγω ιδίως άδειας άνευ αποδο-
χών, αδικαιολόγητης απουσίας, απεργίας, στάσης εργα-
σίας, ασθένειας (για τις ημέρες που υπήρξε επιδότηση από
τον ασφαλιστικό οργανισμό), ασθένειας Covid (για το διά-
στημα επιδοτήσεως από τον e-ΕΦΚΑ), στρατεύσεως κ.λπ.
Οι μισθωτοί των οποίων η εργασιακή σχέση δεν διήρκεσε
καθ’ όλο το παραπάνω χρονικό διάστημα, δικαιούνται να

λάβουν τμήμα (αναλογία) του δώρου Πάσχα, ανάλογα με τη διάρκεια της εργα-
σιακής τους σχέσης. Δώρο Πάσχα (δηλαδή αναλογία αυτού για το χρονικό διά-
στημα που απασχολήθηκαν από την 1η Ιανουαρίου και εντεύθεν) δικαιούνται
και οι μισθωτοί των οποίων η σύμβαση εργασίας έχει λυθεί (είτε λόγω καταγ-
γελίας της σύμβασης εργασίας τους από τον εργοδότη είτε γιατί αποχώρησαν
οικειοθελώς) πριν από τη Μεγάλη Τετάρτη, καθώς δεν ασκεί έννομη επιρροή η
ύπαρξη ή μη εργασιακής σχέσης κατά τον χρόνο καταβολής του δώρου Πάσχα.

Δώρο Πάσχα δικαιούνται να λάβουν όχι μόνονσ οι μισθωτοί που απασχο-
λούνται σε κάποιον εργοδότη με έγκυρη σύμβαση εργασίας αλλά απευθείας
εκ του νόμου και εκείνοι που εργάζονται βάσει άκυρης σύμβασης εργασίας
(έχοντες δηλαδή, όπως λέγεται, απλή σχέση εργασίας). Η παραίτηση του μι-
σθωτού από την αξίωσή του για λήψη δώρου Πάσχα, όπως και κάθε είτε ρητή
είτε σιωπηρή συμφωνία μεταξύ των μερών η οποία συνεπάγεται την απώλεια
του δώρου Πάσχα για τον μισθωτό, είναι νομικά ανεπίτρεπτη και άκυρη κα-
θώς οι διατάξεις που ορίζουν τα του δώρου του Πάσχα τυγχάνουν δημοσίας
τάξεως. 

Η δε αξίωση των μισθωτών για λήψη του δώρου Πάσχα παραγράφεται μετά
από πενταετία από το τέλος του έτους που ήταν απαιτητή (άρθρο 250 περ. 17
ΑΚ).

Τέλος, εκ του άρθρου 10 παρ. 2, 3 της ΥΑ 19040/1981, δίδεται η ευχέρεια (όχι
δηλαδή η υποχρέωση) στον εργοδότη να περιορίσει το ύψος του δώρου Πά-
σχα σε ποσό ίσο προς το 50πλάσιο του γενικού κατώτατου ορίου ημερομισθί-
ου του ανειδίκευτου εργάτη (δηλαδή σε ποσό σήμερα περί τα 1.742 ευρώ,
Δελτίον Εργατικής Νομοθεσίας [ΔΕΝ] 2024 σελ. 446), πλην όμως ο ανωτέρω
περιορισμός δεν έχει εφαρμογή στις περιπτώσεις στις οποίες το δώρο Πάσχα
καταβάλλεται μέχρι τώρα, είτε από συμβατική υποχρέωση ή συνήθεια (έθι-
μο), από υποχρεωτικό κανόνα δικαίου, με βάση ψηλότερα ποσά αποδοχών ή
αν, από την οικεία Συλλογική Σύμβαση Εργασίας ή απόφαση Διαιτησίας ή άλ-
λη διάταξη, προκύπτει μισθός ή ημερομίσθιο υψηλότερο.
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Τ
ους υψηλότερους ρυθμούς ανάπτυξης
στην Ευρωζώνη θα έχει η Ελλάδα τη
διετία 2024-2025, ενισχύοντας ακόμη
περισσότερο την προοπτική του success

story, ωστόσο, την ίδια στιγμή, το ρευστό
γεωπολιτικό σκηνικό και μια σειρά κινδύνων και
αβεβαιοτήτων σε διεθνές επίπεδο αφήνουν ανοιχτό
το ενδεχόμενο των ανατροπών. 

Οι πιθανές απειλές
Η Τράπεζα της Ελλάδος στην πρόσφατη ενδιάμεση έκθε-

ση για την πορεία της οικονομίας εμφανίστηκε αισιόδοξη,
τοποθετώντας τον πήχη της ανάπτυξης στο 2,5% για τη διετία
2024-2025 και 2,3% για το 2026. Βασικές κινητήριες δυνά-
μεις της οικονομίας τα επόμενα έτη θα συνεχίσουν να είναι η
ιδιωτική κατανάλωση, οι επενδύσεις και οι εξαγωγές, ενώ η
καθαρή συμβολή του εξωτερικού τομέα θα είναι οριακά αρ-
νητική. Η νομισματική πολιτική εκτιμάται ότι θα συνεχίσει να
επιδρά συσταλτικά στην οικονομική δραστηριότητα, ενώ θε-
τικά στην ανάπτυξη θα συμβάλουν οι επενδύσεις χάρη στους
πόρους του Μηχανισμού Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας. 

Ωστόσο, η Τράπεζα της Ελλάδος στέκεται σε τέσσερις πιθα-
νούς κινδύνους που μπορεί να απειλήσουν την οικονομία. Ο
πρώτος αφορά ενδεχόμενη επιδείνωση της γεωπολιτικής
κρίσης στην Ουκρανία και στη Μέση Ανατολή, προκαλώντας
αρνητικές επιπτώσεις στο διεθνές οικονομικό περιβάλλον. Ο
δεύτερος σχετίζεται με τον χαμηλότερο του αναμενομένου
ρυθμό απορρόφησης και αξιοποίησης των κονδυλίων του
Μηχανισμού Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας. Ο τρίτος σχετί-
ζεται με την καθυστέρηση υλοποίησης των μεταρρυθμίσεων,
που θα επιβράδυνε τη διαδικασία ενίσχυσης της παραγωγικό-
τητας της οικονομίας και της ανταγωνιστικότητας των επιχει-
ρήσεων, και ο τέταρτος συνδέεται με
τα ακραία καιρικά φαινόμενα (πλημ-
μύρες και πυρκαγιές, όπως συνέβη
το 2023). 

Η επενδυτική βαθμίδα
Σύμφωνα με την Τράπεζα της Ελ-

λάδος, η ελληνική οικονομία θα επηρεαστεί θετικά σε περί-
πτωση που η ανάκτηση της επενδυτικής κατηγορίας στην πι-
στοληπτική αξιολόγηση του ελληνικού Δημοσίου προκαλέ-
σει ισχυρότερες ευνοϊκές επιδράσεις από τις αναμενόμενες
ή σε περίπτωση που τα έσοδα από τον τουρισμό υπερβούν
ξανά τις προσδοκίες. Η ανάκτηση της επενδυτικής βαθμίδας
αποτελεί ευκαιρία για την περαιτέρω βελτίωση των επιδόσε-
ων της ελληνικής οικονομίας που πρέπει να αξιοποιηθεί.

Από την άλλη πλευρά, εντοπίζονται και πολύ σημαντικές
προκλήσεις, οι οποίες αφορούν κατ’ αρχάς τη συγκράτηση
του πληθωρισμού, ο οποίος εξακολουθεί να δείχνει τα…
δόντια του. Παράλληλα, επισημαίνεται το υψηλό δημόσιο
χρέος της χώρας, το οποίο, αν και παρουσιάζει σημαντική
αποκλιμάκωση σε σχέση με το ΑΕΠ κατά τα τελευταία χρό-

νια, εντούτοις, εξακολουθεί να είναι το
υψηλότερο στην Ευρωζώνη, με ό,τι
μπορεί να συνεπάγεται κάτι τέτοιο για
μια οικονομία με διαρθρωτικές αδυνα-
μίες, όπως είναι η ελληνική. Πέραν αυ-
τών, το υψηλό ιδιωτικό χρέος δείχνει

ότι δεν υπάρχει περιθώριο εφησυχασμού για το τραπεζικό
σύστημα, καθώς ο δείκτης μη εξυπηρετούμενων δανείων,
παρά την αξιοσημείωτη αποκλιμάκωσή του, παραμένει υψη-
λότερος από τον μέσο όρο των τραπεζών της Ευρωζώνης και
είναι αναγκαία η μείωσή του σε ένα περιβάλλον αυξημένων
επιτοκίων για μακρότερο χρονικό διάστημα. Ταυτόχρονα, το
ιδιωτικό χρέος ως ποσοστό του ΑΕΠ παραμένει σε πολύ
υψηλά επίπεδα και αποτελεί τροχοπέδη για την ανάπτυξη.

Χρόνιες αδυναμίες
Η Τράπεζα της Ελλάδος, εκτός των προαναφερόμενων

σημαντικών αβεβαιοτήτων για την οικονομία, αναδεικνύει
και τις χρόνιες αδυναμίες της αγοράς εργασίας, όπου παρά
την αισθητή μείωση της ανεργίας χάρη στις μεταρρυθμίσεις
που υλοποιούνται τα τελευταία χρόνια, εντούτοις, παραμέ-
νουν πολλές στρεβλώσεις. 

Τέλος, η Τράπεζα της Ελλάδος ζητεί από την κυβέρνηση
να προχωρήσει στην εφαρμογή των μεταρρυθμίσεων που
έχει ανάγκη η οικονομία, ώστε να αντιμετωπιστεί η χαμηλή
ανταγωνιστικότητα των ελληνικών προϊόντων.

Η ΤτΕ θεωρεί τον μακροπρόθεσμο οικονομικό σχεδια-
σμό της κυβέρνησης ως προαπαιτούμενο για την αξιοπιστία
της οικονομικής πολιτικής, λόγω του υψηλού πληθωρι-
σμού, των χαμηλότερων ρυθμών οικονομικής ανάπτυξης,
των υψηλών επιτοκίων και της αυξημένης αβεβαιότητας
λόγω των διαδοχικών κρίσεων, με αυξημένους γεωπολιτι-
κούς κινδύνους και με τις επιπτώσεις της κλιματικής κρί-
σης να γίνονται ολοένα πιο έκδηλες και αισθητές σε ευρύ-
τερα τμήματα του πληθυσμού. 

Ανάπτυξη και προκλήσεις
για την οικονομία το 2024 

Το success story και οι πιθανοί
κίνδυνοι για την Ελλάδα
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Σ
χεδόν οι εννέα στις δέκα επιχειρήσεις στην
Ελλάδα ανήκουν στις μικρές, δηλαδή
απασχολούν έως τέσσερα άτομα, κάτι που
φανερώνει το σοβαρό έλλειμμα

ανταγωνιστικότητας της οικονομίας, από τη στιγμή
που ο βασικός στόχος των μικρομεσαίων είναι η
επιβίωση και μετά όλα τα υπόλοιπα. 

Η κυβέρνηση μέσω των προγραμμάτων του Ταμείου Ανά-
καμψης και του ΕΣΠΑ έχει δρομολογήσει τη στήριξη των μι-
κρομεσαίων επιχειρήσεων με τουλάχιστον 5 δισ. ευρώ τα
επόμενα χρόνια, μέσω και της κινητοποίησης ιδιωτικών κε-
φαλαίων. Ταυτόχρονα, τα υπουργεία Εθνικής Οικονομίας &
Οικονομικών και Ανάπτυξης μελετούν τις προτάσεις της
Επιτροπής Πισσαρίδη σχετικά με τα προβλήματα και τις
προοπτικές των μικρομεσαίων επιχειρήσεων στην Ελλάδα. 

Η κυριαρχία των μονοπρόσωπων
Η κυριαρχία μονοπρόσωπων και πολύ μικρών επιχειρή-

σεων αποτελεί κυρίαρχο και προβληματικό χαρακτηριστικό,
καθώς η παραγωγικότητα στις επιχειρήσεις αυτές είναι γε-
νικά πολύ χαμηλή, με αποτέλεσμα να μην είναι ανταγωνιστι-
κές. Καθώς, όμως, καλύπτουν το σύνολο σχεδόν της οικονο-
μίας, οι ΜμΕ διαφέρουν σημαντικά ως προς τα χαρακτηρι-
στικά και τον προσανατολισμό τους. Σε περιοχές δραστηριό-
τητας υψηλής τεχνολογίας, η παρουσία πολλών μικρών επι-
χειρήσεων είναι αναμενόμενη και χρήσιμη, όταν αυτές βρί-
σκονται σε ένα πρώιμο στάδιο του επιστημονικού και επιχει-
ρηματικού κύκλου που επιτρέπει ευελιξία, με προοπτική
μεγέθυνσης στη συνέχεια ή διασύνδεσης με άλλες επιχει-
ρήσεις. Σε περιοχές όπως το λιανικό εμπόριο, ο τουρισμός, η
εστίαση, ο πολιτισμός και η ψυχαγωγία, η παρουσία μικρών
επιχειρήσεων με ειδικά χαρακτηριστικά μπορεί να προσφέ-
ρει σημαντική αξία, στην κατεύθυνση της ποιοτικής εξειδί-
κευσης για μέρος της ζήτησης, που κάποιες μεγαλύτερες
δεν μπορούν εξίσου εύκολα να επιτύχουν.

Σύγχρονες προκλήσεις
Προκειμένου οι ΜμΕ να ανταποκριθούν στο διεθνές αν-

ταγωνιστικό περιβάλλον και τις σύγχρονες προκλήσεις,
όπως η πράσινη μετάβαση και η ψηφιοποίηση, απαιτείται
συνεχής εκσυγχρονισμός στην παραγωγή και στη διαχεί-
ριση, δημιουργία καινοτόμων υπηρεσιών και προϊόντων,
πρόσβαση σε σχετική πληροφόρηση, υιοθέτηση προηγμέ-
νων τεχνολογιών, διεθνής δικτύωση και συνεργασίες. Ο
ρόλος της οικονομικής πολιτικής μπορεί να είναι καθορι-
στικός για τη στήριξη της μικρομεσαίας επιχειρηματικότη-
τας, μέσα από τη διαμόρφωση ευνοϊκού επιχειρηματικού
περιβάλλοντος και τη δημιουργία δομών στήριξης και
χρηματοδότησης. Η Ευρωπαϊκή Επιτροπή παρέχει βέλτι-
στες πρακτικές, προγράμματα και πρωτοβουλίες προς αυ-
τή την κατεύθυνση.

Στρατηγική για βιώσιμη 
και ψηφιακή Ευρώπη

Στο επίκεντρο των δράσεων της Ευρωπαϊκής Επιτροπής
για τις ΜμΕ βρίσκεται η νέα στρατηγική για μια περιβαλλον-
τικά βιώσιμη και ψηφιακή Ευρώπη. Η στρατηγική στοχεύει
να αυξήσει σημαντικά τον αριθμό των ΜμΕ που εφαρμόζουν
περιβαλλοντικά βιώσιμες επιχειρηματικές πρακτικές, κα-
θώς και όσων χρησιμοποιούν ψηφιακές τεχνολογίες. Σκο-
πός της στρατηγικής είναι να γίνει η Ευρώπη ελκυστικό μέ-

ρος για να ξεκινήσει μια μικρή επιχείρηση, να αναπτυχθεί
και να επεκταθεί στην ενιαία αγορά και πέραν αυτής.

Από την άλλη πλευρά, οι μικρομεσαίες επιχειρήσεις αντι-
μετωπίζουν σοβαρά προβλήματα πρόσβασης στη χρηματο-
δότηση και προς αυτήν την κατεύθυνση έχουν υιοθετηθεί
κοινοτικά προγράμματα και εργαλεία που μοχλεύουν το
τραπεζικό σύστημα και ιδιωτικούς πόρους
για να αποκτήσουν οι ΜμΕ καλύτερη πρό-
σβαση σε επενδυτικά κεφάλαια. Το Ευρω-
παϊκό Ταμείο Περιφερειακής Ανάπτυξης
(ΕΤΠΑ) είναι μια από τις κύριες πηγές στή-
ριξης για την ευρωπαϊκή στρατηγική για
τις ΜμΕ. Περίπου 20% των πόρων του δια-
τίθεται αποκλειστικά για τις ΜμΕ με βασι-
κούς στόχους την πρόσβαση σε χρηματοδότηση για επενδύ-
σεις μέσω επιχορηγήσεων, δανείων, εγγυήσεων δανείων,
επιχειρηματικών κεφαλαίων κ.λπ., τη δημιουργία συνεργα-

τικών σχέσεων και συνεργειών με ερευνητικά κέντρα και
πανεπιστήμια για την προώθηση της καινοτομίας, την επι-
χειρηματική υποστήριξη όπως τεχνογνωσία και επιστημονι-
κές συμβουλές, ευκαιρίες πληροφόρησης και δικτύωσης,
διασυνοριακές συνεργασίες, τη βελτίωση της πρόσβασης σε
παγκόσμιες αγορές και διεθνείς αλυσίδες αξίας, την αξιο-

ποίηση νέων ευκαιριών, όπως η
πράσινη οικονομία, ο τομέας
της εφοδιαστικής, ο τομέας της
πληροφορικής, οι υπηρεσίες
έντασης γνώσης, ο βιώσιμος
τουρισμός, η υγεία και οι κοι-
νωνικές υπηρεσίες, καθώς και
των πολιτιστικών και δημιουρ-

γικών πολιτικών και τις επενδύσεις σε ανθρώπινο κεφάλαιο
και σε επαγγελματική εκπαίδευση και κατάρτιση προσανα-
τολισμένη στις σύγχρονες ανάγκες της αγοράς.

«Κλειδί» 
για την οικονομία

η ανάπτυξη 
των μικρομεσαίων

Σημαντικά τα προβλήματα 
που αντιμετωπίζει 

η επιχειρηματικότητα των ΜμΕ
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Μ
ε πολύ ικανοποιητικούς ρυθμούς
συνεχίζεται ο επαναπατρισμός
εργαζομένων που... απέδρασαν στο
εξωτερικό κατά τα χρόνια της κρίσης

και τώρα η Ελληνική Πολιτεία τούς... καλοπιάνει για
να επιστρέψουν πίσω.

Τα πανάκριβα ενοίκια στις χώρες του εξωτερικού, όπου
μετανάστευσαν χιλιάδες Έλληνες, αποτελούν έναν από
τους λόγους που αναγκάζουν χιλιάδες νέους και μεσήλι-
κες να επιστρέψουν στη χώρα.

Εκτιμάται ότι από τους 600.000 συμπολίτες μας που εγ-
κατέλειψαν τη χώρα στα χρόνια της κρίσης έχουν επιστρέ-
ψει κοντά στις 360.000, αλλά ακόμη χρειάζεται αρκετή
δουλειά για να γυρίσει και ο τελευταίος. Στο πλαίσιο αυτό,
ήταν εξαιρετική η πρωτοβουλία της υπουργού Εργασίας
Δόμνας Μιχαηλίδου να επισκεφτεί το Λονδίνο μαζί με τους
εκπροσώπους 12 μεγάλων επιχειρήσεων για να ανιχνεύ-
σουν τις πιθανότητες επιστροφής στη χώρα χιλιάδων νέων
που ζουν και εργάζονται στο Ηνωμένο Βασίλειο.

Rebrain Greece
Έτσι, με πλήρη επιτυχία διεξήχθη η πρώτη εκδήλωση

προσέλκυσης Ελλήνων εργαζομένων υψηλών δεξιοτήτων
«Rebrain Greece Strategy: Connecting talents with lea-
ding enterprises», η οποία πραγματοποιήθηκε το Σαββα-
τοκύριακο 20 και 21 Απριλίου στο Λονδίνο. 

Ήταν η πρώτη εκδήλωση προσέλκυσης Ελλήνων εργα-
ζομένων υψηλών δεξιοτήτων που διοργανώθηκε από κοι-
νού από το υπουργείο Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλι-
σης και τις εταιρείες AAnG Holdings Group, Alpha Bank,
Archirodon, CENERGY HOLDINGS-ELVALHALCOR (Όμι-
λος Vilohalco), DEMO Pharmaceutical, EY Greece, ΓΕΚ
ΤΕΡΝΑ, HELLENiQ ENERGY, LAMDA Development, OTE
και ΔΕΗ. 

Για να πάνε αυτά τα ηχηρά ονόματα στο εξωτερικό προ-
κειμένου να... ψωνίσουν μυαλά, έτσι αποτυπώνεται η...
απόγνωση που υπάρχει λόγω έλλειψης εργατικών χεριών.

Μεγάλο ενδιαφέρον
Το παρήγορο είναι ότι η προσέλευση των υποψήφιων

εργαζομένων ξεπέρασε τον αριθμό των 600, δηλώνοντας
με αυτό τον τρόπο το μεγάλο ενδιαφέρον τους για την επι-
στροφή τους στην ελληνική αγορά εργασίας. Επιπλέον,
όπως επισημαίνει το υπουργείο Εργασίας, η μαζικότητα
της εκδήλωσης κατέδειξε, με τον πλέον εμφατικό τρόπο,
το αίτημα των Ελλήνων ερ-
γαζομένων του εξωτερικού
και ειδικά των νέων, αλλά
και των επιχειρήσεων, για τη
εντατικοποίηση της λει-
τουργίας και εφαρμογής του
«Μηχανισμού Διασύνδεσης
Ταλέντων Rebrain Greece»
και σε άλλες ευρωπαϊκές
πόλεις. Σημειώνεται ότι εί-
ναι η πρώτη φορά που έχουμε συντονισμένη συνέργεια
μεταξύ της Πολιτείας, εν προκειμένω του υπουργείου Ερ-

γασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, και του επιχειρηματι-
κού κόσμου για στοχευμένη προσέλκυση Ελλήνων εργα-
ζομένων υψηλής εξειδίκευσης από το εξωτερικό. Αυτό
μάλιστα σημειώθηκε από το σύνολο των εκπροσώπων των
επιχειρήσεων που συμμετείχαν στην εκδήλωση.

Ελλείψεις ταλέντων
Μέσα από τις συζητήσεις που διεξήχθησαν αναδείχθη-

καν οι ελλείψεις ταλέντων στις ελληνικές επιχειρήσεις,

καθώς και οι ανάγκες

της αγοράς εργασίας για

σύγχρονες δεξιότητες

που προσδίδουν εξω-

στρέφεια και καινοτομία

αυξάνοντας την ανταγω-

νιστικότητα της ελληνι-

κής οικονομίας. Μετά

την ολοκλήρωση των

εταιρικών παρουσιάσε-

ων ακολούθησαν οι συνεντεύξεις των ενδιαφερόμενων

από τους επικεφαλής των μονάδων Ανθρώπινου Δυναμι-

κού των ανωτέρω εταιρειών, οι οποίοι και διαπίστωσαν τον

υψηλό δείκτη προσόντων που διαθέτουν οι Έλληνες που

σταδιοδρομούν στο Ηνωμένο Βασίλειο. Για τον λόγο αυτόν

πολλές κρίθηκαν επιτυχείς και αναμένεται να οδηγήσουν

στην κάλυψη της πλειοψηφίας των ανοικτών θέσεων ερ-

γασίας που είχαν στην αναρτηθεί στην πλατφόρμα Rebrain

Greece. Σημειώνεται δε ότι το ενδιαφέρον που εκφράστη-

κε μέσω της πλατφόρμας από τους Έλληνες του Ηνωμέ-

νου Βασιλείου ανήλθε σε 1.500 εγγραφές.

Έχουν αλλάξει οι συνθήκες
Η βελτίωση της κατάστασης στην οικονομία και η ενί-

σχυση των προοπτικών του ελληνικού success story

ωθούν περισσότερους... ξενιτεμένους να επιστρέψουν.

Όπως διαπιστώνουν πολλοί, οι συνθήκες έχουν αλλάξει σε

όλες τις χώρες που αντιμετωπίζουν το πρόβλημα της ακρί-

βειας και της πανάκριβης στέγης, μιας και η συντριπτική

πλειονότητα όσων παραμένουν στο εξωτερικό δεν έχει

σπίτι ώστε να γλιτώσει τα έξοδα του ενοικίου. Είμαστε σε

πάρα πολύ καλό δρόμο και το ελληνικό success story προ-

σφέρει συνεχώς νέες συγκινήσεις.

Με πλήρη επιτυχία διεξήχθη η πρώτη εκδήλωση
προσέλκυσης Ελλήνων εργαζομένων υψηλών

δεξιοτήτων «Rebrain Greece Strategy:
Connecting talents with leading enterprises»,

που πραγματοποιήθηκε το περασμένο
Σαββατοκύριακο στο Λονδίνο

Επιστρέφουν μυαλά
και εργατικά χέρια
από το εξωτερικό
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Τ
ην περσινή χρονιά-ρεκόρ της MYTILINEOS και τη νέα
εποχή στην οποία βρίσκεται ήρθαν να επιβεβαιώσουν τα
βασικά οικονομικά μεγέθη α’ τριμήνου 2024 που ανα-

κοίνωσε πρόσφατα η εταιρεία. Συγκεκριμένα, στα καθαρά κέρ-
δη μετά από δικαιώματα μειοψηφίας που ανήλθαν σε €158
εκατ., σημειώθηκε αύξηση 10% σε σύγκριση με την αντίστοιχη
περίοδο του προηγούμενου έτους. Σε επίπεδο EBITDA η αύξη-
ση διαμορφώθηκε στο 12% και το ποσό ανήλθε σε €252 εκατ.,
έναντι €225 εκατ. το α’ τρίμηνο του 2023, ενώ ο κύκλος εργα-
σιών διαμορφώθηκε σε €1.143 εκατ. για το α’ τρίμηνο του 2024.

Οι επιδόσεις του 2024 επιβεβαιώνουν και τις δηλώσεις του
Προέδρου και Διευθύνοντος Συμβούλου της εταιρείας 
κ. Ευάγγελου Μυτιληναίου με αφορμή τα οικονομικά αποτελέ-
σματα έτους για το 2023: «Τα αποτελέσματα του 2023 μας αφή-
νουν πολύ ικανοποιημένους. Πρώτον, επειδή δικαιώσαμε τους
μετόχους και τους stakeholders που πίστεψαν ότι η μεγάλη αύ-
ξηση των αποτελεσμάτων του 2022 δεν ήταν συγκυριακή, αλλά
ξεκάθαρη αλλαγή πίστας για την εταιρεία. Και δεύτερον, διότι
τόσο η καθαρή κερδοφορία όσο και η λειτουργική ξεπέρασαν
κάθε προσδοκία. Είμαστε συνειδητοποιημένοι για το γεγονός
πως τα αποτελέσματα αυτά αυξάνουν τις ευθύνες μας απέναντι
στους εργαζομένους μας, τους μετόχους, τους stakeholders
αλλά και την κοινωνία. Και όπως πάντα, θα κάνουμε ό,τι μπο-
ρούμε ώστε να φανούμε αντάξιοι των ευθυνών που αναλαμβά-
νουμε. Με υπερηφάνεια, αλλά και ταπεινότητα, συνεχίζουμε».

Η ανοδική πορεία της MYTILINEOS υπογραμμίζεται και από
την ανακοίνωσή της σχετικά με την πρόθεσή της να προχωρήσει
στην αξιολόγηση των στρατηγικών της επιλογών με στόχο να
συνεχίσει να αναπτύσσεται και να δημιουργεί αξία για τους με-
τόχους. Συγκεκριμένα, η MYTILINEOS διερευνά την ένταξή της
σε μια ακόμα χρηματιστηριακή αγορά, γεγονός που αντικατο-
πτρίζει τη διεθνή πορεία της.

Παράλληλα, μια σειρά ενεργειών μέσα στο 2023, όπως η επι-
τυχημένη έκδοση επταετούς Κοινού Ομολογιακού Δανείου
ύψους €500 εκατ. με επιτόκιο 4% τον Ιούλιο και η πρόσφατη
συμφωνία με την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων (ΕΤΕπ) για
χρηματοδότηση €400 εκατ., για την ανάπτυξη φωτοβολταϊκών
έργων και έργων αποθήκευσης ενέργειας, έχουν ισχυροποι-
ήσει περαιτέρω το πιστωτικό προφίλ της εταιρείας. Κάτι που
αποτυπώνεται και στις πρόσφατες αναβαθμίσεις από τις FITCH
και S&P, με τη MYTILINEOS να προσεγγίζει όλο και περισσότερο
το επίπεδο της επενδυτικής βαθμίδας, έναν από τους σημαντι-
κότερους στόχους της εταιρείας.

Την ίδια στιγμή, χρονιά σημαντικών επιδόσεων και σε επίπε-
δο βιωσιμότητας ήταν το 2023 για τη MYTILINEOS. Η συνέπεια
στις υψηλές ESG επιδόσεις αποτελεί διαχρονικά βασικό πυλώ-
να της στρατηγικής της εταιρείας, η οποία κατά το έτος 2023 εν-
τάχθηκε για πρώτη φορά στην ομάδα των ηγέτιδων εταιρειών
του δείκτη MSCI ESG Ratings, πετυχαίνοντας εξαιρετική επίδο-
ση AA/ΑΑΑ. Επιπλέον, είναι η μόνη εταιρεία, με έδρα στην Ελλά-
δα, που επιλέχθηκε να συμμετέχει στον δείκτη Dow Jones 
Sustainability Index Emerging Markets για δεύτερη συνεχόμε-
νη χρονιά, ενώ βραβεύτηκε για πρώτη φορά με την ανώτερη

διάκριση Platinum award (Top 1%) από την Ecovadis για τις πρα-
κτικές της στη Βιώσιμη Ανάπτυξη. Τέλος, η ηγετική θέση της 
MYTILINEOS στη Βιώσιμη Ανάπτυξη επιβεβαιώνεται από την
παρουσία της στο κορυφαίο 10% των εταιρειών του κλάδου της,
και σε άλλους διεθνώς αναγνωρισμένους ESG Raters, όπως:
Sustainalytics, ISS Quality Score, S&P Global, Refinitiv, 
FTSE, EcoVadis, ESG Book, Bloomberg και Ideal Ratings.

Το 2024 ξεκίνησε ήδη και προδιαγράφεται ακόμα πιο προσο-
δοφόρο για την εισηγμένη με δεδομένη την απόδοση των στρα-
τηγικών κινήσεων εντός του 2023 όπου και προέβη σε μία σειρά
εξαγορών, όπως για παράδειγμα στην εγχώρια αγορά, των εται-
ρειών Watt & Volt, Unison Facities, EfA Energy και Volterra, εν-
δυναμώνοντας περαιτέρω τον ενεργειακό πυλώνα της εταιρεί-
ας. Παράλληλα, η εταιρεία προχώρησε και σε στρατηγικά ανοίγ-
ματα σε περιοχές όπως αυτή της Βορείου Αμερικής, στον Κανα-
δά και στην Περιφέρεια της Αλμπέρτα με την εξαγορά ενός χαρ-

τοφυλακίου 5 φωτοβολταϊκών έργων συνολικής ισχύος 1,4GW,
αλλά και αυτή της Λατινικής Αμερικής, στη Χιλή, με τη χρηματο-
δότηση ενός χαρτοφυλακίου φωτοβολταϊκών έργων ισχύος 588
MWp - όπου με την ολοκλήρωση του εκτιμάται μία ετήσια παρα-
γωγή καθαρής, πράσινης ενέργειας, της τάξης των 1,6 TWh.
Υπενθυμίζεται επιπλέον πως η εταιρεία εξαγόρασε πλήρως και
την Imerys Βωξίτες, κίνηση που την καθιστά πλέον τη μεγαλύτε-
ρη παραγωγό βωξίτη στην Ευρωπαϊκή Ένωση κι ενώ τρέχει
ήδη, κατόπιν αιτήματος και της Ευρωπαϊκής Επιτροπής, πιλοτι-
κό πρόγραμμα για την αξιολόγηση του πιο αποδοτικού τρόπου
παραγωγής γαλλίου.

Παρά τις αβεβαιότητες και τις σημαντικές προκλήσεις της
εποχής, η MYTILINEOS διαγράφει μια διαρκή ανοδική πορεία
τα τελευταία χρόνια, στηριζόμενη στα ισχυρά της μεγέθη, αλλά
και στην ικανότητά της να αναγνωρίζει επενδυτικές ευκαιρίες
και να επενδύει στην καινοτομία.

MMYTILINEOS Energy & Metals: 
Συνεχίζει τα ιστορικά υψηλά
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Η
χάραξη και η υλοποίηση ουσιαστικής
εθνικής πολιτικής έρευνας, τεχνολογικής
ανάπτυξης και καινοτομίας αποτελούν
έναν από τους τομείς, όπου τα τελευταία

χρόνια καταγράφεται σημαντική πρόοδο στη χώρα μας. 

Καινοτόμες χαρακτηρίζονται και οι επιχειρήσεις που η
κύρια δραστηριότητά τους είναι ερευνητική με σκοπό την
παραγωγή πνευματικής ιδιοκτησίας με προοπτικές εμπορι-
κής αξιοποίησης («επιχειρήσεις έντασης γνώσης»). Πρέπει
να σημειωθεί ότι ο όρος «καινοτομία» προσδιορίζεται από τα
ακόλουθα χαρακτηριστικά:
• Να υπάρχει τεχνολογική καινοτομία στο προϊόν/υπηρεσία
ή/και να υπάρχει ένα καινοτόμο επιχειρηματικό μοντέλο σε
πρόσφατη (νέα) τεχνολογία.
• Να υπάρχει πολύ περιορισμένος αριθμός ανταγωνιστών
αντιστοίχων νεοφυών ή πολύ λίγες μεγάλες επιχειρήσεις
του τομέα. Διευκρινίζεται ότι ο όρος «ανταγωνιστές» αφορά
επιχειρήσεις που προτείνουν λύσεις με παρόμοια πλεονε-
κτήματα και όχι γενικά όσους απευθύνονται στην ίδια αγορά.

Η Εθνική Στρατηγική Έρευνας, Τεχνολογικής Ανάπτυξης
και Καινοτομίας (ΕΣΕΤΑΚ) είναι η αποτύπωση της στρατηγι-
κής της χώρας στους τομείς αυτούς και περιλαμβάνει έναν
κεντρικό σχεδιασμό με ένα μακροπρόθεσμο πλάνο 7 ετών,
αλλά τις επιμέρους προγραμματικές περιόδους που διαρ-
κούν ένα έτος. Στην Ελλάδα, οι μεγάλες επιχειρήσεις που
απασχολούν πάνω από 250 εργαζομένους είναι αυτές που
υιοθετούν την καινοτομία σε ποσοστό άνω του 70%, ενώ στις
μεσαίες επιχειρήσεις το αντίστοιχο ποσοστό κινείται στο 60%. 

Το πρόγραμμα Elevate Greece
Η ελληνική κυβέρνηση από το 2019, υπό την υψηλή επο-

πτεία του υφυπουργού Ανάπτυξης Χρίστου Δήμα, έδωσε
ισχυρή ώθηση στο πρόγραμμα Elevate Greece, που αποτε-
λεί τη μεγαλύτερη πρωτοβουλία για τη χαρτογράφηση νεο-
φυών επιχειρήσεων, ώστε στη συνέχεια να υποστηριχθούν
με απώτερο σκοπό την ανάδειξη ενός ισχυρού οικοσυστή-
ματος καινοτομίας. Η πρωτοβουλία ξεκίνησε με την ψηφια-
κή πύλη μέσω της οποίας οι ελληνικές νεοφυείς επιχειρή-
σεις μπορούν να υποβάλουν αίτηση προς εγγραφή τους, από
την αρμόδια αρχή του υπουργείου Ανάπτυξης και Επενδύ-
σεων, τη Γενική Γραμματεία Έρευνας και Καινοτομίας
(ΓΓΕΚ). Οι βασικοί στόχοι της πρωτοβουλίας συνίστανται στα
ακόλουθα:
• Επίσημη και αξιόπιστη καταγραφή των νεοφυών επιχειρή-
σεων
• Ολοκληρωμένη χαρτογράφηση
οικοσυστήματος καινοτομίας-δι-
κτύωση.
• Παρακολούθηση πορείας των
startups βάσει δεικτών (KPIs).
• Στοχευμένη υποστήριξη από την
Πολιτεία.
• Βραβεία και εξειδικευμένη υποστήριξη από τους επίση-
μους υποστηρικτές.
• Προώθηση εξωστρέφειας και πόλος έλξης για επενδυτές.
• Εξειδικευμένες θέσεις εργασίας.

Εθνικό Μητρώο Νεοφυών Επιχειρήσεων
Το Εθνικό Μητρώο Νεοφυών Επιχειρήσεων είναι το επί-

σημο μητρώο καταγραφής των νεοφυών επιχειρήσεων
στην Ελλάδα. Δικαίωμα εγγραφής στο μητρώο έχουν κε-
φαλαιουχικές επιχειρήσεις με τη νομική μορφή ΙΚΕ, ΕΠΕ,

ΑΕ, με έδρα την ελληνική επικράτεια,
ή αντίστοιχες κεφαλαιουχικές επι-
χειρήσεις με έδρα στην αλλοδαπή,
που διατηρούν υποκατάστημα στην
Ελλάδα, εφόσον αυτό διαθέτει ελλη-
νικό ΑΦΜ και είναι εγγεγραμμένο στο
Γενικό Εμπορικό Μητρώο (ΓΕΜΗ),

κατ’ εφαρμογήν της ισχύουσας νομοθεσίας. Στην τελευ-
ταία περίπτωση η εγγραφή στο μητρώο αφορά το εν Ελλάδι
υποκατάστημα και η σχετική αίτηση εγγραφής υποβάλλε-
ται από αυτό.

Κατά την ημερομηνία υποβολής της αίτησης ένταξης στο μη-
τρώο δεν πρέπει να έχουν υπερβεί τα 8 έτη λειτουργίας από την
ημερομηνία έναρξης στη ΔΟΥ. Ως απαραίτητη προϋπόθεση είναι η
απασχόληση λιγότερων από 250 εργαζομένους κατά την τελευταία
διαχειριστική χρήση, σύμφωνα με τα στοιχεία που περιλαμβάνον-
ται στο σύστημα ΕΡΓΑΝΗ. Στην περίπτωση που η επιχείρηση δεν
έχει συμπληρώσει διαχειριστική χρήση, υποβάλλει μισθοδοτικές
καταστάσεις υπογεγραμμένες από τον προϊστάμενο λογιστηρίου ή
από εξωτερικό λογιστή, ο οποίος υποχρεούται να έχει σχετική
άδεια από το Οικονομικό Επιμελητήριο Ελλάδος. Ο ετήσιος τζίρος
των εταιρειών δεν πρέπει να υπερβαίνει τα 50 εκατ. ευρώ όπως
καταγράφεται στις οικονομικές καταστάσεις της τελευταίας δια-
χειριστικής χρήσης. Τέλος, αξίζει να σημειωθεί ότι οι νεοφυείς
επιχειρήσεις που καινοτομούν έχουν τη δυνατότητα υποβολής αί-
τησης, ώστε να εγγραφούν στο μητρώο μέσω του συνδέσμου
https://registry.elevategreece.gov.gr/login/.

Πυλώνας ανάπτυξης η καινοτομία 

Μεγάλο στοίχημα για την οικονομία
οι νεοφυείς επιχειρήσεις

Yφυπουργός Ανάπτυξης
Χρίστος Δήμας
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

AAlpha Finance: Διψήφια ποσοστά κερδοφορίας
μέχρι το 2026 για τις τράπεζες

Θετικές παραμένουν οι προοπτικές για τον ελληνικό τραπεζικό κλάδο,
ανέφερε σε έκθεσή της η Alpha Finance, σύμφωνα με την οποία, παρά τη
σημαντική πρόοδο και το ρεκόρ κερδοφορίας που σημείωσαν οι ελληνικές
τράπεζες το 2023, η απόδοση των ιδίων κεφαλαίων (ROE) θα παραμείνει σε
διψήφια ποσοστά (>10%) μέχρι το 2026. Η Alpha Finance προχωρά σε ανα-
βάθμιση των τιμών-στόχων κατά 25% περίπου, επαναδιατυπώνοντας τη σύ-
σταση «Αγοράς» και για τις τρεις τράπεζες που καλύπτει με προτίμηση στη
Eurobank (τιμή-στόχος €2,45), εν μέρει λόγω των αναπτυξιακών της πρω-
τοβουλιών. Παράλληλα, η χρηματιστηριακή βλέπει σημαντικά περιθώρια
ανόδου για την Τράπεζα Πειραιώς (τιμή-στόχος €4,90) λόγω του ελκυστικού
συνδυασμού κερδοφορίας/αποτίμησης αλλά και για την Εθνική Τράπεζα
(τιμή-στόχος €9,10) δεδομένης της ισχυρής κερδοφορίας και των δυνατο-
τήτων που της παρέχει η υπερεπάρκεια κεφαλαίων που παρουσιάζει.

Ψήφος εμπιστοσύνης των ξένων
στις ελληνικές τράπεζες

Κ
έρδη που ξεπερνούν το 13%
καταγράφουν από τις αρχές τους
έτους οι τραπεζικές μετοχές, 
οι οποίες αποτελούν τον

αδιαμφισβήτητο πρωταγωνιστή του
ελληνικού χρηματιστηρίου. Τα τραπεζικά
blue chips εξακολουθούν να βρίσκονται 
στα ραντάρ των ξένων επενδυτικών
χαρτοφυλακίων, τα οποία διαβλέπουν
περαιτέρω περιθώρια ανόδου. Την ίδια
στιγμή, ψήφο εμπιστοσύνης στον ελληνικό
τραπεζικό κλάδο δίνουν οι ξένοι οίκοι 
και οι εγχώριες χρηματιστηριακές.

Διαβλέπουν περαιτέρω 
περιθώρια ανόδου των μετοχών
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GGoldman Sachs: Περιθώριο ανόδου
έως και 35% για τις ελληνικές τράπεζες

Α
ύξησε τις τιμές-στόχους των ελληνικών τραπεζών η Goldman Sachs, η οποία ανα-
βάθμισε και τη σύσταση της Eurobank σε buy (αγορά), όπως και της Εθνικής και
της Πειραιώς, αλλά μείωσε τη σύσταση της Alpha Bank σε neutral. Μάλιστα, βλέ-

πει σημαντικά περιθώρια ανόδου προσαρμόζοντας και τις τιμές-στόχους, καθώς οι ελλη-
νικές τράπεζες εξακολουθούν να διαπραγματεύονται με discount σε σχέση με τις τράπε-
ζες GEM. Ειδικότερα, για την Εθνική τράπεζα η Goldman Sachs δίνει τιμή-στόχο στα 10 ευ-
ρώ, που σημαίνει περιθώριο ανόδου 34%, για τη Eurobank στα 2,50 ευρώ ή +32% από τα
τρέχοντα επίπεδα, για την Alpha Bank στο 1,95 ευρώ, επίπεδο που υποδηλώνει περιθώριο
ανόδου 19% και για την Πειραιώς στα 5,30 ευρώ, ήτοι περιθώριο ανόδου +35%.

Jefferies: Συστήνει αγορά 
για τις τραπεζικές μετοχές

Σ
ε νέες τιμές-στόχους για τις ελληνικές τράπεζες με σύσταση «αγοράς» προχώρησε η
Jefferies, βλέποντας αύξηση κερδοφορίας στον κλάδο λόγω εστίασης στη διαχείρι-
ση περιουσιακών στοιχείων. Ειδικότερα και για τις τέσσερις μετοχές των εγχώριων

χρηματοπιστωτικών ιδρυμάτων η σύσταση είναι buy, με τιμές-στόχους τα 8,80 ευρώ για
την Εθνική Τράπεζα, τα 2,55 ευρώ για την Alpha Bank, τα 2,60 ευρώ για τη Eurobank και τα
5,20 ευρώ για την Τράπεζα Πειραιώς. Σύμφωνα με την επενδυτική εταιρεία, οι ελληνικές
τράπεζες επικεντρώνονται στη βελτίωση των εσόδων τους από τη διαχείριση περιουσια-
κών στοιχείων προκειμένου να υποστηρίξουν την αύξηση των προμηθειών τα επόμενα
χρόνια. Έτσι, συγκρίνοντας τα μερίδια αγοράς και τις καθαρές ροές των εταιρειών διαχεί-
ρισης περιουσιακών στοιχείων τους, αξιολογεί το τοπίο και την πρόοδο που σημειώνεται.

DBRS: Πρωτιά για τις ελληνικές
τράπεζες στη μείωση κόκκινων δανείων

Α
ντοχές επέδειξε ο δείκτης μη εξυπηρετούμενων δανείων (NPL) των ευρωπαϊκών

τραπεζών το 2023, αν και οι μετρήσεις σε ορισμένες χώρες άρχισαν να παρουσιά-

ζουν κάποια επιδείνωση και συγκεκριμένα στη Γερμανία, επισημαίνει σε σχόλιό

της η Morningstar DBRS, κάνοντας ειδική μνεία στις καλές επιδόσεις της Ελλάδας. Ειδι-

κότερα, οι τράπεζες στην Ελλάδα παρουσίασαν τη μεγαλύτερη βελτίωση των δεικτών μη

εξυπηρετούμενων δανείων στη χρήση 2023, σε συνέχεια της τάσης μείωσης που παρατη-

ρήθηκε τα δύο τελευταία έτη. 
Ο δείκτης μη εξυπηρετούμενων δανείων για τις ελληνικές τράπεζες μειώθηκε κατά 233

μονάδες βάσης (μβ) σε σχέση με το κατά μέσο όρο σε 5,7% στο τέλος του 2023, σημαντική
βελτίωση από 8% στο τέλος του 2022.

Overweight η Morgan Stanley
για τις συστημικές τράπεζες

Τ
ις συστάσεις overweight για τις συστημικές τράπεζες διατήρησε η Morgan Stanley.
Οι τιμές-στόχοι διαμορφώνονται για την Τράπεζα Πειραιώς στα 5,08 ευρώ με περι-
θώριο ανόδου 30%, για την Εθνική Τράπεζα στα 8,20 ευρώ με περιθώριο ανόδου 11%,

για την Alpha Bank στα 2,08 ευρώ με ανοδικό περιθώριο 26% και για τη Eurobank στα 2,33
ευρώ, με περιθώριο 25%.

Όπως επισημαίνει ο αμερικανικός οίκος, στα τρέχοντα επίπεδα οι ελληνικές τράπεζες
είναι διαπραγματεύσιμες στις 5,5 φορές περίπου κατά μέσο όρο βάσει του δείκτη P/E,
έναντι 7,2 φορές περίπου για τις τράπεζες της Ευρωπαϊκής Ένωσης.
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T η δυνατότητα να αποκτήσουν σε 112 ή 24 άτοκες δόσεις
φωτοβολταϊκό σύστημα στο σπίτι δίνει η ΔΕΗ στους
καταναλωτές, διευκολύνοντας τα νοικοκυριά να

υιοθετήσουν βιώσιμες και ενεργειακά αποδοτικές λύσεις.
Συγκεκριμένα, με τις ολοκληρωμένες λύσεις οικιακών
φωτοβολταϊκών ΔΕΗ myEnergy SolarNet+ & ΔΕΗ myEnergy
SolarNet Save, η ΔΕΗ προσφέρει σε συνεργασία με την
Εθνική Τράπεζα 12 ή 24 άτοκες δόσεις για την απόκτηση
φωτοβολταϊκού συστήματος στο σπίτι. 

Η ΔΕΗ αναλαμβάνει τη διαδικασία 
από την αρχική μελέτη έως τη σύνδεση
Η ΔΕΗ αναλαμβάνει από την αρχή μέχρι το τέλος 
τη μελέτη, προμήθεια και εγκατάσταση του καταλληλότερου
εξοπλισμού, ανάλογα με τις ανάγκες του κάθε σπιτιού, καθώς
και συμβουλευτικές υπηρεσίες και συνεχή υποστήριξη
από εξειδικευμένο προσωπικό. Επιπλέον, αναλαμβάνει 
και τη δημιουργία του σχετικού φακέλου για τη σύνδεση
του φωτοβολταϊκού συστήματος στο δίκτυο, καθιστώντας 
τη διαδικασία εύκολη και γρήγορη. Στο myEnergySolar
χρησιμοποιείται μόνο επώνυμος εξοπλισμός κορυφαίας
ποιότητας με όλες τις απαραίτητες πιστοποιήσεις απόδοσης
και ασφάλειας.

Η ΔΕΗ δημιούργησε μια ειδική εφαρμογή στην οποία 
οι πελάτες μπορούν, απαντώντας σε απλές ερωτήσεις για το
σπίτι και τις ανάγκες τους, να λάβουν άμεσα εξατομικευμένες
προτάσεις οι οποίες περιλαμβάνουν και το οικονομικό και
ενεργειακό όφελος που θα έχουν, καθώς και τη νέα
δυνατότητα άτοκων δόσεων. Αναλυτικές πληροφορίες 
στο myEnergySolar.

Πλήρης γκάμα ολοκληρωμένων λύσεων
φωτοβολταϊκών συστημάτων 
Χάρη στις ολοκληρωμένες λύσεις της ΔΕΗ, που
σχεδιάστηκαν με επίκεντρο τον πελάτη και είναι πλήρως
προσαρμόσιμες στις ξεχωριστές ανάγκες κάθε σπιτιού, 
οι καταναλωτές μπορούν να παράγουν στη στέγη τους
τη δική τους ηλιακή ενέργεια και να την καταναλώνουν
οι ίδιοι τη στιγμή που παράγεται με το φωτοβολταϊκό
σύστημα ΔΕΗ MyEnergySolarNet+. 

Εναλλακτικά, επιλέγοντας τη λύση ΔΕΗ my Energy Solar
NetSave, που περιλαμβάνει και σύστημα αποθήκευσης
με μπαταρία, οι πελάτες μπορούν να καταναλώνουν την
παραγόμενη ενέργεια ακόμη και σε ώρες που δεν είναι
εφικτή η άμεση χρήση του φωτοβολταϊκού συστήματος,
όπως νυχτερινές ώρες, μη κατάλληλες καιρικές συνθήκες
(συννεφιά, κ.ά.).  

Οι λύσεις που περιλαμβάνουν και σύστημα αποθήκευσης
μπορούν να ενταχθούν και στο νέο πρόγραμμα του
υπουργείου Περιβάλλοντος και Ενέργειας, «Φωτοβολταϊκά
στη Στέγη», ανάλογα με τις προϋποθέσεις.

Τα φωτοβολταϊκά στο σπίτι απαιτούν ελάχιστη συντήρηση
και η απόσβεση του κόστους τους γίνεται 
σε λογικό χρονικό διάστημα χωρίς ρίσκο. Επιπλέον, 
τα οικιακά φωτοβολταϊκά αναβαθμίζουν την αξία
του ακινήτου, καθώς το κατατάσσουν σε ανώτερη ενεργειακή
κλάση και μπορούν να εξασφαλίσουν απρόσκοπτη παροχή
ενέργειας ακόμη και σε έκτακτες περιπτώσεις.

Η ΔΕΗ σύμμαχος των νοικοκυριών 
στο «πράσινο» ταξίδι προς ένα βιώσιμο μέλλον

Ο Όμιλος ΔΕΗ βρίσκεται σε μια συνεχή πορεία «πράσινου»
μετασχηματισμού, με την ανάπτυξη των ΑΠΕ και τη σταδιακή
απολιγνιτοποίηση να είναι στο επίκεντρο του σχεδιασμού για
ένα βιώσιμο μέλλον. 

Με δεδομένη την πάγια στρατηγική της να στέκεται δίπλα
στους καταναλωτές ως ένας εξειδικευμένος ενεργειακός
σύμβουλος και ολοκληρωμένος πάροχος σύγχρονων λύσεων
εξοικονόμησης ενέργειας, η ΔΕΗ προσφέρει στους
καταναλωτές νέα «πράσινα» προϊόντα, υπηρεσίες και
εργαλεία, για να ξεκλειδώσουν όλες τις δυνατότητές τους ως

prosumers, στην ψηφιακή εποχή του νέου εξηλεκτρισμού.

Μεταξύ των ενεργειακών λύσεων της ΔΕΗ είναι και τα
φωτοβολταϊκά συστήματα, που έχουν αναδειχθεί ως
κομβικές τεχνολογίες για την εξοικονόμηση ενέργειας και τη
βελτίωση του οικολογικού αποτυπώματος. 

Η νέα δυνατότητα που δίνει η ΔΕΗ για απόκτηση
φωτοβολταϊκού μέσω άτοκων δόσεων συμβάλλει στην
επιτάχυνση της «πράσινης» μετάβασης της χώρας,
στηρίζοντας έμπρακτα τα νοικοκυριά να υιοθετήσουν
βιώσιμες και ενεργειακά αποδοτικές λύσεις, μειώνοντας έτσι
τόσο το κόστος προμήθειας ηλεκτρικής ενέργειας όσο και το
περιβαλλοντικό τους αποτύπωμα.

Φωτοβολταϊκά συστήματα 
σε 12 ή 24 άτοκες δόσεις από τη ΔΕΗ 
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Τ
ους τέσσερις πυλώνες του κυβερνητικού
σχεδίου για τον ψηφιακό μετασχηματισμό
της χώρας, που περιλαμβάνουν τον
ψηφιακό εκσυγχρονισμό του κράτους, τη

στήριξη των επιχειρήσεων για εφαρμογή
αντίστοιχων προγραμμάτων, την ενθάρρυνση της
καινοτομίας και των συγχωνεύσεων και την
κατάρτιση του ανθρώπινου δυναμικού, παρουσίασε
στις αρχές Απριλίου ο υπουργός Εθνικής
Οικονομίας και Οικονομικών Κωστής Χατζηδάκης.

Μιλώντας στη Θεσσαλονίκη σε εκδήλωση με θέμα «Na-
vigating Business in the Digital Era», που διοργάνωσε η
Grant Thornton υπό την αιγίδα του Συνδέσμου Βιομηχα-
νιών Ελλάδος, ο κ. Χατζηδάκης τόνισε ότι τα τελευταία 4,5
χρόνια έγιναν περισσότερες προσπάθειες από ποτέ για τον
ψηφιακό εκσυγχρονισμό, φέρνοντας τη χώρα μας συχνά σε
καλύτερη θέση από άλλες πιο προηγμένες χώρες. Ειδικό-
τερα, οι δράσεις της κυβέρνησης περιλαμβάνουν τα εξής:

ΠΠρώτον, η αναβάθμιση των ψηφιακών υποδομών της
χώρας με επενδύσεις στα τηλεπικοινωνιακά δίκτυα (δίκτυα
5G, οπτικές ίνες), οι ψηφιακές δράσεις καταπολέμησης της
γραφειοκρατίας του υπουργείου Ψηφιακής Διακυβέρνη-
σης (ο gov.gr και ο ψηφιακός βοηθός mAIGov.gr), που
εξοικονομούν χρόνο, ταλαιπωρία και χρήμα σε πολίτες και
επιχειρήσεις και οι αντίστοιχες δράσεις του υπουργείου
Οικονομικών και της ΑΑΔΕ. Όπως η καθολική εφαρμογή
του myDATA, η επέκταση των ηλεκτρονικών τιμολογίων
(από το 2025 όλα τα τιμολόγια θα είναι ηλεκτρονικά), το
myAADEapp, το chatbot της ΑΑΔΕ, η ρύθμιση που περι-
λαμβάνεται στο σχέδιο νόμου για την αναμόρφωση του Κώ-
δικα Φορολογικής Διαδικασίας, σύμφωνα με την οποία η
επικοινωνία της ΑΑΔΕ με τους φορολογούμενους θα γίνε-
ται πλέον μόνο ψηφιακά και η διασύνδεση των POS με τις
ταμειακές μηχανές. «Μέχρι πρόσφατα διάφοροι έλεγαν ότι
δεν θα γίνει τίποτα. Η πραγματικότητα είναι πως η συντρι-
πτική πλειονότητα των επιχειρήσεων έχει διασυνδεθεί ή θα
διασυνδεθεί μέχρι το τέλος Απριλίου
με ραντεβού. Στο τέλος Απριλίου αυτή
η μεταρρύθμιση κλείνει», ανέφερε ο
υπουργός.

Δεύτερον, η αξιοποίηση των ευρω-
παϊκών επενδυτικών πόρων για την
ψηφιακή αναβάθμιση των ίδιων των
επιχειρήσεων, με δράσεις που, όπως
ανέφερε ο κ. Χατζηδάκης (απαντών-
τας σε όσους ισχυρίζονται ότι «τα κον-
δύλια πάνε σε λίγους»), απευθύνονται
κυρίως ή αποκλειστικά σε μικρομεσαίες επιχειρήσεις. Υπο-
γράμμισε δε ότι τα διαθέσιμα κονδύλια είναι περισσότερα
από ποτέ. Σύμφωνα με τα στοιχεία που παρέθεσε:

• Στο Ταμείο Ανάκαμψης ο ψηφιακός μετασχηματισμός
του δημόσιου και ιδιωτικού τομέα είναι ο δεύτερος σημαν-
τικότερος πυλώνας μετά τις «πράσινες» επενδύσεις, με 69
έργα προϋπολογισμού 2,4 δισ. ευρώ. Οι χρηματοδοτικές

δράσεις του Ταμείου αναμένεται να ωφελήσουν 100.000 μι-
κρομεσαίες επιχειρήσεις. Ο υπουργός σημείωσε ωστόσο
έλλειψη ενδιαφέροντος από μεγάλες επιχειρήσεις για το
δανειακό σκέλος των προγραμμάτων ψηφιακού μετασχη-
ματισμού.

•Στο ΕΣΠΑ 2021-2027, που απευθύνεται αποκλειστικά σε
ΜμΕ, ο αρχικός προϋπολογισμός προσεγγίζει το 1 δισ.
«Μόνο για τα τρέχοντα προγράμματα για ψηφιακό μετα-
σχηματισμό έχουν υποβληθεί αιτήσεις από πάνω από 2.800
μικρομεσαίες επιχειρήσεις που αντιστοιχούν σε προϋπο-
λογισμό ύψους 120 εκατ. ευρώ! Και από αυτά έχουν ήδη εγ-

κριθεί πάνω από 1.700 αιτήσεις συ-
νολικού προϋπολογισμού σχεδόν
55 εκατ. ευρώ», ανέφερε ο υπουρ-
γός. «Είναι χρήματα τα οποία, με-
ταξύ άλλων, θα βοηθήσουν τις μι-
κρομεσαίες επιχειρήσεις στον ψη-
φιακό τους εκσυγχρονισμό».

Τρίτον, οι δράσεις για την ενί-
σχυση της καινοτομίας των επιχει-
ρήσεων, στις οποίες περιλαμβά-
νονται και οι startups, που ανα-

πτύσσονται τα τελευταία χρόνια. Οι δράσεις περιλαμβάνουν
και την ενίσχυση των φορολογικών κινήτρων για δαπάνες
Έρευνας και Ανάπτυξης με νομοσχέδιο που θα κατατεθεί
εντός του 2024, αφού προηγηθεί διάλογος με τους φορείς
που θα αφορά και τα κίνητρα για συγχωνεύσεις επιχειρή-
σεων. «Είναι ζήτημα προτεραιότητας στο πλαίσιο της ανα-
ζήτησης του νέου παραγωγικού μοντέλου», ανέφερε ο κ.
Χατζηδάκης.

Τέταρτον, η αναβάθμιση του εργατικού δυναμικού ώστε
να ανταποκρίνεται στις απαιτήσεις της νέας ψηφιακής επο-
χής, που περιλαμβάνει δύο άξονες: αφενός, η κατάρτιση με
προγράμματα που υλοποιούνται σε συνεργασία με κολοσ-
σούς όπως η Amazon, η Google, η Cisco και η Microsoft, με
στόχο η κατάρτιση να είναι ουσιαστικό εφόδιο για τον εργα-
ζόμενο αλλά και με πιστοποίηση των προγραμμάτων. Αφε-
τέρου, η προσπάθεια να επανέλθει στη χώρα μέρος του ερ-
γατικού δυναμικού που έφυγε στο εξωτερικό κατά τη διάρ-
κεια της οικονομικής κρίσης, «διότι πολύ μεγάλο ποσοστό
αυτών των ανθρώπων που επιστρέφουν στην Ελλάδα είναι
άνθρωποι με υψηλές δεξιότητες». Ήδη, όπως ανέφερε ο
υπουργός, σύμφωνα με τη Eurostat, από τους περίπου
600.000 Έλληνες που έφυγαν στο εξωτερικό την περίοδο
2010-2021 οι 350.000 περίπου έχουν επιστρέψει.

Ο κ. Χατζηδάκης σημείωσε εξάλλου ότι η συνολική προ-
σπάθεια της κυβέρνησης βασίζεται σε δύο πυλώνες:

Πρώτον, στη δημοσιονομική σταθερότητα ανεξάρτητα
από τους κανόνες της ΕΕ. «Δεν ξοδέψαμε, δεν ξοδεύουμε
και δεν θα ξοδέψουμε παραπάνω από αυτά που έχουμε,
γιατί έχουμε την κληρονομιά του υψηλού χρέους και κρινό-
μαστε από την αγορά, τους επενδυτές και τους οίκους αξιο-
λόγησης», ανέφερε.

Δεύτερον, στη φιλοεπενδυτική και φιλοεπιχειρηματική
πολιτική. «Έχουν γίνει πολλά βήματα», είπε, «ιδίως στις
επενδύσεις και τις εξαγωγές, αλλά πρέπει να γίνουν και άλ-
λα στην κατεύθυνση της αλλαγής του παραγωγικού μοντέ-
λου, το οποίο πρέπει να στηρίζεται στην παραγωγικότητα,
στην ανταγωνιστικότητα και στην εξωστρέφεια».

Τους τέσσερις πυλώνες 
του κυβερνητικού σχεδίου

παρουσίασε στις αρχές Απριλίου 
ο υπουργός Εθνικής Οικονομίας

και Οικονομικών 
Κωστής Χατζηδάκης

Ευκαιρίες και κονδύλια για τον ψηφιακό
εκσυγχρονισμό των επιχειρήσεων





Μ
ε τζίρο 447,4 δισ. ευρώ το 2023 και παρά
τη μείωσή του σε σχέση με το 2022 κατά
13 δισ. ευρώ, οι ελληνικές επιχειρήσεις
και οι θυγατρικές ξένων εταιρειών στη

χώρα μας έβαλαν πέρυσι το δικό τους... λιθαράκι στο
success story της χώρας μας. 

Τράπεζες, ενεργειακές και βιομηχανικές εταιρείες, τηλε-
πικοινωνίες, κατασκευές, τουρισμός, logistics και λιανικό
εμπόριο έβαλαν τη δική τους σφραγίδα στις πολύ ικανοποι-
ητικές επιδόσεις της περσινής χρονιάς, οι οποίες επηρεά-
στηκαν κατά το γ’ τρίμηνο του έτους λόγω και των γεωπολιτι-
κών εξελίξεων, με αιχμή το ξέσπασμα της πολεμικής σύγ-
κρουσης στο έδαφος του Ισραήλ. Το ιστορικό υψηλό των 461
δισ. ευρώ του 2022 εν πολλοίς οφειλόταν στους υψηλούς
τζίρους των εταιρειών ενέργειας, με βάση την υψηλή τιμή
του ρεύματος και του φυσικού αερίου.

Οι μεγάλοι πρωταγωνιστές
Οι μεγάλοι πρωταγωνιστές της ελληνικής οικονομίας, με

βάση τα μεγέθη τους αλλά και τα βραβεία που έλαβαν σε
διάφορους διαγωνισμούς ήταν οι εξής: ΔΕΗ, Helleniq Ener-
gy, Motor Oil, OTE Mytilineos, ΔΕΠΑ, Σκλαβενίτης, ΓΕΚ ΤΕΡ-
ΝΑ, Elinoil Helleniq, Elvalhalcor, Elpedison, Eurobank, ΑΒ
Βασιλόπουλος, ΟΠΑΠ, Alpha Bank, Τράπεζα Πειραιώς, Πα-
παστράτος, Εθνική Τράπεζα, METRO Cash & Carry, Aegean
Airlines, Καπνοβιομηχανία Καρέλια, Aegean Oil, Jet Oil, Bo-
ehringer Ingelheim Hellas, ΕΛΛΑΚΤΩΡ, Quest Group, Re-
voil, Jumbo, Μασούτης, Ελληνικά Καλώδια, NN Hellas,

ΔΕΔΔΗΕ, Venetico, Zeniθ, Autohellas (Hertz), Dixons Sou-
th, Εθνική Ασφαλιστική, Sidenor, ETEKA, Eurolife FFH, Se-
kavin, Sovel, Coca - Cola 3E, NOVA, Attica, Μύλοι Σόγιας,
ΠΕΝΤΕ ΑΕ - Σούπερ Μάρκετ Γαλαξίας, FOURLIS, ΑΝΕΔΗΚ
Κρητικός, Ελληνικά Γαλακτοκομεία, Νιτσιάκος, Pfizer Ελ-
λάς, Public, Generali - AXA, Διεθνής Αερολιμένας Αθηνών,
Σόγια Ελλάς, Σωληνουργεία Κορίνθου, Όμιλος Σαράντη,
Plaisio Computers, Σφακιανάκης, Interamerican, Sunlight
Group, Πλαστικά Κρήτης, Teleperformance Greece, Avax,
Alumil, Πλαστικά Θράκης, Intralot, Βιανέξ, Nestle Ελλάς,
MARKET IN, Aiglon, Kosmocar,
Samsung Electronics, ΕΥΔΑΠ,
FrieslandCampina Hellas, ΠΡΟΣΥ-
ΦΑΠΕ, Χαλυβουργία Ελλάδος,
Toyota Ελλάς, Καταστήματα Αφορο-
λόγητων Ειδών, Δημητριακή ΑΕ,
Κέντρο κινητής τηλεφωνίας, ΤΙΤΑΝ,
Μούχαλης, Ηρακλής, ΑΔΜΗΕ,
Σταθμός Εμπορευματοκιβωτίων
Πειραιά, Προμηθέας Gas, Αθηναϊκή
Ζυθοποίια, ΣΕΝΦΛΟΥΓΚΑ, Ελληνι-
κό - Ανάπτυξη αξιοποίησης και διαχείρισης ακινήτων, Proc-
ter & Gamble Hellas, Πέττας Ν. Παύλος, Pharmathen, GEN-
I Athens, ΣΙΔΜΑ, VIPA Ελλάς, ΚΑΥΚΑΣ, Καραγιώργου Ν.
Αφοί, KALLAS INC.

Η επιβράβευση
Κάθε χρόνο με τον θεσμό «Πρωταγωνιστές της Χρονιάς»

επιβραβεύονται οι επιχειρήσεις εκείνες που πρωταγωνι-

στούν ανοίγοντας δρόμους και στηρίζοντας εμπράκτως την
ελληνική οικονομία. Οι ισχυροί της ελληνικής οικονομίας
και τα βραβεία που απονέμονται προκύπτουν από τα επίση-
μα στοιχεία δημοσιευμένων ισολογισμών και τη γενική ει-
κόνα και εκτίμηση της αγοράς για την πορεία των επιχειρή-
σεων στη χώρα μας. Οι άριστοι της πραγματικής οικονομίας
αναδεικνύονται στην επίσημη τελετή απονομής, η οποία
στηρίζεται από σημαντικές επιχειρήσεις διαφόρων κλάδων
και αποτυπώνεται σε αναμνηστική πολυτελή έκδοση με τον
ίδιο τίτλο.

Ειδικότερα, η «Επιχείρηση της Χρο-
νιάς» αναδεικνύεται με έναν κατάλο-
γο των είκοσι επικρατέστερων μεταξύ
των σημαντικότερων επιχειρήσεων,
βάσει των οικονομικών τους στοιχεί-
ων, ο οποίος καταρτίζεται από την Ει-
δική Επιτροπή Βραβεύσεων της διορ-
γάνωσης. 

Στη συνέχεια, η «Επιχείρηση της
Χρονιάς» αναδεικνύεται από το απο-
τέλεσμα ψηφοφορίας στην οποία

συμμετέχουν περισσότερα από 7.500 υψηλόβαθμα στελέχη
επιχειρήσεων. Επιπλέον, βραβεύονται οι κορυφαίες επιχει-
ρήσεις βασικών κλάδων της ελληνικής οικονομίας, συνυπο-
λογίζοντας τον κύκλο εργασιών, τα κέρδη προ φόρων και τα
ταμειακά τους διαθέσιμα. 

Τέλος, κάθε χρόνο ξεχωρίζουν οι επιχειρήσεις με βάση
την ιστορία τους, τους ρυθμούς ανάπτυξης και αύξησης των
επενδύσεων και την επιχειρηματική εξωστρέφεια.

Οι κορυφαίες εταιρείες 
του ελληνικού success story

Οι κορυφαίες εταιρείες 
του ελληνικού success story

Τράπεζες, ενεργειακές 
και βιομηχανικές εταιρείες, 

τηλεπικοινωνίες, κατασκευές, 
τουρισμός, logistics και λιανικό

εμπόριο οι πρωταγωνιστές 
της ανάπτυξης
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Τ
ις τελευταίες δεκαετίες ο τεχνικός και
κατασκευαστικός κλάδος πρωταγωνιστεί
στον εκσυγχρονισμό και την αναβάθμιση
του συνόλου των υποδομών και

μεταφορών της χώρας. Η συμβολή των έργων
υποδομής στην οικονομία και την κοινωνία
δημιουργεί ένα πάγιο εθνικό κεφάλαιο, δίνει
πολλαπλάσια απόδοση στην οικονομική ανάπτυξη
και προσφέρει καλύτερη ποιότητα ζωής σε όλους
τους πολίτες.

Τα σημαντικότερα έργα υποδομών που βρίσκονται σε εξέ-
λιξη, αλλά και αυτά που πραγματοποιήθηκαν στην Ελλάδα
τις τελευταίες δεκαετίες, με τη συνεισφορά των υποδομών
στη δημιουργία του εθνικού εισοδήματος, εκτιμώνται στα
180 δισ. ευρώ, σωρευτικά, από το 2000.

Από το 2019 έχουν προγραμματιστεί έργα που ξεπερνούν
τα 15 δισ. ευρώ, με πολλά από αυτά να έχουν ήδη παραδοθεί,
ενώ ακόμη πολλά, μικρά και μεγάλα, βρίσκονται σε διαφο-
ρετικά στάδια υλοποίησης, αξιοποιώντας εθνικούς και ευ-
ρωπαϊκούς πόρους, με τη συμβολή και του ιδιωτικού τομέα,
μέσω των παραχωρήσεων και των Συμβάσεων Δημόσιου και
Ιδιωτικού Τομέα (ΣΔΙΤ).

Τα έργα υλοποιούνται σε ένα περιβάλλον μεγάλων, νέων
κυρίως εξωγενών προκλήσεων, όπως είναι αυτό του επί
μακρόν υψηλού πληθωρισμού και των επιτοκίων, η έλλει-
ψη ανθρώπινου κεφαλαίου για την κατασκευή υποδομών
και οι δυσμενείς επιπτώσεις της κλιματικής κρίσης, που
καθιστά αδήριτη ανάγκη την πράσινη μετάβαση στις μετα-

φορές και την ενίσχυση της ανθεκτικότητας στις υποδο-
μές. 

Οδικές, αεροπορικές και σιδηροδρομικές υποδομές
Οι άξονες πολιτικής που εφαρμόζει το υπουργείο Υποδομών

και Μεταφορών με σκοπό τη δημιουργία ενός κορμού υποδο-
μών, επάνω στον οποίο αναπτύσσεται και λειτουργεί ο κλάδος
των εμπορευματικών μεταφορών, επικεντρώνονται στις οδι-
κές, αεροπορικές και σιδηροδρομικές υποδομές, καθώς και
στην ενίσχυση των υποδομών της εφοδιαστικής αλυσίδας.

Στα τέλη Ιανουαρίου παραδόθηκε ο οδικός άξονας Άκτιο -
Αμβρακία, ο αυτοκινητόδρομος Πάτρα - Πύργος προχωρά
με πολύ ικανοποιητικό ρυθμό και η ολοκλήρωση του έργου
αναμένεται έως το καλοκαίρι του 2025, σχετικά με τον Ε65,
που συνδέει τη Μακεδονία με τη Νότια
Ελλάδα, θα παραδοθεί το τμήμα από τη
Λαμία μέχρι την Καλαμπάκα το προσε-
χές διάστημα, ενώ υποβλήθηκαν οικο-
νομικές προσφορές για τον δρόμο
Γιάννενα - Κακαβιά. Αναφορικά με τις
αεροπορικές υποδομές, σε εξέλιξη
βρίσκονται η κατασκευή του νέου αε-
ροδρομίου στο Καστέλι Ηρακλείου και η αξιοποίηση των αε-
ροδρομίων εκτός Fraport. Σε ό,τι αφορά τα μεγάλα σιδηρο-
δρομικά έργα, στις στρατηγικές επιλογές συγκαταλέγονται η
μόνιμη αποκατάσταση του σιδηροδρομικού δικτύου, η σύν-
δεση του σιδηροδρόμου με λιμάνια και ΒΙΠΕ και με την Κεν-
τρική Ευρώπη.

Συγκεκριμένα, μέσα στην επόμενη διετία πρόκειται να

ολοκληρωθεί η μόνιμη αποκατάσταση του βασικού άξονα
και των κάθετων αξόνων Λάρισα - Βόλος και Παλαιοφάρσα-
λο - Καλαμπάκα, στην τρέχουσα προγραμματική περίοδο
έχουν περιληφθεί οι συνδέσεις με τα εμπορευματικά λιμά-
νια στη Βόρεια Ελλάδα (Θεσσαλονίκη, Καβάλα, Αλεξαν-
δρούπολη), η σύνδεση με το λιμάνι της Πάτρας και η επέκτα-
ση των προαστιακών συνδέσεων στην Αττική, ενώ έχει ανα-
ληφθεί ήδη πρωτοβουλία για τους νέους, ευρωπαϊκούς σι-
δηροδρομικούς εμπορευματικούς διαδρόμους, όπως είναι
ο «3Seas» και ο «Western Balkans - East Mediterranean».

Εφοδιαστική αλυσίδα
Παράλληλα, ενισχύονται οι υποδομές της εφοδιαστικής

αλυσίδας, η εθνική στρατηγική για την οποία επικεντρώνεται
στην αναβάθμιση των υποδομών,
με τη δημιουργία νέων εμπορευμα-
τικών κέντρων, όπως είναι το Θριά-
σιο Ι και ΙΙ, το μεγαλύτερο διαμετα-
κομιστικό κέντρο της Νοτιοανατο-
λικής Ευρώπης στη Φυλή και το
πρώην στρατόπεδο Γκόνου στη
Θεσσαλονίκη. Επικεντρώνεται στον

ψηφιακό μετασχηματισμό με πρωτοβουλίες όπως η συμμε-
τοχή του υπουργείου Υποδομών και Μεταφορών στο συγ-
χρηματοδοτούμενο έργο FENIX. Το «Ελληνικό Παρατηρητή-
ριο Μεταφορών και Logistics» συνδέει ψηφιακά την ελληνι-
κή με την ευρωπαϊκή αγορά παρέχοντας χρήσιμα ποιοτικά
και ποσοτικά δεδομένα για τη χάραξη στρατηγικής και τη λή-
ψη επιχειρηματικών αποφάσεων.

Τι περιλαμβάνει το σχέδιο για 
τις υποδομές - Εκτιμώνται 

στα 180 δισ. ευρώ, σωρευτικά, 
από το 2000

Τα μεγάλα έργα που αλλάζουν
την εικόνα της Ελλάδας
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H
ΒΑ Χαλκιδική αποτελεί 
μια περιοχή με πλούσια
μεταλλευτική ιστορία 25

αιώνων, η οποία έχει συντελέσει
στην ευρύτερη ανάπτυξη και
οικονομική ευημερία της περιοχής
μέχρι και τις μέρες μας.
Ατμομηχανή της τοπικής ανάπτυξης
αποτελούν τα Μεταλλεία
Κασσάνδρας, τα οποία λειτουργούν
και αναπτύσσονται από την
Ελληνικός Χρυσός εδώ και 20
χρόνια, στη βάση των αρχών της
υπεύθυνης μεταλλευτικής
δραστηριότητας.

Πρόκειται για μια δραστηριότητα
που προσδίδει σημαντικό συγκριτικό
πλεονέκτημα στην περιοχή με
σταθερή οικονομική ενίσχυση προς
την τοπική κοινωνικά που τη
φιλοξενεί. Συγκεκριμένα,
υποστηρίζει την περιοχή μέσω των
μεταλλευτικών τελών που αποδίδει
ετησίως στο Ελληνικό Δημόσιο και
τον οικείο Δήμο, τα οποία γγια το
2022 ανήλθαν στα 3,5 εκατ. ευρώ.
Παράλληλα, η εταιρεία υλοποιεί δράσεις και προγράμματα Εταιρικής Υπευθυνότητας,
που την τελευταία δεκαετία  ξεπερνούν συνολικά τα 26 εκατ. ευρώ.

Επιπλέον, η εταιρεία παρέχει πολλές και καλά αμειβόμενες άμεσες θέσεις εργασίας, αλλά
και έμμεσες μέσω των συνεργασιών με τοπικούς προμηθευτές και εργολάβους,
απασχολώντας σήμερα περισσότερους από 1.600 εργαζόμενους. Αξίζει να σημειωθεί ότι
η κατασκευαστική φάση του έργου των Σκουριών έχει ήδη δημιουργήσει 500 θέσεις
εργασίας, καλύπτοντας περίπου το 60% του συνολικού αριθμού που προβλέπεται για το
στάδιο αυτό, αριθμός που αναμένεται να αυξηθεί στο μέλλον.

Χτίζοντας ένα μέλλον ανάπτυξης και ευημερίας

Μέσω της επανέναρξης των κατασκευών στις Σκουριές, η Ελληνικός Χρυσός έχει θέσει
πλέον τις βάσεις για να προχωρήσει στην επόμενη μέρα της πλήρους ανάπτυξης των
Μεταλλείων Κασσάνδρας, ανοίγοντας έτσι τον δρόμο για να ολοκληρωθεί μια από τις
μεγαλύτερες επενδύσεις στη χώρα συνολικού ύψους 3 δισ. ευρώ.

Το υπό ανάπτυξη έργο των Σκουριών στη ΒΑ Χαλκιδική αφορά ένα παγκοσμίου κλάσης
πορφυριτικό κοίτασμα χρυσού-χαλκού, το οποίο θα κατασκευαστεί και θα λειτουργήσει
με τα υψηλότερα περιβαλλοντικά πρότυπα. Επίσης, θα επιτρέψει μελλοντικά τη λειτουργία
ενός υπερσύγχρονου μεταλλείου στη χώρα μας, η ανάπτυξη του οποίου αναμένεται να
δημιουργήσει συνολικά 3.000 νέες σταθερές και καλά αμειβόμενες θέσεις εργασίας στην
περιοχή με βασικό κριτήριο επιλογής την εντοπιότητα.

Επιπρόσθετα, υπολογίζονται φορολογικά έσοδα για το Ελληνικό Δημόσιο άνω των 2 δισ.
δολαρίων από φόρους και εισφορές, ενώ η αξία αγορών προς Έλληνες προμηθευτές
εκτιμάται πως θα ξεπεράσει τα 4 δισ. δολάρια.

Τέλος, η Ελληνικός Χρυσός έχει δεσμευτεί μέσω της Επενδυτικής Συμφωνίας της με το
Ελληνικό Δημόσιο για τη διάθεση 80 εκατ. δολαρίων σε βάθος 25ετίας για την υλοποίηση
εμβληματικών έργων κοινωνικής μέριμνας και τοπικής ανάπτυξης, τα οποία θα
αποτελέσουν παρακαταθήκη για τις μελλοντικές γενιές.

Ελληνικός Χρυσός: Ανάπτυξη,
αειφορία και κοινωνική ευημερία
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Σ
ύμφωνα με πρόσφατη μελέτη του
Ινστιτούτου του Συνδέσμου Ελληνικών
Τουριστικών Επιχειρήσεων (ΙΝΣΕΤΕ), οι
επενδύσεις των ξενοδοχείων άγγιξαν τα

€2,8 δισ., με την εγχώρια προστιθέμενη αξία να
εκτινάσσεται στο €1,7 δισ. μόλις την τελευταία διετία
(2022-2023). Συγκεκριμένα, το 2023
κατασκευάστηκαν 14.722 νέα δωμάτια, με το κόστος
τους να φτάνει τα €2.055 εκατ. Από αυτά, τα 5άστερα
αφορούσαν 511 δωμάτια και τα κατηγορίας 4
αστέρων αφορούσαν 466.

Ξενοδοχειακός κλάδος
Το σύνολο των επενδύσεων από τον ξενοδοχειακό κλάδο

για κατασκευή νέων και για ανακαίνιση, επισκευή και συν-
τήρηση των υφιστάμενων ξενοδοχειακών δωματίων τα έτη
2022 και 2023 εκτιμήθηκε σε περίπου €2.033 εκατ. και
€2.816 εκατ. αντίστοιχα, σημειώνοντας αύξηση της τάξεως
του 39%.

Από τα ποσά αυτά, ένα μέρος αφορά εισαγόμενα αγαθά
και υπηρεσίες και το υπόλοιπο υπηρεσίες και αγαθά εγχώ-
ριας προστιθέμενης αξίας. Λαμβάνοντας υπόψη την κατανο-
μή αυτή, υπολογίζεται ότι η επένδυση του ξενοδοχειακού
κλάδου τα έτη 2022 και 2023, καθαρή από εισαγωγές, ανέρ-
χεται σε περίπου €1.189 εκατ. και €1.710 εκατ. αντίστοιχα -
αύξηση 44%. Τα στοιχεία προκύπτουν από εκτιμήσεις του Ξε-
νοδοχειακού Επιμελητηρίου Ελλάδας (ΞΕΕ) και αφορούν
επενδύσεις που πραγματοποιήθηκαν από τον ξενοδοχειακό
κλάδο στην Ελλάδα τα δύο προηγούμενα χρόνια και συγκεν-
τρώθηκαν από τις νέες κατασκευές που ολοκληρώθηκαν,
από τον αριθμό των νέων δωματίων που κατασκευάστηκαν,
καθώς και από το μέσο εκτιμώμενο κόστος κατασκευής των
νέων δωματίων ανά κατηγορία αστεριού, βάσει των στοιχεί-
ων της αγοράς, ενώ για τις ανακαινίσεις λήφθηκε υπ’ όψιν ο
αριθμός των δωματίων ανά κατηγορία στη λήξη του προ-
ηγούμενου έτους, καθώς και το μέσο κόστος για την ανακαί-
νιση την επισκευή και τη συντήρηση των υφιστάμενων δω-
ματίων ανά κατηγορία αστεριού, σύμφωνα με μελέτη του Ιν-
στιτούτο Τουριστικών Ερευνών και
Προβλέψεων (ΙΤΕΠ), με τίτλο «Ετή-
σια Έρευνα για τον Ξενοδοχειακό
Κλάδο 2023».

Τα έσοδα των καταλυμάτων
Σύμφωνα με το Ίδρυμα Οικονο-

μικών και Βιομηχανικών Ερευνών
(ΙΟΒΕ), τα έσοδα των καταλυμάτων
που δεν περιλαμβάνουν μόνο ξενο-
δοχεία αλλά και ενοικιαζόμενα δω-
μάτια, βίλες κ.λπ. αντιπροσωπεύουν το 45,3% της τουριστι-
κής δραστηριότητας. Ελλείψει στοιχείων για τους άλλους

κλάδους, αλλά και λαμβάνοντας υπ’ όψιν ότι ο ξενοδοχει-
ακός κλάδος προσφέρει μόνο ένα μέρος των καταλυμάτων,

μπορεί κανείς αναλογικά να εκτιμήσει
το σύνολο της επένδυσης των άλλων
κλάδων σε €2.455 εκατ. για το 2022
και €3.401 εκατ. για το 2023. Αναγνω-
ρίζοντας ότι σε σχέση με τους άλλους
κλάδους που εξυπηρετούν τον τουρι-
σμό ο ξενοδοχειακός κλάδος είναι
συγκριτικά μεγαλύτερης εντάσεως κε-
φαλαίου και με συντηρητικές προβλέ-
ψεις απομειώνοντας το ποσό αυτό κα-
τά το 1/3, η συνολική δαπάνη των άλ-

λων κλάδων εκτιμάται σε €1.636 εκατ. για το 2022 και
€2.267 εκατ. το 2023 - αύξηση 39%.

Συγκρινόμενοι με τον ξενοδοχειακό κλάδο, οι άλλοι κλά-
δοι έχουν επίσης χαμηλότερη αναλογία εγχώριας δαπάνης
στις επενδύσεις λόγω του ότι επενδύουν περισσότερο σε
μηχανήματα και εξοπλισμό και λιγότερο σε κτήρια. Συντη-
ρητικά η επενδυτική δαπάνη σε εγχώρια προστιθέμενη αξία
εκτιμάται στο 1/3 της συνολικής επένδυσης. Συνεπώς η
επένδυση των άλλων κλάδων με όρους εγχώριας προστιθέ-
μενης αξίας ανέρχεται σε €545 εκατ. το 2022 και σε €756
εκατ. για το 2023 - αύξηση 39%.

Αύξηση ΑΕΠ
Σύμφωνα με την αρχική εκτίμηση της Ελληνικής Στατιστικής

Αρχής, το ΑΕΠ της χώρας σε τρέχουσες τιμές το 2023 διαμορ-
φώθηκε στα €220.303 εκατ., αυξημένο κατά 6,6% σε σύγκριση
με το 2022, που είχε διαμορφωθεί στα €206.620 εκατ.

Αύξηση 44% στις επενδύσεις
στον τουρισμό τη διετία

Το 2023 κατασκευάστηκαν
14.722 νέα δωμάτια, 

με το κόστος τους να φτάνει 
τα €2.055 εκατ - Από αυτά, 

τα 5άστερα αφορούσαν 511
δωμάτια και τα 4άστερα 466
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Ο
Πανελλήνιος Σύνδεσμος Εξαγωγέων (ΠΣΕ),
ο οποίος ιδρύθηκε το 1945 και
αντιπροσωπεύει τους φορείς της
εξαγωγικής δραστηριότητας στο σύνολό

τους, αναφέρει πως οι ελληνικές εξαγωγές αντέχουν
στους διεθνείς κραδασμούς.

«Με μια ενθαρρυντική εξέλιξη κόντρα στις αρρυθμίες που
παρουσιάζουν τους τελευταίους μήνες οι ελληνικές εξαγω-
γές ολοκλήρωσαν το 2023 οι εμπορευματικές συναλλαγές
της Ελλάδας. Ο λόγος για την εντυπωσιακή μείωση του ελ-
λείμματος στο εμπορικό ισοζύγιο, το οποίο συρρικνώθηκε
κατά 20% στο διάστημα Ιανουαρίου - Δεκεμβρίου της περσι-
νής χρονιάς. Στον αντίποδα, οι ελληνικές εξαγωγές συνέχι-
σαν να κινούνται πτωτικά στη σκιά της διεθνούς αβεβαιότη-
τας και των πολεμικών συγκρούσεων σε Γάζα και Ουκρανία,
κλείνοντας τη χρονιά με μείωση 8,7%. Παρ’ όλα αυτά, η κάμ-
ψη περιορίστηκε χάρη στη δυναμική που εξακολουθούν να
έχουν τα ελληνικά προϊόντα και οι υπηρεσίες στη διεθνή
αγορά», σημειώνει σε ανακοίνωσή του.

Σύμφωνα με τα πιο πρόσφατα στοιχεία της Ελληνικής Στα-
τιστικής Αρχής (ΕΛΣΤΑΤ), η συνολική αξία των εξαγωγών για
το 2023 ανήλθε στο ποσό των 50.920,0 εκατ. ευρώ, έναντι
55.762,2 εκατ. ευρώ κατά το 2022, παρουσιάζοντας μείωση
8,7%. Χωρίς τα πετρελαιοειδή οι εξαγωγές το ίδιο διάστημα
σημείωσαν μείωση 3% (35.174,2 εκατ. ευρώ από 36.245,5
εκατ. ευρώ το 2022), ενώ χωρίς τα πετρελαιοειδή και τα

πλοία η μείωση έφθασε το 3,2% (από 36.133,8 εκατ. ευρώ σε
34.966,3 εκατ. ευρώ).

Το μεγαλύτερο ποσοστό των εξαγωγών για το έτος 2023
καταλαμβάνουν τα καύσιμα (32,4%) και ακολουθούν τα τρό-
φιμα και ζώα ζωντανά (14,9%), τα βιομηχανικά είδη ταξινο-
μημένα κυρίως κατά πρώτη ύλη (14,4%) και τα χημικά (11,6%).

Σχετικά με τις εισαγωγές, η συνολική αξία των εισαγωγών
κατά το 2023 ανήλθε στο ποσό των 81.965,6 εκατ. ευρώ,
έναντι 94.552,7 εκατ. ευρώ κατά το ίδιο διάστημα του 2022,
παρουσιάζοντας μείωση 13,3%. Χωρίς τα πετρελαιοειδή η
μείωση το ίδιο διάστημα ανήλθε σε 4,1% (από 63.054,7 εκατ.
ευρώ σε 60.496,6 εκατ. ευρώ), ενώ χωρίς τα πετρελαιοειδή
και τα πλοία έφθασε το 3,9% (από 62.629,4 εκατ. ευρώ σε
60.173,0 εκατ. ευρώ).

Το μεγαλύτερο ποσοστό των εισαγωγών το 2023 καταλαμβά-
νουν τα καύσιμα (27,8% των εισαγωγών) και ακολουθούν τα μη-
χανήματα και υλικό μεταφορών (20,2%) και τα χημικά (14,2%).

Χώρες προορισμού
Οι εξαγωγές προς την Ευρωπαϊκή Ένωση ανήλθαν σε 57%

κατά το 2023, καταδεικνύοντας το ειδικό βάρος της στο ελ-
ληνικό εξωτερικό εμπόριο.

Στις κυριότερες χώρες εξαγωγών ως ποσοστό της συνο-
λικής αξίας εξαγωγών της Ελλάδας για το έτος 2023 συγ-
καταλέγονται η Ιταλία (11,6%), η Βουλγαρία (7,0%), η Γερμα-
νία (6,7%), η Κύπρος (6,5%), οι ΗΠΑ (4,2%) και η Ισπανία
(4,1%). 

Οι χώρες που παρουσιάζουν αύξηση άνω του 20% στην
αξία εξαγωγών το 2023 σε σχέση με το 2022 είναι η Αργεντι-
νή (+434,36%), το Καμερούν (+269,06%), η Μαλαισία
(+241,86%), η Μολδαβία (+195,13%), το Ιράκ (+160,56%), η
Ουκρανία (+142,38%), η Αλγερία (+49,73%), η Εσθονία
(+40,44%), η Αίγυπτος (+33,59%) και το Κόσοβο (+27,36%). Οι
παραπάνω χώρες επιλέχθηκαν μεταξύ των χωρών με αξία
εξαγωγών για το 2023 άνω των 50 εκατ. ευρώ.

Χώρες προέλευσης
Σημαντικός εταίρος της Ελλάδας και ως προς το εισαγωγι-

κό εμπόριο το 2023 είναι η Ευρωπαϊκή Ένωση με 50,5% των
εισαγωγών περίπου.

Στις κυριότερες χώρες εισαγωγών ως ποσοστό της συνο-
λικής αξίας εισαγωγών της Ελλάδας για το 2023 συγκαταλέ-
γονται η Γερμανία (10,6%), η Κίνα (8,4%), η Ιταλία (8,2%), το
Ιράκ (6,4%), η Ολλανδία (6,1%) και η Γαλλία (4,4%).

Συνολικό εξωτερικό εμπόριο
Το σύνολο των συναλλαγών (εισαγωγές + εξαγωγές) του

εξωτερικού εμπορίου αγαθών της Ελλάδας ανήλθε σε
132.885,6 εκατ. ευρώ το 2023. Οι εξαγωγές αγαθών είναι μι-
κρότερες απ’ ό,τι οι εισαγωγές, ωστόσο το εμπορικό έλλειμ-
μα αφενός μειώθηκε το 2023 κατά 20%, αφετέρου καλύπτε-
ται στο μεγαλύτερο τμήμα του κυρίως από τις εξαγωγές
υπηρεσιών, όπως η ναυτιλία, ο τουρισμός και οι χρηματοοι-
κονομικές υπηρεσίες.

ΑΑντέχουν στους διεθνείς
κραδασμούς οι εξαγωγές



Με ηλεκτρονικές δημοπρασίες και
ελάχιστο τίμημα θα γίνεται πλέον η
παραχώρηση αιγιαλών-παραλιών για
εμπορική εκμετάλλευση, σύμφωνα
με απόφαση του υπουργού Εθνικής
Οικονομίας και Οικονομικών Κωστή
Χατζηδάκη, στην οποία προσδιορί-
ζονται επίσης οι συντελεστές υπολο-
γισμού του ελάχιστου τιμήματος που
θα λαμβάνουν το Δημόσιο και οι δή-
μοι. Η πολιτική ηγεσία υποστηρίζει πως «η θέσπιση, για πρώτη φο-
ρά με τον νόμο 5092/2024, κατώτατου ανταλλάγματος σε συνδυα-
σμό με την καθιέρωση αποκλειστικά ηλεκτρονικών δημοπρα-
σιών», που θα διενεργούνται από το υπουργείο Οικονομικών,

«αποτελούν δικλίδες για τη διασφά-
λιση της διαφάνειας στις παραχωρή-
σεις αιγιαλού και παραλίας».

Το ελάχιστο μίσθωμα, όπως καθιε-
ρώθηκε με τον νόμο 5092/2024, θα
προκύπτει από τον εξής μαθηματικό
τύπο: Αντικειμενική αξία όμορου ακι-
νήτου x Συντελεστή Βαρύτητας Αιγια-
λού x Συντελεστή Βαρύτητας Δραστη-
ριότητας x έτη παραχώρησης x 3%. Ο

συντελεστής βαρύτητας αιγιαλού εξαρτάται από την περιοχή και το
νησί όπου βρίσκεται η παραλία, ενώ ο συντελεστής δραστηριότη-
τας συνδέεται με το είδος της δραστηριότητας που θα ασκεί ο πα-
ραχωρησιούχος.
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Πρόταση της ΚΕΔΕ 
για καθιέρωση
κυκλοφοριακής αγωγής
στα σχολεία

Πρόταση για την καθιέρωση προγράμμα-
τος κυκλοφοριακής αγωγής στα σχολεία
πρωτοβάθμιας εκπαίδευσης, ώστε τα
παιδιά να εξελιχθούν σε ευσυνείδητους
οδηγούς και να συμβάλουν αποφασιστι-
κά στη μείωση των τροχαίων ατυχημά-
των, θα καταθέσει η ΚΕΔΕ στο υπουργείο
Παιδείας. Το θέμα συζητήθηκε στην
προχθεσινή συνεδρίαση του Διοικητι-
κού Συμβουλίου της ΚΕΔΕ, το οποίο ομό-
φωνα αποφάσισε το αμέσως επόμενο
διάστημα να υποβάλει την πρόταση στην
ηγεσία του υπουργείου Παιδείας.
Ο Λάζαρος Κυρίζογλου, πρόεδρος της
ΚΕΔΕ, τόνισε ότι μέχρι τώρα τα μαθήμα-
τα κυκλοφοριακής αγωγής γίνονται μό-
νο από την Τροχαία σε συνεργασία κά-
ποιες φορές με φορείς της Τοπικής Αυ-
τοδιοίκησης, χωρίς όμως μεγάλη επιτυ-
χία, διότι έχουν περιορισμένο εύρος και
είναι προαιρετικά. «Προτείνουμε, λοι-
πόν, την καθιέρωση προγράμματος κυ-
κλοφοριακής αγωγής στα σχολεία πρω-
τοβάθμιας εκπαίδευσης, κάτι που θα
συμβάλει στην αλλαγή νοοτροπίας των
παιδιών και να εξελιχθούν σε ευσυνεί-
δητους οδηγούς, συμβάλλοντας αποφα-
σιστικά στη μείωση των τροχαίων ατυ-
χημάτων», επισήμανε ο κ. Κυρίζογλου,
εισηγούμενος το θέμα.

Ε
νόψει της έναρξης της αντι-
πυρικής περιόδου 2024, συ-
νεδρίασε την Τετάρτη το Πε-

ριφερειακό Επιχειρησιακό Συντο-
νιστικό Όργανο Πολιτικής Προστα-
σίας (ΠΕΣΟΠΠ) της Περιφερειακής
Ενότητας Βορείου Τομέα Αθηνών.
Η αντιπεριφερειάρχης Βορείου Το-
μέα Λουκία Κεφαλογιάννη προ-
έδρευσε του ΠΕΣΟΠΠ και αφού
έκανε έναν σύντομο απολογισμό
της χειμερινής περιόδου, παρέθεσε
τα βασικά θέματα της ημερήσιας
διάταξης για τον σχεδιασμό και τις
δράσεις Πολιτικής Προστασίας για
την πρόληψη και την αντιμετώπιση κινδύνων από την εκδήλωση
δασικών πυρκαγιών κατά την αντιπυρική περίοδο 2024.

«Η συντονισμένη συνεργασία όλων των εμπλεκόμενων φορέ-
ων, η πρόληψη και ο αποτελεσματικός σχεδιασμός αποτελούν το
τρίπτυχο για την αντιμετώπιση των κινδύνων και την καλύτερη

θωράκιση της Αττικής μας. Προτε-
ραιότητά μας, η διασφάλιση της
ζωής και της περιουσίας των πολι-
τών, αλλά και της προστασίας του
φυσικού περιβάλλοντος», ανέφε-
ρε η Λουκία Κεφαλογιάννη.

Στο ΠΕΣΟΠΠ παρευρέθηκαν οι
δήμαρχοι Κηφισιάς, Αγίας Παρα-
σκευής, ο αρμόδιος αντιδήμαρχος
Αμαρουσίου, ο εντεταλμένος σύμ-
βουλος Πολιτικής Προστασίας
Πεντέλης και υπηρεσιακά στελέχη
της Πολιτικής Προστασίας όλων
των δήμων του Βορείου Τομέα,
καθώς επίσης ανώτατα στελέχη

από την Πυροσβεστική Υπηρεσία, την ΕΛΑΣ, την Τροχαία, εκπρό-
σωποι από την Αποκεντρωμένη Διεύθυνση Αττικής, το Δασαρχείο
Πεντέλης, τη Διεύθυνση Δασών Ανατολικής Αττικής, του Συνδέ-
σμου Προστασίας και Ανάπλασης Πεντελικού (ΣΠΑΠ), του Συνδέ-
σμου Προστασίας και Ανάπτυξης Υμηττού (ΣΠΑΥ).

Κοινή δράση τριών δημάρχων για τη βία μεταξύ ανηλίκων
Ηχηρό μήνυμα αφύπνι-

σης και ενεργοποίησης
όλων των αρμόδιων φορέ-
ων αλλά και των τοπικών
κοινωνιών για το κρίσιμο
ζήτημα της βίας μεταξύ των
ανηλίκων έστειλαν από
κοινού οι Δήμοι Αγίας Πα-
ρασκευής, Παπάγου-Χο-
λαργού και Φιλοθέης-Ψυ-
χικού, στο πλαίσιο σχετικής
εκδήλωσης με θέμα «Βία
μεταξύ των ανηλίκων και αναρτημένη στο διαδίκτυο», που διοργάνωσαν σε συνεργασία με το Κέν-
τρο Πρόληψης «ΑΡΓΩ».

Τα αίτια, τις παραμέτρους αλλά και τρόπους αντιμετώπισης και πρόληψης του φαινομένου ανέ-
λυσαν εκλεκτοί ομιλητές όπως ο ομότιμος καθηγητής Εγκληματολογίας Γιάννης Πανούσης, η κα-
θηγήτρια Εγκληματολογίας, διευθύντρια του ΠΜΣ Εγκληματολογίας και του Εργαστηρίου Αστεα-
κής Εγκληματολογίας του Παντείου Πανεπιστημίου Χριστίνα Ζαραφωνίτου και ο ψυχίατρος παι-
διών και εφήβων, διδάκτωρ Δημοκρίτειου Πανεπιστημίου, ψυχαναλυτικός ψυχοθεραπευτής και
επιστημονικός υπεύθυνος Κέντρου Πρόληψης «ΑΡΓΩ» Χάρης Καραμπέτσος.

Αιγιαλοί - παραλίες: Με ηλεκτρονικές δημοπρασίες και ελάχιστο τίμημα οι παραχωρήσεις

Επί τάπητος η πολιτική προστασία του Βορείου Τομέα Αθηνών

Δήμος Γλυφάδας: 
Τεστ επαγγελματικού
προσανατολισμού 
σε μαθητές

Μεγάλη εκδήλωση επαγγελματικού
προσανατολισμού πραγματοποιήθηκε
στον Δήμο Γλυφάδας. Η δημοτική αρχή,
σε συνεργασία με την εταιρεία Orientum
- Σύμβουλοι Σταδιοδρομίας, διένειμε
δωρεάν 1.000 τεστ επαγγελματικού προ-
σανατολισμού σε μαθητές της Γ’ Γυμνα-
σίου και των τριών τάξεων του Λυκείου.

Οι μαθητές όλων των τάξεων Λυκείου
που έλαβαν μέρος, με τις απαντήσεις
τους στο ερωτηματολόγιο πολλαπλών
επιλογών, έχουν στη διάθεσή τους πλέον
μια υψηλού επιπέδου υπηρεσία επαγ-
γελματικού προσανατολισμού, μέσα από
ένα επιστημονικά αξιόπιστο και έγκυρο
ψυχομετρικό εργαλείο, προϊόν πολύ-
χρονων ερευνών, που θα τους διαφωτί-
σει για τα επαγγελματικά τους ενδιαφέ-
ροντα και τη δομή της επαγγελματικής
τους προσωπικότητας. «Δωρεάν τεστ
επαγγελματικού προσανατολισμού στις
μαθήτριες και τους μαθητές της Γλυφά-
δας έγινε για πρώτη φορά και σε ευρεία
κλίμακα. Η ολοκληρωμένη αναφορά των
αποτελεσμάτων του σοβαρού και αξιόπι-
στου αυτού τεστ, που παρέχει δωρεάν ο
Δήμος Γλυφάδας, θα είναι άμεσα διαθέ-
σιμη ηλεκτρονικά στους ενδιαφερόμε-
νους», δήλωσε ο δήμαρχος Γλυφάδας
Γιώργος Παπανικολάου.
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Σ
την πλήρη θωράκιση της χώρας με
την τεράστια ενίσχυση της πολιτικής
προστασίας προχώρησε η κυβέρνη-

ση μετά τις πρωτοβουλίες του υπουργού
Κλιματικής Κρίσης Βασίλη Κικίλια. Με τις
ενέργειές του όσο διάστημα βρίσκεται στο
τιμόνι του υπουργείου, ο Βασίλης Κικίλιας

έχει αναβαθμίσει πλήρως
και τις υποδομές και το ορ-
γανόγραμμα και έχει βάλει
γερές βάσεις για να μπορέ-
σει η χώρα μας να αντιμε-
τωπίσει στο μέλλον την κλι-
ματική κρίση και τις φυσι-
κές καταστροφές που απει-
λούν όλη την ανθρωπότητα.

Άλλωστε ο Βασίλης Κικίλιας μετά την επι-
τυχή και αποτελεσματική αντιμετώπιση της
πανδημίας την περίοδο της Covid από το
πόστο του υπουργού Υγείας, απέδειξε για
άλλη μια φορά ότι είναι για τα δύσκολα και
για αυτό δεν είναι τυχαίο ότι βρίσκεται στις
πρώτες θέσεις της πολιτικής και της κομ-
ματικής επετηρίδας, αλλά και πολύ ψηλά
σε δημοφιλία σε όλες τις έρευνες της κοι-
νής γνώμης. Η εργατικότητα, η μεθοδικό-
τητα και η αποτελεσματικότητα που επιδει-
κνύει αναγνωρίζονται όχι μόνο πολιτικά,
αλλά και στη συνείδηση των πολιτών.

Πιάνοντας το νήμα από την αρχή, το
υπουργείο Κλιματικής Κρίσης κατάφερε
να αναβαθμίσει και σε επίπεδο υποδομών
αλλά και επιχειρησιακά τη θωράκιση της
χώρας έναντι των φυσικών καταστροφών.

«Αιγίς σημαίνει ασπίδα. Από το 2025
ξεκινάμε να παραδίδουμε το πιο εμβλη-
ματικό έργο πολιτικής προστασίας στην
Ιστορία της πατρίδας μας. Όμως η κλιμα-
τική κρίση δεν περιμένει το 2025, βρίσκε-
ται ήδη εδώ.

Για αυτό ενόψει της φετινής αντιπυρικής
περιόδου, έχουμε κάνει πολλή δουλειά για
την οργάνωση της πρόληψης και της αντι-
μετώπισης. Τη μάχη αυτή πρόκειται να τη
δώσουμε συντονισμένα, μέρα με τη μέρα

και όλοι μαζί», ανέφερε ο υπουργός Βασί-
λης Κικίλιας. Ο αρμόδιος υπουργός πα-
ρουσίασε την εξέλιξη του εξοπλιστικού
προγράμματος «Αιγίς» ύψους 2,1 δισεκα-
τομμυρίων ευρώ στο Κέντρο Πολιτισμού
Ελληνικός Κόσμος παρουσία του πρωθυ-
πουργού Κυριάκου Μητσοτάκη. 

Τι περιλαμβάνει το πρόγραμμα
Είναι χαρακτηριστικό πως το πρόγραμμα

περιλαμβάνει μεταξύ άλλων:
• επιχειρησιακό εξοπλισμό και εναέρια

και επίγεια μέσα αντιμετώπισης (7
Canadair, 10 ελικόπτερα μεσαίου τύπου, 25
αμφίβια μονοκινητήρια αεροσκάφη)

• 1.100 οχήματα της πυροσβεστικής κ.ά.
• εξοπλισμό και μέσα υποστήριξης και

συντονισμού (3 ελικόπτερα μεσαίου τύπου,
3 αεροσκάφη air surveillance, 1 δικινητή-
ριο αεροσκάφος, 101 drones, κινητά κέν-
τρα επιχειρήσεων)

• συστήματα προειδοποίησης και μέσα
πρόληψης (εθνική βάση δεδομένων, τε-
χνητή νοημοσύνη)

• συστήματα πυρανίχνευσης-πυρόσβε-
σης, μετεωρολογικούς σταθμούς και ραν-
τάρ, αναβάθμιση του 112 με ενσωμάτωση
νέων τεχνολογιών κ.ά. καθώς και αναβάθ-
μιση υποδομών και εγκαταστάσεων (πάρ-
κο προσομοίωσης, εξοπλισμός εθελοντών,
εκπαίδευση κ.ά.).

«Σε λιγότερο από τρία λεπτά είδατε στο

βίντεο, αλλά κυρίως νιώσατε πιστεύω, για-

τί το πρόγραμμα “Αιγίς” είναι σημαντικό.

Θα μπορούσαν να παίζουν ατελείωτες

ώρες τέτοια πλάνα. Αυτό κάνουν 365 μέ-

ρες τον χρόνο οι άντρες και οι γυναίκες της

Πυροσβεστικής, της ΕΜΑΚ, της ΕΜΟΔΕ,

των Σωμάτων Ασφαλείας, των Ενόπλων

Δυνάμεων, της Τοπικής Αυτοδιοίκησης,

όπως και οι εθελοντές μας. Δίνουν μάχες

υπό δύσκολες έως ακραίες συνθήκες, κα-

θώς πάντα -μα πάντα- αντιμετωπίζουν κά-

ποια κρίση, μικρή ή μεγάλη, με ή χωρίς τα

φώτα της δημοσιότητας», επεσήμανε κατά

τη διάρκεια της παρουσίασης του προ-

γράμματος ο Βασίλης Κικίλιας.

Ο Κικίλιας αλλάζει 
το μοντέλο της πολιτικής
προστασίας στην Ελλάδα

«Αιγίς σημαίνει ασπίδα» - Όλο το εμβληματικό 
έργο για τη θωράκιση της πατρίδας μας

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com
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«Α
υτή είναι η δουλειά τους, αυτή
είναι η ζωή τους. Και αυτό πρέ-
πει όλοι να το συνειδητοποι-

ήσουμε. Και είδατε ακόμη τους ανθρώ-
πους, τους απλούς πολίτες που σε αυτές
τις κρίσεις περιμένουν από το κράτος, να
εγγυάται την ασφάλειά τους, την ασφάλεια
της ζωής και των περιουσιών τους, την
ασφάλεια του τόπου τους και του φυσικού
περιβάλλοντος. Πριν από τρία χρόνια ο
Κυριάκος Μητσοτάκης όχι απλώς αναγνώ-
ρισε την υστέρηση σε πόρους, υλικοτεχνι-
κές υποδομές και ανθρώπινο δυναμικό
στο πεδίο της Πολιτικής Προστασίας, αλλά
λαμβάνοντας υπ’ όψιν την κλιματική κρίση
που χτυπά και θα χτυπά με σφοδρότητα
όλον τον πλανήτη, προχώρησε σε μια κίνη-
ση υψηλής πολιτικής αξίας: να αναβαθμί-
σει τη Γραμματεία Πολιτικής Προστασίας

και να ιδρύσει το σημερινό υπουργείο»,
συνέχισε στην ομιλία του ο υπουργός.

Πρόσφατα μάλιστα ο κ. Κικίλιας αναφέρ-
θηκε σε συνέντευξή του στο νέο δόγμα του
Πυροσβεστικού Σώματος στην αντιμετώπι-
ση δασικών πυρκαγιών, το οποίο περιλαμ-
βάνει μεταξύ άλλων μεγαλύτερη και πιο έγ-
καιρη κινητοποίηση των δυνάμεων στην
έναρξη της φωτιάς με απογείωση των εναέ-
ριων μέσων στο πρώτο 20λεπτο, άμεση συμ-
μετοχή των εθελοντών στο πεδίο κ.ά. Όπως
είπε, ο εναέριος στόλος θα είναι εφάμιλλος
του περσινού, δηλαδή 88 εναέρια μέσα, ενώ
και οι επίγειες δυνάμεις θα είναι οι μεγαλύ-
τερες που είχαμε ποτέ με 15.000 μόνιμους
πυροσβέστες και 2.500 εποχικούς.

Πρόσληψη 700 ακόμη δασοκομάντος
«Πολύ σημαντική στρατηγική κίνηση εί-

ναι ότι, ενώ είχαμε έξι μονάδες δασοκο-
μάντος, φέτος έχουμε 16, προσλάβαμε άλ-
λους 700. Η δυνατότητα να πάρεις κάποι-
ους πυροσβέστες και να τους πας με ελι-
κόπτερο γρήγορα σε ένα υψόμετρο που
έχουμε μια έναρξη πυρκαγιάς μάς δίνει
ένα στρατηγικό πλεονέκτημα», δήλωσε ο
κ. Κικίλιας.

Επιπλέον, ο υπουργός στάθηκε στο γε-
γονός ότι «ο πρωθυπουργός διασφάλισε
μια πολύ υψηλή χρηματοδότηση από πολ-
λαπλές πηγές για την υλοποίηση του πιο
φιλόδοξου σχεδίου εξοπλισμού και υλικο-
τεχνικών υποδομών στην ιστορία του ελ-
ληνικού κράτους για την πολιτική προστα-
σία: του εμβληματικού προγράμματος “Αι-
γίς”. Στο σημείο αυτό οφείλω να αναγνωρί-
σω τη συμβολή στον σχεδιασμό του προ-
γράμματος ενός πολιτικού με τον οποίο

συνεργαστήκαμε στενά στην πανδημία και
τώρα ξανά από τη νέα του θέση ως περιφε-
ρειάρχη Αττικής, του Νίκου Χαρδαλιά. Να
ευχαριστήσω επίσης θερμά τον υπουργό
αναπληρωτή οικονομικών Νίκο Παπαθα-
νάση που σήμερα λόγω αδιαθεσίας δεν
μπόρεσε να μιλήσει εδώ για την εξαιρετι-
κή συμβολή του στην υλοποίηση του “Αι-
γίς”. Ο πρωθυπουργός μου ζήτησε την
άμεση επιτάχυνση και υλοποίηση του εμ-
βληματικού προγράμματος ύψους 2,1 δισ.
Είμαι στην ευχάριστη θέση να σας ανακοι-
νώσω ότι μέσα σε εννέα μήνες έχουν προ-
κηρυχθεί διαγωνισμοί 1,5 δισ. Άλλα 320
εκατ. διαγωνισμών θα προκηρυχθούν μέ-
χρι το τέλος Μαΐου, ανεβάζοντας το ποσό
σε 1,82 δισ. ευρώ, ενώ πριν τον Αύγουστο
το πρόγραμμα θα έχει ολοκληρωθεί στο
σύνολό του».

Στη… φωτιά 
15.000 μόνιμοι

και 2.500 εποχικοί 
πυροσβέστες

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα
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Σ
το πρόγραμμα αναφέρθηκε και ο
πρωθυπουργός, Κυριάκος Μητσοτά-
κης: «Μια ιστορική ρήση του πατέρα

του αμερικανικού έθνους, του Μπέντζαμιν
Φράνκλιν, ότι “όποιος αποτυγχάνει να προ-
ετοιμαστεί, προετοιμάζεται για να αποτύχει”,
νομίζω ότι ισχύει απόλυτα και στην περίπτω-
ση της πολιτικής προστασίας. Τον κρατικό
φορέα, δηλαδή, ο οποίος έχει επωμιστεί τη
βαριά ευθύνη της προστασίας μας, να γίνει
ασπίδα μας απέναντι στις επιθέσεις της κλι-
ματικής κρίσης. Μια κρίση που, δυστυχώς, το
γνωρίζουμε πια όλοι, είναι ήδη παρούσα,
απειλώντας όλο και πιο συχνά ζωές, περιου-
σίες και κρίσιμες υποδομές, παίρνοντας μά-
λιστα συχνά διαφορετικές μορφές. Το ζήσα-
με το περασμένο καλοκαίρι με τις φλόγες να
καίνε επί μέρες στη Ρόδο, στα Δερβενοχώ-
ρια, στην Πάρνηθα, στη Δαδιά, σε πολλά άλλα
σημεία της χώρας, για να ακολουθήσουν με-
τά οι κυκλώνες “Daniel” και “Elias”, πρωτο-
φανή καιρικά φαινόμενα τα οποία βύθισαν
τεράστιες εκτάσεις, πρωτίστως στη Θεσσα-
λία αλλά και στη Βόρεια Εύβοια και στη Στε-
ρεά Ελλάδα. Είναι, όπως είπα, φαινόμενα
πρωτοφανή σε ένταση. Δεν μπορούμε να ξέ-
ρουμε πια πότε αυτά θα ξαναχτυπήσουν.
Πρόκειται για ακραία φαινόμενα της εποχής,
τα οποία, όμως, δηλώνουν ένα και μόνο
πράγμα: τίποτα, μα τίποτα, δεν θα είναι όπως
χθες. Και ότι είναι υποχρέωσή μας να προ-
σαρμοστούμε στις νέες συνθήκες».

Το «ευχαριστώ» στους αφανείς
ήρωες της πρώτης γραμμής

Ο Κυριάκος Μητσοτάκης αναφέρθηκε στα
όσα πρέπει να γίνουν για να αντιμετωπι-
στούν τα ακραία φαινόμενα: «Κυρίως, όμως,
να αντιληφθούμε ότι η πρόληψη, η καταστο-
λή και η αποκατάσταση -όπου αυτή χρειάζε-
ται- γίνονται πλέον ένα αναγκαίο τρίπτυχο,
έχοντας πάντα ως ιερή προτεραιότητα την
προστασία της ανθρώπινης ζωής. Γιατί για
τον άνθρωπο υπάρχει τελικά η πολιτική,
όπως είπατε “για να γυρίσουν τα παιδιά σπί-
τι”. Και στη δική του υπηρεσία, στην υπηρε-
σία του ανθρώπου, πρέπει να τίθεται κάθε
μέτρο της Πολιτείας. Θέλω και πάλι σήμερα
να εκφράσω ένα πολύ μεγάλο ευχαριστώ

στους αφανείς ήρωες της πρώτης γραμμής:
αυτούς που σβήνουν πυρκαγιές, αυτούς που
σώζουν ζωές στις πλημμύρες, αυτούς που
παρεμβαίνουν με αυτοθυσία μετά από κάθε
σεισμό, αυτούς που με το 112 προλαμβάνουν
τα χειρότερα. Με αυτοθυσία δίνουν όλες τις
μάχες. Είναι πολλές. Δεν πρέπει να ξεχνάμε
-θέλω να το τονίσω αυτό- και τους σεισμούς
που χτυπούν αιφνιδιαστικά στη χώρα μας.
Μάλιστα, μόλις σήμερα ουσιαστικά ολοκλη-
ρώθηκε μια πολυήμερη άσκηση, η οποία
πραγματοποιήθηκε με επιτυχία στην Κρήτη.
Μιλώ, λοιπόν, για τους πυροσβέστες μας, για
την ΕΜΑΚ, για τους αστυνομικούς μας, για
τα στελέχη των Ενόπλων Δυνάμεων, τα στε-
λέχη του Λιμενικού αλλά και τους εθελοντές
μας, τους οποίους θέλω να ευχαριστήσω ξε-
χωριστά. Σας αξίζει ένα πολύ θερμό χειρο-

κρότημα. Χαίρομαι που χρόνο με τον χρόνο
αυξάνεστε και προσφέρετε ένα πρόσθετο
τείχος προστασίας στον τόπο».

«Κάναμε ό,τι καλύτερο
για να προετοιμαστούμε…»

«Η εμπειρία των περασμένων ετών, κυ-
ρίες και κύριοι, μας δίνει δύναμη και γνώση
για την αντιπυρική περίοδο, η οποία ουσια-
στικά -ας μην κοροϊδευόμαστε- έχει ήδη ξε-
κινήσει. Φέτος είχαμε πυρκαγιές από τον
Μάρτιο, παραπάνω από 1.000 έως τώρα.
Υπήρχε μάλιστα ένα 12ωρο με παραπάνω
από 120 φωτιές. Υπήρχαν φωτιές που εκδη-
λώθηκαν σε δυσπρόσιτες περιοχές, σε με-
γάλα υψόμετρα: στα Πιέρια Όρη, στην Ιερά-
πετρα. Είχαμε ξαφνικά περιστατικά, όπως
φωτιά η οποία αντιμετωπίστηκε με μεγάλη

επιτυχία χθες στη Σούδα. Ενώ ξέρουμε ότι
και ο φετινός ασυνήθιστα θερμός και σχετι-
κά άνυδρος χειμώνας, σε συνδυασμό με
τους ανέμους, δυσχεραίνει την κατάσταση
και μας υποχρεώνει να προετοιμαστούμε,
όπως είπε ο υπουργός, για μια δύσκολη αν-
τιπυρική περίοδο», επεσήμανε ακόμη ο
πρωθυπουργός, τονίζοντας παράλληλα:
«Δεν θα πω μεγάλες κουβέντες και δεν πρέ-
πει να πούμε μεγάλες κουβέντες. Στο μέτρο
του δυνατού έχουμε κάνει ό,τι μπορούσαμε
καλύτερο για να μας βρει το φετινό καλοκαί-
ρι όσο το δυνατόν πιο προετοιμασμένους.
Με περισσότερους πυροσβέστες, με νέους
δασοπυροσβέστες, οι οποίοι έχουν τη δυνα-
τότητα, όπως είδατε και σε αυτό το πολύ
όμορφο βίντεο, να παρεμβαίνουν κατευθεί-
αν μέσα στη φωτιά». 

ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ ΓΙΑ ΠΟΛΙΤΙΚΗ ΠΡΟΣΤΑΣΙΑ

«Ασπίδα απέναντι 
στις επιθέσεις 
της κλιματικής
κρίσης»
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Σ
τα χέρια της ΕΛΑΣ βρίσκονται όπως
ανακοινώθηκε δύο Σέρβοι, οι οποίοι
κατά το παρελθόν αποτελούσαν μέλη

της οργάνωσης «Ροζ Πάνθηρες» και διέ-
πρατταν συστηματικά κλοπές σε κοσμηματο-

πωλεία στο κέντρο της Αθή-
νας με τη μέθοδο του ριφιφί.

Σύμφωνα με ανακοίνωση
της ΕΛΑΣ, πρόκειται για μέ-
λη της ευρύτερης διεθνικής
εγκληματικής ομάδας «Pink
Panthers», η οποία παρου-
σιάζει διεθνή δράση, στοχο-

ποιώντας κυρίως κοσμηματοπωλεία, στα
οποία διαπράττουν κλοπές ή ληστείες, εφαρ-
μόζοντας μεθοδολογία και τρόπους δράσης
ανάλογα με τις δεξιότητες, τεχνικές και ικα-
νότητες των μελών τους που βρίσκονται σαν
πυρήνες σε κάθε χώρα.

Οι δυο συλληφθέντες είναι ηλικίας 50 και
53 ετών και σε βάρος τους σχηματίστηκε δι-
κογραφία για -κατά περίπτωση- κλοπές κατά
συναυτουργία, κατ’ εξακολούθηση και κατ’
επάγγελμα, αποδοχή και διάθεση προϊόντων
εγκλήματος και απείθεια στον 53χρονο κα-
θώς φαίνεται να αντιστάθηκε σθεναρά κατά
τη σύλληψή του. Μάλιστα, οι δυο κατηγορού-
μενοι έχουν απασχολήσει κατά το παρελθόν
τις Αρχές για παρόμοια αδικήματα.

Οι άνδρες του Τμήματος Δίωξης Εγκλη-
μάτων κατά Ιδιοκτησίας της Διεύθυνσης
Ασφάλειας Αττικής της ΕΛΑΣ τούς πέρασαν
χειροπέδες την περασμένη Τετάρτη, καθώς
όπως προέκυψε από την έρευνα οι συλλη-
φθέντες δρούσαν τουλάχιστον από τον πε-
ρασμένο Δεκέμβριο, ενώ μέχρι στιγμής
έχουν εξιχνιαστεί δύο περιπτώσεις διαρρή-
ξεων που έγιναν σε καταστήματα στο κέν-
τρο της Αθήνας.

Με τη μέθοδο του ριφιφί
Η πρώτη ήταν στις 29 Δεκεμβρίου σε κο-

σμηματοπωλείο που βρίσκεται επί της οδού
Κολοκοτρώνη. Σύμφωνα με την ΕΛΑΣ, οι
δράστες μπήκαν από την τρύπα που άνοιξαν
στον τοίχο και αφαίρεσαν πλήθος κοσμημά-
των και χρυσαφικών, η αξία των οποίων
ανέρχεται σε 169.000 ευρώ.

Η δεύτερη περίπτωση αφορά κοσμηματο-
πωλείο στην πλατεία Ομονοίας στις 21 Μαρ-
τίου 2024. Με τη μέθοδο ριφιφί μπήκαν στο
κατάστημα και αφαίρεσαν πλήθος κοσμημά-
των και χρυσαφικών, η αξία των οποίων ξε-
περνά τις 147.000 ευρώ.

Ο τρόπος δράσης τους ήταν αρκετά απλός:
αρχικά έβρισκαν τα καταστήματα-στόχους,
πραγματοποιούσαν κατοπτεύσεις και ακο-
λούθως, κατάστρωναν το σχέδιο δράσης
τους, προκειμένου να εισέλθουν σε αυτά και
να αφαιρέσουν κοσμήματα και χρυσαφικά.
Εν συνεχεία, προφανώς διέθεταν το κατάλ-
ληλο δίκτυο διοχέτευσης των κλοπιμαίων
αντικειμένων, αποκομίζοντας κέρδος μεγα-

λύτερο των 315.000 ευρώ.Ένα από τα χτυπή-
ματά τους ήταν στα τέλη Δεκεμβρίου 2023
όταν άνοιξαν με ριφιφί το κοσμηματοπωλείο
«Prigipo» στο κέντρο της Αθήνας, με τις αρ-
μόδιες αρχές να βρίσκονται από τότε στα
ίχνη τους.

Ως προς την προσέγγιση των κοσμηματο-
πωλείων που αποτελούσαν τους στόχους
τους, αυτή γινόταν κυρίως τις βραδινές
ώρες. Στη μία περίπτωση κινούμενοι πεζή,
ενώ στην άλλη προσέγγισαν την περιοχή με
αυτοκίνητο, το οποίο στάθμευσαν αρκετά μέ-
τρα πιο μακριά, αποφεύγοντας με αυτό τον
τρόπο τη σύνδεσή τους με το αυτοκίνητο και
την ανακάλυψή τους.

«Χρησιμοποιούσαν πλαστά ή πλαστογρα-
φημένα έγγραφα, ενώ κινούνταν με οχήματα

τα οποία είτε είχαν αλλοδαπές πινακίδες κυ-
κλοφορίας, είτε ήταν καταχωρισμένα σε άτο-
μα με καθαρό ποινικό μητρώο, προκειμένου
να αποτρέψουν τον εντοπισμό τους. Ως προς
τον τρόπο δράσης τους, οι κατηγορούμενοι
αφού εντόπιζαν τα καταστήματα-στόχους
τους, πραγματοποιούσαν κατοπτεύσεις αυ-
τών και στη συνέχεια κατάρτιζαν σχετικό
σχέδιο δράσης. Κινούνταν πεζή ή με αυτοκί-
νητο, το οποίο στάθμευαν σε ικανή απόσταση
προκειμένου να αποφευχθεί τυχόν σύνδεση
του με την εγκληματική τους δραστηριότη-
τα», ανέφερε σε ανακοίνωσή της η ΕΛΑΣ:
«Αφού οι δράστες αποκτούσαν πρόσβαση σε
διπλανά εγκαταλελειμμένα-κενά κτήρια,
άνοιγαν οπή στον τοίχο που οδηγούσε στα
κοσμηματοπωλεία. Μάλιστα, τοποθετούσαν

στο πάτωμα κομμάτια υφάσματος προκειμέ-
νου να ελαχιστοποιηθεί τυχόν θόρυβος από
τα κομμάτια του τοίχου που θα έπεφταν. Στα
κοσμηματοπωλεία εισερχόταν ο 50χρονος,
έρποντας, για να μην ενεργοποιηθούν οι ανι-
χνευτές κίνησης και αφού αφαιρούσε τα κο-
σμήματα-χρυσαφικά, επέστρεφε στα διπλα-
νά κτήρια και διέφευγαν».

Τι βρήκε η ΕΛΑΣ
Μετά από έρευνες στην κατοχή και στις οι-

κίες τους βρέθηκαν μεταξύ άλλων και κατα-
σχέθηκαν:

• Πλήθος διαρρηκτικών εργαλείων

• 3 ρολόγια

• Κοσμήματα

• 190 ευρώ

• Πλαστή άδεια ικανότητας οδήγησης

• 3 κινητά τηλέφωνα και

• Προσωπικά τους αντικείμενα.
Κατασχέθηκαν επιπλέον μοτοσικλέτα και

αυτοκίνητο που χρησιμοποιούσαν για τις με-
τακινήσεις τους. 

Στο… κλουβί δύο 
«Ροζ Πάνθηρες»

που ρήμαζαν
κοσμηματοπωλεία

Πώς δρούσαν οι δύο Σέρβοι που έκλεψαν χρυσαφικά 
και κοσμήματα αξίας πάνω από 300.000 ευρώ

του Nίκου 
Τσιλιπουνιδάκη
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Σ
υνολικά δέκα εντάλματα σύλλη-
ψης αναμένονται στις αρχές της
επομένης βδομάδας με τέσσερα

από αυτά να συνιστούν την… έκπληξη,
ένα… κερασάκι στην τούρτα των ερευνών
των αρμόδιων αξιωματικών της ΕΛΑΣ,
σχετικά με την υπόθεση της άγριας δολο-
φονίας του αστυνομικού των ΜΑΤ Γιώρ-
γου Λυγγερίδη, μετά από ενέδρα θανάτου
από μέλη της Θύρας 7 του Ολυμπιακού.

Σύμφωνα με ασφαλείς αστυνομικές
πηγές που μίλησαν στην
«Political», πρόκειται για
σημαντικά πρόσωπα που
έχουν εμπλοκή στις «μπίζ-
νες» της εγκληματικής ορ-
γάνωσης και αφορούν
υψηλά στελέχη του στρα-
τού των χούλιγκαν της Θύ-
ρας 7. Τα τέσσερα πρόσω-

πα που αναμένεται να συλληφθούν θα
προκαλέσουν αίσθηση. Αυτό τουλάχιστον
κυκλοφορεί τις τελευταίες ημέρες από
διάφορες πηγές. Αν και η αναζήτηση του
επονομαζόμενου «Ρουμάνου» συνεχίζε-
ται, οι αστυνομικοί έχουν σκανάρει άτομα
που φαίνεται να τον βοήθησαν στη διαφυ-
γή του λίγες ώρες πριν ξεκινήσει η επιχεί-
ρηση «Δαμόκλειος Σπάθη». 

«Μπορεί ο “Ρουμάνος” να έχει εξαφανι-
στεί από προσώπου γης, αλλά δεν θα ξε-
φύγει ούτε αυτός ούτε όλοι όσοι -όποιοι κι
αν είναι- τον βοήθησαν να διαφύγει», λέει
αξιωματικός που συμμετέχει στις έρευ-
νες. Μέσα στις τάξεις της ΕΛΑΣ. ερευνούν
ακόμη και το ενδεχόμενο να υπάρχει «βα-
θύ λαρύγγι» που ενημέρωσε για τις συλ-
λήψεις πριν αρχίσουν. Είναι όμως κάτι
που ερευνάται και μέχρις στιγμής δεν
υπάρχουν ενδείξεις. Ο «Ρουμάνος» πιθα-
νότατα έχει διαφύγει στο εξωτερικό και
μαζί του αναζητείται και ο 31χρονος με το
παρατσούκλι «Shark», ο οποίος είναι από
τους αρχηγούς της εγκληματικής οργά-
νωσης, σύμφωνα με την ΕΛΑΣ. Στο…
παλμαρέ του έχει πλούσια δράση στα
επεισόδια που έχουν γίνει τα τελευταία
χρόνια.

Το «μάντρωμα» που 
άλλαξε την ιστορία…

Η κρίσιμη απόφαση που ελήφθη το
βράδυ της 7ης Δεκεμβρίου ήταν η εντολή
να «μαντρώσουν» όλους τους φιλάθλους
μέσα στο κλειστό στάδιο του Ολυμπιακού
στου Ρέντη. Όλοι κρατήθηκαν σε μια
πρωτοφανή κίνηση που άλλαξε τον τρόπο
αντιμετώπισης των κακοποιών. 

Μετά τα επεισόδια στους χώρους γύρω
από το γήπεδο, δεκάδες άτομα είχαν ξα-
ναμπεί μέσα στο γήπεδο… για ανεφοδια-

σμό και για να κρυφτούν από το κυνηγητό
των ΜΑΤ. Οι περισσότεροι από τους χού-
λιγκαν και ειδικά οι «αρχηγοί» τους είχαν
ξεφορτωθεί ρούχα και αντικείμενα που
θα τους «ενοχοποιούσαν». Εκείνο το βρά-
δυ συνολικά 424 άτομα προσήχθησαν από
την ΕΛΑΣ μετά το «μάντρωμα». Ούτε σε
σενάριο της πιο ευφάνταστης ταινίας δεν
θα είχε «γραφτεί» τέτοιο… έπος. Οι χού-
λιγκαν εγκλωβίστηκαν και η ΕΛΑΣ συγ-
κέντρωσε σπουδαία στοιχεία. Κάποια από
αυτά τα 384 άτομα έδωσαν DNA και δα-

κτυλικά αποτυπώματα, ενώ ελέγχθηκαν
και για πυρίτιδα. Υπήρχαν βέβαια και
εκείνοι που αρνήθηκαν να δώσουν DNA.

Το επικό «μάντρωμα» ήταν και η αιτία
να μην ξαναγίνουν επεισόδια σε άλλον
αγώνα σε κλειστό. Φοβήθηκαν πως «δη-
μιουργήθηκε νέα τακτική» λέει στην «Po-
litical» αξιωματικός της ΕΛΑΣ. Μάλιστα
την ώρα που ο Γιώργος Λυγγερίδης ήταν
πεσμένος στο έδαφος τραυματισμένος
από τη ναυτική φωτοβολίδα, ένα από τα
μέλη της εγκληματικής οργάνωσης των

χούλιγκαν του πέταξε μολότοφ, η οποία
τον πέτυχε στο δεξί του πόδι. Ο ρόλος των
τριών μαρτύρων που έχουν μπει σε καθε-
στώς προστασίας είναι πολύ σημαντικός. 

Σύμφωνα με τη δικογραφία, έχουν «ξεδι-
πλώσει» όλο το οργανωμένο σχέδιο των
κουκουλοφόρων. Αρχικά το σχέδιο ήταν να
επιτεθούν στην αστυνομία μετά το τέλος του
αγώνα. Όμως, ένας εκ των αρχηγών, με το
προσωνύμιο «Κοντός», μπήκε στο γήπεδο
και αφού συνομίλησε με τον επονομαζόμενο
«Όμλε» και ένα ακόμη αρχηγικό μέλος της
οργάνωσης, κάλεσε τους μυημένους να
βγουν εκείνη τη στιγμή από το γήπεδο. Η
σκηνή αυτή μάλιστα υπάρχει καταγεγραμ-
μένη σε βίντεο που περιλαμβάνεται στη δι-
κογραφία, ενώ φαίνεται ένας από τους αρ-
χηγούς να στέλνει μηνύματα από το κινητό
του και άλλοι δύο να κάνουν χαρακτηριστική
κίνηση για να βγουν έξω εκείνοι που βρί-
σκονταν στην κερκίδα.

Η ΕΛΑΣ κατάφερε μέσα από τους μάρ-
τυρες να βρει δεκάδες βίντεο και οι VIE-
WERS της ΕΛΑΣ μετά από ατέλειωτες
ώρες εντόπισαν τους υπόπτους, φτάνον-
τας μέρα με τη μέρα πιο κοντά στη σπου-
δαία επιχείρηση.

Ο ρόλος του «Κοντού»
Σύμφωνα με το ρεπορτάζ του τηλεοπτικού

σταθμού ΣΚΑΪ, ο αρχηγός των οργανωμένων
οπαδών είναι το πρόσωπο με το ψευδώνυμο
«Κοντός», ο οποίος σύμφωνα με πηγές της
ΕΛΑΣ έδωσε ψεύτικη κατάθεση.

Ο «Κοντός», σύμφωνα με τον ΣΚΑΪ,
ισχυρίζεται ότι ήταν στο παρκέ και λόγω
της υψομετρικής διαφοράς με την εξέδρα
δεν είχε επικοινωνία με τους οπαδούς.
«Μίλησα μαζί τους και ζήτησα από τον
πρόεδρο του Ερασιτέχνη Ολυμπιακού να
κατευνάσω τα πνεύματα και να αποτρέ-
ψουν τα επεισόδια», φέρεται να ισχυρί-
στηκε. Στον ΣΚΑΪ, ωστόσο, σημειώνεται
ότι υπάρχει βίντεο στο οποίο ο «Κοντός»
διακρίνεται να συνομιλεί με ένα ακόμα
ηγετικό στέλεχος των οργανωμένων, τον
27χρονο μάνατζερ τράπερ. Οι ίδιες πηγές
του καναλιού αναφέρουν ότι επρόκειτο
για τη στιγμή που ο «Κοντός» έδωσε το
«σύνθημα» για να αρχίσουν τα επεισόδια.
Μάλιστα, τονίζεται ότι το ίδιο μήνυμα με-
ταφέρθηκε σε ακόμα δύο άτομα.

Η ΕΛΑΣ ΣΤΟ ΚΥΝΗΓΙ ΤΟΥ «ΡΟΥΜΑΝΟΥ» ΚΑΙ ΤΟΥ «SHARK» 

Σε πρόσωπα-έκπληξη 
οι επόμενες χειροπέδες

Έρχονται άλλες 10 συλλήψεις από βδομάδα και αφορούν άτομα
που εμπλέκονται στην εγκληματική οργάνωση και χαρακτηρίζονται

υψηλά στελέχη του στρατού των χούλιγκαν της Θύρας 7

του Nίκου 

Τσιλιπουνιδάκη
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Σ
ύμφωνα με 11 καταθέσεις, ο «Κοντός»
βρέθηκε στις σκάλες του γηπέδου,
ενώ έβγαιναν εκτός γηπέδου στου

Ρέντη οπαδοί, να τους προμηθεύει με φωτο-
βολίες και επικίνδυνα αντικείμενα, λίγο πριν
από την αιματηρή σύγκρουση με τα ΜΑΤ. Ο
ίδιος δήλωσε αθώος λέγοντας ότι έχει καθαρό
ποινικό μητρώο και σημείωσε ότι είναι διαπι-
στευμένος (ακόμα και από την UEFA) για να
κινείται στους χώρους όλων των γηπέδων στα
οποία αγωνίζονται οι ομάδες του Ολυμπιακού.
«Ο ρόλος μου είναι να βοηθάω τις ομάδες να
μην τιμωρούνται, δηλαδή να μην υπάρχουν
πυρσοί, λέιζερ και υπεράριθμοι θεατές»,
υποστήριξε επίσης, σύμφωνα με τον ΣΚΑΪ.

Σε ρεπορτάζ της ΕΡΤ σημειώνεται ότι κατά-
θεση προστατευόμενου μάρτυρα, που δόθηκε
στα τέλη Ιανουαρίου του 2024, αναφέρεται
στον «Κοντό». «Τον έχω δει να δίνει εντολές
στον οργανωτή και όταν κάποιοι δεν υπακού-
σουν, μαζεύει ομάδα δικών του ατόμων και
τραμπουκίζουν και δέρνουν άτομα τα οποία
δεν υπακούν», φέρεται να είπε.

Σημαντικά έγγραφα στη δικογραφία
Επίσημα έγγραφα με ορισμένα ηγετικά

στελέχη εμπλεκομένων στη δολοφονία του
Γιώργου Λυγγερίδη καταδεικνύουν τη σχέση
τους με βαριά ονόματα ποινικών. Αυτήν τη
σχέση ποινικών με ονόματα που έχουν εμ-
πλοκή με την εγκληματική οργάνωση των γη-
πέδων την έχουν αναδείξει και οι αστυνομι-
κοί μέσα στη δικογραφία. Έγγραφα-φωτιά
που καίνε μέλη της Θύρας 7 για τις σχέσεις
τους με ποινικούς. Συγκεκριμένα, πρόκειται
για έγγραφα που είναι σε γνώση των αρχών
και επιβεβαιώνουν τις σχέσεις του «Κοντού»,
του «Ρουμάνου» και άλλων κατηγορουμένων
με ποινικούς. 

Σύμφωνα με τη δικογραφία οι ΙΑ, ΔΜ, ΑΧ (οι
δύο πρώτοι έχουν ήδη συλληφθεί, ο τρίτος
καταζητείται) είχαν βρει τρόπους να μπαίνουν
στα γήπεδα και να δίνουν εντολές στους «μι-
κρούς», αλλά και τα μέλη του οπαδικού στρα-

τού, ώστε να δραστηριοποιούνται σε παράνο-
μες πράξεις ή ακόμα και την πρόκληση επει-
σοδίων. Τα έγγραφα αυτά δηλώνουν ξεκάθα-
ρα τη σχέση και τη «συνεργασία» που είχαν με
ποινικούς, αλλά και μέλη της Θύρας 7, που τα
ονόματά τους είναι μέσα στη δικογραφία…
Μάλιστα οι αστυνομικοί μέσα στη δικογραφία
έχουν και έγγραφα τα οποία αποδεικνύουν

την εργασιακή σχέση κατηγορουμένων με
μεγάλο δήμο.

Ξαδέλφη Λυγγερίδη: «Οι εγκληματίες
δεν θα έμεναν μόνο στον Γιώργο»

Την ίδια ώρα, η οικογένεια του αδικοχαμέ-
νου αστυνομικού ζητά να αποδοθεί πλέον δι-
καιοσύνη μετά τις συλλήψεις. «Το παιδί δεν

γυρίζει πίσω. Νιώθουμε κάποια δικαίωση»,
ανέφερε η ξαδέρφη του Γιώργου Λυγγερίδη
στον ΣΚΑΪ. «Αυτοί οι εγκληματίες δεν θα έμε-
ναν μόνο στον ξάδερφό μου, θα γινόταν ξανά
και ξανά. Θα πρέπει να τιμωρηθούν, να σταμα-
τήσει η βία στα γήπεδα», τόνισε. Η ίδια έστειλε
και το εξής μήνυμα: «Αλίμονο αν φοβόμαστε
να πάμε στο γήπεδο ή να φορέσουμε τη φανέ-
λα της ομάδας μας. Οι αστυνομικοί δεν θα
έπρεπε να είναι στα γήπεδα γιατί είναι χώρος
ψυχαγωγίας. Δεν θα πρέπει να φοβάται να
πάει στο γήπεδο η μητέρα ή ο πατέρας με το
παιδί του. Τα γήπεδα είναι χώρος ψυχαγωγίας
και όχι ένας χώρος που χύνεται αίμα και κατα-
στρέφονται περιουσίες».

Επιπλέον, επανέλαβε ότι όσοι εμπλέκονται
«θα πρέπει να τιμωρηθούν παραδειγματικά»
διατυπώνοντας το μπράβο της στην αστυνομία
«που προχώρησε σε συλλήψεις». «Είμαι συγ-
κινημένη. Και η μια που έχασε το παιδί της εί-
ναι μάνα, και η άλλη που το παιδί της είναι δο-
λοφόνος, δεν ξέρω τι να πω», κατέληξε.

Σε εξέλιξη βρίσκεται η διαδικασία λήψης απολογιών από
τους συνολικά 67 συλληφθέντες για τη δολοφονική επίθεση
στου Ρέντη με θύμα τον αστυνομικό Γιώργο Λυγγερίδη
και την εγκληματική οργάνωση οπαδών με σκοπό την
πρόκληση επεισοδίων σε αθλητικούς χώρους.

Δέκα συλληφθέντες απολογήθηκαν χθες στην 4η
ανακρίτρια ναρκωτικών, καθώς αντιμετωπίζουν κατη-
γορίες για προμήθεια και κατοχή απαγορευμένων ου-
σιών. Τρεις εξ αυτών προφυλακίστηκαν, ενώ οι υπόλοι-
ποι επτά αφέθηκαν ελεύθεροι με περιοριστικούς
όρους.

Σήμερα και αύριο θα ληφθούν απολογίες από τους υπόλοι-
πους εμπλεκομένους, οι οποίοι κατηγορούνται ως μέλη εγ-

κληματικής οργάνωσης και άλλα σοβαρά κακουργήματα. Ανά-
μεσά τους βρίσκονται και οι πέντε φερόμενοι ως η ηγετική

ομάδα της οργάνωσης, οι «μεγάλοι», οι οποίοι έδιναν
εντολές στους «μικρούς» να προετοιμάζουν και να
λαμβάνουν μέρος στις αιματηρές επιθέσεις και τα
έκτροπα.

Οι κατηγορούμενοι, προκειμένου οι απολογίες να
ληφθούν εντός του πενθημέρου που ορίζει ο νόμος,
έχουν χωριστεί σε ομάδες των δέκα και των έντεκα
ατόμων και θα απολογηθούν σταδιακά σε τρεις ανα-
κριτές. Επικεφαλής της έρευνας έχει οριστεί ο 9ος τα-

κτικός ανακριτής και θα έχει ως επίκουρους την 22η και τη 17η
ανακρίτρια.

Η ογκώδης δικογραφία περιλαμβάνει συνολικά 160 άτομα
με τη δίωξη να αφορά 28 αδικήματα μεταξύ αυτών 12 κακουρ-
γήματα. Οι πιο σοβαρές κατηγορίες που επισύρουν πολυετείς
ποινές κάθειρξης είναι η ανθρωποκτονία κατά τη διάρκεια
αθλητικής εκδήλωσης, ηθική αυτουργία και συνέργεια σε αν-
θρωποκτονία, συγκρότηση, ένταξη και διεύθυνση εγκληματι-
κής οργάνωσης, έκρηξη που είχε ως αποτέλεσμα τον θάνατο
κατά τη διάρκεια αθλητικής εκδήλωσης, κατασκευή και προ-
μήθεια εκρηκτικών μηχανισμών με σκοπό παράνομο εφοδια-
σμό οργανώσεων με αφορμή αθλητική εκδήλωση, εκβίαση με
απειλή βλάβης επιχείρησης άλλου κατά τη διάρκεια αθλητικής
εκδήλωσης, ληστεία κατά συναυτουργία και κατά συρροή με
αθλητικό υπόβαθρο κ.ά.

Ξεκίνησαν οι μαραθώνιες απολογίες των 67 - Προφυλακίστηκαν τρεις για ναρκωτικά

Γράφει η Λία
Κοντοπούλου
liakontopoulou@gmail.com

Στοιχεία-φωτιά για
σχέσεις χούλιγκαν

με… βαριά 
ονόματα ποινικών



Ο
ριστικοποιήθηκε η δημιουργία του νέ-
ου βρεφονηπιακού σταθμού στα Κα-
μίνια από το Βαφειαδάκειο Ίδρυμα, σε

συνάντηση του δημάρχου Πειραιά Γιάννη
Μώραλη με τον μακαριώτατο Αρχιεπίσκοπο
Αθηνών και Πάσης Ελλάδος και πρόεδρο του
ιδρύματος κ.κ. Ιερώνυμο στα γραφεία της Ιε-
ράς Αρχιεπισκοπής Αθηνών. Στη συνάντηση
συμμετείχαν ακόμα ο Μητροπολίτης Πειραι-
ώς κ.κ. Σεραφείμ και ο αντιδήμαρχος Προ-
γραμματισμού και Βιώσιμης Ανάπτυξης Δη-
μήτρης Καρύδης. 

Ο νέος βρεφονηπιακός σταθμός θα κατα-
σκευαστεί στο οικόπεδο Ρουσσουνέλου, στην
περιοχή των Καμινίων, θα φιλοξενεί 86 παι-
διά σε οικόπεδο που εξαγοράστηκε από τον
Δήμο Πειραιά έναντι 700.000 ευρώ και είναι
χαρακτηρισμένος χώρος για τη δημιουργία
βρεφονηπιακού σταθμού.  Κατά τη διάρκεια
της συνάντησης συζητήθηκε το ενδεχόμενο
αξιοποίησης ενός χώρου στον Πειραιά που
ανήκει στην Εκκλησία, σε συνεργασία με τη
Διεύθυνση Περιουσίας της Ιεράς Αρχιεπι-
σκοπής Αθηνών. Σκοπός του Βαφειαδακείου
είναι η ίδρυση στην Αττική και σε όμορους νο-
μούς βρεφονηπιακών σταθμών, κατάλληλων
για παιδιά ηλικίας 1-6 ετών, με συγκεκριμένα
κοινωνικά κριτήρια. Ήδη το Βαφειαδάκειο
έχει κατασκευάσει βρεφονηπιακούς σταθ-
μούς σε περιοχές της Αττικής που είχαν ανάγ-
κη από δομές φιλοξενίας παιδιών. 

«Υποδομές σαν κι αυτή 
είναι απαραίτητες…»

Μετά τη συνάντηση ο δήμαρχος Πειραιά
Γιάννης Μώραλης δήλωσε: «Είχα τη χαρά να
συναντηθώ, για ακόμα μια φορά, με τον μα-

καριώτατο Αρχιεπίσκοπο Αθηνών και Πάσης
Ελλάδος κ.κ. Ιερώνυμο, ο οποίος είναι και ο
πρόεδρος του Βαφειαδακείου, του φιλαν-
θρωπικού ιδρύματος με σπουδαία κοινωνική
προσφορά, η οποία έχει επίκεντρο την περί-
θαλψη και τη φροντίδα των παιδιών. Στη συ-
νάντησή μας υπήρξε μια εξαιρετικά θετική
εξέλιξη, καθώς μας ανακοίνωσε την τελική
του απόφαση για τη δημιουργία ενός νέου
βρεφονηπιακού σταθμού στο οικόπεδο
Ρουσσουνέλου, στα Καμίνια. Πρόκειται για
ένα πολύ σημαντικό έργο, το οποίο έρχεται
να καλύψει τις αυξημένες ανάγκες των γονέ-

ων της περιοχής για τη φιλοξενία των παι-
διών τους, σε ένα ασφαλές, σύγχρονο και
όμορφο περιβάλλον, σε μια λαϊκή γειτονιά
της πόλης μας που υποδομές σαν και αυτή εί-
ναι απαραίτητες. Νιώθω ιδιαίτερα χαρούμε-
νος που η απόφασή μας για την εξαγορά του
εν λόγω οικοπέδου οδηγεί στη δημιουργία
χώρων για τα παιδιά, τα οποία αποτελούν το
μέλλον και οφείλουμε όλοι οι θεσμικοί φο-
ρείς να δίνουμε έμφαση. 

Ευχαριστώ θερμά τον μακαριώτατο Αρχιε-
πίσκοπο Αθηνών και Πάσης Ελλάδος κ.κ. Ιε-
ρώνυμο για την έμπρακτη στήριξή του στον
Δήμο Πειραιά και ασφαλώς για τη μεγάλη
αυτή προσφορά, η οποία έρχεται να ενισχύ-
σει καταλυτικά το έργο μας για τη δημιουρ-
γία νέων βρεφονηπιακών σταθμών στην πό-
λη μας. Ευχαριστώ επίσης και τον σεβα-
σμιώτατο Μητροπολίτη Πειραιώς κ.κ. Σερα-
φείμ για τη συμβολή του και την ευρύτερη,
αγαστή συνεργασία μας». 
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Εκτός δικαστικού σώματος τέθηκαν ακόμα
πέντε δικαστές, οι οποίοι καθυστερούσαν
να εκδώσουν αποφάσεις, με αποτέλεσμα να
ταλαιπωρούνται αδίκως οι πολίτες που εί-
χαν ανοιχτές υποθέσεις στα δικαστήρια.
Χαρακτηριστική είναι η περίπτωση μιας γυ-
ναίκας πρωτοδίκη, η οποία αργούσε συστη-
ματικά να εκδίδει αποφάσεις από τότε που
ξεκίνησε να υπηρετεί στο δικαστικό σώμα.
Υπήρχε δικαστικό έτος στο οποίο άφηνε εκ-
κρεμείς ακόμα και 130 υποθέσεις, ενώ κατά
καιρούς της αφαιρούνταν δεκάδες δικογρα-
φίες, προκειμένου να διεκπεραιωθούν από
συναδέλφους της. Παρά τις κατά καιρούς
πειθαρχικές ποινές που της είχαν επιβληθεί
με τη μη προαγωγή της και με πρόστιμα, η
συγκεκριμένη δικαστής συνέχιζε να κωλυ-
σιεργεί, προκαλώντας διαμαρτυρίες ακόμα
και από τους δικηγορικούς συλλόγους.
Η δικαστής εμφανίστηκε ενώπιον της Πει-
θαρχικής Ολομέλειας του Αρείου Πάγου και
ρωτήθηκε από την πρόεδρο Ιωάννα Κλάπα-
Χριστοδουλέα γιατί δεν εκμεταλλεύτηκε την
αποχή της πανδημίας που τα δικαστήρια
ήταν κλειστά, ώστε να τρέξει έστω κάποιες
από τις εκκρεμείς υποθέσεις. Σύμφωνα με
πληροφορίες, απάντησε ότι… διάβαζε το
παιδί της και πέρασε στην αντεπίθεση δια-
μαρτυρόμενη ότι οι προϊστάμενοί της της
χρέωναν μεγάλο όγκο δουλειάς. Υποστήρι-
ξε δε πως οι αποφάσεις που εξέδιδε δεν
ήταν πρόχειρες.
Η πρόεδρος του Αρείου Πάγου σημείωσε ότι
όλες οι αποφάσεις που εκδίδονται πρέπει να
είναι καλές, σωστές και ορθές από νομικής
σκοπιάς και να εκδίδονται έγκαιρα και πρό-
σθεσε ότι δεν μπορεί ο πολίτης να περιμένει
απόφαση μετά από χρόνια.
Άλλη δικαστής, η οποία είχε παυθεί πριν
από χρόνια λόγω ανεπάρκειας, ζήτησε να
επανεξεταστεί η υπόθεσή της από την Πει-
θαρχική Ολομέλεια του Αρείου Πάγου. Μά-
λιστα εμφάνισε και μάρτυρα για να πιστο-
ποιήσει τα νέα στοιχεία που επικαλέστηκε
προκειμένου να εξηγήσει τους λόγους των
καθυστερήσεων. Όμως η συμπεριφορά της,
όπως σημείωσαν οι ανώτατοι δικαστές, δεν
ήταν η αρμόζουσα και έτσι το αίτημά της δεν
έγινε δεκτό.
Άλλη πρωτοδίκης, παρά τις καθυστερήσεις
στις αποφάσεις που είχαν φτάσει ακόμα και
τις εκατό μέσα σε ένα έτος, τελικά δεν απο-
λύθηκε, καθώς σύμφωνα με την επιθεώρη-
ση των δικαστηρίων κατάφερε σχεδόν να
μηδενίσει τις εκκρεμότητες.
Από το 2022 μέχρι σήμερα έχουν τεθεί εκτός
δικαστικού σώματος λόγω καθυστερήσεων
περισσότεροι από σαράντα δικαστές.

Λία Κοντοπούλου

Δημιουργεί στα Καμίνια
νέο βρεφονηπιακό σταθμό 

Γιάννης Μώραλης: «Σημαντικό
έργο για τη φιλοξενία των παιδιών

τους σε ένα ασφαλές, σύγχρονο 
και όμορφο περιβάλλον»

ΒΑΦΕΙΑΔΑΚΕΙΟ ΙΔΡΥΜΑ

Από τη συνάντηση του δημάρχου Πειραιά Γιάννη Μώραλη με τον Αρχιεπίσκοπο Αθηνών και Πάσης Ελλάδος
και πρόεδρο του ιδρύματος κ.κ. Ιερώνυμο, με τη συμμετοχή του Μητροπολίτη Πειραιώς κ.κ. Σεραφείμ 

και του αντιδημάρχου Προγραμματισμού και Βιώσιμης Ανάπτυξης Δημήτρη Καρύδη

Απολύθηκαν για 
καθυστερήσεις 
στις αποφάσεις
πέντε δικαστές
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Η
προσδοκία για συγκράτηση ή και μείωση
των τιμών των προϊόντων ανοίγει τον δρό-
μο για την ενίσχυση των εισοδημάτων των

πολιτών τους προσεχείς μήνες, σύμφωνα με τους
σχεδιασμούς της κυβέρνησης. 

Η αύξηση του διαθέσιμου εισοδήματος σε γε-
νικές γραμμές εκτιμάται ότι θα
είναι αποτέλεσμα των υψηλότε-
ρων μισθών, λόγω της αύξησης
κατά 6,4% του βασικού μισθού,
που εφαρμόζεται στον ιδιωτικό
τομέα από την 1η Απριλίου, ενώ
την ίδια στιγμή το γενικό εισόδη-
μα της οικονομίας εκτιμάται ότι
θα ενισχυθεί λόγω του τουρι-
σμού. Από την άλλη πλευρά, οι

πτωτικές τάσεις που εμφανίζονται σε αρκετά
προϊόντα, σε συνδυασμό με τη συγκράτηση των
τιμών σε γενικές γραμμές, θα δημιουργήσουν
καλύτερες ισορροπίες στα νοικοκυριά μέσα στο
προσεχές διάστημα.

Ωστόσο, στην παρούσα φάση, φαίνεται ότι τα

νοικοκυριά βγάζουν από τα… έτοιμα για να καλύ-
ψουν τις ανάγκες τους, όπως προκύπτει από τα
στοιχεία της Ελληνικής Στατιστικής Αρχής για το
τελευταίο τρίμηνο του 2023, όπου καταγράφηκε
αύξηση του διαθέσιμου εισοδήματος και της κα-
τανάλωσης. 

Συγκεκριμένα, τα νοικοκυριά στο τέλος του
2023 είχαν διαθέσιμο εισόδημα ύψους 39,61 δισ.
ευρώ από 38,67 δισ. ευρώ το τελευταίο τρίμηνο
του 2022. Η αύξηση κατά σχεδόν 1 δισ. ευρώ
οφείλεται στις αυξημένες συντάξεις κατά 7,75%,
αλλά και στον αυξημένο βασικό μισθό, ο οποίος
από τα 713 ευρώ αυξήθηκε στα 780 ευρώ μηνι-
αίως. Η αύξηση του διαθέσιμου εισοδήματος συ-
νέβαλε καθοριστικά, ώστε η κατανάλωση να δια-
μορφωθεί στα 39,5 δισ. ευρώ έναντι 37,3 δισ. ευ-

ρώ στο τελευταίο τρίμηνο του 2022. Από την άλλη
πλευρά, η μείωση της αποταμίευσης κατά 8,9%
αποδεικνύει ότι τα νοικοκυριά είτε προχώρησαν
σε αυξημένες καταναλωτικές δαπάνες ή έβγαλαν
από τα έτοιμα για να καλύψουν τις φορολογικές
υποχρεώσεις τους ή ακόμη και να διαθέσουν
χρήματα για την αγορά αυτοκινήτου, την ανακαί-
νιση οικίας κ.λπ. 

Με βάση τα παραπάνω, εκτιμάται ότι φέτος
υπάρχουν καλύτερες προοπτικές για αύξηση της
κατανάλωσης, όχι λόγω των υψηλότερων τιμών
των προϊόντων, αλλά λόγω του συνδυασμού των
αυξημένων εισοδημάτων και της συγκράτησης ή
μείωσης των τιμών και υπηρεσιών. 

Σημειώνεται ότι μέχρι στιγμής έχουν φανεί
στην οικονομία μόνο οι αυξήσεις μισθών για πε-
ρίπου 100.000 εργαζομένους, των οποίων οι απο-
δοχές αυξήθηκαν λόγω εφαρμογής του μέτρου
των τριετιών, ενώ τους επόμενους μήνες θα φα-
νεί κυρίως στο σκέλος της κατανάλωσης η νέα
αύξηση του βασικού μισθού στο επίπεδο των 830
ευρώ μηνιαίως.

ΣΠYΡΟΣ ΘΕΟΔΩΡOΠΟΥΛΟΣ
Ο μετρ των επενδύσεων
διεκδικεί την προεδρία
του ΣΕΒ

Ελληνικό και Malls
εκτόξευσαν 
στα ύψη τη Lamda
DevelopmentP
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Βελτίωση στην αγοραστική 
δύναμη αναμένει η κυβέρνηση 

τους προσεχείς μήνες

Διπλό μπόνους 
στα εισοδήματα

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com
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Η
διαδικασία επιλογής των δι-
καιούχων του Προγράμματος
«Τουρισμός για όλους 2024»

ολοκληρώθηκε και ο συνολικός αριθ-
μός των κληρωθέντων, σύμφωνα με
τον διαθέσιμο προϋπολογισμό, είναι
107.204 δικαιούχοι και τα αποτελέ-

σματα έχουν ήδη ανα-
κοινωθεί.

Στόχος του προγράμ-
ματος είναι η άμεση τό-
νωση του εσωτερικού
τουρισμού ώστε να κα-

τανεμηθούν ισόρροπα οι
επισκέπτες σε όλες τις

περιφέρειες της χώρας. Όσοι επιλέχθη-
καν θα τους εκδοθεί άυλη ψηφιακή χρε-
ωστική κάρτα, την οποία θα χρησιμοποι-
ήσουν για τη διαμονή τους σε όποιο του-
ριστικό κατάλυμα της χώρας επιλέξουν
χωρίς καμία γραφειοκρατική διαδικα-
σία. Οι δικαιούχοι θα ενημερωθούν μέ-
σω SMS και ηλεκτρονικού ταχυδρομεί-
ου (email), σύμφωνα με τα στοιχεία που
δήλωσαν κατά την υποβολή της αίτησης.

Τα αποτελέσματα της κλήρωσης κα-
θώς και ο προσωρινός και οριστικός
πίνακας δικαιούχων είναι προσβάσι-
μοι και μέσω της πλατφόρμας του
προγράμματος, καθώς και της ηλε-
κτρονικής σελίδας του υπουργείου.

Αναφορικά με τα ποσοστά και την
κατανομή, οι κληρωθέντες-δικαιού-
χοι με βασικό ποσό ενίσχυσης €200
αντιπροσωπεύουν το 78,12% των επι-
λεχθέντων, οι κληρωθέντες με επαυ-
ξημένο ποσό ενίσχυσης € 300 αντι-
στοιχούν στο 18,77% και, τέλος, τα
κληρωθέντα ΑμεΑ με ποσοστό αναπη-
ρίας άνω του 67% και με επαυξημένο
ποσό ενίσχυσης στα €400 αντιστοι-
χούν στο 3,11% των κληρωθέντων.

Κατατέθηκαν σχεδόν
1 εκατ. αιτήσεις

Σύμφωνα με τα στοιχεία της πλατ-
φόρμας, κατατέθηκαν 972.893 αιτή-
σεις, γεγονός που αποδεικνύει το τε-
ράστιο ενδιαφέρον για το πρόγραμμα.
Το Πρόγραμμα «Τουρισμός για Όλους
2024» υλοποιείται με τη συνεργασία
της υπουργού Τουρισμού Όλγας Κε-
φαλογιάννη, του υπουργού Ψηφιακής
Διακυβέρνησης Δημήτρη Παπαστεργί-
ου, του υφυπουργού Εθνικής Οικονο-
μίας και Οικονομικών Αθανασίου Πε-
τραλιά, της υπουργού Εσωτερικών Νί-
κης Κεραμέως, του υπουργού αναπλη-
ρωτή Εθνικής Οικονομίας και Οικονο-
μικών Νικόλαου Παπαθανάση

και φορέα υλοποίησης την Κοινωνία
της Πληροφορίας (ΚτΠ ΜΑΕ), με πό-
ρους του εθνικού σκέλους του Προ-
γράμματος Δημοσίων Επενδύσεων
(ΠΔΕ).«Με την ολοκλήρωση του Προ-
γράμματος “Τουρισμός για Όλους
2024” επιβεβαιώσαμε τη δέσμευσή
μας για έναν τουρισμό προσβάσιμο σε
όσο το δυνατόν περισσότερους συμ-
πολίτες μας, θέτοντας διευρυμένα ει-
σοδηματικά αλλά και περισσότερα
κοινωνικά κριτήρια. 

Διασφαλίζουμε έτσι ότι περισσότε-
ροι δικαιούχοι θα έχουν τη δυνατότητα
να εξερευνήσουν και να απολαύσουν
τις ομορφιές του τόπου μας έως το τέ-
λος του έτους. 

Δουλεύουμε μεθοδικά και με σχέ-
διο για την τόνωση του εσωτερικού
τουρισμού και την επιμήκυνση
της τουριστικής περιόδου προς
όφελος των τοπικών κοινωνιών

και οικονομιών, προς όφελος των
πολλών», σημείωσε η υπουργός Του-

ρισμού Όλγα Κεφαλογιάννη.

Με σκοπό τη ριζική ανανέωση και τον εκσυγχρονι-
σμό των Αυτόματων Συστημάτων Ισόπεδων Διαβάσε-
ων (ΑΣΙΔ) ο ΟΣΕ έλαβε έκτακτη χρηματοδότηση 25
εκατ. ευρώ για το 2024 και το 2025. Το υπουργείο
Υποδομών και Μεταφορών, με τροπολογία που κατα-
τέθηκε σε νομοσχέδιο του υπουργείου Περιβάλλον-
τος και Ενέργειας, ρυθμίζει ένα ακόμη πρόβλημα που
αντιμετωπίζει ο ελληνικός σιδηρόδρομος. Από τα
χρήματα αυτά, τα 7 εκατ. ευρώ αφορούν το 2024 και
τα 18 εκατ. ευρώ το 2025 και θα διατεθούν για την ανα-

βάθμιση του εξοπλισμού των ισόπεδων διαβάσεων.
Η επιπλέον χρηματοδότηση παρέχει τη δυνατό-

τητα στον ΟΣΕ να προχωρήσει σε ριζική ανανέωση
και στον εκσυγχρονισμό των συστημάτων αυτών,
κυρίως στο βόρειο δίκτυο, εκεί όπου εντοπίζονται
τα μεγαλύτερα προβλήματα, αλλά όχι μόνο εκεί. Να
θυμίσουμε πως από τον Ιούλιο του 2023 ο Οργανι-
σμός έχει υπογράψει, για πρώτη φορά στην ιστορία
του, σύμβαση με το ελληνικό Δημόσιο, σύμφωνα με
την οποία η ετήσια χρηματοδότησή του αυξήθηκε

από τα 45 εκατ. ευρώ στα 75 εκατ. ευρώ, μέσα σε
συγκεκριμένο πλαίσιο λογοδοσίας και ελέγχου πε-
πραγμένων, ώστε να επιτευχθούν οι στόχοι που
έχουν τεθεί. Η έκτακτη χρηματοδότηση του Οργανι-
σμού για την αντιμετώπιση του ζητήματος των ΑΣΙΔ
εντάσσεται στο σύνολο του δράσεων που υλοποιεί
το υπουργείο Υποδομών και Μεταφορών, με σκοπό
την ενίσχυση του επιπέδου ασφάλειας στο σιδηρο-
δρομικό δίκτυο της χώρας.

Ρ. Σαβ.

Υπουργείο Μεταφορών: Έκτακτη χρηματοδότηση 25 εκατ. ευρώ στον ΟΣΕ για τα ΑΣΙΔ

Κληρώθηκαν οι 107.204 δικαιούχοι 

Γράφει 
η Ρεγγίνα 

Σαβούρδου

«Επιβεβαιώσαμε τη δέσμευσή μας για έναν
τουρισμό προσβάσιμο σε όσο το δυνατόν
περισσότερους συμπολίτες μας», δήλωσε 
η υπουργός Τουρισμού Όλγα Κεφαλογιάννη
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μπειρία, διορατικότητα, επιχειρηματική οξυ-
δέρκεια. Τα τρία αυτά χαρακτηριστικά διαθέτει
ο Σπύρος Θεοδωρόπουλος, ο Μίδας του ελλη-

νικού επιχειρείν. O επιχειρηματίας που έχει συνδέσει
το όνομά του με την Chipita, την οποία μετέτρεψε σε
κολοσσό και στη συνέχεια έκανε το super deal με τη
Mondelez για την πώλησή της, ανακοίνωσε την
υποψηφιότητά του για την προεδρία του ΣΕΒ,
μετά τη δήλωση του νυν προέδρου Δημήτρη
Παπαλεξόπουλου ότι δεν θα διεκδικήσει τρίτη
θητεία στην προεδρία του συνδέσμου.

Από τα σπίρτα στα κρουασάν
Ήταν το 1973 όταν ο 16χρονος Σπύρος Θεο-

δωρόπουλος έχασε τον πατέρα του και έμενε
μόνος στη ζωή, παλεύοντας να επιβιώσει. Με-
τά από δύο χρόνια, αναγκάστηκε να αφήσει την επι-
χείρηση με τα γλυκίσματα και τα γαλακτοκομικά είδη
Recor AE του παππού και του πατέρα του, αφού ήρθε
σε ρήξη με τους θείους του.

Σπουδάζει στην AΣOEE και δουλεύει ταυτόχρονα.
Πολύ γρήγορα, το 1981, θα εργαστεί στην ιταλική εται-
ρεία ζαχαρωδών και παγωτών Aligel. Το ταλέντο του
αμέσως ξεχωρίζει, οι Ιταλοί το αναγνωρίζουν και,
πέντε χρόνια αργότερα, ο Σπύρος Θεοδωρόπουλος
είναι πλέον διευθύνων σύμβουλος της εταιρείας πα-
ραγωγής και εμπορίας πραλίνας φουντουκιού, Inte-
ria. Όμως συνεχίζει να αναζητά ευκαιρίες και έτσι
όταν το ελληνικό Δημόσιο καταργεί το μονοπώλιο στα
σπίρτα, ο Θεοδωρόπουλος χρησιμοποιώντας τις επα-
φές του στην Ιταλία τα εισάγει σε ανταγωνιστικές τι-
μές. Οι πωλήσεις είναι εκρηκτικές. Μετά από ενάμιση
χρόνο απαγορεύεται για λόγους ασφαλείας η εισα-
γωγή των συγκεκριμένων σπίρτων και τότε ο δαιμό-

νιος επιχειρηματίας, με τα χρήματα που έχει αποκο-
μίσει από τα σπίρτα και με ένα μικρό δάνειο από την
Τράπεζα Εργασίας, αγοράζει, το 1986, το 50% από μια
μικρή βιοτεχνία στο Μοσχάτο που έφτιαχνε γαριδά-
κια. Ήταν η Chipita. Είχε μόλις 45 εργαζόμενους και
στεγαζόταν στον δεύτερο όροφο μιας πολυκατοικίας

στο Μοσχάτο. 
Ο Σπύρος Θεοδωρόπουλος, ως ανήσυχο

πνεύμα, συλλαμβάνει την ιδέα να συσκευάσει
κρουασάν και να προχωρήσει τόσο στην πώλη-
σή τους στην εγχώρια αγορά όσο και στην εξα-
γωγή τους. Για να προχωρήσει σε αυτήν την κί-
νηση αναζητά κεφάλαια. Προτείνει την ιδέα
του σε δεκατρείς επιχειρηματίες, οι οποίοι αρ-
νούνται να επενδύσουν. Τελικά όμως κάποιοι
πείστηκαν, καθώς το Eurohellenic fund 

(Olayan, De Benedetti, Alpha Finance και ΤΙΤΑΝ) εμ-
πιστεύθηκε την Chipita, η οποία βρίσκει τα κεφάλαια
που αναζητούσε και ξεκινά να εξάγει ατομικά κρουα-
σάν, mini κρουασάν και bake rolls στην ευρωπαϊκή
αγορά κατακτώντας έτσι την πρώτη θέση στις εξαγω-
γές. Μάλιστα, προχωρά και σε συνεργασία με την
Pepsico, η οποία ήταν δικτυωμένη σε περισσότερες
από 25 χώρες στην Ευρώπη και στην Αφρική.

H Bespoke
Το 2022 ο Σπύρος Θεοδωρόπουλος ιδρύει την εται-

ρεία συμμετοχών Bespoke, για να συγκεντρώσει
όλες τις επενδύσεις του μετά το deal με τη Mondelez

για την πώληση της Chipita, στοχεύοντας σε μια θέση
μεταξύ των κορυφαίων ομίλων τροφίμων.

H Bespoke SGA Holdings έχει ένα ευρύ χαρτοφυ-
λάκιο συμμετοχών και ιδιοκτησιών. Εκτός από τη
«ναυαρχίδα», τη Νίκας και την απόκτηση ποσοστού
45% στην ION με την προοπτική εξαγοράς του πλει-
οψηφικού μεριδίου της, στο portfolio του συμπερι-
λαμβάνεται ένα σημαντικό ποσοστό μειοψηφίας
(21,5%) στην ιστορική MEBΓAΛ, την κορυφαία γαλα-
κτοβιομηχανία της Μακεδονίας με μεγαλομέτοχο την
ισχυρά κυρία του κλάδου Μαίρη Χατζάκου. Επίσης
διαθέτει συμμετοχή στην εταιρεία Ελληνικοί Χυμοί
με έδρα τη Λάρισα. Στη συγκεκριμένη επιχείρηση, η
είσοδος στη μετοχική της σύνθεση έγινε από κοινού
με το fund της EOS Capital Partners και επικεφαλής
της τον Απόστολο Ταμβακάκη. Παράλληλα διαθέτει
παρουσία στην Chipita Foods, καθώς και στις εταιρεί-
ες αλλαντικών Έδεσμα και έτοιμων φαγητών και σα-
λατών Αμβροσία. 

Δημιούργημα του κ. Θεοδωρόπουλου αποτελεί η
Wonderplant, την οποία ίδρυσε από κοινού με τους
επιχειρηματίες Μιχάλη Αραμπατζή, Θεμιστοκλή Μα-
κρή, Σταύρο Νένδο και Αχιλλέα Φώλια. Μάλιστα πριν
από κάποιες ημέρες ανακοινώθηκε η επέκταση των
εγκαταστάσεων παραγωγής της, δημιουργώντας ένα
νέο υδροπονικό σύστημα, έκτασης 100 στρεμμάτων
και σταθμού ΣΗΘΥΑ (σ.σ.: Συμπαραγωγή Ηλεκτρι-
σμού - Θερμότητας Υψηλής Απόδοσης), ισχύος 9,6
MW. Εντός της έκτασης θα περιλαμβάνονται και οι
απαραίτητες υποστηρικτικές εγκαταστάσεις, όπως
αποθήκες και συσκευαστήρια.

Τέλος, ο κ. Θεοδωρόπουλος έχει παρουσία στη Νο1
ελληνική αλευροβιομηχανία, την εισηγμένη Μύλοι
Λούλης, ως μη εκτελεστικό μέλος του ΔΣ.
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Ο Μίδας του ελληνικού επιχειρείν
γιγαντώνει την Bespoke 

Γράφει 
η Αμαλία 
Κάτζου

amaliakatzou@gmail.com
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Ο μετρ των επενδύσεων 
διεκδικεί την προεδρία του ΣΕΒ 

ΣΠΥΡΟΣ 
ΘΕΟΔΩΡΟΠΟΥΛΟΣ
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Ελληνικό και Malls εκτόξευσαν
στα ύψη τη Lamda Development
Ελληνικό και Malls εκτόξευσαν

στα ύψη τη Lamda Development
Ελληνικό και Malls εκτόξευσαν

στα ύψη τη Lamda Development

Ο
ι προ-πωλήσεις κατοικιών στο Ελληνικό και
το ιστορικό υψηλό της κερδοφορίας των
Malls ήταν τα δύο «κλειδιά» για να γυρίσει

σελίδα η Lamda Development το 2023, περνώντας
με δυναμικό τρόπο στην κερδοφορία.

Η επίτευξη καθαρών κερδών 27 εκατ. ευρώ έναντι
ζημιών 31 εκατ. ευρώ το 2022 για τον όμιλο απο-
δεικνύει ακόμη και στους πιο δύσπιστους την
επιτάχυνση των διαδικασιών για την ολοκλήρω-
ση του μεγαλύτερου οικιστικού project σε ολό-
κληρη την Ευρώπη. Τα αποτελέσματα αφήνουν
πλήρως ικανοποιημένη τη διοίκηση και, όπως
δήλωσε ο διευθύνων σύμβουλος της Lamda
Development Οδυσσέας Αθανασίου, «όλες οι
επιμέρους επιχειρηματικές δραστηριότητες του

Ομίλου επέδειξαν εξαιρετικά υψηλές επιδόσεις».
Σύμφωνα με τις οικονομικές καταστάσεις, τα λει-

τουργικά αποτελέσματα προ αποτιμήσεων και λοι-
πών αναπροσαρμογών ανήλθαν σε κέρδη 65 εκατ.
ευρώ έναντι ζημιών 67 εκατ. ευρώ το 2022. Τα συνο-
λικά ενοποιημένα λειτουργικά κέρδη (EBITDA) προ
αποτιμήσεων του επενδυτικού χαρτοφυλακίου εκτι-
νάχθηκαν στα 132 εκατ. ευρώ έναντι ζημιών 13 εκατ.
ευρώ το 2022, ενώ το ενοποιημένο λειτουργικό απο-
τέλεσμα για το 2023 ήταν η εμφάνιση κερδών 206
εκατ. ευρώ έναντι 122 εκατ. ευρώ το 2022 (αύξηση
69%). Τα εν λόγω αποτελέσματα περιλαμβάνουν τη
θετική επίπτωση συνολικού ποσού 68 εκατ. ευρώ
(έναντι θετικής επίπτωσης 134 εκατ. ευρώ το 2022),
βάσει εκτίμησης από ανεξάρτητους εκτιμητές της
αξίας των Επενδυτικών Ακινήτων και Αποθεμάτων
του ομίλου στις 31/12/2023. Ειδικότερα, τα μεγέθη
της Lamda Development διαμορφώθηκαν ως εξής:

1 Το project του Ελληνικού σημείωσε σημαντι-
κή αύξηση των εσόδων από πωλήσεις και μι-

σθώσεις ακινήτων λόγω της προόδου των κατα-
σκευαστικών εργασιών και της λογιστικής αναγνώ-

ρισης εσόδων βάσει εκπλήρωσης σχετικών υποχρε-
ώσεων. Η επιτάχυνση των κατασκευαστικών εργα-
σιών αποτελεί τον κύριο παράγοντα επίτευξης της
λειτουργικής κερδοφορίας, σε διάστημα μόλις 2,5
ετών από την υπογραφή της εξαγοράς των μετοχών
της Ελληνικό ΑΕ στις 25 Ιουνίου 2021.

Οι συνολικές εισπράξεις από τις πωλήσεις ακινή-
των στην έκταση του Ελληνικού διαμορφώθηκαν στα
641 εκατ. ευρώ έως το τέλος του α’ τριμήνου του 2024,
από τα οποία τα 90 εκατ. ευρώ αφορούσαν την κοινο-
πραξία με την ΤΕΜΕΣ του Ομίλου Κωνσταντακόπου-

λου για την ανάπτυξη ξενοδοχείων στο παραλιακό μέ-
τωπο, τον Πύργο Μεικτής Χρήσης σε κοινοπραξία με
την Brooklane και το ακίνητο όπου η Orilina θα δημι-
ουργήσει το συγκρότημα 20 βιλών και private club.

Τα έσοδα που ενέγραψε η εισηγμένη από πωλήσεις
ακινήτων μέσα στο 2023 ανέρχονται σε 313,8 εκατ.
ευρώ έναντι 25,6 εκατ. ευρώ το 2022, ενώ από τις κα-
τοικίες του παραλιακού μετώπου αναμένει έσοδα
1,121 δισ. ευρώ και από τις οικιστικές αναπτύξεις του
project Little Athens τουλάχιστον 500 εκατ. ευρώ έως
την ολοκλήρωση της α’ φάσης ανάπτυξης. Σημειώνε-
ται ότι έχει ξεκινήσει η προπώληση 243 διαμερισμά-
των επί συνόλου 459 στο Little Athens, ενώ υπάρχουν
δεσμευτικές προπωλήσεις για 140 διαμερίσματα.

2 Τα τέσσερα εν λειτουργία εμπορικά κέντρα
(Malls) οδήγησαν σε λειτουργικά κέρδη προ

αποτιμήσεων και λοιπών αναπροσαρμογών, ύψους
81 εκατ. ευρώ, αποτελώντας νέο ιστορικό ρεκόρ. Η
αύξηση σε σχέση με το 2022 διαμορφώθηκε στο 18%.
Ο συνεχιζόμενος ισχυρός ρυθμός αύξησης της λει-
τουργικής κερδοφορίας EBITDA οφείλεται κυρίως
στην αύξηση των εσόδων από τα συνολικά μισθώμα-
τα (24% έναντι του 2022) και των εσόδων στάθμευσης
(16% έναντι του 2022 λόγω της σημαντικής αύξησης
της επισκεψιμότητας).

3 Τα συνολικά λειτουργικά κέρδη (EBITDA) προ
αποτιμήσεων και λοιπών αναπροσαρμογών

των μαρίνων αυξήθηκαν 5% έναντι του 2022 στα 18
εκατ. ευρώ, επιτυγχάνοντας νέο ιστορικό ρεκόρ. Τα
λειτουργικά κέρδη της Μαρίνας Φλοίσβου αυξήθηκαν
5% έναντι του 2022 στα 14 εκατ. ευρώ ενώ της Μαρίνας
Αγίου Κοσμά στο Ελληνικό αυξήθηκαν 11% και δια-
μορφώθηκαν στα 5 εκατ. ευρώ. Η εν λόγω βελτίωση
προέρχεται κυρίως λόγω της αύξησης των ετήσιων
(μόνιμων) συμβάσεων ελλιμενισμού βάσει της νέας
τιμολογιακής πολιτικής, οι οποίες εξακολουθούν να
ανέρχονται στο 100% της συνολικής χωρητικότητας.

Ισχυρή κερδοφορία το 2023 
και προοπτικές για... ασύλληπτα μεγέθη

Ο
ΙΚ

Ο
Ν

Ο
Μ

ΙΑ

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

«Όλες οι επιμέρους επιχειρηματικές 
δραστηριότητες του ομίλου επέδειξαν 

εξαιρετικά υψηλές επιδόσεις», δήλωσε 
ο διευθύνων σύμβουλος της Lamda 
Development Οδυσσέας Αθανασίου



Σε συνέχεια των εξαιρετικών οικονομικών αποτε-
λεσμάτων της χρονιάς του 2022, για τη χρονιά του
2023 η διοίκηση της ΕΛΤΟΝ εκφράζει την απόλυτη
ικανοποίησή της, δεδομένου ότι τόσο η εταιρεία
όσο και ο όμιλος διατήρησαν τα μερίδια αγοράς
και εξυπηρέτησαν τις ανάγκες των μεγάλων βιο-
μηχανιών όλων των κλάδων αλλά και των μικρο-
μεσαίων επιχειρήσεων, που αποτελούν πελατολό-
γιο πολύχρονης και άριστης συνεργασίας. Οι πω-
λήσεις της ΕΛΤΟΝ ανήλθαν σε 103 εκατ. ευρώ
(μείωση κατά 11,5%) και του ομίλου σε 176 εκατ.
ευρώ (μείωση 9,3%), με κύριο λόγο για τις διαφο-
ρές τις μεταβολές των τιμών μεταξύ 2023 και 2022.
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Επιμέλεια: Αμαλία Κάτζου

E
νας νέος φωτοβολταϊκός σταθμός, εγκα-
τεστημένης ισχύος 80 MW, στη θέση
Ακρινή της Περιφερειακής Ενότητας Κο-

ζάνης, σε εξαντλημένα λιγνιτωρυχεία της ΔEH,
έρχεται να προστεθεί στην οργανική ανάπτυξη
του χαρτοφυλακίου ΑΠΕ της ΔΕΗ Ανανεώσιμες. 

Οι εργασίες για τον νέο φωτοβολταϊκό σταθ-
μό Ακρινή έχουν ήδη ξεκινήσει και στην κατα-
σκευή του θα χρησιμοποιηθούν bifacial φωτο-
βολταϊκά πλαίσια υψηλής απόδοσης, πάνω σε
σταθερό σύστημα στήριξης. Με δεδομένο το
πλούσιο ηλιακό δυναμικό της περιοχής, η εκτι-
μώμενη ετήσια παραγωγή του σταθμού υπολο-
γίζεται να ανέλθει σε 127 GWh ετησίως. Με τη
λειτουργία του, ο νέος σταθμός αναμένεται να
αποτρέψει εκπομπές CO2 της τάξης των 73.500 τόνων σε
ετήσια βάση. Η ΔΕΗ Ανανεώσιμες κατασκευάζει αυτή τη
στιγμή στην Πτολεμαΐδα νέα έργα ΑΠΕ συνολικής ισχύος
800 MW. Σε αυτά, εκτός από το έργο Ακρινή συμπεριλαμ-
βάνεται και το εμβληματικό φωτοβολταϊκό έργο Ορυχείο
ΔΕΗ Πτολεμαΐδα ισχύος 550 MW, που αποτελεί ένα από
τα μεγαλύτερα φωτοβολταϊκά έργα στην Ευρώπη. Με την
ολοκλήρωσή τους, η συνολική εγκατεστημένη ισχύς ΑΠΕ

(εξαιρουμένων των μεγάλων υδροηλεκτρικών σταθμών)
του Ομίλου ΔΕΗ θα ανέλθει σε 2.300 MW. Ο Όμιλος ΔΕΗ
δημιουργεί τις βάσεις για να οδηγήσει τον ενεργειακό
μετασχηματισμό στη χώρα. Σήμερα, με συνολική εγκατε-
στημένη ισχύ άνω των 1.500 MW (εξαιρουμένων των με-
γάλων υδροηλεκτρικών σταθμών) και το φιλόδοξο επεν-
δυτικό του πλάνο, έχει τοποθετηθεί δυναμικά στον χώρο
των ΑΠΕ.

MIG: Στις 240.000 ευρώ 
τα EBITDA α’ τριμήνου -
Στα 2,1 εκατ. ευρώ ο τζίρος

Σημαντική βελτίωση των αποτελε-
σμάτων προ φόρων, τόκων και αποσβέ-
σεων (EBITDA) του Ομίλου MIG, τα
οποία διαμορφώθηκαν σε κέρδη 240
χιλ. ευρώ έναντι ζημιών 370 χιλ. ευρώ το
αντίστοιχο τρίμηνο του 2023. Ο κύκλος
εργασιών του ομίλου ανήλθε σε 2,1
εκατ. ευρώ έναντι 1,8 εκατ. ευρώ την αν-
τίστοιχη περίοδο του 2023, σημειώνον-
τας αύξηση 13%. Αναλυτικότερα, κάνει
λόγο για περιορισμό των ζημιών σε 155
χιλ. ευρώ έναντι ζημιών 21,8 εκατ. ευρώ
το αντίστοιχο τρίμηνο του 2023.

Viohalco: Πρόταση για
διανομή μεικτού μερίσματος
€0,12/μτχ στη ΓΣ

Πρόταση για διανομή μεικτού μερί-
σματος 0,12 ευρώ ανά μετοχή στην Ετή-
σια Τακτική Γενική Συνέλευση των μετό-
χων της Viohalco υποβάλλει το διοικητι-
κό συμβούλιο της εταιρείας. Η συνέλευ-
ση θα λάβει χώρα την Τρίτη 28 Μαΐου
2024, στις 12.00 μ. (ώρα Κεντρικής Ευ-
ρώπης) στην έδρα της εταιρείας στις
Βρυξέλλες. Το ΔΣ προτείνει επίσης την
ανανέωση της θητείας των μελών του.

Στα 12 ευρώ ανά μετοχή 
η δημόσια πρόταση 
για την Epsilon Net

Σε υποχρεωτική δημόσια πρόταση για
την απόκτηση του ποσοστού μετοχών
της Epsilon Net που δεν κατέχουν, προς
12 ευρώ ανά μετοχή, προχωρούν από
κοινού ο βασικός μέτοχος της εταιρείας
λογισμικού Γιάννης Μίχος, η Εθνική
Τράπεζα και η ολλανδική General At-
lantic.

Αύξηση μεγεθών, μείωση δανεισμού και ρεκόρ
ανεκτέλεστου έργων σημείωσε ο κατασκευαστικός
Όμιλος ΑΒΑΞ το 2023, επιβεβαιώνοντας την ανοδι-
κή του πορεία στον χώρο των υποδομών. Η αύξηση
του κύκλου εργασιών κατά 12,6%, τα καθαρά κέρδη
ύψους 10 εκατ. ευρώ, κυρίως από την κατασκευα-
στική δραστηριότητα, με παράλληλη εντυπωσιακή
μείωση του καθαρού δανεισμού κατά 17,2% από το
2022 και 59,8% από το 2020 και το ιστορικό ρεκόρ
3,3 δισ. ευρώ στο ανεκτέλεστο υπόλοιπο των έργων
αποτελούν τα κύρια σημεία που συνθέτουν την
ισχυρή εικόνα του Ομίλου ΑΒΑΞ το 2023. Μέσα σε
αυτό το πλαίσιο, η διοίκηση θα προτείνει τη διανομή
μεικτού μερίσματος 0,03 ευρώ ανά μετοχή.

ΑΒΑΞ: Αύξηση μεγεθών, ανεκτέλεστο ρεκόρ 3,3 δισ., μείωση δανεισμού

ΕΛΤΟΝ: Στα 176 εκατ. ευρώ οι πωλήσεις του ομίλου το 2023

ΔΕΗ Ανανεώσιμες: Έναρξη κατασκευής νέου φωτοβολταϊκού
σταθμού ισχύος 80 MW στη Δυτική Μακεδονία



ΣΑΒΒΑΤΟ 27 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2024

ΡOLITICAL ΚΟΣΜΟΣ66

Ο
Τζο Μπάιντεν υπέγραψε νομοσχέ-
διο που απαγορεύει την εφαρμογή
TikTok στις ΗΠΑ, αν η ιδιοκτήτρια

εταιρεία, η κινεζική ByteDance, δεν που-
λήσει τα περιουσιακά στοιχεία της στις
ΗΠΑ μέσα στους επόμενους 9 με 12 μήνες.
Μέσα σε αυτό το διάστημα η εταιρεία θα
πρέπει να αποφασίσει τι θα πράξει, ειδάλ-
λως θα απαγορευτεί στις ΗΠΑ. Η πλατφόρ-
μα αυτή είναι πολύ δημοφιλής στους νεα-
ρούς Αμερικανούς αριστερών τάσεων, μια
πληθυσμιακή ομάδα που θεωρείται «κλει-
δί» για την επανεκλογή του Μπάιντεν στις
προεδρικές εκλογές του Νοεμβρίου.

Ο πρόεδρος-διευθύνων σύμβουλος του
TikTok Σου Ζι Τσέου, αμέσως μετά την υπο-
γραφή του νόμου από τον Μπάιντεν, δήλω-
σε ότι η εταιρεία «δεν πάει πουθενά», κα-
θώς πιστεύει ότι θα δικαιωθεί στα δικαστή-
ρια και θα μπλοκάρει την εφαρμογή του
νόμου. «Να είστε βέβαιοι, δεν πάμε πουθε-
νά», είπε στο βίντεο που ανήρτησε. «Τα γε-
γονότα και το Σύνταγμα είναι με το μέρος
μας και αναμένουμε ότι θα επικρατήσουν
ξανά», πρόσθεσε.

Η Βουλή των Αντιπροσώπων, όπως και η
Γερουσία, ψήφισε να απαγορεύσει το δη-
μοφιλές κινεζικό μέσο, αν η ιδιοκτήτρια
εταιρεία του δεν το πουλήσει μέσα σε έναν
χρόνο. Το Πεκίνο δεν θα επιτρέψει την πώ-
ληση του Protagon Team. Μέσα στο νομο-
σχέδιο για τη βοήθεια στην Ουκρανία, που
πέρασε η Βουλή των Αντιπροσώπων πριν
από μερικές μέρες, υπήρχε και αναφορά
στο TikTοk, το οποίο ανήκει στην κινεζική
ByteDance.

Η κινεζική κυβέρνηση έχει αφήσει να
εννοηθεί ότι δεν θα επέτρεπε την αναγκα-
στική πώληση της εφαρμογής. Απαντώντας
στις επικρίσεις αμερικανών πολιτικών, το
TikTok έχει πει ότι η κινεζική κυβέρνηση
δεν ζήτησε ποτέ να της κοινοποιηθούν δε-
δομένα Αμερικανών χρηστών, αλλά ακόμη
και αν ζητούσε, δεν θα της τα έδινε.

Οι ανησυχίες για
την εθνική τους ασφάλεια

Όπως σημειώνει η «Wall Street Jour-
nal», η ψήφιση της νομοθεσίας, η οποία
στοχεύει την πιο επιτυχημένη παγκοσμίως
κινεζική εφαρμογή, ακολουθεί αντίστοιχα
βήματα από το Πεκίνο εναντίον αμερικανι-
κών ηλεκτρονικών υπηρεσιών ανταλλαγής
μηνυμάτων και social media.

Στις αρχές της προηγούμενης εβδομά-
δας το Πεκίνο υποχρέωσε την Apple να
κλείσει ένα «κενό» που εκμεταλλεύονταν
πολλοί Κινέζοι χρήστες για να έχουν πρό-
σβαση σε ήδη απαγορευμένες υπηρεσίες,
συμπεριλαμβανομένων δύο εφαρμογών
της Meta, του WhatsApp και του Threads.
Για ορισμένους ειδικούς θεωρήθηκε ως
ενδεικτικό των προθέσεων της Κίνας να

αποκλείσει περισσότερες ξένες εταιρείες
από τη χώρα, σύμφωνα με την «WSJ».

Ορισμένοι Αμερικανοί νομοθέτες που
υποστήριξαν το νομοσχέδιο είπαν ότι είναι
δίκαιο να απαγορεύεται η εφαρμογή, κα-
θώς τα αμερικανικά social media έχουν
απαγορευτεί εδώ και χρόνια στην Κίνα.

Πριν από μια δεκαετία το Πεκίνο απαγό-
ρευσε το Facebook, το Google, το Twitter,
το YouTube και άλλα δημοφιλή δυτικά si-
tes. Οι Κινέζοι χρήστες όμως κατάφεραν
να ξεγελάσουν τις Αρχές, χρησιμοποιών-
τας ένα εικονικό ιδιωτικό δίκτυο (VPN) μέ-
σω του οποίου οι συσκευές τηλεφώνων
τους φαινόταν ότι μπαίνουν στο Ίντερνετ
από άλλες χώρες.

Το Πεκίνο -όπως και οι ΗΠΑ για το Ti-
kTok- ανέφερε τον ίδιο λόγο για την απα-

γόρευση των εφαρμογών: ανησυχίες για
την εθνική του ασφάλεια. Οι Αμερικανοί
νομοθέτες φοβούνται ότι το TikTok θα συγ-
κεντρώσει ευαίσθητα δεδομένα των χρη-
στών στις ΗΠΑ ή θα τους προωθήσει περιε-
χόμενο που αντανακλά τα συμφέροντα της
Κίνας. Αν το TikTok απαγορευτεί στις ΗΠΑ,
κερδισμένοι θα είναι το Instagram και το
YouTube, όπως ακριβώς στην Κίνα το κινε-
ζικό WeChat ωφελήθηκε από την απαγό-
ρευση των αμερικανικών social media.

Τι φοβούνται οι δημοκρατικοί
Όπως σημειώνει η «WSJ», τυχόν απαγό-

ρευση εγκυμονεί πολιτικούς κινδύνους για
τους Δημοκρατικούς, καθώς το TikTok εί-
ναι εξαιρετικά δημοφιλές στους νέους των
ΗΠΑ. Ακόμη και ο Τζο Μπάιντεν το χρησι-

μοποιεί πλέον για την προεκλογική του εκ-
στρατεία, ενώ παλιά υποστήριζε την απα-
γόρευσή του. Τώρα δηλώνει λιγότερο σί-
γουρος. Εκτός από την Κίνα πάντως σε πε-
ρίπτωση απαγόρευσης ζημιωμένοι θα εί-
ναι και οι δημιουργοί περιεχομένου για το
TikTok, που θα μπορούσαν να κινηθούν νο-
μικά εναντίον της αμερικανικής κυβέρνη-
σης.

Τον Μάρτιο η Άβριλ Χάινες, η επικεφα-
λής των μυστικών υπηρεσιών των ΗΠΑ, εί-
χε προειδοποιήσει σε ακρόαση της επιτρο-
πής πληροφοριών της Βουλής των Αντι-
προσώπων ότι η Κίνα θα μπορούσε να χρη-
σιμοποιήσει το TikTok για να επηρεάσει τις
προεδρικές εκλογές των ΗΠΑ το 2024.

Η TikTok δήλωσε στους υπαλλήλους της
ότι θα πολεμήσει την απόφαση στα δικα-
στήρια. «Πρόκειται για μια άνευ προηγου-
μένου συμφωνία που “έκλεισε” μεταξύ του
Ρεπουμπλικάνου προέδρου και του προ-
έδρου Μπάιντεν», ανέφερε ο Μάικλ Μπέ-
κερμαν, αντιπρόεδρος της TikTok, σε υπό-
μνημα προς το προσωπικό της TikTok στις
ΗΠΑ. Ο Μπέκερμαν δήλωσε ότι ο νόμος
περί εκποίησης ή απαγόρευσης αποτελεί
«σαφή παραβίαση» των δικαιωμάτων -που
προστατεύονται από την Πρώτη Τροποποί-
ηση του Συντάγματος των ΗΠΑ- των 170
εκατομμυρίων Αμερικανών χρηστών του
TikTok, ενώ θα έχει «καταστροφικές συνέ-
πειες» για τις 7 εκατομμύρια μικρές επι-
χειρήσεις που δραστηριοποιούνται στην
πλατφόρμα. «Θα συνεχίσουμε να αγωνιζό-
μαστε», δήλωσε στο ίδιο υπόμνημα: «Αυτή
είναι η αρχή, όχι το τέλος αυτής της μακράς
διαδικασίας». 

Μια ωρολογιακή βόμβα
στις σχέσεις ΗΠΑ - Κίνας

Οι Αμερικανοί το θεωρούν... κατάσκοπο του Πεκίνου και απειλούν ότι
θα το απαγορεύσουν, αν η κινεζική ιδιοκτήτρια εταιρεία ByteDance

δεν πουλήσει τα περιουσιακά στοιχεία της στις ΗΠΑ



H
κυβέρνηση των ΗΠΑ αποφάσισε να
προχωρήσει σε συμβόλαια αγοράς
όπλων προοριζόμενων για την Ου-

κρανία αξίας 6 δισ. δολαρίων. Ανάμεσα στα
όπλα και τα πυρομαχικά που θα αγοραστούν θα
είναι ραντάρ αντιπυροβολικού, οχήματα δια-
φόρων τύπων, πύραυλοι για συστήματα αντιαε-
ροπορικής άμυνας Patriot, πυροβόλα και πυ-
ρομαχικά για αυτά, πυρομαχικά ακριβείας και
συστήματα αντιμετώπισης drones. Η μακρό-
πνοη στρατιωτική βοήθεια αποτελεί μέρος του
πακέτου χρηματοδοτήσεων για την Ουκρανία
61 δισ. δολαρίων, που ενέκρινε αυτή την εβδο-
μάδα το Κογκρέσο.

Ο Αμερικανός πρόεδρος Τζο Μπάιντεν ανα-
κοίνωσε την άμεση αποστολή πακέτου στρα-
τιωτικής βοήθειας αξίας 1 δισ. δολαρίων, που
περιλαμβάνει συστήματα και πυρομαχικά αντι-
αεροπορικής άμυνας, πυροβολικού, πυραύ-
λων και διάφορους τύπους τεθωρακισμένων,
που θα αντληθούν από τα αποθέματα του αμε-
ρικανικού στρατού.

Σύμφωνα με δημοσίευμα του Politico, οι
αγορές αξίας 6 δισ. δολαρίων θα γίνουν από
αμερικανικές στρατιωτικές βιομηχανίες και θα
πρόκειται για νέα είδη, που σημαίνει πως δεν
θα φτάσουν στα χέρια του ουκρανικού στρατού
παρά έπειτα από χρόνια.

Η αμερικανική στρατιωτική βοήθεια στην
Ουκρανία, αφότου εισέβαλε στην επικράτειά
της ο στρατός της Ρωσίας τον Φεβρουάριο του
2022, υπολογίζεται πως έχει φτάσει σε αξία τα
45 δισ. δολάρια.

Νέο καμπανάκι Ζελένσκι για
κίνδυνο πυρηνικού ατυχήματος

Ανήμερα τη θλιβερή επέτειο του πυρηνικού
δυστυχήματος του Τσερνόμπιλ, ο Βολοντίμιρ
Ζελένσκι προειδοποίησε για τον κίνδυνο πυρη-
νικού ατυχήματος στον σταθμό της Ζαπορίζια,
που τελεί υπό ρωσικό έλεγχο. Ο ρωσικός στρα-
τός έθεσε υπό τον έλεγχό του τον πυρηνικό αυ-

τόν σταθμό που βρίσκεται στη Νότια Ουκρανία,
σχεδόν αμέσως μετά την εισβολή του στη χώ-
ρα. Πριν από την κατάληψή του ο σταθμός της
Ζαπορίζια παρήγαγε το 20% της ηλεκτρικής
ενέργειας της Ουκρανίας. «Έχουν περάσει 785
μέρες από τότε που οι Ρώσοι τρομοκράτες πή-
ραν όμηρο τον πυρηνικό σταθμό της Ζαπορί-
ζια», κατήγγειλε ο πρόεδρος της Ουκρανίας.

Στο άλλο πολεμικό μέτωπο, με το Ισραήλ να
συνεχίζει τις προετοιμασίες του για ευρείας
κλίμακας χερσαία επιχείρηση στη Ράφα, στο
νότιο τμήμα της Λωρίδας της Γάζας, αιγυπτιακή
αντιπροσωπεία βρίσκεται σε διαβουλεύσεις με
τον Μπέντζαμιν Νετανιάχου προκειμένου να
συζητήσουν την πρόταση για κατάπαυση του
πυρός και απελευθέρωση κάποιων ομήρων.
Σύμφωνα με τον ιστότοπο Walla, που επικαλέ-

στηκε Ισραηλινό αξιωματούχο, οι συνομιλίες
αφορούσαν πιο συγκεκριμένα πρόταση για την
απελευθέρωση αρχικά 20 ομήρων για «αν-
θρωπιστικούς» λόγους.

Έκκληση για άμεση απελευθέρωση όλων
των ομήρων απηύθυναν οι ηγέτες 18 χωρών,
μεταξύ των οποίων οι ΗΠΑ, η Γαλλία και η
Βρετανία, σε κοινή δήλωσή τους. Επί του πε-
δίου οι εχθροπραξίες συνεχίζονται, με τις ισ-
ραηλινές ένοπλες δυνάμεις να δηλώνουν ότι
εκτοξεύτηκαν δύο αντιαρματικοί πύραυλοι
από τον Λίβανο. Παράλληλα, αεροσκάφη βομ-
βάρδισαν «υποδομές» της Χεζμπολάχ στον
τομέα Κφαρσούμπα. Από την πλευρά της, η
Χεζμπολάχ ανέλαβε την ευθύνη για πυρά που
«έπληξαν» ισραηλινές δυνάμεις στα σύνορα
των δύο κρατών.

ΝΝΕΑ ΥΟΡΚΗ 
Δικαστήριο ανατρέπει 
καταδικαστικές αποφάσεις
σεξουαλικών εγκλημάτων
του Χάρβεϊ Γουάινστιν

Η υπόθεσή του έχει γίνει μέχρι
και ταινία, μέχρι που ήρθε νεότε-
ρη απόφαση από το Ανώτατο Δι-
καστήριο της Νέας Υόρκης που
ανατρέπει όσα ξέραμε. Το δικα-
στήριο έκρινε πως ο δικαστής
στο πρώτο δικαστήριο προδίκασε
τον πρώην μεγιστάνα του κινημα-
τογράφου Χάρβεϊ Γουάινστιν με
«κατάφωρες» λανθασμένες απο-
φάσεις, συμπεριλαμβανομένης
της απόφασης να αφήσει γυναί-
κες να καταθέσουν για ισχυρι-
σμούς που δεν αποτελούσαν μέ-
ρος της υπόθεσης. Το Ανώτατο
Δικαστήριο στη Νέα Υόρκη με
απόφαση 4-3 αναφέρει πως ο δι-
καστής της υπόθεσης Γουάινστιν
έκανε κρίσιμο λάθος που επηρέ-
ασε την έκβαση της δίκης. «Κα-
ταλήγουμε στο συμπέρασμα ότι
το δικαστήριο λανθασμένα δέ-
χτηκε μαρτυρία για μη κατηγο-
ρούμενες, υποτιθέμενες προ-
ηγούμενες σεξουαλικές πράξεις
σε βάρος προσώπων άλλων από
τις καταγγέλλουσες των υποκεί-
μενων εγκλημάτων», ανέφερε η
απόφαση του πολιτειακού Εφε-
τείου που ανοίγει εκ νέου ένα
επώδυνο κεφάλαιο στην αναμέ-
τρηση της Αμερικής με τη σε-
ξουαλική ανάρμοστη συμπερι-
φορά ισχυρών προσώπων. 
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Οι ΗΠΑ αγοράζουν νέα όπλα
αξίας 6 δισ. για τους Ουκρανούς

Η Γερμανία, η Ισπανία, η Νότια Αφρική αλλά και η Γαλλία εξέ-
φρασαν τη στήριξή τους σε ένα σχέδιο επιβολής παγκόσμιου
φόρου στους πιο πλούσιους, το οποίο πρότεινε η Βραζιλία με
την ευκαιρία της ανάληψης από τη χώρα τής προεδρίας της
G20. Σε επιστολή τους που δημοσιεύτηκε από πολλά μέσα ενη-
μέρωσης, πέντε υπουργοί των τριών χωρών αλλά και της Βρα-
ζιλίας διαβεβαιώνουν ότι αυτή η πρωτοβουλία θα αποτελούσε
«σημαντικό βήμα» στην παγκόσμια μάχη «κατά των ανισοτή-
των». «Οι δύο τελευταίες δεκαετίες σημαδεύτηκαν από σημαν-

τική αύξηση των ανισοτήτων στις περισσότερες χώρες, με την
απόκλιση μεταξύ των εισοδημάτων του 10% των πιο πλούσιων
και του 50% των πιο φτωχών να έχει σχεδόν διπλασιαστεί», υπο-
γραμμίζουν οι υπουργοί. Μια κατάσταση που «βλάπτει την οι-
κονομική ανάπτυξη» και αποδεικνύεται ότι «διαβρώνει τη δη-
μοκρατία», συνεχίζει η επιστολή, την οποία υπογράφουν μετα-
ξύ άλλων η αντιπρόεδρος της ισπανικής κυβέρνησης, η Γερμα-
νίδα υπουργός Ανάπτυξης και ο Νοτιοαφρικανός υπουργός Οι-
κονομικών. Στην επιστολή τους οι υπουργοί καταγγέλλουν «τα

επίμονα κενά» στο διεθνές δημοσιονομικό σύστημα, το οποίο
επιτρέπει στους πιο πλούσιους να μειώσουν σημαντικά τη φο-
ρολόγησή τους: κατά μέσο όρο «ο φόρος εισοδημάτων» που
καταβάλλουν οι δισεκατομμυριούχοι δεν ξεπερνά το «0,5%» της
περιουσίας τους. Η θέσπιση «συντονισμένης, παγκόσμιας, ελά-
χιστης παρακράτησης φόρου στους δισεκατομμυριούχους» θα
επέτρεπε να αντιμετωπιστούν τα κενά αυτά και θα προσέφερε
στις κυβερνήσεις τα μέσα για να επενδύσουν σε κοινωνικά
αγαθά, όπως η υγεία, η παιδεία ή το περιβάλλον. 

Ποιοι στηρίζουν την πρόταση της Βραζιλίας για επιβολή παγκόσμιου φόρου στους κροίσους
Γράφει η Αλεξία Τασούλη

Μαζί με το πακέτο των 61 δισ. που αποφάσισε 
το Κογκρέσο να χρηματοδοτήσει το Κίεβο,

η αμερικανική βοήθεια θα ξεπεράσει τα 100 δισ. 



Η
ΑΒ Βασιλόπουλος και το φετινό Πάσχα προ-
σφέρει στους καταναλωτές και ιδιαίτερα στα
παιδιά δώρα και εκπλήξεις, ώστε να περάσουν

ακόμα πιο ευχάριστα τις ημέρες των διακοπών μαζί με
τους αγαπημένους τους. 
Για 8η συνεχή χρονιά, φέρνει τα πασχαλινά αβγά της,
δίνοντας ακόμα μεγαλύτερη χαρά στα παιδιά και στηρί-
ζοντας το πολύτιμο έργο του οργανισμού «Το Χαμόγελο
του Παιδιού». Με κάθε αγορά ενός πασχαλινού αβγού,

οι πελάτες συνεισφέρουν με 0,30 ευρώ στο έργο του
οργανισμού και η ΑΒ Βασιλόπουλος διπλασιάζει το συ-
νολικό ποσό. 
Τα πασχαλινά αβγά διατίθενται σε όλα τα φυσικά κατα-
στήματα του δικτύου της ΑΒ, αλλά και στο AB Eshop, σε
δύο μεγέθη, 150 γρ. και 220 γρ., κάτω από 4 ευρώ και 5
ευρώ αντίστοιχα, ενώ κάθε μέγεθος έχει δύο διαφορε-
τικά σχέδια με παιδικές ζωγραφιές από τα παιδιά του
οργανισμού.
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Η ΤΕΧΑΝ στο πλαίσιο του προγράμματος Εταιρικής
Κοινωνικής Ευθύνης διοργανώνει δύο νέους Μεγάλους
Εκπαιδευτικούς Διαγωνισμούς Ανακύκλωσης για τους
μαθητές Πρωτοβάθμιας και Δευτεροβάθμιας Εκπαίδευ-
σης, του Δήμου Αθηναίων και των δήμων της Περιφέρειας
Πελοποννήσου ΦΟΔΣΑ (Φορέας Διαχείρισης Στερεών
Αποβλήτων), υπό την αιγίδα του υπουργείου Παιδείας,
Θρησκευμάτων και Αθλητισμού, οι οποίοι θα διαρκέσουν
έως τις 25 Μαΐου 2024. Στόχος των διαγωνισμών αυτών
είναι η ευαισθητοποίηση και η ενεργή συμμετοχή των νέ-

ων ανθρώπων και ειδικότερα των μαθητών στη διαδικασία
της ανακύκλωσης, με παράλληλη συμβολή στην εκπλή-
ρωση των ποσοτικών στόχων ανακύκλωσης, που αποτε-
λούν υποχρεώσεις της χώρας έναντι της Ευρωπαϊκής
Ένωσης για τη βιώσιμη ανάπτυξη και την προστασία του
περιβάλλοντος. Τα σχολικά τμήματα με τη μεγαλύτερη
συμμετοχή, σε κάθε διαγωνισμό, θα κερδίσουν μοναδικά
δώρα-έπαθλα και οι νικητές θα ανακοινωθούν την Παρα-
σκευή 7 Ιουνίου 2024.

ΤΕΧΑΝ: Διαγωνισμοί 
ανακύκλωσης για 

τους μαθητές σχολείων
Αθήνας και Πελοποννήσου

� Ενόψει του Πάσχα, Cosmote και Γερμανός διαθέτουν συγ-

κεκριμένα προϊόντα τους σε προνομιακές τιμές, έως και τις

4 Μαΐου. Σε τιμές προσφοράς θα διατίθενται, στα καταστήματα

Cosmote και Γερμανός και στα www.cosmote.gr και www.ger-

manos.gr, smartphones, laptops, tablets, smartwatches, τη-

λεοράσεις, κονσόλες gaming, έξυπνες λύσεις για το σπίτι, μι-

κρές οικιακές συσκευές και αξεσουάρ. Κάποια από αυτά τα

προϊόντα είναι, ενδεικτικά, τα smartphones Samsung Galaxy

S24 Series, Xiaomi Redmi Note 13 Pro, Oppo Reno 11F, το Apple

iPad 9ης και 10ης γενιάς, η σειρά tablet Samsung Galaxy Tab

S9, η Samsung 4K Smart TV 43, το Huawei Watch GT 3 SE, η

κονσόλα Nintendo Switch και το JBL Partybox 310. Επίσης, η

μηχανή εσπρέσο Delonghi Pump-Driven και το TP Link Deco

X10 AX1500 σύστημα Mesh WiFi 3-Pack.

� Η Ηπειρωτική Βιομηχανία Εμφιαλώσεων ΑΕ, γνωστή για το

φυσικό μεταλλικό νερό Βίκος και τα αναψυκτικά Βίκος, τί-

μησε την Παγκόσμια Ημέρα

Γης με τις δυο δεντροφυτεύ-

σεις που πραγματοποιήθη-

καν σε συνεργασία με τον μη

κερδοσκοπικό περιβαλλον-

τικό οργανισμό We4all, στην

κοινότητα της Αγίας Άννας

στη Βόρεια Εύβοια και στη

Μάνη. Σε κάθε περιοχή προσφέρθηκαν 1.000 καρποφόρα δέν-

τρα (ελιές) με στόχο να ενισχυθεί η βιοποριστική δραστηριότητα

των κατοίκων και ταυτόχρονα να αναδιαμορφωθεί το πράσινο

της περιοχής, δίνοντας και έμπρακτα μια «ανάσα» στις δυο πε-

ριοχές. Η στρατηγική συνεργασία με τη We4all εντάσσεται στο

ευρύτερο πρόγραμμα της εταιρείας για την προστασία του περι-

βάλλοντος με τίτλο «Ο Β-οίκος της ζωής μας».

� Η ΕΚΟ, στο πλευρό των καταναλωτών και αυτό το Πάσχα,

προσφέρει στα μέλη του ΕΚΟ Smile, από την Τετάρτη

24/4 μέχρι και την Κυριακή 12/5, δωροεπιταγές καυσίμων

από τα πρώτα 10 ευρώ της αγοράς τους για καύσιμα. Συγκε-

κριμένα, για κάθε 10 ευρώ αγοράς καυσίμων εκδίδεται δω-

ροεπιταγή αξίας 1 ευρώ, με το μέγιστο ποσό να διαμορφώνε-

ται στα 10 ευρώ ανά δωροεπιταγή για αγορές καυσίμων συ-

νολικής αξίας 100. Κάθε καταναλωτής που είναι μέλος του

προγράμματος επιβράβευσης EKO Smile, μπορεί να λάβει

μέχρι και 2 δωροεπιταγές για την περίοδο ισχύος της ενέρ-

γειας, οι οποίες μπορούν να εξαργυρωθούν είτε στην ίδια εί-

τε σε επόμενη συναλλαγή. Οι καταναλωτές μπορούν να κατε-

βάσουν την εφαρμογή EKO Smile, να γίνουν μέλη και να

επωφεληθούν της πασχαλινής προσφοράς.

Mικρά - μικρά

Τα πασχαλινά αβγά της ΑΒ μεγαλώνουν 
τα χαμόγελα των παιδιών!

Σημαντική η επένδυση 
της Δ. Μασούτης ΑΕ στην Κέρκυρα

Το νέο, ανακαινισμένο κατάστημά της στην Κέρκυρα εγκαι-
νίασε πρόσφατα η Δ. Μασούτης ΑΕ. Το συγκεκριμένο κατά-
στημα αποτελεί το μεγαλύτερο σουπερμάρκετ της αλυσίδας
στην Κέρκυρα, βρίσκεται στο 1ο χλμ. Εθνικής Οδού Λευκίμ-
μης - Κέρκυρας, διαθέτει 1.600 τμ με αποθηκευτικό χώρο και
30 εργαζόμενους. Στον χώρο ακριβώς απέναντι, η εταιρεία
σχεδιάζει τη δημιουργία του πρώτου της cash & carry στην
Κέρκυρα, το οποίο αναμένεται να εγκαινιαστεί εντός του
2025, ενώ στα άμεσα πλάνα της εταιρείας περιλαμβάνεται και
η επέκταση της Μασούτης στη Λευκάδα. Υπενθυμίζεται ότι το
2022 η εταιρεία προσέθεσε στο δίκτυό της 18 νέα καταστήμα-
τα Μασούτης στην Κέρκυρα, τα οποία προήλθαν από τη συμ-
φωνία με την εταιρεία ΣΥΝΚΑ Κρήτης Υπεραγορές ΑΕ και τη
μεταβίβαση των καταστημάτων της Κέρκυρας των εταιρειών
Γαλαξίας ΑΕ και Μαρκάτο ΑΕ. Αυτά τα 18 καταστήματα σε καί-
ρια σημεία του νησιού απασχολούν 314 εργαζομένους. Τα
πέντε από αυτά έχουν ανακαινιστεί πλήρως, με στόχο σταδια-
κά να ανακαινιστούν και τα υπόλοιπα. Σύμφωνα με στέλεχος
της εταιρείας, κάθε ανακαίνιση καταστήματος αποφέρει πε-
ρίπου 30%-40% αύξηση του τζίρου του.

Nova: Η κατάνυξη
της Μεγάλης Εβδομάδας
στο πασχαλινό κανάλι

Αυτό το Πάσχα η Nova ακολουθεί την κορύφωση
της Θείας Αγάπης από τη Σταύρωση στην Ανάσταση
μέσα από τις ακολουθίες της Μεγάλης Εβδομάδας
από την Κυριακή των Βαΐων 28/4 έως την Κυριακή του
Πάσχα 5/5.

Οι συνδρομητές της Nova θα έχουν τη δυνατότητα να
παρακολουθούν στο ειδικά σχεδιασμένο κανάλι, που θα
είναι διαθέσιμο μέσω δορυφόρου και της πλατφόρμας
ΕΟΝ στη θέση 200 και με δυνατότητα 7 Days Catch-up,
live όλες τις Ακολουθίες, την καθημερινή εκπομπή «Οι
Μεγάλες Ημέρες της Πίστης» όπου επιφανή πρόσωπα
από τον χώρο της Εκκλησίας εξηγούν τους συμβολι-
σμούς και τη σημασία της Μεγάλης Εβδομάδας, καθώς
και οικογενειακές ταινίες.

Το αναλυτικό πρόγραμμα προβολών:
Ακολουθίες της Μεγάλης Εβδομάδας (ζωντανή μετά-

δοση από Ιερούς Ναούς)
Κυριακή των Βαΐων 28/4: 07.45 Θεία Λειτουργία,

19.00 Η Ακολουθία του Νυμφίου. Μεγάλη Δευτέρα 29/4:
19.00 Η Ακολουθία του Νυμφίου. Μεγάλη Τρίτη 30/4:
19.00 Η Ακολουθία του Νυμφίου - Το τροπάριο της Κασ-
σιανής. Μεγάλη Τέταρτη 1/5: 19.00 Η Ακολουθία του Νι-
πτήρος. Μεγάλη Πέμπτη 2/5: 07.30 Η Θεία Λειτουργία
της Μεγάλης Πέμπτης, 19.00 Η Ακολουθία των Παθών.
Μεγάλη Παρασκευή 3/5: 08.00 H Ακολουθία της Αποκα-
θήλωσης, 19.00 Ο Επιτάφιος Θρήνος. Μεγάλο Σάββατο
4/5: 08.00 Θεία Λειτουργία - Η Πρώτη Ανάσταση: 23.00 Η
Ανάσταση και η αναστάσιμη Θεία Λειτουργία. Κυριακή
του Πάσχα 5/5: 12.30 Ο Εσπερινός της Αγάπης.
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ΡOLITICAL MultiMEDIA69
Γράφει ο Γιώργος Σκρομπόλας

Η «Μάγισσα», η μεγάλη παραγωγή
του ΑΝΤ1 που ολοκλήρωσε τον κύκλο
της, ετοιμάζεται για το πρίκουελ της
ιστορίας. Ο καινούργιος κύκλος επεισο-
δίων θα φέρει τον τίτλο «Φλεγόμενη
Καρδιά», ενώ στον πρωταγωνιστικό ρό-
λο θα δούμε τη Μαρία Κίτσου. Οι σενα-
ριογράφοι της σειράς, Μελίνα Τσαμπάνη
και Πέτρος Καλκόβαλης, προϊδεάζοντας
για όσα αναμένεται να δούμε να εκτυ-
λίσσονται στη μικρή οθόνη από τον Σεπτέμβριο, αναφέρουν χα-
ρακτηριστικά: «Όπως η μέρα συνυπάρχει με τη νύχτα… η αγά-
πη με το μίσος… το καλό με το κακό… έτσι και για κάθε Κυπρια-

νή θα υπάρχει πάντα μια Θεοφανώ. Κι
αυτή η αλυσίδα δεν θα σπάσει ποτέ…
Θα τη συναντάμε από την αρχή… μέχρι
το τέλος του κόσμου. Στην αρχή αυτής
της αλυσίδας, είναι το επόμενο ταξίδι.
Στο μακρινό 1710, στην Ενετοκρατούμε-
νη Μάνη. Εκεί, όπου οι δύο αυτές δυνά-
μεις δημιουργήθηκαν και συγκρούστη-
καν για πρώτη φορά. Μια σύγκρουση
που άφησε ανεξίτηλα σημάδια στις γε-

νιές που ακολούθησαν. Η ίδια αλυσίδα θα μας οδηγήσει μέχρι
το 1910… όπου ένας απόγονος προσπαθεί να βρει τις απαντή-
σεις για ένα χάρισμα που μπορεί να είναι τελικά κατάρα».

ΜΙΚΡΑ... ΜΙΚΡΑ... 

� Μετά από 12 χρόνια συνεργασίας με τον
Alpha, ο Λάκης Λαζόπουλος αποχαιρέ-

τησε το «Αλ Τσαντίρι Νιουζ» τον Ιούνιο του
2016, ενώ την άνοιξη του 2019 επανήλθε μέ-
σα από τη συχνότητα του νεοσύστατου τότε
Open, όπου προβλήθηκε για τρεις μήνες χω-
ρίς την αναμενόμενη απήχηση στους πίνα-
κες της Nielsen. Το «Τσαντίρι», όμως, ετοι-
μάζει την επιστροφή του την ίδια μέρα -Τρί-
τη- αλλά με άλλο τρόπο. Στις 28 Μαΐου ο Λά-
κης Λαζόπουλος θα ανέβει στη σκηνή του
Christmas Theater για ένα νέο «Αλ Τσαντίρι
Νιουζ», 12 ημέρες πριν από τις ευρωεκλογές
της 9ης Ιουνίου.

� Στη «Super Κατερίνα» φαίνεται
ότι θα δούμε ξανά τον Στέφανο

Κωνσταντινίδη από τον ερχόμενο Σε-
πτέμβριο. Ο γνωστός δημοσιογράφος, ο
οποίος ολοκλήρωσε τη συνεργασία του
με το «Mega Καλημέρα», βρίσκεται πολύ
κοντά στην επιστροφή του στην πρωινή
ψυχαγωγική εκπομπή του Alpha. Η απο-
χώρηση του Ανδρέα Μικρούτσικου από
το τραπέζι της «Super Κατερίνας» και η
ανάγκη ενίσχυσης και ανανέωσης της
εκπομπής ανοίγουν τον δρόμο στον Στέ-
φανο Κωνσταντινίδη. Εξάλλου, η ίδια η
Κατερίνα Καινούργιου, μέσα από την εκ-
πομπή της την εβδομάδα που πέρασε,
σχεδόν προανήγγειλε την επιστροφή του
δημοσιογράφου.

� Οκτώ πρόσωπα θα αναλάβουν την «εκπαί-
δευση» των υποψηφίων στο «TV Queen»

του Open, εκ των οποίων οι τέσσερις θα κά-
θονται και στις καρέκλες της κριτικής επιτρο-
πής. Πολλοί αυτοί που βρίσκονται σε συζητή-
σεις με την Barking Well Media και θα έχει εν-
διαφέρον να δούμε για ποιους από αυτούς θα
έχουν θετική έκβαση. Οι πληροφορίες μας λέ-
νε, πάντως, πως τρία πρόσωπα έχουν σχεδόν
«κλειδώσει» και πρόκειται για τους Κατερίνα
Γκαγκάκη, Παντελή Τουτουντζή, Έλενα Χρι-
στοπούλου.

� Φρέσκο τηλεοπτικό δίδυμο που
προορίζεται για να παρουσιάσει

δική του εκπομπή σε σταθμό με τον οποίο
συνεργάζεται αυτή την περίοδο έκανε
ραντεβού με άλλο μεγάλο κανάλι και αυ-
τοπροτάθηκε για να αναλάβει ψυχαγωγι-
κή εκπομπή στην καθημερινή ζώνη. Από
τις πληροφορίες που μας έφτασαν, οι άν-
θρωποι του σταθμού γελούν ακόμα… 

Από τη «Μάγισσα» στη «Φλεγόμενη Καρδιά»

Το δείπνο του ΣΚΑΪ με την Acun Medya
και το ραντεβού με τη Φαίη Σκορδά

Α
υτό το διάστημα… μαγειρεύονται
στον ΣΚΑΪ τα πλάνα για το πρό-
γραμμα της επόμενης τηλεοπτι-

κής σεζόν. Τι ακριβώς εννοούμε; Οι συ-
ζητήσεις του σταθμού με την εταιρεία πα-
ραγωγής του Acun Ilicali έχουν πάρει
φωτιά και από όσο μαθαίνουμε αποκτούν
ιδιαίτερο ενδιαφέρον. Επιπλέον, το μεγά-
λο ερώτημα που λέγεται Φαίη Σκορδά
αναμένεται να πάρει σύντομα την απάν-
τησή του.

Σύμφωνα με τις πληροφορίες μας, τις
προηγούμενες ημέρες, στελέχη του ΣΚΑΪ
δείπνησαν με στελέχη της Acun
Medya και όπως μαθαίνουμε, το κλίμα
μεταξύ των δύο πλευρών ήταν πολύ ευ-
χάριστο. Κατά τη διάρκεια της πολύ εν-
διαφέρουσας κουβέντας, έπεσαν στο

τραπέζι πολλές ιδέες για την επόμενη
χρονιά και εκτός από τα γνωστά πρότζεκτ
που «τρέχει» η παραγωγός εταιρεία στο
κανάλι τα τελευταία χρόνια, ακούστηκαν
και νέα, κάποια από τα οποία ενθουσία-
σαν το κανάλι του Φαλήρου. Οριστική
απόφαση δεν λήφθηκε σε αυτό το δείπνο,
όμως, κάποιες από τις ιδέες μελετώνται
με την προοπτική της υλοποίησης.

Από την άλλη, σύμφωνα με το ρεπορ-
τάζ μας, υπήρξε το προηγούμενο διάστη-
μα τηλεφωνική επικοινωνία ανάμεσα
στον ΣΚΑΪ και τη Φαίη Σκορδά, με τη συ-
νάντηση των δύο πλευρών να γίνεται πριν
από το Πάσχα. Σε αυτό το ραντεβού ανα-
μένεται και η οριστική απόφαση, το αν
και πώς, δηλαδή, θα συνεχίσει η παρου-
σιάστρια τη συνεργασία της με το κανάλι.

Ντόμινο εξελίξεων αναμένεται στο
Mega μετά την ολοκλήρωση των εκπομπών
της Ελένης Μενεγάκη και της Ελεονώρας
Μελέτη. Το κανάλι θα προχωρήσει σε σημαν-
τικές αλλαγές στο κομμάτι της ψυχαγωγίας,
ενώ το επόμενο διάστημα αναμένεται καθο-
ριστικό για το μέλλον των υπόλοιπων παρου-
σιαστών.

Συγκεκριμένα, μετά τις αλλαγές στον προ-
γραμματισμό που θα γίνουν έπειτα από το
πρόωρο τέλος του «Mega Καλημέρα», το δί-
μηνο Μαΐου-Ιουνίου η εκπομπή «Πάμε Δα-
νάη» θα ξεκινά νωρίτερα, παίρνοντας lead in
από το «Κοινωνία ώρα Mega». Οι επιδόσεις
στον πίνακα μετρήσεων τηλεθέασης της
Nielsen θα κρίνουν και το αν η Δανάη Μπάρ-
κα θα παραμείνει του χρόνου στο slot 09.00-
12.00 ή αν θα τη δούμε να περνά στη μεσημε-

ριανή ζώνη, καλύπτοντας τις ώρες που θα
αφήσει κενές η Ελένη Μενεγάκη.

Το ίδιο διάστημα θα κριθεί και το μέλλον
του Κώστα Τσουρού, αν, δηλαδή, θα τον δού-
με του χρόνου να συνεχίζει στη μεσημεριανή
ζώνη του Σαββατοκύριακου ή αν θα είναι αυ-
τός που θα αναλάβει τελικά το δεύτερο τηλε-
παιχνίδι του Mega, το οποίο θα ενταχθεί το
φθινόπωρο στο πρόγραμμα του σταθμού.

Στα παραπάνω θα πρέπει να προσθέσουμε
και τους… εξωγενείς παράγοντες, όπως, ας
πούμε, αν θα δούμε τελικά την άφιξη της Φαί-
ης Σκορδά στο Mega ή όχι. Πάντως, από τις
πληροφορίες που έχουμε, το μόνο σίγουρο
μέχρι στιγμής είναι ότι όλα τα σενάρια είναι
πιθανά και ότι θα αργήσουμε να δούμε ολο-
κληρωμένο το παζλ της επόμενης τηλεοπτι-
κής χρονιάς.

Mega τεστ δίμηνης διάρκειας για Μπάρκα και 
Τσουρό στη… μετά Μενεγάκη-Μελέτη εποχή
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Τα συναρμόδια υπουργεία έχουν ήδη ανακοινώσει ότι τις επόμενες εβδομάδες
θα σταλεί η τελευταία ειδοποίηση σε εκατομμύρια παραβάτες ιδιοκτήτες οχημά-
των, οι οποίοι τα κινούν ανασφάλιστα και χωρίς να τα έχουν περάσει από ΚΤΕΟ.
Ωστόσο, όπως αποδεικνύεται, η Τροχαία έχει τη δυνατότητα να βεβαιώσει το
πρόστιμο για ανασφάλιστο ή χωρίς ΚΤΕΟ όχημα ακόμη και όταν εκείνο βρίσκεται
σταθμευμένο σε κάποιον δρόμο και χωρίς να είναι παρών ο ιδιοκτήτης ή ο οδη-
γός του. Όπως αποκαλύπτει η «Political», πρόσφατα ιδιοκτήτης οχήματος, ο

οποίος έλειπε εκτός Ελλάδας, είχε παρκαρισμένο το όχημά του σε κάποιον δρό-
μο της πρωτεύουσας και μόλις επέστρεψε διαπίστωσε ότι λείπουν οι πινακίδες
κυκλοφορίας του και βέβαια υπήρχε το ροζ χαρτάκι βεβαίωσης της παράβασης
που του είχε αφήσει η Τροχαία. Ο λόγος, όπως μπορείτε να διακρίνει κανείς και
στη βεβαίωση της παράβασης, αφορά ανασφάλιστο όχημα, που επισύρει χρημα-
τική ποινή 500 ευρώ και αφαίρεση των πινακίδων και της άδειας κυκλοφορίας
του οχήματος για έξι μήνες!

Πρόστιμο για ανασφάλιστο και σε σταθμευμένο αυτοκίνητο

A νανέωση στα σημεία αλλά και επί της ουσίας για
τη δημοφιλέστατη Mercedes A-Class, που
αποτελεί και το best seller της γερμανικής αυ-

τοκινητοβιομηχανίας, η οποία απέδειξε τελικά ότι το
ήδη καλό έγινε καλύτερο.

Άλλωστε, η τέταρτη γενιά του γνωστού μοντέλου A-
Class είχε κλείσει στην αγορά πέντε χρόνια και έπρεπε
να ανανεωθεί, ενώ παράλληλα στη νέα γενιά βενζινοκί-
νητων εκδόσεων ενσωματώνεται ήπια υβριδική τεχνο-
λογία, προσφέροντας βελτιωμένες επιδόσεις και χαμη-
λότερη κατανάλωση καυσίμου. H τιμή διάθεσης του μον-
τέλου όπως και στα ανταγωνιστικά μοντέλα άλλων εται-
ρειών, με τη βασική πλέον έκδοση να είναι η Α200 με
mild hybrid, η οποία κοστίζει 39.990 ευρώ, ωστόσο η ει-
σαγωγική εταιρεία φρόντισε να υπάρξει και μια φθηνό-
τερη έκδοση, η A 180 Business, με την τιμή στον τιμοκα-
τάλογο της Mercedes Benz να ξεκινά από 37.990 ευρώ.

Πάντως, ο εξοπλισμός, η ποιότητα κατασκευής αλλά
και η υψηλή μεταπωλητική αξία «χρυσώνουν» το χάπι
του κόστους απόκτησης, όπως επίσης και το εξαιρετικά
χαμηλό κόστος χρήσης.

Ανανεωμένη εμφάνιση
Εξωτερικά η ανανεωμένη εμφάνιση δεν διαφέρει ρι-

ζικά από το προηγούμενο μοντέλο, το οποίο διέθετε μια
επιτυχημένη σχεδίαση. Οπότε και οι σχεδιαστές της γερ-
μανικής αυτοκινητοβιομηχανίας κατάφεραν με ιδιαίτε-
ρες πινελιές να ανανεώσουν το επιτυχημένο μοντέλο.

Στο εμπρόσθιο μέρος διατηρήθηκε το καπό με κλίση
προς τα εμπρός με τα δύο δυναμικά εξογκώματα, την
απότομη «μύτη καρχαρία», τα νέα LED φώτα και την
ανασχεδιασμένη μάσκα με το αστέρι. Τέσσερα νέα σχέ-
δια ζαντών κάνουν πιο σπορ την εμφάνιση του νέου
μοντέλου, ενώ στο πίσω μέρος ο ανανεωμένος προφυ-
λακτήρας και τα στάνταρ πίσω φώτα LED ολοκληρώ-

νουν το αναβαθμισμένο σχεδιαστικό προφίλ του premi-
um μικρομεσαίου.

Ποιότητα κατασκευής
και υψηλή τεχνολογία

Το εσωτερικό της ανανεωμένης Mercedes Benz
A200 παραμένει εντυπωσιακό τόσο σε ποιότητα όσο και
σε σχεδίαση. Οι δύο οθόνες των 10,25 ιντσών του συστή-
ματος πολυμέσων MBUX, η μία εμπρός από τον οδηγό
και η δεύτερη στο μέσο του ταμπλό πάνω από τους εντυ-
πωσιακούς φωτιζόμενους αεραγωγούς, πλαισιώνονται
από τη νέα επένδυση σε απομίμηση ανθρακονημάτων
που διατρέχουν σε όλο το μήκος το ταμπλό και τα πλαϊνά
εσωτερικά πάνελ των θυρών.

Νέες προσθήκες καταγράφονται στον εξοπλισμό των
συστημάτων υποβοήθησης του οδηγού αλλά και στο λο-
γισμικό της τελευταίας γενιάς του MBUX, που πλέον
προσφέρει διαισθητικό χειρισμό. Η υποβοήθηση διατή-
ρησης λωρίδας συνδυάζεται λοιπόν με ενεργό σύστημα
υποβοήθησης διεύθυνσης, όταν η διαδικασία του παρ-
καρίσματος έχει απλουστευτεί χάρη στο πακέτο στάθ-
μευσης επόμενης γενιάς που προσφέρει με τη βοήθεια
κάμερας προβολή 360 μοιρών με τρισδιάστατες εικό-
νες. Επίσης, η οθόνη του MBUX εμπρός από τον οδηγό
προσφέρει τρία νέα στιλ προβολής (Classic, Sporty, Dis-
creet) και επτά χρωματικούς συνδυασμούς.

Κάτω από το καπό του αυτοκινήτου της δοκιμής μας
είχε τοποθετηθεί ο γνωστός τετρακύλινδρος υπερτρο-
φοδοτούμενος 16βάλβιδος βενζινοκινητήρας άμεσου
ψεκασμού 1.332 κ.εκ., ο οποίος συνδυάζεται με ήπιο
υβριδικό σύστημα κίνησης 48 Volt που υποστηρίζει
γρήγορη εκκίνηση με μίζα-δυναμό (RSG) αποδίδοντας
επιπλέον ισχύ 10 kW (14 ίππων) και αυτόματο κιβώτιο
διπλού συμπλέκτη 7 σχέσεων. Η συνολική ιπποδύναμη

παρέμεινε ως είχε στους 163 ίππους, όμως η μέγιστη
ροπή στρέψης αυξήθηκε στα 270 Nm (αντί των 250
Nm), που αρκούν για να επιταχύνουν την Α200 από στά-
ση έως τα 100χλμ./ώρα σε 8,1 δευτ., όταν η ανώτατη τελι-
κή ταχύτητά της σταματά στα 230 χλμ./ώρα.

Σε σύγκριση με την απερχόμενη συμβατική έκδοση, η
καινούργια υβριδική έκδοση έχει καταφέρει να μειώσει
περαιτέρω και την κατανάλωση καυσίμου, η οποία κατά
τη διάρκεια της δοκιμής μας κυμάνθηκε σε μόλις 6,2 λί-
τρα για κάθε 100 χιλιόμετρα.

Γερμανική υπεροχή
Η αναβαθμισμένη A200 συνεχίζει να προσφέρει μια

εξαιρετική οδηγική απόλαυση. Στο εθνικό οδικό δίκτυο
η Α200 ταξιδεύει με μεγάλη άνεση παραμένοντας στα-
θερή και ευθύβολη, ακόμη και όταν πνέουν ισχυροί
πλευρικοί άνεμοι, ενώ ο χαμηλός αεροδυναμικός συν-
τελεστής προσδίδει οικονομικά ταξίδια, ενώ επίσης
μπλοκάρει και τους εξωτερικούς θορύβους ώστε να μην
ενοχλούν τους επιβάτες.

Στο επαρχιακό οδικό δίκτυο με συνεχείς στροφές το
αμάξωμα δεν αναπτύσσει αυξημένες κλίσεις, γεγονός
που του επιτρέπει να στρίβει με ασφάλεια και πολύ καλή
ισορροπία. Όταν ο οδηγός το παρακάνει, τότε τα ηλε-
κτρονικά συστήματα τον επαναφέρουν στον σωστό δρό-
μο. Επιπλέον, το τιμόνι της είναι ακριβές, ενώ στο ύψος
των περιστάσεων στέκονται τα δυνατά και ανθεκτικά
φρένα. Μέσα στην πόλη η Mercedes Benz A200 είναι
απόλυτα ευκολοδήγητη και η ανάρτηση φιλτράρει στον
μέγιστο βαθμό τις κακοτεχνίες του οδοστρώματος,
ωστόσο οι 19άρες ζάντες χρειάζονται προσοχή, καθώς
τα ελαστικά χαμηλού προφίλ «τραυματίζονται» εύκο-
λα… Τέλος, οι κάμερες που διαθέτει το αυτοκίνητο κά-
νουν τη διαδικασία παρκαρίσματος παιχνιδάκι ακόμη
και για έναν άπειρο οδηγό.

Δοκιμάζουμε τη Mercedes Benz A-Class
200 MHEV 7G-DCT με 163 ίππους

Γράφει ο Γιώργος Κ. Ανδρής
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Σ
την αναμέτρηση της χρονιάς, στην Τούμπα, αύριο
βράδυ, μεταξύ του ΠΑΟΚ και της ΑΕΚ, τα σενάρια εί-
ναι τρία όσον αφορά τον τίτλο: Το ένα είναι να νικήσει

ο ΠΑΟΚ, οπότε όλα έρχονται τούμπα στην Τούμπα. Η ΑΕΚ
θα παραμείνει φαβορί, αλλά όχι αδιαφιλονίκητο. Το άλλο
είναι να νικήσει η ΑΕΚ. Σε αυτή την περίπτωση, το πρωτά-
θλημα θα γίνει κατακίτρινο και οι οπαδοί της θα μπορούν
να πανηγυρίζουν. Το τρίτο σενάριο είναι, φυσικά, να λήξει
ισόπαλο το παιχνίδι, οπότε και πάλι θα υπάρχει μια αβε-
βαιότητα και πάλι μπορούν όλα να έρθουν τούμπα. 

Αναλυτικά. Η ΑΕΚ όπως βλέπετε στη βαθμολογία έχει 75
βαθμούς. Αν χάσει στην Τούμπα, μπορεί να μην της φτάνει
μία ισοπαλία στο επόμενο ματς με τον Ολυμπιακό στο «Κα-
ραϊσκάκης», αλλά να χρειάζεται νίκη, όπως και στο φινάλε
με τη Λαμία στην «OPAP Arena - Αγιά Σοφιά». Με δυο νί-
κες εναντίον του Ολυμπιακού και της Λαμίας θα φτάσει
τους 81 βαθμούς, όσους δεν μπορούν να φτάσουν οι άλλοι. 

Αν νικήσει ο ΠΑΟΚ την ΑΕΚ, τότε θα φτάσει τους 71 βαθ-
μούς και θα έχει τρία ακόμα ματς να δώσει, καθότι έχει

αναβληθεί αυτό με τον Ολυμπιακό. Αν ο ΠΑΟΚ τα πάρει και
τα τρία, τότε θα φτάσει τους 80 βαθμούς, που μπορεί να μη
φτάσει η ΑΕΚ, αν ηττηθεί από τον Ολυμπιακό.

Αν το ματς λήξει ισόπαλο στην Τούμπα, τότε ο ΠΑΟΚ
βγαίνει αυτόματα από το κάδρο του τίτλου, αλλά η ΑΕΚ θα
χρειάζεται έναν βαθμό και από τον Ολυμπιακό για να φτά-
σει τους 80, αφού θεωρείται βέβαιο ότι θα κερδίσει τη Λα-
μία στην αυλαία. Στους 80 βαθμούς μπορεί να φτάσει και ο
Παναθηναϊκός αν νικήσει και στα τρία εναπομείναντα ματς
με τον Άρη στη Λεωφόρο, τον ΠΑΟΚ στην Τούμπα και τον
Ολυμπιακό στη Λεωφόρο στην αυλαία, αλλά θα υπολείπε-
ται στην ισοβαθμία έναντι της Ένωσης.

Ο Ολυμπιακός με τους 67 βαθμούς μπορεί στα τέσσερα
εναπομείναντα παιχνίδια να φτάσει τους 79, αν τα πάρει όλα.
Αν ισοβαθμήσει με την ΑΕΚ στους 79, είναι χαμένος γιατί η
ΑΕΚ έχει συγκεντρώσει περισσότερους βαθμούς στα μεταξύ
τους ματς. Άρα για να πάρει το πρωτάθλημα ο Ολυμπιακός
θέλει ήττα της ΑΕΚ στην Τούμπα και μετά συνδυασμό αποτε-
λεσμάτων. Στα άλλα δυο παιχνίδια της ημέρας, ο Ολυμπιακός
υποδέχεται τη Λαμία και ο Παναθηναϊκός τον Άρη.

Στα πλέι άουτ, βαθμολογικό ενδιαφέρον παρουσιάζουν
οι αγώνες Βόλος - Πανσερραϊκός, Κηφισιά - ΠΑΣ Γιάννινα
και Παναιτωλικός - Ατρόμητος.

Το πλήρες πρόγραμμα
Σήμερα, Σάββατο (ώρα έναρξης 20.00): Αστέρας Τρ. -

ΟΦΗ (Nova), Βόλος - Πανσερραϊκός (Cosmote TV), Κηφι-
σιά - ΠΑΣ Γιάννινα (Nova), Παναιτωλικός - Ατρόμητος (Co-
smote TV). Αύριο, Κυριακή: Ολυμπιακός - Λαμία (17.00,
Cosmote TV), ΠΑΟΚ - ΑΕΚ (19.30, Nova), Παναθηναϊκός -
Άρης (20.30, Cosmote TV). 

Με νίκη κόντρα στον ΠΑΟΚ στη Θεσσαλονίκη
η ΑΕΚ παίρνει το πρωτάθλημα 

με ήττα ή ισοπαλία η αγωνία παρατείνεται, 
γιατί θα ελπίζουν όλοι για τον τίτλο

ΒΑΘΜΟΛΟΓIΑ
Πλέι οφ
(31 αγ.)

1.ΑΕΚ 75-30 75

2.Παναθηναϊκός 79-30 71

3.ΠΑΟΚ 76-30 68

4.Ολυμπιακός 70-31 67

5.Άρης 45-30 49

6.Λαμία 40-68 35
• ΠΑΟΚ και Ολυμπιακός

έχουν ένα παιχνίδι λιγότερο.

Πλέι άουτ
(30 αγ.)

1.Πανσερραϊκός 35-52 35

2.Αστέρας Τρ. 38-54 34

3.Ατρόμητος 36-51 34

4.ΟΦΗ 34-47 34

5.Παναιτωλικός 33-48 30

6.Βόλος 34-57 29

7.Κηφισιά 36-63 28

8.ΠΑΣ Γιάννινα 29-58 19
ΚΡΙΤΗΡΙΑ ΙΣΟΒΑΘΜΙΑΣ
• Το σύνολο των βαθμών που
συγκέντρωσε η καθεμιά σε

όλους τους μεταξύ τους αγώνες
του πρωταθλήματος στην κανο-

νική περίοδο και τα πλέι οφ /
πλέι άουτ.

• Η διαφορά τερμάτων σε
όλους τους τέσσερις μεταξύ

τους αγώνες.
• Η θέση που κατέλαβε στη

βαθμολογία η κάθε ομάδα στην
κανονική περίοδο.

Κυριακή 12 Μαΐου 

Εξ αναβολής

20.00: ΠΑΟΚ - Ολυμπιακός

Τετάρτη 15 Μαΐου 

9η αγωνιστική πλέι οφ

20.00: Ολυμπιακός - ΑΕΚ

20.00: ΠΑΟΚ - Παναθηναϊκός

20.00: Λαμία - Άρης

Κυριακή 19 Μαΐου

10η αγωνιστική πλέι οφ

20.00: ΑΕΚ - Λαμία

20.00: Άρης - ΠΑΟΚ

20.00: Παναθηναϊκός - Ολυμπιακός

Όλα για όλα 
στην Τούμπα ή τούμπα
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ΜΜίίαα αακκόόµµαα οοµµάάδδαα ααππόό ττηηνν εεππααρρχχίίαα,, οο
ΠΠΑΑΣΣ ΓΓιιάάννννιινναα,, ββρρίίσσκκεεττααιι σσεε ααπποο--
δδρροοµµήή κκααιι ααπποοχχααιιρρέέττηησσεε ττηη SSuuppeerr

LLeeaagguuee 11.. ΥΥπποοββιιββάάσσττηηκκεε σσττηη SSuuppeerr LLeeaagguuee
22 κκααιι οουυδδεείίςς µµπποορρεείί νναα ππρροοββλλέέψψεειι ππόόττεε θθαα
εεππααννέέλλθθεειι,, αανν εεππααννέέλλθθεειι ήή θθαα χχααθθεείί σσττηηνν
άάββυυσσσσοο,, όόππωωςς ττόόσσεεςς κκααιι ττόόσσεεςς άάλλλλεεςς οοµµάά--
δδεεςς--ππόόλλεειιςς µµεε ιισσττοορρίίαα.. ΜΜπποορρεείί,, µµάάλλιισστταα,, νναα
µµηηνν εείίννααιι ηη µµόόννηη εεππααρρχχιιαακκήή πποουυ θθαα υυπποοββιιββαα--
σσττεείί.. ΑΑνν δδεενν ττηηνν αακκοολλοουυθθήήσσεειι ηη ΚΚηηφφιισσιιάά,, ττόόττεε

οο ΠΠααννααιιττωωλλιικκόόςς ήή οο ΒΒόόλλοοςς θθαα
ππάάρρεειι ττοονν δδρρόόµµοο ππρροοςς ττοο
ααββέέββααιιοο ττηηςς εεππιισσττρροοφφήήςς..
ΟΟππόόττεε σσυυρρρριικκννώώννεεττααιι κκιι άάλλ--
λλοο οο εεππααρρχχιιαακκόόςς χχάάρρττηηςς..

ΤΤαα ττεελλεευυττααίίαα σσααρράάνντταα
χχρρόόννιιαα,, ηη υυππεερρκκεείίµµεεννηη ααρρ--
χχήή ττοουυ πποοδδοοσσφφααίίρροουυ,, ηη
ΕΕΠΠΟΟ,, σσεε ααγγαασσττήή σσυυννεερργγαασσίίαα

µµεε ττοονν…… ««σσυυννεεττααιιρριισσµµόό»» όόππωωςς ααυυττοοααπποοκκαα--
λλοούύννττααιι οοιι ΠΠΑΑΕΕ ττηηςς SSuuppeerr LLeeaagguuee 11,, κκααθθώώςς
κκααιι ττηηνν ππααννττεελλήή ααδδιιααφφοορρίίαα ττηηςς ΠΠοολλιιττεείίααςς,,
δδηηµµιιοούύρργγηησσαανν έένναα ααθθηηννααϊϊκκόό ττέέρρααςς σσττοο πποο--
δδόόσσφφααιιρροο.. ΝΝαα ππααίίζζοουυνν γγεειιττοοννιιέέςς ττηηςς ΑΑθθήή--
ννααςς κκααιι ττοουυ ΠΠεειιρρααιιάά σσττηη µµεεγγάάλληη κκααττηηγγοορρίίαα
κκααιι όόχχιι ππόόλλεειιςς µµεε 220000..000000 ππλληηθθυυσσµµόό όόππωωςς
ηη ΠΠάάττρραα κκααιι ηη ΛΛάάρριισσαα.. ΟΟ υυδδρροοκκεεφφααλλιισσµµόόςς
δδηηµµιιοούύρργγηησσεε έένναα ττεερράάσσττιιοο χχωωννεευυττήήρριι πποουυ
ππέέττααξξεε µµέέσσαα ττηηνν εεππααρρχχίίαα,, αακκόόµµαα κκααιι οοµµάά--
δδεεςς πποουυ θθαα έέππρρεεππεε νναα ββρρίίσσκκοοννττααιι σσττηη SSuuppeerr
LLeeaagguuee 11 γγιιαα κκααθθααρράά εεθθννιικκοούύςς λλόόγγοουυςς,,
όόππωωςς ηη ΞΞάάννθθηη κκααιι οο ΠΠααννθθρραακκιικκόόςς.. 

ΤΤοο ααδδηηφφάάγγοο ααθθηηννοοκκεεννττρριικκόό κκρράάττοοςς δδιιέέ--
λλυυσσεε οοµµάάδδεεςς µµεε ιισσττοορρίίαα σσττηη µµεεγγάάλληη κκααττηη--
γγοορρίίαα.. ΤΤαα ττεελλεευυττααίίαα χχρρόόννιιαα ττηηνν ΞΞάάννθθηη,, πποουυ
µµεεττάά ττηηνν ππεερριιππέέττεειιαα ππεερρίί ««σσυυννιιδδιιοοκκττηησσίίααςς»»
µµεε ττοονν ΠΠΑΑΟΟΚΚ δδεενν ξξαανναασσήήκκωωσσεε κκεεφφάάλλιι.. ΈΈµµ--
ππλλεεξξεε κκααιι µµεε έένναανν ««εεππεεννδδυυττήή»» ΕΕλλλληηννοοααυυ--
σσττρρααλλόό,, χχάάθθηηκκεε..

ΟΟ ΠΠααννθθρραακκιικκόόςς,, µµεεττάά ααππόό µµιιαα έέκκλλααµµψψηη
σσττηη SSuuppeerr LLeeaagguuee 11,, υυπποοββιιββάάσσττηηκκεε κκααιι δδιιαα--
λλύύθθηηκκεε ττοονν ΙΙααννοουυάάρριιοο ττοουυ 22001177 κκααιι ααφφοούύ
έέππααιιξξεε σσττιιςς ττοοππιικκέέςς κκααττηηγγοορρίίεεςς,, εεππααννήήλλθθεε
σσττηη ΓΓ’’ ΕΕθθννιικκήή.. ΟΟιι εεκκάάσσττοοττεε υυφφυυπποουυρργγοοίί
ααννααππλληηρρωωττέέςς ΑΑθθλληηττιισσµµοούύ έέννιιψψαανν ττααςς χχεείί--
ρρααςς ττοουυςς γγιιαα ττοονν ΠΠααννθθρραακκιικκόό.. ΦΦυυσσιικκάά κκααιι ττοο

ίίδδιιοο ττοο πποοδδόόσσφφααιιρροο,, οοιι ππααρράάγγοοννττεεςς ττοουυ
οοπποοίίοουυ εεννδδιιααφφέέρροοννττααιι µµοοννάάχχαα γγιιαα ττηηνν
««οοµµααδδοούύλλαα»» ττοουυςς..

ΙΙσσττοορριικκήή οοµµάάδδαα ηη ΛΛάάρριισσαα,, κκααττέέκκττηησσεε κκααιι
ππρρωωττάάθθλληηµµαα κκααιι δδυυοο φφοορρέέςς ττοο ΚΚύύππεελλλλοο ΕΕλλ--
λλάάδδααςς σσττηη ««µµεεγγάάλληη»» κκααττηηγγοορρίίαα.. ΈΈππεεσσεε.. ΗΗ
ΚΚααλλααµµάάτταα,, εεππίίσσηηςς οοµµάάδδαα µµεε ιισσττοορρίίαα,, έέχχεειι
λλεεφφττάά,, ααλλλλάά ττηηςς τταα ττρρώώννεε οοιι εεππιιττήήδδεειιοοιι.. ΗΗ
ΠΠααννααχχααϊϊκκήή ββααδδίίζζεειι σσττααθθεερράά νναα ππααίίζζεειι µµεε
χχωωρριιάά σσττοο εερραασσιιττεεχχννιικκόό ππρρωωττάάθθλληηµµαα.. ΜΜεε
ττηηνν ττεερράάσσττιιαα ∆∆όόξξαα ∆∆ρράάµµααςς πποουυ σσττοο ππααρρεελλ--
θθόόνν όόχχιι µµόόννοο κκέέρρδδιιζζεε,, ααλλλλάά ννττρρόόππιιααζζεε
όόλλοουυςς ττοουυςς ««µµεεγγάάλλοουυςς»»,, οουυδδεείίςς αασσχχοολλεείίττααιι..
ΤΤοο ίίδδιιοο κκααιι γγιιαα ττοονν ΕΕδδεεσσσσααϊϊκκόό,, ττοονν ΠΠιιεερριικκόό,,

ττοονν ΠΠααννηηλλεειιαακκόό.. ΠΠόόλλεειιςς πποουυ δδιιέέππρρεεψψαανν σσττηη
µµεεγγάάλληη κκααττηηγγοορρίίαα,, εεξξααφφααννίίσσττηηκκαανν.. ΠΠοούύ εείί--
ννααιι οο ΟΟλλυυµµππιιαακκόόςς ΒΒόόλλοουυ;; ΗΗ ΒΒέέρροοιιαα;;

ΣΣτταα χχρρόόννιιαα ττηηςς εεππίίππλλαασσττηηςς εευυηηµµεερρίίααςς,, εείί--
χχεε ππέέσσεειι σσττοο ττρρααππέέζζιι ηη σσύύννθθεεσσηη ττοουυ ππρρωωτταα--
θθλλήήµµααττοοςς ττηηςς ΑΑ’’ κκααττηηγγοορρίίααςς µµεε ττηη σσυυµµµµεεττοο--
χχήή 1188 ήή κκααιι 2200 οοµµάάδδωωνν νναα γγίίννεεττααιι µµεε γγεεωωγγρραα--
φφιικκάά κκρριιττήήρριιαα,, γγιιαα νναα µµεεγγααλλώώσσεειι κκααιι ττοο σσυυµµ--
ππααγγέέςς µµεεττααξξύύ ττωωνν ΕΕλλλλήήννωωνν.. ΘΘαα ήήτταανν εευυεερρ--
γγεεττιικκόό γγιιαα ττηηνν ππααττρρίίδδαα οοππααδδοοίί ααππόό τταα µµεεγγάά--
λλαα αασσττιικκάά κκέέννττρραα ΑΑθθήήννααςς κκααιι ΘΘεεσσσσααλλοοννίίκκηηςς
νναα εεππιισσκκέέππττοονντταανν κκααιι νναα άάφφηηνναανν τταα χχρρήήµµααττάά
ττοουυςς σσεε αακκρριιττιικκέέςς ππεερριιοοχχέέςς.. ΘΘαα ττόόννωωνναανν κκααιι
ττηηνν ττοοππιικκήή οοιικκοοννοοµµίίαα.. ΌΌχχιι οοιι χχοουυλλιιγγκκάάννοοιι,,
ββέέββααιιαα.. ΤΤοο σσχχέέδδιιοο έέµµεειιννεε ππεεττααµµέέννοο σσεε κκάά--
πποοιιαα γγρρααφφεείίαα.. ΗΗ εεππααρρχχίίαα εεξξαακκοολλοουυθθοούύσσεε
νναα ππααρράάγγεειι ππααίίκκττεεςς κκααιι νναα ττοουυςς πποουυλλάάεειι σσττιιςς
µµεεγγάάλλεεςς οοµµάάδδεεςς γγιιαα νναα σσυυννεεχχίίζζεειι νναα ζζεειι.. ΗΗ
ααννααξξιιοοππιισσττίίαα σσττοο πποοδδόόσσφφααιιρροο φφώώλλιιαασσεε,, κκαα--
ννέέννααςς ττοοππιικκόόςς ππααρράάγγοοννττααςς δδεενν έέββααζζεε τταα λλεε--
φφττάά ττοουυ,, γγιιααττίί έέππρρεεππεε νναα…… ππρροοσσκκυυννήήσσεειι
ττοουυςς ««ααφφεεννττάάδδεεςς»» ττωωνν ΑΑθθηηννώώνν κκααιι έέττσσιι ηη
εεππααρρχχίίαα άάρρχχιισσεε νναα µµααρρααζζώώννεειι.. ΚΚααιι ππέέθθαα--
ννεε…… ττεελλεείίωωςς,, όότταανν δδιιάάφφοορραα εεξξωωθθεεσσµµιικκάά
κκέέννττρραα ααπποοφφάάσσιιζζαανν πποοιιοοςς θθαα ααννέέββεειι κκααιι
πποοιιοοςς θθαα κκααττέέββεειι κκααττηηγγοορρίίαα..

ΗΗ ««PPoolliittiiccaall»» εεππααννααφφέέρρεειι ττηηνν ππρρόότταασσηη::
ΠΠοοδδόόσσφφααιιρροο µµεε γγεεωωγγρρααφφιικκάά κκρριιττήήρριιαα εείίννααιι
εεθθννιικκήή ααννααγγκκααιιόόττηητταα.. ΕΕππίίσσηηςς,, έέννααςς ττρρόόπποοςς
εεππιιββίίωωσσηηςς ττωωνν οοµµάάδδωωνν σσττηη δδύύσσκκοολληη οοιικκοοννοο--
µµιικκήή σσυυγγκκυυρρίίαα εείίννααιι κκααιι οοιι σσυυγγχχωωννεεύύσσεειιςς.. ΘΘαα
ττοολλµµήήσσοουυνν ττοο κκρράάττοοςς κκααιι ττοο πποοδδόόσσφφααιιρροο;;

Ποδόσφαιρο 
µε γεωγραφικά 

κριτήρια72
Γράφει 

o Άλκης  
Φιτσόπουλος

ΠΠααρρέέµµββαασσηη ττηηςς ««PPoolliittiiccaall»» γγιιαα νναα ππααττααχχττεείί οο ααθθηηννοοκκεεννττρριικκόόςς
υυδδρροοκκεεφφααλλιισσµµόόςς κκααιι νναα ξξααννααζζωωννττααννέέψψεειι ηη εεππααρρχχίίαα µµεε ιισσττοορριικκέέςς

οοµµάάδδεεςς όόππωωςς ηη ΞΞάάννθθηη κκααιι οο ΠΠααννθθρραακκιικκόόςς γγιιαα εεθθννιικκοούύςς λλίίγγοουυςς,, 
ααλλλλάά κκααιι ηη ΚΚααλλααµµάάτταα,, ηη ΛΛάάρριισσαα,, οο ΠΠιιεερριικκόόςς,, ηη ΠΠααννααχχααϊϊκκήή,, ηη ΒΒέέρροοιιαα

Ποδόσφαιρο 
με γεωγραφικά

κριτήρια
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YSL: Το απόλυτο
pop up 

club ομορφιάς

Μ
ε ένα φαντασμαγορικό glam event

στον urban elegant χώρο του

«Peiraios 260» το Beauty Light

Club του διάσημου Οίκου YSL γιόρτασε τη

νέα σειρά κραγιόν «Loveshine» με ένα δια-

σκεδαστικό και πρωτότυπο content σε αληθι-

νές συνθήκες πάρτι.
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Μαίρη Βυτινάρος

Βάλια Χατζηθεοδώρου, Φίλιππος Ιωάννου, Κωνσταντίνος Βασάλος

Γαρυφαλλιά Καληφώνη

Χαριτίνη Ηλιάδου Ραμόνα Βλαντή Κάλια Ελευθερίου Παναγιώτης Καρακάσης, Γωγώ Νικηφοράκη

Νικολέτα Μαυρίδη Αλεξία ΚούβελαΚέισι Μίζιου

Άγγελος Μπράτης, Κόρα Καρβούνη Γωγώ Φαρμάκη
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Η
καλλιτεχνική αφρόκρεμα του θεάματος, πρωταγω-
νιστές, ερμηνευτές και σημαντικοί δημιουργοί πα-
ρευρέθηκαν στην εντυπωσιακή παρουσίαση της

νέας ποιητικής συλλογής του ηθοποιού Λευτέρη Ζαμπετά-
κη με τίτλο «Έρωτες Θερίζουν».

Κοσμοσυρροή 
για τους «Έρωτες»

του Λευτέρη
Ζαμπετάκη
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Ελευθερία
Αρβανιτάκη,
Λευτέρης
Ζαμπετάκης,
Καρυοφυλλιά
Καραμπέτη

Λευτέρης Ζαμπετάκης, Γιώργος Περρής

Έμιλυ Κολιανδρή, Λένα Αρώνη, Λευτέρης Ζαμπετάκης, Λίνα Νικολακοπούλου, Χρήστος Λούλης Λευτέρης Ζαμπετάκης, Στέλλα Στυλιανού

Λουκία Πιστιόλα, Καρυοφυλλιά Καραμπέτη, Κρατερός Κατσούλης

Κωνσταντίνος Μαρκουλάκης, Ελευθερία Αρβανιτάκη, 
Τάσος Τρύφωνος, Γιώργος Περρής

Λευτέρης Ζαμπετάκης, Μάρω Κοντού, Νίκη Παλληκαράκη Λευτέρης Ζαμπετάκης, Ελένη Ράντου, Τάσος Τρύφωνος, Χρήστος Λούλης



Η
δακρυoαδενίτιδα είναι μια ασυνήθιστη
και σπάνια διαταραχή των ματιών που
χαρακτηρίζεται από διόγκωση του ενός ή

και των δύο δακρυϊκών αδένων λόγω φλεγμονής
(στις περισσότερες περιπτώσεις στον έναν από
τους δύο αδένες). Το μέγεθος των αδένων είναι
σχεδόν όσο ένα αμύγδαλο, από τους οποίους
παράγονται τα δάκρυα, και ένας τυχόν ερεθι-
σμός στους μεγάλους δακρυϊκούς αδένες μπο-
ρεί να οδηγήσει σε φλεγμονή και διόγκωσή
τους. Αν και δεν υπάρχει ακριβής καταγραφή,
μελέτη έχει υπολογίσει ότι 1 στους 10 οφθαλμι-
κούς ασθενείς μπορεί να εμφανίσει δακρυοαδε-
νίτιδα κατά τη διάρκεια της ζωής του.

«Η ενόχληση από τη φλεγμονή μπορεί να είναι
παροδική ή επίμονη, όμως αν δεν αντιμετωπι-
στεί έγκαιρα και σωστά, υπάρχει η πιθανότητα να
εξελιχθεί σε μια σοβαρή νόσο που θα προκαλέ-
σει βλάβη στον οφθαλμό», επισημαίνει η Δήμη-
τρα Πορτάλιου, χειρουργός οφθαλμίατρος -
οφθαλμοπλαστικός, και συνεχίζει: «Η δακρυοα-
δενίτιδα διακρίνεται σε οξεία και χρόνια. Η οξεία
δακρυοαδενίτιδα εκδηλώνεται μέσα σε λίγες
ώρες ή μέρες, από τη μια πλευρά, μόνο με έντο-
να συμπτώματα, όπως πόνος, ερυθρότητα, οίδη-
μα επιπεφυκότα, διόγκωση του πάνω βλεφάρου,
πυώδεις εκκρίσεις, ενώ μπορεί να συνυπάρχουν
σημεία λοίμωξης από το ανώτερο αναπνευστικό,
πυρετός, διόγκωση των παρωτίδων και διογκω-
μένοι λεμφαδένες.

Στη χρόνια δακρυοαδενίτιδα η διόγκωση διαρ-
κεί για περισσότερο από έναν μήνα και στις δύο
πλευρές. Η συμπτωματολογία δεν είναι έντονη,
δεν υπάρχει πόνος, αλλά μπορεί να υπάρχουν

συμπτώματα ξηροφθαλμίας. Ωστόσο, σε πολύ
σοβαρές περιπτώσεις ο δακρυϊκός αδένας ενδέ-
χεται να προβάλλει έξω από το βλέφαρο στην
έξω πάνω μεριά του ματιού».

Η διαταραχή των δακρυοαδένων συνήθως
προκαλείται είτε από φλεγμονή είτε από αυτοά-
νοση ασθένεια ή μπορεί να υποκρύπτει κάποια
κακοήθεια όπως το λέμφωμα. Όταν εμφανίζεται
απροσδόκητα, συνήθως η αιτία είναι λοίμωξη
από βακτήριο ή ιό. Σε πολύ σπάνιες περιπτώσεις
η λοίμωξη μπορεί να προκληθεί και από μύκητες
ή παράσιτα. 

«Η φλεγμονή στον δακρυϊκό αδένα μπορεί να
προκαλέσει οίδημα γύρω από την άνω, εξωτερι-
κή γωνία του ματιού, προκαλώντας πτώση του
βλεφάρου, δακρύρροια, διογκωμένους λεμφα-
δένες κοντά στο αυτί, κοκκίνισμα του ματιού και
αίσθημα καύσου. Οι ασθενείς επίσης μπορεί να
αισθάνονται πόνο όταν κινούν το προσβεβλημέ-
νο μάτι. Ενδέχεται να υπάρχει εκχύμωση με αν-
τίστοιχο υπόσφαγμα στον επιπεφυκότα του ματι-
ού. Συνήθως η δακρυοαδενίτιδα δεν επηρεάζει
την όραση. Ωστόσο, σε περιπτώσεις όπου το οί-
δημα είναι αρκετά μεγάλο και πιέζει το μάτι,
μπορεί να προκαλέσει διαταραχή και σε αυτήν τη
λειτουργία ή και διπλωπία». 
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Αντιμετώπιση 
με φάρμακα
«Όταν η δακρυοαδενίτιδα είναι οξεία, εν-
δέχεται να απαιτούνται αντιιικά φάρμακα ή
αντιβιοτικά για βακτηριακές λοιμώξεις.
Είναι ζωτικής σημασίας οι ασθενείς να
παίρνουν τα φάρμακα που τους συνιστά ο
οφθαλμίατρος με συνέπεια και για όσο
διάστημα απαιτείται για να μην υπάρξει
κίνδυνος υποτροπής. Η αντιμετώπιση της
χρόνιας δακρυοαδενίτιδας συνήθως
εξαρτάται από τον έλεγχο της υποκείμενης
αυτοάνοσης πάθησης. Ο γιατρός μπορεί να
συνταγογραφήσει και κορτικοστεροειδή
φάρμακα (κορτιζόνη) για να αντιμετωπι-
στούν η φλεγμονή και το οίδημα στο μάτι.
Ανεξάρτητα από το αν η δακρυοαδενίτιδα
είναι οξεία ή χρόνια, ο ασθενής μπορεί να
κάνει και επιπλέον κινήσεις για να ανα-
κουφιστεί, όπως ανάπαυση των ματιών και
χρήση ζεστών επιθεμάτων (κομπρέσες),
καθώς και χρήση αναλγητικών. Αν η θερα-
πεία καθυστερήσει ή δεν εφαρμοστεί σω-
στά, υπάρχει κίνδυνος να αναπτυχθεί από-
στημα στο μάτι ή φλεγμονή στα κύτταρα
(κυτταρίτιδα). Σε τέτοιες περιπτώσεις ο
ασθενής πρέπει να τεθεί υπό στενή παρα-
κολούθηση στο νοσοκομείο και να λάβει
ενδοφλέβια αντιβιοτική θεραπεία. Παράλ-
ληλα, ενδέχεται να απαιτηθεί χειρουργική
επέμβαση για τη διάνοιξη του αποστήμα-
τος», εξηγεί η ιατρός.

Δήμητρα Πορτάλιου,
χειρουργός οφθαλμίατρος -

οφθαλμοπλαστικός

Μια ασυνήθιστη και σπάνια διαταραχή
των ματιών που χαρακτηρίζεται 
από διόγκωση του ενός ή και των δύο 
δακρυϊκών αδένων λόγω φλεγμονής

ΔΑΚΡΥΟΑΔΕΝΙΤΙΔΑ 

Μορφές, αιτίες 
και συμπτώματα 
Μορφές, αιτίες 
και συμπτώματα 
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Απαγορεύεται η αναδημοσίευση , 
αναπαραγωγή ή μετάδοση με οποιοδήποτε 

οπτικοακουστικό τρόπο όλου η μέρους  
του περιοδικού χωρίς την έγγραφη άδεια  
του εκδότη. Τα κείμενα που δημοσιεύονται 

δεν αντιπροσωπεύουν υποχρεωτικά  
τις απόψεις του εκδότη.

ed
ito

ri
al Μια εβδομάδα όλο… μόδα!

Τ ο 34ο Athens Fashion Week ήταν στο επίκε-
ντρο του ενδιαφέροντος αυτή την εβδομάδα. Ο 
μεγαλύτερος θεσμός της ελληνικής fashion σκη-
νής επέστρεψε ανανεωμένος και γεμάτος εκπλή-

ξεις στο Ζάππειο Μέγαρο, για ένα πενθήμερο γεμάτο 
μόδα και εκπληκτικές επιδείξεις, όπως αυτές του Πάρη 
Βαλταδώρου και της Δάφνης Βαλέντε. 
Το φετινό fashion week μεταξύ άλλων παρουσίασε και 
τη σχέση ανάμεσα στη μόδα και τον αθλητισμό, σε μια 
μοναδική έκθεση με θέμα «Η Μόδα και ο Αθλητισμός 
είναι Έμπνευση και τρόπος Έκφρασης, Αθήνα 2004 - 
Παρίσι 2024», με καλεσμένους αθλητές, ολυμπιονίκες, 
μέλη της Ολυμπιακής Επιτροπής κ.ά. Φιλοξένησε επί-
σης μια περιοδεύουσα έκθεση σε επιμέλεια της Vogue 
Italia, που αφηγήθηκε την ιστορία της σύγχρονης ιταλι-
κής μόδας.
Στα υπόλοιπα νέα της εβδομάδας, ο φωτογραφικός 

φακός του «Upper» πέτυχε τη Βίκυ Καγιά και τον Ηλία 
Κρασσά στον πεζόδρομο της Τσακάλωφ στο Κολωνάκι, 
όπου περπατούσαν μαζί χέρι - χέρι και πιο ερωτευμένοι 
από ποτέ. 
Στο κέντρο της Αθήνας είδαμε ακόμα τον Τζώνη Καλη-
μέρη να απολαμβάνει τη βόλτα του με την κόρη του, Έι-
ντα, την οποία έχει υιοθετήσει με την πρώην σύντροφό 
του Χριστίνα Κοντοβά, αλλά και την Κλέλια Ανδριολά-
του συντροφιά με τους γονείς της.
Φυσικά δεν έλειπαν και οι κοινωνικές εκδηλώσεις. 
Εντυπωσιακή ήταν η συμμετοχή στο Spring Charity 
Party «Δίπλα στη Γυναίκα», του Συλλόγου Φίλων της 
Πανεπιστημιακής Μαιευτικής / Γυναικολογικής Κλινικής 
Αρεταιείου Νοσοκομείου. Το φιλανθρωπικό event έγι-
νε στο βραβευμένο εστιατόριο Delta, στο Κέντρο Πολι-
τισμού Ίδρυμα Σταύρος Νιάρχος, με τη συμμετοχή του 
κορυφαίου Έλληνα σταρ Σάκη Ρουβά.

Aνθή Ιωαναννίδου
Εditor in ChiefUPPER FOCUS

10-11
Spring  

Charity Party
4 χρόνια δράσεις  

«Δίπλα στη Γυναίκα»

Πόπη 
Καλαιτζή

8-9
Paris  

Valtadoros
Εντυπωσιακό show  

στη Λίμνη  
Βουλιαγμένης

6 - 7
Δάφνη  
Βαλέντε

Παρουσίαση  
της συλλογής  

«Lost My Marbles»  
Δάφνη ΒαλέντεATHENS  

FASHION 
WEEK
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UPPER FOCUS

ΒΙΚΥ ΚΑΓΙΑ  
ΗΛΙΑΣ ΚΡΑΣΣΑΣ

Πιασμένοι  
χέρι - χέρι  
στην Αθήνα

ΚΕΙΜΕΝΟ: ΑΝΘΗ ΙΩΑΝΝΙΔΟΥ
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS / ΓΙΑΝΝΗΣ 

ΝΤΑΡΙΛΑΣ

Ή ταν Ιούλιος του 2014 όταν η Βίκυ 
Καγιά και ο Ηλίας Κρασσάς παντρεύ-
τηκαν μυστικά στο Παρίσι έχοντας 

στο πλευρό τους ελάχιστους φίλους. Από τότε 
πέρασαν 10 χρόνια και η γνωστή παρουσιά-
στρια με τον επιχειρηματία σύζυγό της έχουν 
αποκτήσει δύο παιδιά και έχουν δημιουργήσει 
μια υπέροχη οικογένεια. Η Μπιάνκα και ο Κά-
ρολος Ηλίας είναι πλέον όλη τους η ζωή! Οι 
δυο τους έχουν επιλέξει να κρατούν χαμηλούς 
τόνους στον γάμο τους και συνεπώς είναι λίγες 
οι φορές που τους βλέπουμε μαζί σε κοσμι-
κά events ή δημόσιες εκδηλώσεις. Πρόσφα-
τα, όμως, ο φωτογραφικός φακός τούς πέτυχε 
στον πεζόδρομο της Τσακάλωφ στο Κολωνάκι, 
όπου περπατούσαν μαζί χέρι - χέρι.
«Ο Ηλίας είναι ο καλύτερός μου φίλος. Ανυπο-
μονώ για τις στιγμές –που είναι λίγες πια– που 
θα πάμε να φάμε και θα μιλήσουμε. Βέβαια, 
εγώ μιλάω συνεχώς και εκείνος γνέφει μόνο. 
Ταξιδεύει πολύ, έχει και εκείνος τα προγράμ-
ματα και τις δουλειές του, οπότε μη νομίζεις ότι 
έχουμε πολύ χρόνο για να βρεθούμε», αποκά-
λυψε στο «Happy Day» πριν από λίγο καιρό η 
Βίκυ Καγιά.



ΚΛΕΛΙΑ ΑΝΔΡΙΟΛΑΤΟΥ

Σπάνια έξοδος  
με τους γονείς της

ΚΕΙΜΕΝΟ: ΑΝΘΗ ΙΩΑΝΝΙΔΟΥ
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS / ΓΙΑΝΝΗΣ ΝΤΑΡΙΛΑΣ

Η Κλέλια Ανδριολάτου τα τελευταία χρόνια μονοπωλεί 
το ενδιαφέρον, αφού έχει ξεχωρίσει με το ταλέντο 
και την ομορφιά της. Αυτή την περίοδο ετοιμάζεται 

για την πρεμιέρα του δεύτερου κύκλου του «Maestro», που 
έρχεται τον Μάιο στο Mega. 
Σε ένα διάλειμμα από τις επαγγελματικές της υποχρεώσεις βρέ-
θηκε στο κέντρο της Αθήνας με τους γονείς της. Η ηθοποιός έχει 
μιλήσει και για τις πολύ καλές σχέσεις που διατηρεί μαζί τους: 
«Οι γονείς μου ποτέ δεν μου φώναξαν ή δεν με έβαλαν τιμω-
ρία. Είναι ελεύθεροι άνθρωποι, μου έχουν εμπιστοσύνη, ακόμη 
και τώρα που ζω μόνη. Αλλά και εγώ δεν τους έφερα ποτέ σε 
δύσκολη θέση και δεν έκανα πράγματα που θα κλόνιζαν την 
εμπιστοσύνη τους. Έχω αδυναμία και στους δύο. Ο πατέρας 
μου με φρόντιζε, μου ετοίμαζε το πρωινό, με πήγαινε στο σχολι-
κό. Θυμάμαι ότι είχαμε ένα παιχνίδι που παίζαμε περιμένοντας 
στη στάση του λεωφορείου: παρατηρούσαμε τα μπουμπουκάκια 
των λουλουδιών και λέγαμε “αυτό είναι δικό μου”. Και τώρα, 
επειδή το γραφείο του είναι κοντά στη στάση, όταν περνάει από 
εκεί, μου στέλνει φωτογραφίες με λουλούδια και μου λέει “αυτό 
είναι δικό μου”».
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ΤΖΩΝΗ ΚΑΛΗΜΕΡΗΣ

Βόλτα  
με την κόρη του,  

Έιντα
ΚΕΙΜΕΝΟ: ΑΝΘΗ ΙΩΑΝΝΙΔΟΥ

ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS / ΓΙΑΝΝΗΣ ΝΤΑΡΙΛΑΣ

Μ πορεί ο Τζώνη Καλημέρης και η Χριστίνα Κο-
ντοβά να έχουν τραβήξει χωριστούς δρόμους 
εδώ και χρόνια, οι δυο τους όμως έχουν μαζί 

μια κόρη, τη μικρή Έιντα. Ο διευθυντής προγράμματος 
του Οpen διατηρεί άψογες σχέσεις με την πρώην σύ-
ντροφό του και πρόσφατα βρέθηκε στο κέντρο της Αθή-
νας να απολαμβάνει τη βόλτα με την κόρη του. 
Η γνωστή σχεδιάστρια πρόσφατα μίλησε για τον χωρι-
σμό τους, για τη σχέση που έχουν μετά από αυτόν, αλλά 
και για τη στήριξή του για την υιοθεσία της Έιντα στην 
Αφρική: «Νομίζω πως αν δεν είχα τον Τζώνη στη ζωή 
μου εκείνη την εποχή δεν θα ήταν το ίδιο. Μάλιστα, δεν 
το έχω πει ποτέ αλλά ήταν ο άνθρωπος που πραγματικά 
με στήριξε ψυχολογικά και κυρίως μου στήριξε αυτό το 
όνειρο. Είναι ίσως ο πρώτος άνθρωπος που του είχα πει 
ότι είχα αυτή τη σκέψη στο πίσω μέρος του μυαλού μου, 
από την αρχή της γνωριμίας μας. Μου είχε πει “πάμε 
μαζί και θα είμαι εδώ”. Και ήταν εκεί και είναι μέχρι 
και σήμερα που μιλάμε ο μπαμπάς της. Το πιο δύσκολο 
κομμάτι ήταν να εξηγήσω στην Έιντα τον χωρισμό μας, 
γιατί το παιδάκι αυτό είχε πολλές αλλαγές μέσα σε πολύ 
σύντομο διάστημα».
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

ΔΑΦΝΗ ΒΑΛΕΝΤΕ

Παρουσίαση της συλλογής  
«Lost My Marbles»

ΚΕΙΜΕΝΟ: ΑΝΘΗ ΙΩΑΝΝΙΔΟΥ
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS / ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΠΑΥΛΟΥ

Μ ε μεγάλη επιτυχία παρουσίασε η Δάφνη Βαλέντε τη συλλογή της «Lost My 
Marbles» στο Ζάππειο, στο πλαίσιο της 34ης Athens Fashion Week. Με 
τις δημιουργίες της, η γνωστή σχεδιάστρια δήλωσε την ηχηρή της υπο-

στήριξη στην επιστροφή των Γλυπτών του Παρθενώνα στην Ελλάδα. Άλλωστε, η 
ελληνικότητα αποπνέεται από κάθε ρούχο της Δάφνης Βαλέντε, σε συνδυασμό με 

H σχεδιάστρια Δάφνη Βαλέντε 
ανάμεσα στα μανεκέν
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την άνεση, την κίνηση και το ιδιαίτερο στιλ, αφού όπως λέει με χιούμορ, πλάθει τα 
αγαπημένα της πλισέ με το καλέμι στο χέρι, σαν να δίνει κίνηση και ελαφρότητα στα 
άκαμπτα μάρμαρα.
Η συλλογή αποτελείται από μια παλέτα ελληνικών χρωμάτων και απευθύνεται σε 
όλες τις ηλικίες και όλους τους σωματότυπους, για γυναίκες που θέλουν να ξεχω-
ρίζουν με λιτή, διαχρονική κομψότητα. 
Η σχεδιάστρια, παρόλο που έχει σπασμένο καρπό και αστράγαλο και κινείται με 
αναπηρική καρέκλα, ήταν παρούσα στην επίδειξη.
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Κατερίνα Στανίση

PARIS VALTADOROS

Εντυπωσιακό show  
στη Λίμνη Βουλιαγμένης

ΚΕΙΜΕΝΟ: ΕΡΙΕΤΤΑ ΠΑΠΑΔΑΚΗ
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS / ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΠΑΥΛΟΥ

Έ νας από τους πιο πετυχημένους Έλληνες σχεδιαστές της γενιάς του, ο 
Paris Valtadoros, παρουσίασε τη νέα του συλλογή στο πλαίσιο της Αthens 
Fashion Week.

Πλήθος κόσμου και διάσημων συγκεντρώθηκαν στη Λίμνη Βουλιαγμένης για να 
τιμήσουν με την παρουσία τους τον σχεδιαστή και να θαυμάσουν τις δημιουργίες 

8

Δημήτρης Παπαδημητρίου 
Τόνια Φουσέκη 

Δανιέλα Χατζή 
Πάρης Βαλταδώρος 

Κώστας Χατζής



της collection «Mystique», που μας συγκλόνισαν όλους! Τα αριστουργήματά του 
είχαν έντονα κοψίματα, χρώματα, υφές και prints που θα τα βλέπουμε παντού 
αυτή τη σεζόν.
Ανάμεσα στις λαμπερές παρουσίες, αίσθηση έκανε η εμφάνιση της Άντζελας Δη-
μητρίου με μάξι sequined δημιουργία και κόσμημα. Όπως τόνισε μάλιστα και η 
αγαπημένη τραγουδίστρια, η ιδιαίτερη επιλογή ήταν του ίδιου του σχεδιαστή. 

Χριστίνα Βράκα 
Μαρίνα Λαμπροπούλου 

Άλις Δικαίου

Χρήστος Λεμονίδης 
Νίνα Λοτσάρη

Μαρία Φραγκάκη 
Γιώργος Φιλόπουλος

Μελίνα Ασλανίδου 
Χρύσα Μαρλαφέκα 

Πέγκυ Ζήνα

Maρίνα 
Σταυράκη
Πατούλη

Άντζελα
Δημητρίου
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

SPRING CHARITY PARTY

4 χρόνια δράσεις  
«Δίπλα στη Γυναίκα»

ΚΕΙΜΕΝΟ: ΑΝΘΗ ΙΩΑΝΝΙΔΟΥ
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS/ ΓΙΩΡΓΟΣ ΠΑΠΑΔΑΚΗΣ

Ε ντυπωσιακή ήταν η συμμετοχή στο Spring Charity Party «Δίπλα στη Γυναίκα», 
του Συλλόγου Φίλων της Πανεπιστημιακής Μαιευτικής / Γυναικολογικής Κλι-
νικής Αρεταιείου Νοσοκομείου. Το φιλανθρωπικό event έγινε στο βραβευ-

μένο εστιατόριο Delta, στο Κέντρο Πολιτισμού Ίδρυμα Σταύρος Νιάρχος, με τη 
συμμετοχή του κορυφαίου Έλληνα σταρ, Σάκη Ρουβά. 
Η παρουσία και η στήριξη στον Σύλλογο αποδεικνύουν την ευαισθητοποίηση 
της κοινωνίας γύρω από τα θέματα που σχετίζονται με την υγεία και τη γυναίκα 
ειδικότερα. Η πρόεδρος του Συλλόγου και ιατρός συγκινημένη ανέφερε «Όταν 
αποφασίσαμε να δημιουργήσουμε τον Σύλλογο, θελήσαμε να στηρίξουμε αυτό 
το ιστορικό δημόσιο - πανεπιστημιακό νοσοκομείο και τους ανθρώπους του, που 
κάνουν πραγματικά εξαιρετική δουλειά – ως επιστήμονες και ως άνθρωποι. Θελή-
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Αλεξάνδρα Σταθοκωστοπούλου 
Ιωάννα Σρόιτερ, Σταματίνα Τσιμτσιλή

Χριστίνα Ασημακοπούλου 
Πόπη Καλαιτζή, Ζωή Ράπτη

Κοσμάς Σμιλάκος 
Ιωάννα Ευθυμίου

 Σοφία Ζαχαράκη



σαμε όμως και να βρεθούμε δίπλα στις γυναίκες που έχουν ανάγκη με μια σειρά 
από δράσεις και πρωτοβουλίες».
Στην εκδήλωση αναφέρθηκε πως ήδη δρομολογήθηκε η πλήρης ανακαίνιση της 
γυναικολογικής κλινικής και πολύ σύντομα ο Σύλλογος θα ανακοινώσει περισσό-
τερες λεπτομέρειες. Ήδη έχουν γίνει παρεμβάσεις στη Μ/Γ Κλινική και προετοι-
μάζεται η ανακαίνιση των μπάνιων των δωματίων.
Από το 2022, ο Σύλλογος έχει δημιουργήσει το πρώτο πρόγραμμα υποστηρικτι-
κής ιατρικής για γυναίκες με καρκίνο στην Ελλάδα και ένα ειδικά σχεδιασμένο 
Pampering Room. Πρόκειται για ένα πρόγραμμα που ξεκίνησε να σχεδιάζεται 
πριν από περίπου τρία χρόνια και υλοποιήθηκε δημιουργώντας ένα νέο μοντέλο 
ολιστικής υποστήριξης των ασθενών με καρκίνο.
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Σάκης Ρουβάς

Ράνια 
Αγγελάκου 

Μαρία 
Θέμελη

Νίκη Μπουτάρη 
Αναστασία Παρετζόγλου

Σίσσυ Παπαγεωργίου 
Όλγα Καραβερβέρη

Δέσποινα 
Πορτοκάλη 
Άλκηστις 
Πρίνου

Νάντια 
Παχατουρίδη 

Βούλα Σαραντάρη

Κωνσταντίνος Σκορίλας 
Ναλίτα Καρρέρ 

Κλέλια Χατζηιωάννου
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Η ΜΕΓΑΛΗ ΓΙΟΡΤΗ  
ΤΗΣ ΜΟΔΑΣ  
ΣΤΟ ΖΑΠΠΕΙΟ

ATHENS  
FASHION 
WEEK

M
ια εβδομάδα γεμάτη μόδα ήταν αυτή για την Αθή-
να, αφού πραγματοποιήθηκε το 34ο Athens Fashion 
Week. Ο μεγαλύτερος θεσμός της ελληνικής fashion 
σκηνής επέστρεψε ανανεωμένος και γεμάτος εκπλή-
ξεις στο Ζάππειο Μέγαρο για ένα πενθήμερο όπου κυ-

ριάρχησαν οι ευφάνταστες δημιουργίες και τα εκπληκτικά catwalks.
Σημαντικοί Έλληνες και ξένοι σχεδιαστές, καταξιωμένοι στον χώρο 
της μόδας, αγαπημένα fashion brands, αλλά και νέα ταλέντα παρου-
σίασαν τις δημιουργίες τους σε εντυπωσιακές επιδείξεις μόδας και 
πρωτότυπα concept show. Από την Ελλάδα συμμετείχαν οι Βασίλης 
Ζούλιας, Kathy Heyndels / Marios Togos, Δάφνη Βαλέντε, Ιωάννα 
Κουρμπέλα, Πάρης Βαλταδώρος, CF Couture, Irene Angelopoulos, 
Parthenis κ.ά., ενώ από το εξωτερικό η Ιταλίδα Elisabetta Franchi και 
ο Malan Breton, οσκαρικός σκηνοθέτης και σχεδιαστής μόδας.
Το φετινό Fashion Week μεταξύ άλλων παρουσίασε και τη σχέση 
ανάμεσα στη μόδα και τον αθλητισμό σε μια μοναδική έκθεση με 
θέμα «Η Μόδα και ο Αθλητισμός είναι Έμπνευση και τρόπος Έκφρα-
σης, Αθήνα 2004 - Παρίσι 2024», με καλεσμένους αθλητές, ολυμπι-
ονίκες, μέλη της Ολυμπιακής Επιτροπής κ.ά. Φιλοξένησε επίσης μια 
περιοδεύουσα έκθεση σε επιμέλεια της Vogue Italia, που αφηγήθηκε 
την ιστορία της σύγχρονης ιταλικής μόδας.
Η Εβδομάδα Μόδας της Αθήνας είναι η επίσημη εβδομάδα μόδας 
στην Ελλάδα, που πραγματοποιείται ανά εξάμηνο, κάθε Οκτώβρι-
ο-Νοέμβριο και Μάρτιο-Απρίλιο. Έχει σχεδιαστεί και αναπτυχθεί 
σύμφωνα με τα διεθνή πρότυπα παραγωγής υψηλού διαμετρήματος, 
προβάλλοντας κορυφαίους, καθιερωμένους και ανερχόμενους Έλλη-
νες σχεδιαστές μόδας και brands, παρουσιάζοντας μια συλλογή από 
παράλληλες εκδηλώσεις που σχετίζονται με τη μόδα και καλωσορίζο-
ντας εξαιρετικούς διεθνείς καλεσμένους. Η αποστολή του AFW είναι 
να δημιουργήσει νέες ευκαιρίες για την ανάπτυξη της βιομηχανίας 
της μόδας, παρέχοντας μια πλατφόρμα στους Έλληνες σχεδιαστές να 
συνδεθούν με εκπροσώπους των μέσων ενημέρωσης και αγοραστές 
μόδας εντός και εκτός των ελληνικών συνόρων, συμβάλλοντας πα-
ράλληλα στην πολιτιστική πρόοδο και καθιερώνοντας την Αθήνα ως 
προορισμό μόδας.



Γράφει
η  Αλεξάνδρα Καρτά

Oι καθημερινές προβλέψεις
www.facebook.com/alexandra.karta

astro.karta19@gmail.com - Τηλ.: 697 3232 775

Κριός
(21/3-20/4)
Για εσάς αυτό το διήμερο θα έχει πολλές και

ευχάριστες στιγμές, με εξαίρεση το πρωί

του Σαββάτου, όταν κάποια γεγονότα θα σας

δημιουργήσουν μια τάση για απομόνωση

και απογοήτευση. Η Κυριακή είναι μέρα

δράσης και σίγουρα θα έχετε νέα επαγγελ-

ματικά πλάνα, αν είστε ηλικιακά σε αυτή την

κατηγορία.

Ταύρος
(21/4-20/5)
Για εσάς τους Ταύρους το Σαββατοκύριακο θα

σας ανανεώσει αρκετά βρίσκοντας έστω και

λίγο χρόνο να ανασυγκροτηθείτε και να κάνετε

πράγματα που θα σας βγάλουν από την πίεση

των προηγούμενων ημερών.

Δίδυμοι
(21/5-21/6)
Το Σαββατοκύριακο είναι αρκετά πολύπλοκο

για εσάς. Μπορεί να έχετε μια περίεργη συνάν-

τηση με πρόσωπο που θα σας δημιουργήσει

δυσαρέσκεια. Το πρωί της Κυριακής είναι έν-

τονα ανταγωνιστικό, ενώ θα σας απασχολή-

σουν τα οικονομικά σας. 

Καρκίνος
(22/6-22/7)
Είστε αρκετά συναισθηματικοί αυτό το διήμερο,

κάτι που μπορεί να σας δημιουργήσει μια σειρά

από έντονες ψυχολογικές εκρήξεις. Την Κυρια-

κή θα έρθετε πιο κοντά με το ταίρι σας ή αγαπη-

μένα σας πρόσωπα.

Λέων
(23/7-22/8)
Η Σελήνη σάς δείχνει τα καλά και τα δύσκο-

λα μιας κατάστασης και τώρα θα πρέπει να

αποφασίσετε για πράγματα που δεν μπο-

ρούν να βρίσκονται σε αναμονή. Είναι σί-

γουρα ένα διήμερο γεμάτο από μικρές ευ-

καιρίες που θα πρέπει να αξιοποιήσετε.

Παρθένος
(23/8-22/9)
Για εσάς το διήμερο αυτό δεν είναι ιδιαίτερα εύ-

κολο, όταν μάλιστα ανήκετε στο δεύτερο δεκαή-

μερο του ζωδίου σας. Η Κυριακή θα σας χαρίσει

καλύτερες στιγμές με τα αγαπημένα σας πρό-

σωπα. 

Ζυγός
(23/9-23/10)
Για εσάς τους Ζυγούς είναι πολύ σημαντικό

να γνωρίζετε ότι η κόπωση και η υπερπρο-

σπάθεια για κάποια πράγματα που θέλετε να

κάνετε στον χρόνο που σας έχει δοθεί θα σας

δημιουργήσουν μια σειρά από αγχωτικές

σκέψεις και συμπεριφορές. Η Κυριακή μπο-

ρεί να σας βοηθήσει να ξεκουραστείτε και να

γεμίσετε τις μπαταρίες σας.

Σκορπιός
(24/10-21/11)
Για εσάς τους Σκορπιούς το Σαββατοκύριακο εί-

ναι αρκετά μουντό. Όταν μάλιστα προσπαθήσετε

να κάνετε κάποιες σχέσεις σας πιο βιώσιμες,

μάλλον θα απογοητευτείτε από τη συμπεριφορά

των άλλων. Την Κυριακή αφήστε για λίγο τα κα-

θημερινά και μετακινηθείτε σε προορισμούς

που σας γεμίζουν θετική ενέργεια.

Τοξότης
(22/11-21/12)
Είναι ένα διήμερο με έντονες ανησυχίες,

οικογενειακά θέματα που βγαίνουν και πάλι

μπροστά σας και σίγουρα σας γεμίζουν νο-

σταλγία για πράγματα που έχουν χαθεί στον

χρόνο. Η Κυριακή είναι καλύτερη μέρα για

να δράσετε όπως εσείς θα θέλατε.

Αιγόκερως
(22/12-19/1)
Αυτό το διήμερο θα σας διδάξει μέσα από τις

συμπεριφορές των άλλων, ενώ πολύ σύντομα θα

βρεθείτε πιο σίγουροι από ποτέ για τα προσωπι-

κά σας θέματα. Ξεκινάτε την εβδομάδα με υψη-

λές προσδοκίες και πιθανόν να τις πετύχετε.

Υδροχόος
(20/1-18/2)
Για εσάς τους Υδροχόους οι μέρες αυτές δεν

ήταν οι πιο εύκολες, αλλά προσαρμόζεστε

όταν πρέπει να αντιμετωπίσετε κάποιες συν-

θήκες. Βεβαιωθείτε ότι οι άλλοι είναι ειλι-

κρινείς μαζί σας πριν προχωρήσετε σε μια

αγορά ή χαρίσετε στους άλλους πολύτιμες

ώρες από τη ζωή σας. 

Ιχθύες
(19/2-20/3)
Εσείς οι Ιχθύες είστε σε ένα δύσκολο χρονικά

πέρασμα και οφείλετε να έχετε υπομονή και

να μην κάνετε βιαστικές κινήσεις. Η Κυριακή

είναι μέρα έντονης κοινωνικότητας και αφιε-

ρώστε τον χρόνο σας σε νέες γνωριμίες. 
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Α υτό το διήμερο θα υπάρξουν έντονα
γεγονότα, ειδήσεις αλλά και ανώριμες
συμπεριφορές κυρίως από τους Τοξότες,

Διδύμους και Ιχθύς. Την Κυριακή στις 11.37 ώρα
Ελλάδας η Σελήνη περνά στο ζώδιο του
Αιγόκερου, όπου θα ευνοηθούν τις επόμενες μέρες
οι Αιγόκεροι, Ταύροι και Παρθένοι. 
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Μετά 
τον Ιησού 
πιάνει και 
τον Μέγα 

Αλέξανδρο

Α υτό που

φωτογραφίζεται

συνέχεια με φόντο

τον Μέγα Αλέξανδρο,

λες και είναι

απόγονός του, πρέπει

λίγο να το κοιτάξει 

ο πατριώτης. 

Αν ζούσε ο μέγας

στρατηλάτης, 

θα του έλεγε το εξής:

«Βελόπουλε, μη 

με πουλάς, έλεος».


